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INVESTIGATION OF UN-AMERICAN PROPAGANDA
ACTIVITIES IN THE UNITED STATES

MONDAY, SEPTEMBER 18, 1939

House of Representatives,

Special Committee to Investigate Un-American Activities,

Washington, D. G.

(The hearing convened at 2: 30 o'clock p. m.)
The Chairman. The committee will be in order. Who is your first

witness?
Mr. Whitley. Mr. Carp.
The Chairman. Come around, Mr. Carp.
The witness was duly sworn by the chairman.

TESTIMONY OF SAM CARP, OF THE CARP EXPORT & IMPORT CO.

The Chairman. Are you here with an attorney?
Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. You have no attorney with you?
Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. All right. Sit down. Who is that gentleman there

next to you?
Mr. Carp. Mr. Wolf. He happens to be connected with me.

The Chairman. Mr. Wolf?
Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. In the capacity of attorney ?

Mr. Carp. He is an attorney, but he doesn't represent me. He is a

partner in the business.

The Chairman. A partner in the business?

Mr. Carp. Yes.

The Chairman. All right,
Mr. Whitley. For the record let us get your full name. Mr. Wolf.
What is your name?
Mr. Wolf. Morris Wolf.
Mr. Whitley. What is your address?

Mr. Wolf. 12 West Seventy-seventh, Manhattan, N. Y.

The Chairman. What is Mr. Carp's first name?
Mr. Carp. Sam.
Mr. Whitley. What is your address, Mr. Carp ?

Mr. Carp. Where I live?

Mr. Whitley. Your residence and business both.

Mr. Carp. My residence is 1802 Park Avenue. Bridgeport. Conn.
Mr. Whitley. What is your business address?

Mr. Carp. 220 Fifth Avenue, New York.
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Mr. Whitley Where were you born, Mr. Carp?Mr. Carp. In Russia.
Mr. Whitley. When were you born «

Mr. Carp. March 20, 1888.
Mr. Whitley. Are you married or single ?

Mr. Carp. Married.
Mr. Whitley. Have you ever been arrested in the United Statesor anywhere else?

BU oiates

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. When did you leave your native countryMr. Carp. In 1910.
J '

Mr. Whitley. Where did you go from there?
Mr. Carp. I came right to the United States.
Mr. Whitley. What was your port of entry?Mr. Carp. My port of entry was Philadelphia.

Mr.'^F^J^^* the datG thatW—d here?

Mr!C^bS^™^^ " ^ Unitod *****
Mr. Whitley. In Bridgeport, Conn.?
Mr. Carp. Ever since I came here

Mr. Carp. Well, first I worked as a laborer.
1 he Chairman. Worked as a laborer ?

Mr. Carp. Yes, sir. Then I worked at painting as a painterThe Chairman. As a painter?
*

Mv w RP ' Yes
'
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went int0 the oil business.Mi. VVhitley. In the oil business in Bridgeport?

port!'

Bridgeport. All my business has always been in Bridge-

Mr" rwf'^-ff -0Ilg Were
-V011 in the oil business?

now
USmeSS * am WOrkinS from 1914 up to just

Mr. Whitley. Up until now?
Mr. Carp. Up till now. Up till about 2 months ago.

Mr CAR™ol^t
l

om
m
?
nth

f.^°
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0U s^ out four oil business?
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Y°U had a Chain °f fiIling stations ?

Mr" CaIT Yts.'

AUd y°U alS° dM " wholesale business?

Mr* (S^Yes^ y°U * CitiZe" °f the United States?
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Mr. Whitley. In what year?
Mr. Carp. 1917.

Mr. Whitley. Mr. Carp, what is your present occupation?
Mr. Carp. At the present time?

Mr. Whitley. Yes.

Mr. Carp. I am in the export business.

Mr. Whitley. In the export business?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Under what name?
Mr. Carp. Carp Export & Import Co.

Mr. Whitley. What is the address of that business ?

Mr. Carp. 220 Fifth Avenue.
Mr. Whitley. When was that business organized ?

Mr. Carp. About 2 years ago.
Mr. Whitley. Do you remember the exact date?

Mr. Carp. No. I couldn't tell you the exact date. If you will

permit me, I can look through my books here with me and I can tell

you the exact date.

Mr. Whitley. All right. It is a corporation, is it not?

Mr. Carp. It is a corporation. Yes.

Mr. Whitley. Let us have the date.

Mr. Wolf. June 18, 1936.

The Chairman. Mr. Attorney, as bearing on this matter, let me
ask you this : I understand that you have other witnesses bearing on

this same matter that will follow ?

Mr. Whitley. We have other witnesses that will follow Mr. Carp.
The Chairman. All right.
Mr. Whitley. And the Carp Export & Import Co. was organized

in June 1936?
Mr. Carp. In June 1936.

Mr. Whitley. And what is the nature of that business, Mr. Carp ?

Mr. Carp. To buy in the United States these materials for export
to Russia.

Mr. Whitley. Buying in the United States, materials for export
to Russia?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Who are the officers of that corporation?
Mr. Carp. Myself and
Mr. Whitley. As president?
Mr. Carp. And Mr. Wolf. I am the president. Yes, sir.

Mr. Whitley. And Mr. Morris Wolf. What is his position?
Mr. Carp. Vice president.
Mr. Whitley. And the other officers?

Mr. Carp. And Mrs. Wolf.
Mr. Whitley. That is your wife?

Mr. Carp. Mr. Wolf's wife.

Mr. Whitley. What is her office?

Mr. Wolf. Secretary-treasurer.
Mr. Whitley. What is her full name?
Mr. Wolf. S. J. Wolf.
Mr. Whitley. What is her office in the corporation ?

Mr. Wolf. Secretary and treasurer.

Mr. Whitley. Are those the only officers ?

Mr. Carp. That is all.
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Mr. Whitley. Who are the directors of that corporation, Mr.

Carp ?

Mr. Carp. The three officers.

Mr. Whitley. Are the three officers also the three directors?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. What is your salary as president of the Carp Ex-

port & Import Corporation?
Mr. Carp. I haven't been getting an exact salary. It all depends

on how much sales we make, At present I haven't received anything
for this year. The year before I think I received about $12,000
from the corporation. It depends on how much we make, how
much sales we have. This year I didn't get any money from the

company.
Mr. Whitley. No set salary?
Mr. Carp. No set salary.
Mr. Whitley. You just divide the commissions?
Mr. Carp. Divide the commissions.
Mr. Whitley. Specifically, what is the purpose of the corpora-

tion ? And how was it organized ? In other words, what was your
arrangement with the Russian Government by way of contract to

act as their agent?
Mr. Carp. In fact. I didn't have no contract.

Mr. Whitley. You had no contract?

Mr. Carp. I had no contract. My business was pretty bad about

1933
Mr. Whitley. That is, your oil business?

Mr. Carp. My oil business. And I went—I have relations con-

nected with the Government.
Mr. Whitley. You mean, with the Russian Government?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. What are those?

The Chairman. What are those relations?

Mr. Whitley. What are those relations?

Mr. Carp. They are with various Government officials.

Mr. Whitley. State that connection, Mr. Carp.
Mr. Carp. State that connection?
Mr. Whitley. State your connection with the officials of the

Russian Government.
Mr. Carp. My relationship?
Mr. Whitley. Yes.
Mr. Carp. The Prime Minister of Russia is a brother-in-law of

mine,
Mr. Whitley. He married your sister?

Mr. Carp. Yes. Molotov. He married my sister.

Mr. Whitley. Go ahead and describe how you happened to start

this corporation.
Mr. Carp. I went over to Russia trying to get business to make

a dollar.

Mr. Whitley. What year was that?

Mr. Carp. That was in 1934, I think. And I was not successful at

that time. Of course, it cost me money to go ;
and I wasn't successful

at all.

Then I tried again in 1936, and I was successful in acquiring that
order for machinery and a lot of things. In fact, if I could have put
through my orders, I had orders for $100,000,000.
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Mr. Whitley. You had orders from the Russian Government?
Mr. Carp. For $100,000,000, if I could put through the orders in

this country.
Mr. Whitley. Whom were those arrangements made with?
Mr. Carp. The first arrangement was with Rosenglotz.
Mr. Whitley. Will you spell his name for the record.

Mr. Wolf. R-o-s-e-n-g-l-o-t-z.
Mr. Whitley. What is his first name?
Mr. Wolf. I don't know.
Mr. Whitley. What is his position with the Government ?

Mr. Carp. He was purchasing agent for the whole Russian Govern-
ment. In other words, all the purchasing agencies were under his

supervision.
Mr. Whitley. He was purchasing agent for the entire Russian

Government \

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. That is the man with whom you made these

arrangements ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Made the contracts for purchases?
Mr. Carp. There was no contract. I just asked him to give me a

chance to buj^ in America. I told him at that time that our factories

are idle and we will be able to buy cheaper here than any other

place. I

Mr. Whitley. That was in 1936?
Mr. Carp. That was in 1936. And also 1934. Both times.

Mr. Whitley. Have you had any recent relations or dealings with
this same gentleman ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. He has been shot since that arrangement ?

Mr. Carp. I don't know. According to the papers.
Mr. Whitley. According to the papers he is one of the purge

victims ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And the man with whom you made that verbal con-
tract in 1936?
Mr. Carp. Yes. He gave me the orders.

Mr. Whitley. And you haven't had any further dealings with him
recently ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Now, as I understand it. Mr. Carp, you went to

Russia and through your brother-in-law
Mr. Carp. I wouldn't say, through my brother-in-law. I just went

and told him that I wanted to do some purchasing.
Mr. Whitley. You are not related to Mr. Rosengoltz ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. How did you get the contract ?

Mr. Carp. Just simply called on him and told him that I wanted to
do some purchasing. I wanted to do some purchasing for Russia.
Mr. Whitley. And he gave you authority to purchase $100,000,000

worth ?

Mr. Carp. He gave me orders what to buy.
Mr. Whitley. Did he specify exactly what he wanted ?

Mr. Carp. Oh, yes. Yes.
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Mr. Whitley. You had your authority to make purchases to that

extent ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And nothing in writing? Just verbal arrangements?
Mr. Carp. No. Nothing in writing. I had made memorandas of

the things they wanted to buy.
Mr. Whitley. You made notations? You had to make notations

as to the specifications, did you not ?

Mr. Carp. Well, after. When it came to the specifications, I had
to . They sent men here that knew what they wanted.
Mr. Whitley. They sent a man here ?

Mr. Carp. They sent men from Russia?
Mr. Whitley. To consult with you on these purchases?
Mr. Carp. Yes. On the specifications.
Mr. Whitley. Do you think that the fact that your brother-in-law

was Mr. Molotov had anything to do with your getting in on these

purchases ?

Mr. Carp. Do you want to incriminate my brother-in-law ? Is that
the idea?
Mr. Whitley. No. I just want the facts.

Mr. Carp. I don't know. Maybe it was. I wouldn't say. I don't
know what the other fellows thought.
Mr. Whitley. Did the purchasing agent know that you were

Molotov's brother-in-law ?

Mr. Carp. Oh, sure. He knew that. Possibly
Mr. Whitley. What arrangements were made to pay for any pur-

chases that you might make in accordance with this arrangement?
Mr. Carp. After we make our purchase, they alwr

ays deliver the

money to us.

Mr. Whitley. They deliver you the money ?

Mr. Carp. Yes. They never allowed us to buy anything until the

money was here. The Russian Government—the way it works—each
branch does the buying for themselves. They have to get appropria-
tions. So they never let you buy until the money is here.
Mr. Whitley. In other words, you would be in a position to make a

purchase in accordance with the specifications ?

Mr. Carp. We would see if the money was here.

Mr. Whitley. Then you wTould notify them ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. As to the amount of your purchase ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. They would send the money to you ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Then you would make the purchase ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Wt

hitley. Now, what in particular was the Russian Govern-
ment, through its purchasing agent, interested in purchasing at that

time, Mr. Carp?
Mr. Carp. The most particular they were interested in was a battle-

ship.
Mr. Whitley. A battleship or battleships ?

Mr. Carp. Battleships.
Mr. Whitley. Battleships, plural ?

Mr. Carp. Plural.
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Mr. Whitley. What type of ships did they want and what were

your instructions with respect to the purchase of the ships?
Mr. Carp. Well, as far as I know, they wanted at that time 35,000-

ton battleships.
Mr. Whitley. What instructions did you have as to arranging the

purchase of those ships ?

Mr. Carp. There was no instructions. They told me that if I can

acquire them, they will send me a commission. I went and inquired
here from architects and everybody else, and I don't know; maybe
they gave me the run-around. I thought that I can acquire.
Mr. Whitley. You thought that you couldn't buy them?
Mr. Carp. At first I thought that I can.

Mr. Whitley. Oh, you thought that you could?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Later you found out

Mr. Carp. Later, I don't know. Maybe we could. But it looked to

me that I am getting a little bit of the run-around in the State Depart-
ment and the Navy Department.
Mr. Whitley. In other words, the majority of that $100,000,000 that

you were authorized to expend was supposed to go for the purchase
bf two 35,000-ton battleships ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And you were to make arrangements for what—the

plans ?

Mr. Carp. For the plans and the purchase and everything else.

Mr. Whitley. Were those ships to be constructed in the United
States?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Or were they to be fabricated here and assembled

over there ?

Mr. Carp. Some parts were to be constructed here and assembled

there. In other words, I had orders for one battleship complete and
another one the parts of it to be completed in Russia.

Mr. Whitley. Did they authorize you at that time to make pur-
chases of any other type or kind for the Government ?

Mr. Carp/ Yes.
Mr. Whitley. For instance, what?
Mr. Carp. Oh, some airplanes; some other machineiy.
Mr. Whitley. But they didn't give you the specifications?
The Chairman. Let us get the other machinery. Airplanes and

what else?

Mr. Carp. Engines.
Air. Whitley. Marine engines ?

Mr. Carp. Marine engines.
Mr. Whitley. And what other types of equipment ?

Mr. Carp. I couldn't tell you.
The Chairman. Any guns?
Mr. Carp. No. I didn't have no order for guns, with the exception

that I think the two airplanes we had guns. I think these two air-

planes that I bought from the Vultee did.

Mr. Whitley. From the Vultee ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. With the exception of that, there were no other

guns ?
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Mr. Carp. No.
The Chairman. Any tank equipment?
Mr. Carp. Tank equipment? No.
Mr. Whitley. Now, after receiving that authorization, which was

verbal, you returned to this country?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And organized the Carp Export & Import Cor-

poration ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. To carry on that purchasing business ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And what attempts did you make or what lines did

you follow in an effort to carry out your instructions to purchase
these battleships ?

Mr. Carp. Well, I just hired myself a man who knows something
about battleships. I had no one. I didn't know anything.
Mr. Whitley. Who was that man?
Mr. Carp. That was Commander Rhodes.
Mr. Whitley. Who was Commander Rhodes?
Mr. Carp. He was a retired commander in the United States Navy.
Mr. Wolf. J. R. Rhodes.
Mr. Whitley. Commander J. R. Rhodes?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. A retired commander in the Navy?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. What was he to do? Was he your technical

adviser ?

Mr. Carp. He was. If I had to talk to manufacturers, at least he
could tell me what to say about it. I didn't know anything. I

didn't know it was such a complicated affair, and he was the one who
explained to me what means "35,000" or "40,000" tons or "6-inch

guns" or "14-inch guns" or "fire control" or anything at all. He is

the one who would enlighten me on everything in this matter.
Mr. Whitley. Did you employ any other technical assistants?

Mr. Carp. What?
Mr. Whitley. Did you employ any other technical assistants?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. No other technical assistants ?

Mr. Carp. No. The others were Russians, who
Mr. Whitley. Just what did you do as president of this new cor-

poration ?

Mr. Carp. Oh, I used to go down to companies like the Bethlehem
and the Midland and other companies that make battleships and
talk to them.
Mr. Whitley. Talk to them?
Mr. Carp. Talk to them about what I wanted and what I needed.

It seems as if they were willing to build some ships, but they couldn't
make any munitions.
The Chairman. They couldn't do what?
Mr. Carp. They couldn't make any guns or munitions.
The Chairman. Couldn't make any guns or munitions?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. But they could make ships?
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Mr. Carp. They said that they had dismantled the equipment for

that and they wouldn't go into it any more.

Mr. Whitley. Will you talk a little louder?

Mr. Carp. As far as the battleships are concerned, they told me that

they had dismantled their munitions plant and they don't make any
more munitions. They could build a boat, but not guns.
Mr. Whitley. They could build the boat but they couldn't put guns

on it? Is that it?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Did you have a contract as to employing naval

architects?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Whom did yon employ?
Mr. Carp. Gibbs and Cox.
Mr. Whitley. Gibbs and Cox ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Naval architects?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Where are they located?

Mr. Carp. In New York.
Mr. Whitley. In New York?
Mr. Carp. On Broadway, New York.
Mr. Whitley. What was your arrangement with them ?

Mr. Starnes. Who are they?
Mr. Carp. Gibbs & Cox. They are naval architects in New York

City.
The Chairman. Gibbs & Cox?
Mr. Whitley. Yes.

The Chairman. He employed them?
Mr. Whitley. To draw plans and specifications.
The Chairman. All right.
Mr. Whitley. What was your arrangement with them? What

were they to do, Mr. Carp ?

Mr. Carp. There was no arrangement with them whatsoever. The
first time I came in to Mr. Gibbs he told me, "I don't know if I can
even make a battleship." But he told me he will let me know within

a few months
;
he will try first himself to see if he can.

Mr. Whitley. Gibbs & Cox are one of the leading architectural

concerns in the United States, are they not ?

Mr. Carp. They are.

Mr. Whitley. They draw the plans for the United States Govern-
ment's battleships all the time?
Mr. Carp. I don't know about that. But they told me that they

never made a battleship. Maybe they did. Maybe they denied it to

me. They told me that they never made one.

Mr. Whitley. In other words, they couldn't tell you then? They
didn't know whether they could draw plans for a battleship or not?

Mr. Carp. That is the way they told me.

Mr. Whitley. What was the result of that ?

Mr. Carp. Within 6 months they told me they could make one for

me.
Mr. Whitley. In 6 months they told you they could draw the

plans ?
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Mr. Carp. They could make plans for me for a battleshipMr. W hitley Did they? Did you tell them what kind of battle-
snip you wanted (

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did they draw the plans?Mr Carp. They drew the plans, but not what I asked them for
IJiey drew something- else.

Mr. Whitley Why didn't they draw what you asked them to?
Mr. Carp. I don't know.
Mr. Whitley. What did you ask them for 2

Mr Carp. I asked for a 35,000-ton battleship, and they made a fiftv-
(o sixty-thousand-ton battleship.

shil
1

?"

WhITLEY ' 0h
' they drew a fifty- t0 sixty-thousand-ton battle-

Mr. Carp. Yes. Not a battleship—a sketch for one.
Mr. Whitley. Just a sketch ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Did you pay them for their services «

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. You didn't pay them for their services?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley What happened to those plans then that they drew?

r-KK*o«
R
rS^ f

r a
*T
hlle t

!
iey sent those

l)lans to Russia- I PaidCxibbs $25,000 to have those plans
Mr. Whitley (interposing). Sent to Russia?
Mr. Carp (continuing). Sent to Russia by messenger
Mr. Whitley. Bv messenger?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Did you pick the messenger?
Mr. Carp. No.

g

Mr. Whitley. Or did they send their own ?

Mr. Carp. They sent their messenger.
Mr. Whitley. They sent their messenger over ?

Mr. Carp. Yes, sir. And they wouldn't let them out
; kept a lock on

them. It was never m the possession of Russia
Mr. Whitley. They wouldn't what?
Mr Carp. The messenger brought those plans to Russia. I went

with the messenger.
Mr. Whitley. You went over with the messenger ?

Mr. Carp. Yes, sir. The messenger showed the' Commission the
plans.
Mr. Whitley. That is, the Naval Commission in Russia?
Mr. Carp.

r

Ihe Russian Government Commission.
Every day we used to go down in the morning there about 10 o'clockand up to 5 o clock they used to inspect those plans. Then that manused to take the plans and bring them to the United States Embassyan
£,

loc* them m th
J? sa*e there every day until the day we left

Ihe Chairman Be sure you understand what he is saying thereMr. Whitley. What tune m 1936 was it that you went over?
Mr. Carp. That was m 1938.
Mr. Whitley. In 1938? What month?
Mr. Carp. The month of November.
Mr. Whitley. The month of November?
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Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And after Gibbs & Cox had finished drawing up the

plans .

Mr. Carp. No. They had them in their possession for quite a while.

Mr. Whitley. They*had them drawn up, though?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. They had drawn up plans for a 50.000- or 00,000-ton

battleship?
Mr. Carp. I don't know, myself, what it was. It was a lug ship.

Mi. Whitley. Then the Russian Government sent a messenger over

to get
Mr. Carp. The Russian Government didn't send him.

Mr. Whitley. Where did the messenger come from ?

Mr. Carp. Gibbs & Cox sent him.

Mr. Whitley. Oh
;
Gibbs & Cox.

Mr. Carp. Sent their man.
Mr. Whitley. They sent their man over with the plans ?

Mr. Carp. With the plans.
Mr. Whitley. And you went with him?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Then you met with the Naval Commission?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. In Moscow ?

Mr. Carp. In Moscow.
Mr. Whitley. And went over the plans every day?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. For a period of how long?
Mr. Carp. Oh, about a week.

Mr. Whitley. About a week?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Was that for the purpose of seeing if the Naval Com-
mission would accept the plans?

Mr. Carp. The plans; yes, sir.

Mr. Whitley. Did they accept them?
Mr. Carp. They did not.

Mr. Whitley. They did not accept them?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. They were not accepted ?

Mr. Carp. They were not accepted. They were not approved.
Mr. Whitley. You said that Gibbs & Cox met you every night

and took the plans down and locked them up in the American

Embassy ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Was that to keep the Rusian Government from

reproducing those plans?
Mr. Carp. I take it that was the idea. I don't know what they

had in their mind. But they wouldn't trust anybody with the plans.
Mr. Whitley. No one? That is the reason they sent their mes-

senger ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And the result of this series of conferences on the

plans was that the Russian Government rejected them?
Mr. Carp. Rejected them.
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Mr. Whitley. You said that these plans consisted of a sketch?
What do you mean by a sketch? Do you mean that they were not-
detailed plans \

Mr. Carp. What?
Mr. Whitley. Do you mean that these plans were not detailed

plans?
Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. Well, what did they consist of?
Mr. Carp. Well, there was about 16 sketches.
.Air. Whitley. Sixteen sketches? What did they show?
Mr. Carp. I don't know. I couldn't tell you. I am not an archi-

tect. That is a pretty hard job.
Mr. Whitley. But 'in these 16 sketches they did enough work on

the plans that you paid them $25,000?
Mr. Carp. Oh, I think that Gibbs & Cox did about $150,000 worth

of work.
Mr. Whitley. Oh, about $150,000 worth?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. So you would say that the plans were iust sketches

if they cost $150,000. would you, Mr. Carp?
Mr. Carp. Oh, a couple of years ago. I wouldn't say that theywere complete, knowing the matters. I know that plans cost

$5,000,000 for a battleship. So I say they were incomplete They
were just a sketch.

J

Mr.' Whitley. Oh, $150,000 is just a sketch?
Mr. Carp. For $150,000 for a battleship you can get only a sketch
Mr. YVhitley. After the Russian Government had turned these

plans down
Mr. Carp. It was not the Russian Government. It was the naval

commission, some naval commission.
Mr Whitley. After chey had turned them down, then what did

you do with them?
Mr Carp This messenger took them and delivered them back to

the United States.

Mr. Whitley. What did he do with them?
Mr. Carp. Through the diplomatic—what do you call it—some kind

OJ: diplomatic service. I think it was the Russian diplomatic service
Mr. Whitley. The Russian diplomatic service delivered the plan-

back? l

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Back to Gibbs & Cox ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Did the architect's messenger bring them himself *

Mr. Carp. Yes. He brought them back himself.
Mr. Whitley. Did you come back with him?
Mr. Carp. I came back with him.
Mr. Whitley. You came back with him?
Mr. Carp. Yes.
Mi\ W7

hitley. How long were you over there altogether with him,Mr. Carp?
&

Mr. Carp. Two weeks.
Mr. Whitley. What sort of plans, if any, did Gibbs & Cox preparefor you?

l l

Mr. Carp. After that?
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Mr. Whitley. Or before that ?

Mr. Carp. There was no other plans. After that we were trying
to get destroyers.
Mr. Whitley. Trying to get some destroyers?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Plans for destroyers?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. They didn't want 50- or 60-thousand-ton destroyers,
did they?
Mr. Carp. No.
And it took so long for them that they started to build them

themselves. They didn't wait

Mr. Whitley. So that after the plans had been over there and

they started to build their own, they decided then to build them
instead of having them built over here?
Mr. Carp. I suppose so. That is just a presumption.
Mr. Whitley. What size are they building at the present time,

Mr. Carp?
Mr. Carp. I don't know anything about that.

Mr. Whitley. You don't know whether they are building 50- or

60-thousand-ton battleships ?

Mr. Carp. I don't know anything about that.

Mr. Whitley. Now we will get back a minute to the battleships.
You said that they sent some Russians over here from time to time to

confer with you regarding the specifications?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And the purchases?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did they send any commissions over here to confer
with you that year ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. About this battleship plans or battleships ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. How many commissions came over here ?

Mr. Carp. There was one commission
;
about five or six men.

Mr. Whitley. Who was in charge of that commission, Mr. Carp ?

Mr. Carp. Mr. Fedin.
Mr. Whitley. Do you know what his first name is ?

Mr. Carp. I couldn't tell you.
Mr. Whitley. He was in charge of the naval commission ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. That the Russian Government sent over here ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And he conferred with you ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Regarding the specifications for the battleships?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. When was that commission here?
Mr. Carp. That commission was here last year up till October.
Mr. Whitley. All of last year up till October?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. From the early part of 1938 up to October 1938 ?

Mr. Carp. Yes, sir.

949:11—39—vol. 8 2
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Mr. Whitley. Was that before or after you had taken the plans ^o

Russia for approval ?

Mr. Carp. That was before I left the plans.
Mr. Whitley. Before you left for Russia with the plans?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Did they confer also with the architects regarding
the specifications?
Mr. Carp. Yes; once in a while.

Mr. Whitley. Once in a while?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Did they go over those plans ?

Mr. Carp. No
;
he wouldn't show the plans to anybody.

Mr. Whitley. He wouldn't show them to them?
Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. But he did send them over to Russia ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And show them to the naval commission over there ?

Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. Right at that point. Pardon me. Go alead.

That is all right.
Mr. Whitley. And they were here from the early part of 1938 until

October 1938 conferring and consulting with respect to the specifica-
tions for these two ships?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. The plans for which were being drawn by Gibbs and

Cox?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Did they say anything about a fifty- or sixty-thousand
ton battleship ?

Mr. Carp. No, sir. Gibbs and Cox
Mr. Whitley. How did that come about ? Was that just the archi-

tect's idea?

Mr. Carp. I couldn't tell you. I don't know what it was.

Mr. Whitley. In other words, you ordered a 35.000-ton battleship ?

Mr. Carp. We didn't order anything. We just told them—Gibbs is

a very peculiar man, you see. I mean, he is like an artist. He likes

his work.
In other words, he didn't want to take no pay. We never got any

plans. He didn't want us to pay him anything. He said, "I will

make something. If I like it, and then if you like it, I will sell it to

you."' He never took any money.
Mr. Whitley. He did finally accept $150,000?
Mr. Carp. No, sir. He did not. I never told you that he accepted

$150,00'0.
Mr. Whitley. I thought in talking about the cost of those plans
Mr. Carp. I told you that I paid him $25,000. I said that the work

that he did I thought was worth $150,000.
Mr. Whitley. But you paid him $25,000?
Mr. Carp. He did finally accept that, though ; yes. So when I saw

that the thing was falling through here I thought that if I could bring
over the plans over there I might deliver the plans to the Government
and maybe I believed I could get them to accept them.
Mr. Whitley. I cannot get that part. You say that Mr. Gibbs

would not let the Government commission that came over here see

the plans?
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Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. So why, then, would he send those plans all the way

to Russia and let them examine them over there?

Mr. Carp. Well, I would let Mr. Gibbs answer this question.
Mr. Whitley. After all, you were in charge of the arrangements.
Mr. Carp. Well, I don't know. I don't know. Maybe I sold the

idea to Gibbs. I told Mr. Gibbs. "The plans that you made here are

no use to anybody here."

Mr. Whitley. You told him that before he sent them over there?

Mr. Carp. Before he sent them over.

Mr. Whitley. Why were they of no use, Mr. Carp?
Mr. Carp. Well, Russia does not buy them, and I don't think that

anybody else would buy them; and I just told him, sold the idea.

Mr. Whitley. You mean the commission that came over here did
not approve of them?
Mr. Carp. They never saw them.
Mr. Whitley. They knew generally what they covered, did they

not?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. That was their purpose over here, wasn't it?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. But you knew in a general way what the plans

covered ?

Mr. Carp. Yes; but Gibbs never showed anything, you see.

Mr. Whitley. You mean that he didn't show them to the confi-

dential Government men?
Mr. Carp. He never shows anything to anybody unless approved

by the Navy, by the Navy Department.
Mr. Whitley. Did he have the Navy Department's approval for

the sending of these plans to Russia?
Mr. Carp. I am pretty sure.

Mr. Whitley. You are pretty sure?
Mr. Carp. Oh, yes.
Mr. Starnes. Who was the head of this Navy Department ?

Mr. Whitley. He means in this country.
Mr. Carp. I am talking about this country.
Mr. Whitley. I mean the naval architects, after they had drawn

the plans.
Mr. Carp. They wouldn't show you any sketches or anything be-

fore they showed them to the State and Navy Departments. And
when they approved them, they showed them.
Mr. Whitley. As I understand. Mr. Carp, because they were the

naval architects doing naval drawings for the United States Gov-
ernment, if they had proceeded with commercial work, which they
were doing in this case for you, before they can let you or anyone
else see those plans, which naturally incorporate the latest naval

designs known to them and to the Government, they have to get
approval from the State and Navy Departments?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Before they can let their client see the plans that

they drew for him?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. In this instance did Mr. Gibbs get the permission
of the State and Navy Departments to send those plans to Russia i
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Mr. Carp. I am pretty sure. I know that Mr. Gibbs wouldn't

do anything that he wouldn't have a permit for.

Mr. Whitley. That is just speculation on your part, or do you
know that he got approval ?

Mr. Carp. I know he got approval.
Mr. Whitley. You know he got approval?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. From the State Department?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And the Navy Department?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. To send these plans by messenger?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. To send these plans to Russia ?

Mr. Carp, Yes, sir.

Mr. Whitley. To be shown to the naval commission in Russia?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Now, getting back a minute to the plans themselves.

You stated that you ordered or instructed Gibbs and Cox to draw plans
for about a 35,000-ton battleship ?

Mr. Carp. I didn't instruct him anything. I just told him what they
wanted and what they would have to have.

Mr. Whitley. You told them that vou wanted a 35,000-ton battle-

ship?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. That was in keeping with the instructions that you
had received?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. From the purchasing agent in Russia?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And they turned out to be plans for a fifty- or sixty-
thousand-ton battleship ?

Mr. Carp. Oh, yes. Yes.

Mr. Whitley. Which was not in keeping with your suggestions ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. Or ideas or instructions at all ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. Do you know how they happened to take the liberty

to just add about twenty or twenty-five thousand tons to those plans,
Mr. Carp?
Mr. Carp. It is a long story. What I think, Gibbs is an architect,

and he wants to make a thing. The way I understand it, afterward
from Gibbs, that the way he figured it was that Russia had not a big
navy, and a big battleship would be able to withstand maybe 10 battle-

ships, or something like that. I don't know how much, but that was
the idea.

Mr. Whitley. As a matter of fact, what Russia was after was a

superbattleship, wasn't it, Mr. Carp?
Mr. Carp. Well, Gibbs made, I think, a super-superbattleship.
Mr. Whitley. Do you know if that is the reason the Russian Gov-

ernment didn't accept the plans?
Mr. Carp. I couldn't tell yon. I think it would take a very big-

specialist to know about the things. The only thing I know that the

Russians told me is that they don't approve of it. That is all.
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Mr. Whitley. Did they say they didn't approve of it because it was

too large?
Mr. Carp. I didn't go even into the details.

Mr. Whitley. They didn't give you or Mr. Gibbs any reason for not

taking it? They just said they didn't want it? Is that correct?

Mr. Carp. That is correct.

Mr. Whitley. They turned it down ?

Mr. Carp. Turned it down.
Mr. Whitley. And you came back with the messenger?
Mr. Carp. With the messenger.
Mr. Whitley. And turned the plans back to Mr. Gibbs?
Mr. Carp. That is right.
Mr. Whitley. That is correct ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Now, you said a moment ago. Mr. Carp, that you, in

1936, when you went over to make arrangements about acting as a

buyer for the Russian Government, you made all of your arrangements
verbally with the purchasing agent ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did you have any conversations with any officials of

the Navy Department over there regarding these battleships?
Mr. Carp. At the start; no.

Mr. Whitley. With the purchasing agent ?

Mr. Carp. Just the purchasing agent. After awhile I had with the

naval, too?

Mr. Whitley. With the navy officials?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Was that in this country or over there ?

Mr. Carp. Over there and in this country.
Mr. Whitley. And in this country, both ?

Mr. Carp. Both.
Mr. Whitley. So that when this naval commission which you

described, which came over here in the early part of 1938 and stayed
until October 1938, that was the only naval commission
Mr. Carp. No ; I had another one—another one after that come to

see me in about February.
Mr. Whitley. While you were consulting with this naval commis-

sion and getting their different ideas, did you convev those ideas to

Mr. Gibbs?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. As to what they wanted ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Or had in mind ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. But in spite of that the Russian Government still

didn't like the ship because it was too big?
Mr. Carp. Well, Mr. Gibbs doesn't take from anybody ideas. He

has got his own.
Mr. Whitley. Didn't the naval commission that was here know

what the plans were for, for a fifty- or sixty-thousand-ton battleship?
Mr. Carp. He never told them anything. He wouldn't tell us.

Mr. Whitley. He never told you?
Mr. Carp. He wouldn't tell us anything. We didn't know anything

about that
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Mr. Whitley. You didn't know whether he was drawing plans for

a superboat or not ?

Mr. Carp. No
;
we didn't know.

Mr. Whitley. You didn't know ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. You just knew that he was
Mr. Carp. He told me that when we get approval from the State

Department, he says, we will get
Mr. Whitley. Did you in conversation with the naval commission

here in 1938 over a period of months convey to Mr. Gibbs the ideas

that they wanted to incorporate on that ship?
Mr. Carp. Some of the ideas.

Mr. Whitley. What was the purpose of the commission coming over

if the architect that was drawing the plans didn't want to get the

commission's ideas?

Mr. Carp. The way I explained to you before. A battleship is a

very complicated thing. It is not one man's business. It takes hun-
dreds of men. I don't care who it is. Even Admiral Leahy, he don't

know everything about a battleship. I couldn't explain what I wanted
and I had to have men from Russia. They explained what they
wanted.
Mr. Whitley. They explained to Mr. Gibbs what the Russian Gov-

ernment wanted ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. In that battleship ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. But in spite of that the Russian Government, after

getting the plans over there and looking at them, decided that it didn't

want them ?

Mr. Carp. No
; well, they didn't make what they wanted.

Mr. Whitley. They gave no reason ? They just turned them down?'
Mr. Carp. They turned them down, I think, on account of the

Mr. Whitley. The size ?

Mr. Carp. The size.

Mr. Whitley. But you never knew what the size was? Mr. Gibbs
wouldn't even tell you what the tonnage was ?

Mr. Carp. No. sir.

Mr. Whitley. Of course, that would not come under the head of a

naval secret, what the size is?

Mr. Carp. He is a peculiar man. He doesn't say what it is.

Mr. Whitley. Did you do all your business over there with Mr.
Gibbs personally?
Mr. Carp. I used to come in his office

; yes.
Mr. Whitley. He wouldn't even tell you what size ship he was

drawing the plans for?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. That would hardly come under the heading of a naval

secret, would it ?

Mr. Carp. No
;
but we didn't know what he was drawing.

Mr. Whitley. He wouldn't tell you anything about it ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. You didn't learn until the plans got to Russia ?

Mr. Carp. No
;
we learned after that through the papers. Something,

came out.
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Mr. Whitley. You didn't even learn while you were over there what

size it was?
Mr. Carp. Well, while in Russia I already did know what it was. I

think it was either a fifty or sixty thousand ton. I wasn't so much
interested. It would be foolish for me. I wouldn't drum on a thing
that I didn't know anything about.

Mr. Whitley. But you were sent in charge of this thing?
Mr. Carp. Oh. no. The messenger was in charge.
Mr. Whitley. Who was in charge ?

Mr. Carp. The messenger.
Mr. Whitley. I mean, you were in charge of having these plans

drawn up ?

Mr. Carp. I was not in charge.
Mr. Whitley. You were the one acting as an agent of the Russian

Government in getting this work all done?
Mr. Carp. As far as this is concerned, Mr. Gibbs has got two offices.

He has one on Broadway and another one, where he makes the plans,,
is five blocks away. He didn't let me in the other office.

Mr. AVhitley. You didn't answer my question. I said, the fact

remains that you were acting as the agent of the Russian Government
in handling this deal in the United States ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. So you must have known something about that. You
couldn't come over to carry out negotiations for the building of a

superbattleship without having some idea of what was going on it?

Mr. Carp. I knew what I wanted.
Mr. Whitley. You knew what you wanted?
Mr. Carp. But I got another thing.
Mr. Whitley. You wanted a 35,000-ton battleship?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Or plans for one?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Later to be built in this country possibly?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And you got a 50,000- or 60,000-ton ship, which Rus-

sia afterward would not accept?
Mr. Carp. Yes.
The way I explained before. Gibbs does things the way he wants.

He wouldn't allow—he wouldn't do anything what you wanted.
Mr. Whitley. In spite of the fact that you told him you wanted

a 35,000-ton ship, he drew a plan for a fifty or sixty thousand-ton

ship ?

Mr. Carp. They told him what they wanted to put in there, and
it came out to be a 50,000-ton ship. I don't know. Maybe he started
with a 35,000-ton battleship.
Mr. Whitley. You didn't tell him in general that the Russian

Government wanted the biggest and finest battleship that had ever
been built?

Mr. Carp. I told him that they wanted it to be a modern battleship
of about 35,000 tons.

Mr. Whitley. That wouldn't be the biggest, because there are-

others that size ; but a fifty or sixty thousand-ton ship would be the-

largest-in-existence battleship, wouldn't it, Mr. Carp ?

Mr. Carp. It would be ?
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Mr. Whitley. I am asking you. You are the man who handled
all this deal.

Mr. Carp. If it would be—I didn't get your question.
Mr. Whitley. In other words, did you tell Mr. Gibbs that you just

wanted a battleship, or did you tell him that you wanted the biggest
and best battleship ever built?

Mr. Carp. No. I told him the best, but not the biggest.
Mr. Whitley. Not the biggest; just the best?

Mi-. Carp. Yes. Modern, I told him.
Mr. Whitley. You stated that in addition to this one naval com-

mission that came over there was another commission came over later ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. What was that commission? What was its purpose?

Who was at the head of it?

Mr. Carp. Admiral Isakoff.

Mr. Whitley. How many men did that first commission consist of ?

Mr. Carp. In the first commission there must have been about six

or seven.

Mr. Whitley. Six or seven? All naval authorities?

Mr. Carp. There were some that knew about engines. Some of

them knew about boilers.

Mr. Whitley. Some knew about engines?
Mr. Carp. You must have so many men. About six.

Mr. Whitley. This second commission—how many men did they
have then?
Mr. Carp. About seven men.
Mr. Whitley. About seven men?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. When did they come to this country?
Mr. Carp. They came here in about February, I think.

Mr. Whitley. February 1939 ?

Mr. Carp. 1939.

Mr. Whitley. And that was after the plans for the battleship
had been rejected?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And what was the purpose of this second com-
mission ?

Mr. Carp. They had—we thought we could sell them destroyers.
Some conversations I understood—from some conversations with Mr.
Gibbs I understood that he was a specialist on destroyers; and I ad-

vised afterward the Russian officials that if they couldn't get battle-

ships, why couldn't they get destroyers; that Mr. Gibbs was a

specialist in building destroyers.
And I came back here and I inquired from Gibbs if we could

acquire here destroyers. Mr. Gibbs thought we could. He didn't

say for sure that we could, but that he thought that the only way
we can acquire them is to get from the Government the right to

acquire them, and then he thought that we could. And I sent for

the commission to come here, and they came here, and they did

negotiate for destroyers.
Mr. Mason. The question is whether they negotiated for destroyers

or for plans for destroyers?
Mr. Whitley. Yes. They came here in February 1939?

Mr. Carp. Yes.
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Mr. Whitley. What was the nature of those negotiations? Were

they with Mr. Gibbs?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. To draw plans for destroyers?
Mr. Carp. To draw plans and build, both.

Mr. Whitley. Gibbs wouldn't build destroyers? He would only
draw the plans?
Mr. Carp. Gibbs is the one who had to negotiate for the building,

too. It is done that way. The architects get the builders.

Mr. Whitley. How far did those negotiations go?
Mr. Carp. We negotiated with Gibbs. Gibbs made some sketches

and sent them to the State Department.
Mr. Whitley. Sketches for destroyers?
Mr. Carp. Sketches for destroyers; yes.
Mr. Whitley. And was it approved? That is, the State Depart-

ment approved your turning that over to the Russian Government?
Mr. Carp. They didn't get them yet, but some sketches were ap-

proved already.
Mr. Whitley. Some had already been approved?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. What happened to those that were approved?
Mr. Carp. They approved them with certain corrections.

Mr. Whitley. They approved them with what?
Mr. Carp. They approved the plans with certain corrections.

Mr. Whitley. With certain corrections?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Now, what happened to them?
Mr. Carp. When the corrections were made, they were sent again

in the State Department, and our plans are now in the State De-

partment.
Mr. Whitley. The plans for these destroyers are now in the State

Department ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And they have not received final approval?
Mr. Carp. Not yet.
Mr. Whitley. Have any plans other than this plan for the super-

battleship ever been approved by the State Department?
Mr. Carp. Except this plan for a destroyer, which was corrected.

Mr. Whitley. But they have not received final approval?
Mr. Carp. Not yet, In other words
Mr. Mason. They were approved providing these corrections were

made ?

Mr. Whitley. That is right,
Mr. Mason. Now the corrections have been made and they have

gone back to the Department?
Mr. Carp. The State Department,
Mr. Whitley. If they are finally approved, or these corrections are

approved as made, then those plans will be turned over to the
Russian Government

;
is that true ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Will it be necessary in this instance to send those

plans to Russia by a special messenger?
Mr. Carp. I don't think so.

Mr. Whitley. Why was that necessary in the first instance?
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Mr. Carp. In the first instance it was a smaller thing, and this we

agreed already would be what they wanted. The destroyers are not

as big as battleships ;
much less involvement.

Mr. Whitley. So you don't think that the destroyer plans will

be sufficiently important to send them to Russia for final approval
of the naval commission?
Mr. Carp. No. They could give out the order. I have the order

here to give out the order tomorrow if we will get
Mr. Whitley. To accept the plans and give out the order?

Mr. Carp. The order for building.
Mr. Whitley. Do they still plan to build those destroyers in this

country ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Who is going to do the actual construction work?
Mr. Carp. Well, as far as I think, maybe the Bath Iron Works.
Mr. Whitley. What was that?

Mr. Carp. Bath. We talked to them. We don't know if they will

build them.
Mr. Whitley. They haven't seen the plans yet, have they?
Mr. Carp. No; no.

Mr. Whitley. You haven't seen the plans?
Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. And the Russian Government has not seen the

plans ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. But you are sure that these are going to be accepted?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And the Russian Government had already approved

the plans when they came to the State Department?
Mr. Carp. Yes; in other words, we told them it has got to be a

certain speed and a certain everything. These destroyers are without

guns and without fire control. The approval will be received without

guns and without fire control.

Mr. Whitley. Have you made any provisions for them ?

Mr. Carp. No; Russia will put on their own guns.
Mr. Whitley. Will put on their own guns?
Mr. Carp. Their own guns.
Mr. Whitley. Did you make plans for putting guns on this super-

battleship 1

Mr. Carp. Well, there was no battleship. There wasn't any
approval come out.

Mr. Whitley. As a matter of fact, didn't you go so far as to nego-
tiate with the Navy Department to see if they would build the guns?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Sixteen-inch guns?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. How many 16-inch guns were to be on this super-

battleship ?

Mr. Carp. Oh, I think about nine. I don't know. I couldn't tell

you myself.
Mr. Whitley. You were handling this thing. I think that you

should admit that you would know, if anybody would know.
Mr. Carp. About nine guns.
Mr. Whitley. Nine guns? Sixteen-inch guns?
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Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Whom did you negotiate with with reference to

building those guns to go on the battleship ?

Mr. Carp. I did negotiate with a lot of them, but everybody
refused.

Mr. Whitley. Who, for instance? Answer the question.
Mr. Carp. I spoke to the Bethlehem and the Midland.
Mr. Whitley. They don't make 16-inch guns, do they, at the Beth-

lehem Steel Co. ?

Mr. Carp. They don't make them now.
Mr. Whitley. They don't make them now ?

Mr. Carp. They used to.

Mr. Whitley. Whom did you negotiate with? As a matter of fact,
the Navy Department itself is the only organization in this country
at the present time that makes 16-inch guns, isn't it ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did you negotiate with the Navy Department ?

Mr. Carp. I didn't negotiate. They refused me right away. They
said they haven't got enough for themselves. There was no negotia-
tion.

Mr. Whitley. You did approach them with your negotiations?
Mr. Carp. Yes. I asked them about it. They said they haven't

got enough for themselves; that they wished that private industry
would start up on it. In fact, they told me that if I would negotiate
with private industry, they would take the benefit of it, and that the

privates could do it for them, too.

Mr. Whitley. Did Mr. Gibbs draw any other plans for the Russian
Government besides for the battleship and the destroyers ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. You say that although the State Department has
not as yet finally approved the plans with the suggested corrections,
that the Russian Government insofar as the destroyers are concerned,
has already accepted the plans?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. They have not seen them ?

Mr. Carp. They have not seen them.
Mr. Whitley. But they have accepted them ?

Mr. Carp. They have accepted them at a certain speed, that speed
to be guaranteed.

Mr. Whitley. They are not nearly as careful about those plans as

they were about the battleship plans ?

Mr. Carp. No, sir. Not so complicated.
Mr. Whitley. The battleship plans were sent to Russia by a mes-

senger by Gibbs ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. With the approval of the State Department ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And there they were examined and gone over ? And

they were finally turned down?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And you say that Russia is presently building her
own battleships?
Mr. Carp. What ?

Mr. Whitley. You say that Russia is presently building her own
battleshij^s ?
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Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Now, were there any other commissions over here

with reference to ships other than the two von have named?
Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. Mr. Carp, why was it necessary insofar as the bat-

tleship plans are concerned to 'send them to Kussia to be examined

by a naval commission when they had a naval commission in this

country for 10 months prior to that time?

Mr. Carp. The way I explained to you before, that my plan fell

through.
Mr. Whitley. What plan?
Mr. Carp. My plan for getting that built here. The battleship fell

through. The commission left. Gibbs didn't want to show them

enough of this battleship that he made. It wasn't approved here.

Mr. Whitley. He didn't want to show the commission here

enough ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. To get the approval of the commission from the

Russian Government ?

Mr. Carp. He didn't want to while that battleship was not ap-

proved even by the State Department.
Mr. Whitley. The State Department had not approved the plans?'
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. I mean, they did not approve showing them to any-
one?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Then how did they send the plans all the way to

Russia ?

Mr. Carp. For the object of selling them the plans.
Mr. Whitley. They had to show them the plans before they could

sell them?
Mr. Carp. They wouldn't build here. The State Department would

not allow them to build here a 50,000-ton battleship.
Mr. Whitley. But the State Department did approve Gibbs & Cox

sending those plans to Russia?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. But they Mould not approve Gibbs & Cox showing
those plans to the commission in this country?
Mr. Carp. No. I would say this : They disapproved the building,

of a battleship here of 50,000 tons.

Mr. Whitley. In any event, before those plans could be cleared or

turned over or shown to you or any other individual or government,,
you had to get the approval of the State Department, did you not?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. For the simple reason that Gibbs & Cox do archi-

tural work for the United States Government?
Mr. Carp. I suppose so.

Mr. Whitley. And they don't want their architects to incorporate
confidential naval secrets in plans that are sold to private individuals
or governments? Isn't that the reason?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And the reason that they require that is that they

approve plans for other individuals or governments before they are
turned over by the architects ?
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Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And in this instance they did approve those plans

being sent to Russia?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. To be examined?
Mr. Carp. Yes.

Mr. AVhitley. Is that correct?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Now, in addition to the two plans that you have

referred to, that is, the battleship and the destroyers, have you nego-
tiated with Gibbs & Cox to draw any plans for any other naval

vessels ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Of any kind?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Just those two?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And you are now awaiting clearance from the State

Department on the destroyers?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Then you are going to work to have those built in

this country?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. You have received final approval from the Russian

Government on the destrover plans?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Although they have never seen them?
Mr. Carp. We received the final approval of building here de-

stroyers.
Mr. Whitley. You cannot build them until the plans are approved?
Mr. Carp. Absolutely. The plans. But the plans for the destroyer

are so different from battleships that in conversation we can tell them

something that covers all that they want.
Mr. Whitley. You mean that Mr. Gibbs, as far as the destroyers

are concerned, he did tell you something about the destroyers?
Mr. Carp. Yes. He told us such a speed and such
Mr. Whitley. Did he tell you what size they would be ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. He told you that?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. But he wouldn't tell you that so far as the battle-

ships were concerned?
Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. That is the reason that when you got through you

found out you had a 50- or 60-thousand-ton battleship and not a

•35,000-ton battleship
—he wouldn't tell you what size ship he was

drawing the plans for?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Or anything about it?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. But he has tolcl you on the destroyers, about the
• destroyers?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. As to what size thev would be?
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Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And the speed?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. In other words, he is not consistent in his attitude?'

In one instance he won't even tell you what size ship he draws plans
for, and in the other he told you enough about it so that the Russian
Government can approve it without seeing the plans ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Mason. Mr. Counsel, that is speculative. Mr. Gibbs has been

in the business of preparing plans and supervising the building of'

destroyers; and the order was for destroyers of a certain size and

speed, and so forth, which he had been in the habit of building.
Now, for this superbattleship, that is a new thing for Mr. Gibbs.

He said he didn't know whether he could draw those plans, but he
would take his time, and finally he did, and the plans that he had in

mind were for a big super 50,000-ton ship, which he kept secret, be-

cause it was a new thing, and he wasn't going to give any of those-

secrets out to anyone. I imagine that that is the explanation.
Mr. Carp. I wouldn't say that. I couldn't explain.
Mr. Whitley. The thing that I was particularly interested in, Mr.

Mason, was the fact that after ordering plans for a 35,000-ton battle-

ship, Mr. Gibbs, without any authority from Mr. Carp or any of the
commissions that came over here to confer with him regarding these-

plans, turns up with a fifty- or sixty-thousand-ton ship.
Mr. Carp. May I correct you on this, please ? I want you to under-

stand me.
Mr. Whitley. Yes.
Mr. Carp. Mr. Gibbs never took an order for the battleship. He-

would not.

Mr. Whitley. Still he would draw the plans ?

Mr. Carp. He said he had drawn plans for himself
;
not for us. He

never took from us a nickel.

Mr. Whitley. You paid him for it, didn't you ?

Mr. Carp. What was that?
Mr. Whitley. You paid him for it, didn't you ?

Mr. Carp. No
;
the only time I paid him was when I wanted to show

the plans to Russia. I paid him then for showing the plans, not for

buying his plans. In other words, the expenses of the messenger and

everything else. But Mr. Gibbs
Mr. Whitley. Who wTas the messenger that he sent over there ?

Mr. Carp. Built this for himself.
Mr. Whitley. He drew them for himself?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. In other words, you went to Gibbs and you had an

order for two 35,000-ton battleships?
Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. You were instructed or you were authorized to
secure plans for two battleships?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. In the United States?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. That authority came from the Russian Govern-

ment ?
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Mr. Carp. Yes.

The Chairman. You came back and contacted Mr. Gibbs?

Mr. Carp. Yes.

The Chairman. Is that right?
Mr. Carp. Yes.

The Chairman. You told Mr. Gibbs that you wanted two battle-

ships ?

Mr. Carp. Yes.

The Chairman. 35,000-ton battleships?
Mr. Carp. Yes.

The Chairman. Mr. Gibbs told you that he would see about it; he

didn't know whether he would let you have them or not?

Mr. Carp. He said that he never built a battleship. He never made

plans for a battleship.
The Chairman. But that he would study about it ?

Mr. Carp. He would study about it and let us know.
The Chairman. That was in 1934 \

Mr. Whitley. In 1936.

The Chairman. In 1936, I mean. In 1936?

Mr. Carp. I don't know whether it was 1936 or 1937 already. Maybe
it was in 1937.

The Chairman. It was 1936 or 1937?

Mr. Carp. Yes; 1936 or 1937.

The Chairman. How long after that was it that he told you that he

had plans for these battleships ?

Mr. Carp. That was after we talked to him about 8 or 10 months
later.

The Chairman. About 8 or 10 months later ?

Mr. Carp. Yes.

The Chairman. You didn't see him during that time ?

Mr. Carp. Yes
;
we used to see him.

The Chairman. You talked to him from time to time?

Mr. Carp. We talked to him from time to time.

The Chairman. And asked him how the plans were getting along?
Mr. Carp. He wouldn't tell us anything. He was just inquiring

from the commission, what commission we had.

The Chairman. The commission was here at that time?
Mr. Carp. Yes. He used to ask what kind of guns they wanted

and what kind of armament. But he wouldn't tell them a thing.
The Chairman. In other words, in the 8 or 10 months before he

finally completed the plans he merely got information from the

Mr. Carp. From them.
The Chairman. From the naval commission?
Mr. Carp. Yes. From the naval commission.
The Chairman. With reference to the details of the kind of ship

that they wanted?
Mr. Carp. What kind of a ship they wanted.
The Chairman. Is that right?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. The kind of ship they wanted?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. But he himself would not tell them anything?
Mr. Carp. No, sir.
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The Chairman. Did they ask him anything?
Mr. Carp. They asked him. He does not talk.

The Chairman. Did they ask him what size battleship he was

drawing plans for?
Mr. Carp. He wouldn't say.
The Chairman. Did they 'tell him they didn't want but a 35,000-

ton ship?
Mr. Carp. He told them that the things that they wanted to

make they can never put in a 35,000-ton battleship. He used to

tell them
The Chairman. He told them it would have to be a bigger battle-

ship ?

Mr. Carp. Yes. He told them it wasn't possible to put them in.

He always used to take a glass of water and he said, "Half of it is

milk and half is whisky and half—you can put in just that much
in the cup and you can't put in any more/' He used to always do
that. "You can't put in any more. If you put in all these things,
the battleship will be a big battleship."
The Chairman. He told them that many times during the 8 or 9

months ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. They being there, they evidently knew he was

building a larger ship than a 35,000-ton ship?
Mr. Carp. No. In other words, the specialist that was here—it is

not only Russians, but every one of them in building a battleship
—

the gunner wanted the whole battleship to be for guns. We found
out this afterward, later. The hospitalization wanted half of the

battleship for its hospitalization. The fire control wants all the

battleship for fire control. It seems that there is disagreement be-

tween all the specialists. Every one wants most what he is interested

in in the battleship.
The Chairman. Then they knew from what you have just testified,

they knew that they were wanting him to make plans for a bigger
battleship than 35,000 tons?

Mr. Carp. No. They told him that they wanted a 35,000-ton battle-

ship.
The Chairman. You say he told them, "You cannot do this."

Mr. Carp. It seems that each one of them told him that he wanted
it so and so.

The Chairman. And he told them that they couldn't have it?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. For 35,000 tons

;
is that right ?

Mi-. Carp. That is correct.

The Chairman. He told them that at all times ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. But they kept insisting that he confine it to 35,000

tons?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. And finally he got through with the plans, and he

told you that he had got the plans drawn ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. Is that right ?

Mr. Carp. Yes.
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The Chairman. But lie wouldn't let you see them ?

Mr. Carp. Yes. He said he couldn't tell us until—he said he

wouldn't tell us until he could get it built.

The Chairman. He told you that ?

Mr. Carp. He told me this, "I wouldn't build this battleship in this

country. It is too big- size, too big; and they wouldn't permit it to be

built here." And for that reason he wouldn't show us the plans.
And then the whole thine: failed through. The commission left here.

I felt that I had put in a lot of work and a lot of effort, and that if I

went to Russia afterward and asked them this question after my
commission left about 3 or 4 weeks later, I put it up to Gibbs to let us

show the plans to Russia, and maybe they will buy the plans and put
it into work

;
that maybe the Russians will build their battleships on

his plans ;
and he sent his plans.

Mr. Starves. How long would it take to build a battleship of that

type?"

Mr. Carp. Four to five years.
Mr. Whitley. Who was the messenger who took those plans over

from Mr. Gibbs?
Mr. Carp. Must I tell his name ?

Mr. Whitley. Yes. He wasn't any secret, was he ?

Mr. Carp. There is no secret about it, but I don't like to involve his

name here. You can go to the State Department and find out.

Mr. Whitley. I don't see, if Ave can find out, why you object to

telling us who the messenger was.

Mr. Carp. There is no objection to it. The fellow is a very fine fel-

low. Captain Joyce.
Mr. Whitley. Captain Joyce ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Joyce?
Mr. Carp. Will you please spell it, Mr. Wolf ?

Mr. Wolf. Yes.

Mr. Whitley. Do you know what his initials are ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. Is he a captain in the Navy ?

Mr. Carp. Yes; retired.

Mr. Whitley. A retired captain in the Navy ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Had he been working on those things for you ?

Mr. Carp. He doesn't work for me. No, sir. He works, I think,
to my information, for the Naval Intelligence, as far as I know.

Mr. Whitley. Who picked him as messenger to carry the plans over

to Russia ?

Mr. Carp. I don't know. I didn't pick him.

Mr. Whitley. You didn't pick him?
Mr. Carp. Gibbs did.

Mr. Whitley. Gibbs picked him, as far as you know ? Gibbs picked
him?
Mr. Carp. As far as I know. He is a great specialist on these

things. In other words, Gibbs would have to send a half dozen men
to explain the plans. Joyce is the only man who knows everything
about a battleship.

Mr. Whitley. Did you pay him?
94931—39—vol. 8 3
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Mr. Carp (speaking to the newspaper photographers). You had
better save your money. I am just a small man. Why do you want
to take me?
Mr. Whitley. Did you pay Mr. Joyce?
Mr. Carp. I don't amount to a whole lot.

Mr. Whitley. Mr. Carp, did you ever pay Mr. Joyce. Captain
Joyce ?

Mr. Carp. I didn't pay him anything-
Mr. Whitley. Who paid his expenses ?

Mr. Carp. I paid his expenses.
Mr. Whitley. You paid his expenses?
Mr. Carp. Yes. We paid the expenses.
Mr. Whitley. When you say that you paid him, you mean the

Russian Government ?

Mr. Carp. Well, I paid them.
Mr. Whitley. You didn't pay them out of your pocket ?

Mr. Carp. Yes. I paid all the costs. It was my check for every-

thing, ticket and everything.
Mr. Whitley. It was a check from your private money?
Mr. Carp. No. From the Carp Export & Import Co.

Mr. Whitley. That was funds furnished you by the Soviet Govern-
ment ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Did you just pay him his expenses or did you pay

him anything for his time?
Mr. Carp. Not for his time ;

no.

Mr. Whitley. Nothing at all ?

Mr. Carp. He did not pay the expenses. We bought the tickets

and everything, and I paid the costs. He would give us the bill

and we paid it.

Mr. Whitley. How many destroyers did Mr. Gibbs draw plans
for?
Mr. Carp. I had started out for two kinds of destroyers, but after

we decided only on 1,600 tons.

Mr. Whitley. 1,600?
Mr. Carp. That was the first. The second was 1,800. That was as

a leader, they called it.

Mr. Whitley. The one that was approved by the State Depart-
ment was for 1,600?
Mr. Carp. For 1,600 tons.

Mr. Whitley. A destroyer?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And as soon as those plans got clearance from the

State Department you had the approval of the Russian Government
to go ahead with them?
Mr. Carp. That is the way it was.
Mr. Whitley. And contract to have those built in this country?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Now, in other words, the important thing in this

whole project that you were undertaking, Mr. Carp, was first to

get the plans drawn and then to get the State Department's clear-

ance for those plans?
Mr. Carp. Yes, sir.
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Mr. Whitley. Because if you could not get State Department
clearance, they would not be worth anything? You couldn't get

them, could you?
Mr. Carp. At the start I thought we could go in and buy a battle-

ship the same way that you can buy a tomato. I didn't know even

that. After a while I found out.

Mr. Whitley. In other words, they didn't take you for this proj-
ect because you were related to Molotov ?

Mr. Carp. No, sir. I sold them the idea to order them here.

Mr. Whitley. But the important thing, the big idea always, that

you had to bear in mind was to get the State Department clearance

for those plans?
Mr. Carp. Absolutely. State and Navy. Both the State and Navy

Departments.
Mr. Whitley. If you couldn't get them, you couldn't even get them,

you couldn't even get your plans out?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Mr. Carp, did you bring your books of account with

you ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. May I see them so that I can put them in evidence?
Mr. Carp. Yes [handing books to Mr. Whitley].
Mi-. Wolf. What do you want them in evidence for?

Mr. Whitley. I want to introduce his original books of account in

evidence so that I can refer to them, Mr. Chairman, in questioning Mr.
Carp. They will be returned to him after they have been used in

that manner.
Mr. Wolf. I don't see any necessity in that. He has, with our per-

mission, made copies of these.

Mr. Whitley. We have taken certain things from the books of
account, Mr. Chairman, but I should think that Mr. Carp and Mr.
Wolf would prefer for me to refer to the original records themselves
rather than to my notes.

Mr. Wolf. Mr. Chairman, there isn't any objection to the books

being checked and examined to their hearts' content by counsel, but
there is objection to leaving them here or being put in evidence, because

they contain matters of ordinary business nature which is not intended
for the public eye or for the public or for anybody else other than
ourselves.

Mr. Whitley. I didn't contemplate putting them in evidence and
keeping them in the record permanently. I merely wanted to have
them identified so that I could refer to them. I don't mean to keep
the records here.

The Chairman. He just wants to use them to ask questions.
Mr. Wolf. I will give him freedom to look at them at his heart's

content. There would be no objection to him seeing anything. He has
made copious notes. But we object to having these things offered in

evidence to be made public regarding our private business.

Mr. Whitley. I will merely ask Mr. Carp to identify those books,

for the record, and I will refer to them in questioning him.
Mr. Wolf. No objection to that.

Mr. Whitley. And then give the books back to Mr. Wolf.
Mr. Wolf. No objection to that.
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Mr. Whitley. Mr. Carp, do these represent the books of account

of the Carp Export & Import Corporation ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And this [indicating] represents the check book (

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. That is the current check book ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. For the concern ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Mr. Carp, during the period that the Carp Export &

Import Corporation has been in existence do you know what the total

receipts, the total amount of moneys, received from the Soviet Gov-

ernment have been ?

Mr. Carp. I couldn't tell you without the books.

Mr. Whitley. You couldn't tell me without the books?

Mr. Carp. No.

Mr. Whitley. Have you received moneys from any source other

than the Soviet Government?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. In other words, you have been operating exclusively

as an agent
Mr. Carp. Exclusively

—
Mr. Whitley. For the Soviet Government ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Right down to the present time ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Have you ever registered with the State Department
as an agent of a foreign principal, Mr. Carp ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. You have not?

Mr. Carp. No, sir. I don't have to. I am not an agent of Russia.

I do business for myself. You may make it as an agent, but I am not.

The Chairman. Just answer his questions.
Mr. Whitley. You are not operating for anyone else ?

Mr. Carp. I am operating for myself, for my profit ;
and I sell most

my—I am buying for the Russian Government, but I am not an agent
of Russia.

Mr. Whitley. You are not an agent ?

Mr. Carp. No.

Mr. Whitley. You are not designated as their agent, purchasing

agent, purchasing agent in this country ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. What was the arrangement, then ?

Mr. Carp. I just simply take orders from them to purchase for them.

But I am not

Mr. Whitley. They tell you what they want to purchase ? You get
their orders and you purchase them for them?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And you say that that does not constitute you an

agent ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. For the Russian Government?
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Mr. Carp. No, sir. They have their agents here. I am not one
of their agents.
Mr. Whitley. That is a matter for judicial decision, Mr. Carp.
Mr. Carp. Well
Mr. Whitley. Mr. Carp, I want to refer to your original books of

records, to certain items representing receipts and disbursements, and

get you to explain those to the committee.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. The first item under receipts is July 14, 1936, "From
U. S. S. R."' That is the United States of Soviet Russia, I presume?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. "Cash received, $2,500."
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Is that the first item of money that you received?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. From the Government?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. How was that money transmitted to you, Mr. Carp ?

Mr. Carp. I think it was transmitted to me through Mr. Rosoif.

Mr. Whitley. That is the purchasing agent for the Government?
Mr. Carp. Purchasing agent for the Government. Yes.
Mr. Whitley. Did he send it to you direct from Russia?
Mr. Carp. No. Mr. Rosoff was here in the meantime. He crave me

that money.
Mr. Whitley. You mean the head, the chief purchasing agent for

the Russian Government with whom you made your arrangements
Mr. Carp. Yes. With the Amtorg.
Mr. Whitley. To function as the purchasing agent in this coun-

try
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Was connected with the Amtorg?
Mr. Carp. He is buying for the Amtorg.
Mr. W^hitley. Was he in Russia or in the United States?
Mr. Carp. Rosoff was here in the United States.

Mr. Whitley. He was here in the United States?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. The principal purchasing agent for the entire Soviet

Government was here in the United States ?

Mr. Carp. No. Rosoff was the man who was in the United States.
Mr. Whitley. The head of the
Mr. Carp. I think you are getting mistaken. You are getting

Rosoff and Rosengoltz mixed up.
Mr. Whitley. I have confused Mr. Rosoff and Mr. Rosenglotz'

names.
Mr. Carp. Rosoff.

Mr. Whitley. How do you spell it?

Mr. Carp. R-o-s-o-f-f.

Mr. Whitley. And he was the head of the Amtorg?
Mr. Carp. No. He was vice president at that time for the Amtorg.
Mr. Whitley. Vice president of the Amtorg?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. That is the Russian trading- ao-encv in the United

States?
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Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. When you needed money to make purchases you
would get in touch with him?
Mr. Carp. I used to get it from RosofT. Yes, sir.

Mr. Whitley. You would tell him how much you needed?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And then he would give you the money?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did he give it to you in cash or by check?

Mr. Carp. Sometimes check and sometimes cash.

Mr. Whitley. Some checks and some cash?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Then you would deposit it to your account ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. In the Manufacturers Trust Co. ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And draw checks on that for necessary disburse-

ments ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Was that the procedure followed in every instance ?

Mr. Carp. Not in every instance.

Mr. Whitley. What other procedures were there?

Mr. Carp. I had some money that I brought down from Russia
here.

Mr. Whitley. Some that you brought from Russia?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. What amounts did you bring back from Russia

yourself ?

Mr. Carp. Oh, an amount of about $100,000.
Mr. Whitley. One hundred thousand dollars? Was that on your

first trip or

Mr. Carp. On the first and the second.

Mr. Whitley. Was that money brought in cash ?

Mr. Carp. In cash.

Mr. Whitley. Who Avas that money given to you by ? Who gave
you that money in Russia?
Mr. Carp. Rosengoltz.
Mr. Whitley. Rosengoltz? I think that name has been spelled.
Mr. Carp. Rosengoltz.
Mr. Whitley. So in 1936, when you first made your arrangement,

he gave you about $100,000?
Mr. Carp. No. He gave me at that time about fifty thousand.
Mr. Whitley. And you brought that back?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Where did you deposit that money, Mr. Carp?
Mr. Carp. I didn't deposit that money.
Mr. Whitley. What did you do with it?

Mr. Carp. I held it.

Mr. Whitley. You didn't carry it around in your pocket?
Mr. Carp. Not in my pocket. I put it in my safe.

Mr. Whitley. You put it in your safe? In your office or in

New York?
Mr. Carp. No. In my safe at home.
Mr. Whitley. In your safe at home. Your home in Bridgeport?
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Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Then when yon needed money to make purchases,
would you go to the safe and get some of this out and put it in your
bank account?

Mr. Carp. Yes. Sometimes I would put it in the bank account

and sometimes I would pay in cash.

Mr. Whitley. Some of it you just paid out in cash and some of

it you would put in your bank account ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. He gave it to you in American currency, did he

not?

Mr. Carp. Oh, yes.
Mr. Whitley. In American currency ?

Mr. Carp. You would not take rubles here, would you?
Mr. AVhitley. When was your first trip to Russia, Mr. Carp?
Mr. Carp. I think in 1926.

Mr. Whitley. In 1926?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. How many trips have you made to Russia since then?

Mr. Carp. About a dozen trips.
Mr. Whitley. Have you made at least one every year ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. At least one every year since 1926 ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Have you made more than one in any year since

1926?
Mr. Carp. I think in 1938 I made two trips.

Mr. Whitley. In 1938 two ?

Mr. Carp. Yes. In 1938 I made two trips.
Mr. Whitley. And the other times, the other years from 1926 to the

present you just made only one a year?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And did you bring money back with you on the

occasion of each trip ?

Mr. Carp. Not on each trip. Any time I needed it I used to bring it.

Mr. Whitley. When was the first trip that you brought money
back ?

Mr. Carp. The first I brought money was in 1926.

Mr. Wolf. 1926?
Mr. Carp. No, 1936.

Mr. Whitley. You mean that your first trip to Russia was in 1926
or 1936?
Mr. Carp. 1926. You asked me when my first trip was ?

Mr. Whitley. Yes.
Mr. Carp. 1926.

Mr. Whitley. You have made at least one every year since then?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And in 1938 you went there twice ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. The first trip that you brought money back with you

was in what year ?

Mr. Carp. In 1936.

Mr. Whitley. And you say that Rozengoltz gave you that year
Mr. Carp. $50,000.
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Mr. Whitley. $50,000 in American currency ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And you brought that back and put it in your safe

in your home at Bridgeport ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And then as expenses would come up you would

pay some of that out in cash?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. When was the next trip to Russia on which you
brought cash back?
Mr. Carp. That was in 1938.

Mr. Whitley. When did you make the next trip ?

Mr. Carp. I think the next trip was in 1938.

Mr. Whitley. You were there in 1937, were you not?
Mr. Carp. I think I was there in 1937.

Mr. Whitley. But you don't think you brought any money back?
Mr. Carp. No. I think I brought money in 1938.

Mr. Whitley. In 1938 you brought some more cash back?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. How much did you bring that time ?

Mr. Carp. $50,000 more.
Mr. Whitley. $50,000 more. Did that represent a personal pay-

ment to you for services rendered ?

Mr. Carp. No. It was for my expenses and for my personal serv-

ices and for everything I would need.

Mr. Whitley. In other words, some of it went into the business?
Mr. Carp. All of it went into the business.

Mr. Whitley. Did you pay that out through your bank account or
otherwise ?

Mr. Carp. Cash.
Mr. Whitley. You just paid it out in cash?
Mr. Carp. Cash; yes.
Mr. Whitley. Did you hold that in the same manner—you took

it to your home and put it in your safe ?

Mr. Carp. No; I think I kept that in New York in a safe-deposit
box in New York.
Mr. Whitley. You put it in a safe-deposit box ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. What bank?
Mr. Carp. The Chase National Bank.
Mr. Whitley. What branch?
Mr. Carp. Fifth Avenue and Twenty-sixth Street.
Mr. Whitley. You put this $50,000 that you brought back in 1938

in a safe-deposit box?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And then when you would need funds to carry on

the business you would go and get it out?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Please answer. Don't just nod your head. The re-

porter can't hear you nodding your head.
Mr. Carp. I am sorry.
The Chairman. He said "yes," as I understood him, to your

question.
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Mr. Whitley. Now, are those the only two trips to Kussia on

which you brought back cash?
jVTr Carp Yes sir.

Mr." Whitley. One in 1936 and one in 1938?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And the rest of the time, when you needed money,
you got in touch with the Amt.org?
Mr. Carp. Yes. With Mr. Eosoff.

Mr. Whitley. And told him how much you needed ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did you have to explain to him what you needed it

for?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Or did he just give it to you?
Mr. Carp. No. I had to explain what I needed it for.

Mr. Whitley. Did he ever fail to approve of the need?
Mr. Carp. Well. I don't think he ever did.

Mr. Whitley. He always turned over the amount that you asked

for?
Mr. Carp. Yes. It was proven over, and he brought me what I

needed for it.

Mr. Whitley. Sometimes he turned it over in cash and sometimes

by check?
Mr. Carp. Mostly by check.

Mr. Whitley. Did you put all the funds that you obtained from
him in the safe-deposit box?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. That always went into the account?

Mr. Carp. Into the account.

Mr. Whitley. To what extent were you authorized to draw funds
from the Amtorg, Mr. Carp ?

Mr. Carp. For what I needed. For what I needed to meet the pur-
chases.

Mr. Whitley. Was there any limitation at all ?

Mr. Carp. No. On every item that I bought. For instance, we
would have a bill for buying, we will say, things for $50,000. We
would get $50,000 from the Amtorg.
Mr. Whitley. What I mean, Mr. Carp, is this: Was there any

limit on the amount that you could draw ? What if you had bought
something for a hundred million dollars ? What then ?

Mr. Carp. They would have to go—I don't know what they would
need that for. But that would be deposited in the Chase National

Bank, and we would have the hundred million dollars to buy with.

Mr. Whitley. In other words, there was no limit to the expendi-
tures ?

Mr. Carp. If they would do the purchasing, sure, there was no limit.

Mr. Whitley. No limit?

Mr. C^rp. According to the purchase-
Mr. Whitley. You never at any time, other than the cash that you

brought back, received funds direct from the Soviet Government?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. The funds you either brought back or else they came
from the Amtorg?
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Mr. Carp. From Mr. Kosoff .

Mr. Mason. When lie bought things here, he bought them for the

Soviet Government ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Mason. You received money from the Amtorg as an agent for

the Soviet Government ? Isn't that so ?

Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. And he testified, as I understood it, that some-
times the Amtorg gave the money in cash, but most of the times in

a check. Is that right ?

Mr. Carp. Yes. I think most
The Chairman. He has just testified that he got it in cash.

Mr. Carp. Or in a check.

The Chairman. Now, listen

Mr. Wolf. We are conferring on facts. This gentleman is sitting

right here.

The Chairman. You were not present when this was taking place,
were you ?

Mr. Carp. I beg your pardon, Mr. Dies. He is my partner. Why
don't you ask him the questions? Why don't you ask him? He
knows the books more than I do.

The Chairman. The question is whether you got cash from the

Amtorg or a check. That comes within your knowledge. That is

something for you.
Mr. Carp. To tell the truth, I am subject to forgetting. I want to

tell you, Mr. Senator. I want to tell everybody the truth. I didn't

come here to lie to you. I did not. But sometimes I can forget a

thing, you know.
Mr. Starnes. Just your best recollection. We will take it that you

are doing your best.

Mr. Carp. I am doing my best to tell you. I have an idea that every-

thing from Russia is in checks.

Mr. Whitley. What is RosofPs first name ?

Mr. Carp. David A.
Mr. Whitley. He is the vice president of the Amtorg ?

Mr. Carp. He was vice president of the Amtorg when I started to

deal with him. Then he became president after a while. And then
he left for home.
Mr. Whitley. Now, the next receipts that are reflected in your

books, Mr. Carp, are on October 6, 1936, from the U. S. S. R., $30,255,
and on this same date from the IT. S. S. R. $12.50. Was there any
reason for getting those two amounts on the same date in separate
sums?
Mr. Carp. Maybe they short-paid me something. I couldn't—I

didn't even—you know, the items on the books don't mean anything.
Mr. Whitley. Did you obtain those sums from the Amtorg?
Mr. Carp. From Mr. Rosoff.
Mr. Whitley. Those were obtained on the 6th of October?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Then on the 8th of October 1938, cash receipts

U. S. S. R., $5,000.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Those were funds drawn or obtained by you to

make certain purchases or to meet certain expenses?
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Mr. Carp. Purchases or to meet certain expenses.

Mr. Whitley. Now, under the disbursements column, on October

6 your records reflect that you paid to airplane development $30,255 ?

"Mr. Carp. Yes, sir. .

Mr. Whitley. That was exactly the same amount yon had obtained

from the Amtorg.
Mr. Carp. From the Amtorg.
Mr. Whitley. Or the U. S. S. R. on the same date.

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Was that the purpose for which yon obtained it?

Mr. Carp. I obtained that money. Yes.

Mr. Whitley. And what did that payment to airplane develop-

ment represent, Mr. Carp?
Mr. Carp. This was the Vnltee Co., too, I think it was; and that

was a payment on account.

When we paid the Vultee, we didn't pay them all in cash. There

was, I think, an amount of about $250,000, and they were paid in two

or three installments or four installments.

Mr. Whitley. Under disbursements on October 9 you have a pay-

ment to Ehodes in the amount of $100?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Is that Commander Rhodes ?

Mr. Carp. Commander Rhodes. Yes.

Mr. Whitley. Of the Navy?
Air. Carp. Of the Navy.
Mr. Whitley. That is J. B., is it?

Mr. Wolf. J. B. or J. R. I don't know which.

Mr. Whitley. That was for what?
Mr. Carp. Salary.
Mr. Whitley. Do you mean for his services?

Mr. Carp. For salary. I think he was working for us, and that

was for salary for services. His salary continues in the future at

$100 a week.
Mr. Whitley. On October 16 another payment to Rhodes of $100.

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And on the 26th another payment to Rhodes.

Mr. Carp. Yes. He was working on a salary. So you will find

his salary there.

Mr. Whitley. Now, under receipts on November 10, 1936, from the

U. S. S. R., $5,787.50.
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And another disbursement November 5, 1936, a dis-

bursement to Army Ordnance, $4.50. Do yon recall what that was
for?
Mr. Wolf. A magazine.
Mr. Carp. A magazine.
Mr. Whitley. On November 23, 1936, "Cash, trip to Washington,

$100.'' Did you make a number of trips to Washington during this

period ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. What was the purpose of those trips? To make ar-

rangements in connection with these plans?
Mr. Carp. I had to find out—I had to go into the Naval Intelligence.

I had to go into the State Department. I always had to find out some-
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thing about it. I had to find out what we can do or how we can go
about it. It is not a very simple thing.
Mr. Whitley. Under receipts on December 16, 1936, from the Union

of Soviet Socialist Republics $13,547.58. December 10 from the
Union of Soviet Socialist Republics, $6,101.50. On the 17 from the
same source $5,000. That makes a total of $24,649.08 received from
Union of Soviet Socialist Republics during the month of December.

Now, when you say on your books "U. S. S. R." you mean from the
Union of Soviet Socialist Republics through the Amtorg?
Mr. Carp. Yes. From Mr. Rosoff. I don't know if it was the

'Amtorg. Rosoff was the one that used to give me the money. I

know that he was the one. Thai is all.

Mr. Whitley. Now, under "Disbursements" on December 7, "Cash

trip Rhodes." That is Commander Rhodes, I presume?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. $200.30.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Do you know what the nature of that expense was or
what that trip was, Mr. Carp ?

Mr. Carp. Does it say that it was a trip to Washington ?

Mr. Whitley. No. It just says "Cash trip Rhodes."
Mr. Carp. We gave him cash for his trip.
Mr. Whitley. In other words, Rhodes has the initials "M. W."?
Oh, that is Mr. Wolf, I presume.
Mr. Carp. For Mr. Wolf and Rhodes.
Mr. Whitley. For Rhodes and Mr. Wolf ?

Mr. Carp. For their bills.

Mr. Whitley. And on December 11, it is 1936, an expenditure to

International Standards $6,101.50. What did that represent ? What
concern was that ?

Mr. Wolf. What plant was that ?

Mr. Whitley. The International Standards.
Mr. Wolf. That would be the Western Electric.

Mr. Whitley. Does that represent a purchase from the Western
Electric?

Mr. Wolf. Oh, yes.
Mr. Carp. Western Electric.

Mr. Whitley. What type of supplies was that ?

Mr. Wolf. Airplane receivers.

Mr. Carp. Parts for airplanes.
Mr. Whitley. Airplane receivers. That was equipment for

Mr. Carp. Equipment belonging to an airplane.
Mr. Whitley. Which was being purchased?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Wolf. You don't mind my helping out, do you ?

The Chairman. No. Suppose that you be sworn, Mr. Wolf.

(Whereupon Morris Wolf, attorney and partner of Sam Carp,
wras duly sworn, and the examination of Mr. Carp and Mr. Wolf
proceeded simultaneously. )

The Chairman. And when he cannot answer counsel, you may
answer for him. If he cannot answer something, we will assume
that you will answer it.

Mr. Whitley. Under December 20, 1936, a disbursement "Cash,
trip, Bethlehem, $100." Is that the Bethlehem Steel?
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Mr. Carp. Yes. That is to their plant in Boston.
Mr. Whitley. Then on December 22, 1936, "To Fairchild Aero,

$5,245.66."
Mr. Wolf. Airplane instruments.
Mr. Whitley. Instruments for a plane that you purchased?
Mr. Wolf. Either that or separately.
Mr. Whitley. Now, January 4, 1937, receipts from U. S. S. R.,

$30,810.22. On the same day another item, receipts from U. S. S. R.,
$6,897.46. January 14, 1937, from the U. S. S. R., $7,309.48. On
January 25, $6,808.75. And on January 26, from the U. S. S. R.,
$12.50. That is the second time that small amount has appeared.
Is there any reason for that, Mr. Carp ?

Mr. Carp. A short payment.
Mr. Wolf. There is probably reflected on the other side the exact

amount of the disposition. Somebody received the exact payment.
Ordinary commercial transactions.

Mr. Carp. They gave us sometimes short of the amount that we
needed.
Mr. Whitley. That $12.50 does not appear on the other side. It

is just an odd amount.
Mr. Wolf. I couldn't answer that.

Mr. Whitley. The total receipts from the U. S. S. R. during Janu-

ary 1937 were $51,838.41.

Now, under disbursements for that month you have an item on
January 9. "Gaentner Scientific," $2,200.48.

Mr. Carp. For airplane instruments.
Mr. Whitley. Scientific instruments to be installed?

Mr. Carp. To be installed on those planes.
Mr. Wolf. Probably. I wouldn't say yes.
Mr. Whitley. Now, on January 9, 1937, a disbursement to Acheson

Graphite.
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. $30,810.22.
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. That represented a graphite purchase?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. For shipment to the Soviet Union ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Now, under Januarv 18, 1937, "Cash disbursement,
Thompson, $16."
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. What did that represent, Mr. Carp ?

Mr. Carp. I think we had this fellow Thompson in the office to do
some work. I don't know.
Mr. Whitley. I believe you stated earlier that Mr. Rhodes was the

only technical man that you had.
Mr. Carp. Who worked for us by the week. But from time to

time, if we needed some things
Mr. AVhitley. Who is Mr. Thompson ?

Mr. Wolf. Colonel Thompson.
Mr. Whitley, Colonel Thompson?
Mr. Wolf. Yes.
Mr. Whitley. A colonel in the Army retired?
Mr. Wolf. Retired

; yes.
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Mr. Whitley. Do you know his initials?

Mr. Carp. Mr. Woif, you must know.
Mr. Wolf. I don't recall.

Mr. Carp. He used from time to time to do work for us.

Mr. Wolf. His father used to be General Thompson.
Mr. Whitley. He didn't do it continuously?
Mr. Carp. No. He didn't work steady for us. But from time to

time maybe I wanted him for something, for some different technical

or something; and we paid him for it. But he didn't work for us like

Rhodes did.

Mr. Whitley. Just occasionally you used him ?

Mr. Carp. Occasionally; yes.
Mr. Whitley. Now, the receipts for February 1937, I will just give

the totals. There are five separate items. The total cash receipts for

that month from the U. S. S. R. were $98,579.56. All of that was
obtained from the U. S. S. R. through the Amtorg?
Mr. Carp. From Mr. Rosoff. I wouldn't say the Amtorg. I know

Mr. Rosoff.

Mr. Whitley. He is vice president of the Amtorg ?

Mr. Carp. He was vice president; yes.
Mr. Whitley. Now, under disbursements, "February 2, 1937, J. B.

Rhodes, trip to Washington, $25." That was in connection with his

activities?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Technical activities?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Under February 8, 1937, a disbursement to Norton

Co., $6,532.35. What did that represent ?

Mr. Carp. Emery wheels that we bought.
Mr. Whitley. Emery wheels.
Mr. Carp. We used to buy a lot of them.
Mr. Whitley. Another one on February 10, 1937, a disbursement

to Acheson Graphite of $32,301.08.
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. That was a further purchase of graphite?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. February 10 to Dr. Klemin.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. A disbursement of $250. Who was Dr. Klemin?
Mr. Carp. Dr. Klemin is a professor at the New York University

in the airplane division.

Mr. Whitley. In the aeronautical department of the New York
University ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Was that for technical services?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. He was not a regular employee ?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. You just paid him for specific work?
Mr. Carp. Just for specific work that he would do when we

wanted him to do it.

Mr. Whitley. Another one on February 18, a cash disbursement
to the Aviation Manufacturing Co. of $49,922.50.

Mr. Wolf. That is the same—the Vultee.
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Mr. Whitley. That represents a payment for purchases?
Mr. Carp. A payment on purchases.
Mr. Whitley. On February 26 another disbursement to M. H.

Thompson.
Mr. Wolf. The same Thompson.
Mr. Whitley. $250.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Another disbursement to J. B. Rhodes on the 26th.

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Total receipts from the U. S. S. R. for March 1937

were $155,031.10, representing seven different items of receipts from
that source.

The disbursements for March 1937 were as follows: March 2, to

Vultee Aircraft

Mr. Wolf. The same company.
Mr. Whitley. $25,000. That is further airplane purchases?
Mr. Wolf. That is right.
Mr. Whitley. Another one on March 5 to the Fairchild Aviation,

Inc., $380. Another one on March 10 to J. B. Rhodes, Commander
Rhodes, $160. Then on March 11 to Col. M. H. Thompson $153.95.

Mr. Starnes. Do I understand that Commander Rhodes and Mr.

Thompson are now retired officers of the Navy?
Mr. Whitley. Commander Rhodes is a retired naval officer.

Colonel Thompson is a retired Army officer.

Mr. Starnes. A retired Army officer?

Mr. Whitley. That is right.
Mr. Starnes. They are now on a retired status?

Mr. Whitley. That is right.
Mr. Starnes. Are they being paid anything?
Mr. Whitley. Are they on a pension?
Mr. Wolf. I don't think that that is true as to Colonel Thomp-

son. I think he resigned completely.
The Chairman. He resigned completely?
Mr. Wolf. Yes.
The Chairman. Commander Rhodes is still being paid?
Mr. Wolf. I still think he is.

The Chairman. Of course, these are direct payments from the
Russian Government to them? You are only an intermediary? It

is not your money. It is the Russian Government's money that you
in turn are paying to them. Isn't that so ?

Mr. Wolf. That would be a conclusion that you reach.

The Chairman. I don't mean for you, but for anybody else. It is,

of course, not your money. You are merely acting as an agent for
the Government with respect to that transaction.

Mr. Carp. I told you before, Senator, that I was not an agent
of the Russian Government. I started in business to make commis-
sions from the Russian Government. I incorporated myself and I
want to make commissions. If I can be successful

The Chairman. We won't get anywhere by arguing about the

question of agency under this law. The point that I am making
is this: That when you pay Commander Rhodes or Major Thomp-
son, or any of these officers, you make a payment to them, and then

you go to the Amtorg, or, rather, to this Rosoff, and get the money
to make the payments ? Is that not true ?
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Mr. Carp. Xo, sir.

The Chairman. What do you say?
Mr. Carp. This was not so.

The Chairman. That is what I want to know. You make payments
for anything?
Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. Then when you need money, you go to Mr. Rosoff ?

What is his name?
Mr. Whitley. Rosoff.

The Chairman. Rosoff. And you say, "I need so much money,''
and he gives it to you, doesn't he?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. What is the difference between that and the Rus-

sian Government in the first instance making the payment? It just

goes through your hands to the person to whom it is finally to

reach.

Mr. Wolf. That is true.

Mr. Carp. That is true, too, but when I started with the Russian
Government my intention was to make through them a lot of com-
missions, to make a lot of money.
The Chairman. I am not talking about what your intentions

were.

Mr. Carp. For them to pay me money.
The Chairman. I am not talking about any intentions here. I

am talking about the nature of this thing, when you have certain

retired commanders and officers

Mr. Carp. Working for me.
The Chairman. Working for you on your pay rolls.

Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. That you paid them. And when you needed

mone}% you went to the Russian Government and got the money to

pay them.
Mr. Carp. Yes. With Russian money. It was American money,

but from the Russian Government.
Mr. Wolf. May I, Mr. Chairman, add onto that that before we

employed them, we asked them to inquire from the State Department
whether it was proper for them to be employed. And they had
made these inquiries, and we employed them after they had made
such inquiries, because we were not going to employ them unless

they felt that they were free to be employed.
The Chairman. Did you explain to them where the money was

coming from?
Mr. Wolf. Oh, yes. Yes. They understood thoroughly just what

the situation was.
The Chairman. All right. Go ahead.
Mr. Whitley. Continuing with the disbursements for March 1937,

there is another payment to J. B. Rhodes, Commander Rhodes, of
$160, March 10; and another one on March 12 to Vultee Aircraft in

the amount of $25,922.50. That makes a total of $50,932.50 paid to
Vultee during the month of March 1937. That is still for the pur-
chase of airplane equipment?
Mr. Wolf. That is right.
Mr. Wt

hitley. Now, continuing the March disbursements, March
1937. On March 19, 1937, a pavment to "George A. Miller, investi-

gations, $25." Who is George A. Miller, Mr. Carp?
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Mr. Carp. I don't know.
Mr. Whitley. Do yon know, Mr. Wolf?
Mr. Wolf. Oh, yes.
Mr. Whitley. Do yon know who George Miller is?

Mr. Wolf. He is a watchmaker?
Mr. Whitley. Watchmaker?
Mr. Wolf. That is right.
Mr. Whitley. What was the nature of his investigations?
Mr. Wolf. To investigate as to the probability of being able to

buy a plant, a watch plant, in America, or to have one equipped in

America.
Mr. Whitley. You planned to build one here?

Mr. Wolf. To make watches.

Mr. Carp. That was one of the other things that Russia wanted.

Mr. Carp. Thompson, $100 a week.

Mr. Whitley. And another one in March 1937, to Vultee Aircraft

in the amount of $656 and on March 29, 1937, Gaentner Scientific,

$214.40. That was for scientific instruments?

Mr. Wolf. That is right.
Mr. Whitley. For the planes?
Mr. Wolf. That is right.
Mr. Whitley. Now, cash receipts from the U. S. S. R.—this page

was for March 25, and the rest of them are all in April 1937. They
total $113,314.90.
The disbursements for April 1937 are another one to Commander

Rhodes and one to Colonel Thompson, another to Commander Rhodes
for travel expenses, $50, another one to Commander Rhodes, and an-

other item, April 24, to the Vultee Aircraft, $58,049.51.

Mr. Starnes. How many planes did you buv?
Mr. Carp. Two.
Mr. Whitley. Do you know what the total was that you paid for

them altogether?
Mr. Carp. $240,000_or $250,000.
Mr. Wolf. Something around that. You will find it in the ledger

in the general account.

Mr. Carp. That doesn't include the scientific instruments and the

other things. That was separate.
Mr. Whitley. During May 1937 total receipts from the IT. S. S. R.

were $26,063.46. The disbursements were the usual disbursements to

Thompson and Commander Rhodes—no. The disbursements in this

instance were on May 4 to Colonel Thompson for $500. Was that for

some special services?

Mr. Wolf. That is just running over a period of months that he
didn't get anything. So he got a substantial sum.
Mr. Whitley. The payments in June 1937 from the U. S. S. R. are

two items totaling $14,259.59. Disbursements to Rhodes and Thomp-
son.

Here is one on June 16, 1937, Mr. Carp, to the Buda Co., $13,942.80.
Mr. Wolf. Marine engines which were shipped to Russia.

Mr. Whitley. On June 18, 1937, another payment to Fairchild
Aero of $26,500. On June 23, 1937, a payment to Amtorg Trading
in the amount of $542.46. Do you know what that represents, Mr.

Carp?
94931—39—vol. 8——4
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Mr. Carp. Yes. That was an overpayment on the Vultee planes.
When we added them together the payments, when we added what

they paid ns, there was an overpayment of $500; and we sent them
a check back for that.

Mr. Whitley. I believe, Mr. Wolf, in questioning you about that
amount in New York recently you stated you thought it was for

photostatic work.
Mr. Wolf. I thought so then, but I found out that I was in error.

Mr. Whitley. Then you want to change that, as you were in error?
Mr. Wolf. Yes.
Mr. Carp. We checked that.

Mr. Whitley. Now, Mr. Carp, on June 28, 1937, you have a dis-

bursement to Mr. Preston McGoodwin in the amount of $5,000.
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. What did that represent?
Mr. Carp. He was our publicity man or contact man. I don't know

what you would call him.
Mr. Whitley. Your contact man where?
Mr. Carp. In Washington.
Mr. Whitley. Who was Mr. Preston McGoodwin?
Mr. Carp. Somebody recommended me to him.
Mr. Whitley. Do you know what his business is or what connec-

tions he has?
Mr. Carp. I don't know. They told me that he has got

—that he is

here for years and knows every connection, what to do, and every-
thing.
Mr. Mason. Mr. Counsel, isn't he an assistant to Mr. Michaelson

of the National Democratic Committee?
Mr. Whitley. I understand that Mr. McGoodwin has some official

connection here in Washington.
Mr. Mason. I understand that he is one of Mr. Michaelson's

assistants.

Mr. Whitley. You mean at the Democratic national headquarters?
Mr. Mason. Yes, sir. And that he was a pretty good contact man.
Mr. Whitley. Did you have him recommended to you highly, Mr.

Carp ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. As a contact man?
Mr. Carp. Yes. As a publicity man.
Mr. Whitley. Who recommended him?
Mr. Carp. A man by the name of
Mr. Wolf. Mr. Dalinda.
Mr. Whitley. Do you know what Mr. Dalinda's initials are?
Mr. Wolf. J. A., I think.

Mr. Whitley. What is his business ?

Mr. Wolf. His business is to sell inventions.

Mr. Whitley. His business is that he sells inventions?
Mr. Wolf. Yes.
Mr. Whitley. To individuals and governments?
Mr. Carp. Individuals and governments.
Mr. Whitley. And he recommended that you get in touch with Mr.

Preston McGoodwin as a contact man ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. In Washington ?
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Mr. Carp. As a publicity man and as a contact man.

Mr. Whitley. Did he tell you what Mr. McGoodwin's business was?

Mr. Carp. No. He didn't tell me. He told me that he is the right
man to have for

Mr. Whitley. He had used him himself, had he not ?

Mr. Carp. What is that?

Mr. Whitley. Did he tell you that he had used him himself?

Mr. Carp. Well, he brought him to me.

Mr. Whitley. Oh, he brought Mr. McGoodwin to you?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And recommended him to you ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Mason. I suppose he recommended him to you on the ground
that he would have a lot of influence as a contact man?
Mr. Whitley. That is what you wanted, of course ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Or someone with a lot of influence in Washington?
Mr. Carp. Yes. I didn't know anything. I didn't know the place to

go. I was like a blind man.
Mr. Whitley. Why did you want someone with a lot of influence in

Washington just at this time, Mr. Carp? Did it have anything to do
with getting these plans approved by the State Department or the

Navy Department ?

Mr. Carp. I don't know whether it had anything to do with that.

Mi-. Whitley. Why did you want a contact man in Washington with

a lot of influence at this time ? That is, why would you pay $5,000 for

someone with a lot of influence in Washington at this time ?

Mr. Carp. Mr. McGoodwin told me
Mr. Whitley. This didn't represent a gift or donation? You were

paying him for services to be rendered?
Mr. Carp. I paid him for services the same as I would pay a lawyer.
Mr. Whitley. What were those services ?

Mr. Carp. I couldn't tell you what his services were.

The Chairman. Now, let us be very frank. Don't vou know that

you paid him in order to use his influence

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. To secure the approval of these plans ?

Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. Isn't that true?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. Go ahead, Mr. Attorney.
Mr. Whitley. So after looking around for a good contact man

in Washington with lots of influence, you got in touch with Mr.
Preston McGoodwin ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Through Mr. Dalinda?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Who deals in buying and selling patents?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And then on June 28. 1937, you retained Mr. Mc-
Goodwin to represent the Carp Export & Import Co.?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. And you paid him $5,000 ?

Mr. Carp. Yes, sir.
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Mr. Whitley. Now, what was your arrangement or your agree-
ment with Mr. MeGoodwin? What was he to do to earn that $5,000,

Mr. Carp? You didn't just hand it to him and say,
' lHere it is.

You understand what you are to do with it."

Mr. Carp. No. To get me in contact with the State Department
and any other department necessary for me to take the necessary
action so that we don't have to come to Washington.
Mr. Whitley. To establish contact with the State and Navy De-

partments ?

Mr. Carp. Yes. He was going to take me and do for me so I

would not have to come to Washington.
Mr. Whitley. He was handling your contacts and business with

the State and Navy Departments?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Did you make any further payments to Mr.
McGoodwin ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. As a matter of fact, on June 28, 1938, you paid him

$20,000, didn't you, Mr. Carp ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Was that for services rendered?
Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. How much altogether did you pay him?
Mr. Whitley. I was going to ask Mr. Carp that question.
The Chairman. All right.
Mr. Whitley. What other payments did you make to Mr. Mc-

Goodwin ?

The Chairman. How much did you pay him altogether, the total

amount? $40,000 or $50,000?
Mr. Carp. I don't know. I think that is—it is all on the books.

We didn't have any contract for that. It is all in the books.

Mr. Whitley. All that you paid him is in the books?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Mason. This was a different proposition from the other

expense ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Wolf. For additional services that he rendered. He Avas trying
to make contacts with the shipping concerns for the purposes of build-

ing these ships here. We were strangers. We didn't know. He knew.
That was for services

The Chairman. What did he have to do in Washington?
Mr. Wolf. He knew who makes them. They had contacts in New

York. Naturally, we didn't know them.
The Chairman. He told you that he was in position to make con-

tacts among shipbuilding companies?
Mr. Wolf. That is right. As a matter of fact, a shipbuilding com-

pany wouldn't even talk to you on any of these subjects unless you
had someone to introduce you.
Mr. Mason. Therefore you felt that you were receiving your

money's worth?
Mr. Wolf. Yes, sir.

Mr. Carp. I wouldn't say that.

Mr. Wolf. Yes, sir.

The Chairman. Let us proceed.
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Mr. Whitley. You made no attempts to cover any payments that

you made to Mr. McGoodwin?
Mr. Carp. No, sir. I didn't cover up anything.
Mr. Wolf. They are all in the books.

Mr. Whitley. As far as you know, this $25,000, that is all you paid
Mr. McGoodwin 8

Mr. Carp. Everything is in the books. $25,000
Mr. Whitley. In other words, in June you paid him $5,000. That

was the initial payment?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. What was your agreement with him? You had an

agreement to pay him some amount. What did you agree to pay
him, and what were the conditions of your agreement with him, Mr.

Carp ?

Mr. Carp. If he would be successful

The Chairman. That is, if the plans would be approved?
Mr. Carp. Were approved and they built these ships, I would pay

him according to the percentage that I would get. If I would get
a big amount of money for my percentage, he would get
The Chairman. What percentage would he get out of what you

were to get ?

Mr. Carp. We didn't have an agreement on a stated percentage.
But I told him that there would be a lot of money for me and there

would be a lot for him.
The Chairman. A lot of money for him ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. A lot of money for both of you ?

Mr. Carp. Yes.

The Chairman. And in the meantime you gave him cash too?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Mason. That was kind of a retainer?

Mr. Carp. A retainer.

The Chairman. What do the books show the total amount of cash

to Mr. Preston McGoodwin to be ?

Mr. Whitley. It shows that during June 1937 he paid him $5,000.
Then during June 1938 he was paid $20,000.

Now, it was in 1938 that the plans were sent to Kussia, wasn't it, that

the State Department approved the sending of these plans to Kussia
for examination ?

Mr. Carp. No, sir. When we paid Mr. McGoodwin was in 1938.

What month was it ?

Mr. Whitley. June 24, 1938.

Mr. Carp. The plans didn't come out until in November.
Mr. Whitley. You hadn't gotten the State Department's approval

at that time?
Mr. Carp. No, sir. We did not.

Mr. Whitley. Now, I have read from the cashbook, your cashbook,
the receipts and disbursements, Mr. Carp ; and those items, of course,
are posted to your ledger. Now, you have in your ledger account under
the item "Sundries" for June 1937 an item to W. L. Maxon, $5,000.
Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. Who is that ?

Mr. Wolf. W. L. Maxon.
Mr. Whitley. Do you know Mr. Maxon ?
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The Chairman. Who is he ?

Mr. Wolf. An engineer.
Mr. Whitley. Is that by any chance the posting of this first

McGoodwin payment of $5,000?
Mr. Carp. Oh, no.

Mr. Whitley. I believe that Mr. Wolf told me
Mr. Wolf. I thought so, but it is not so. Maxon is a separate item.

Mr. Whitley. That is a separate item ?

Mr. Wolf. Yes, sir.

Mr. Carp. Yes, sir. Maxon is for engineering work.

The Chairman. Aircraft work?
Mr. Carp. No. He is an engineer in New York. He has got an

office. He has a large factory.
Mr. Starnes. By the way, how did you make this payment to Mr.

McGoodwin—in cash ?

Mr. Carp. One in check. The first one in a check. The next one

in cash. The $5,000 was in a check, and the $20,000 was in cash.

Mr. Starnes. Was in cash ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Starnes. Who else got money for that ?

Mr. Whitley. Mr. Chairman, I want to point out, in spite of the

explanation just given, that there is no entry in the cashbook under

June 1937 or June 1938 to Mr. Maxon in the amount of $5,000. In

other words, the only item of that amount in the cashbook for June
1937 is "Preston McGoodwin, $5,000" ;

and when posted to the ledger
the amount is carried "W. L. Maxon, $5,000."

Mr. Wolf. Isn't that a separate one in the ledger? Just look in

the ledger.
The Chairman. He got that $20,000 in thousand-dollar bills or

$100 bills?

Mr. Carp. I think it was in thousand-dollar bills.

The Chairman. Twenty thousand-dollar bills?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Voorhis. How did you get it to him? That is a rather large
amount of money.
Mr. Carp. I think he came to my office and I went over to the safe

and took it out and I gave it to him.
Mr. Voorhis. At Bridgeport?
Mr. Carp. No. In New York.
The Chairman. You got it out of the safe ?

Mr. Carp. Got it out of the safe.

The Chairman. Was that a part of the cash money that you
brought from Russia ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. That was part of the $100,000 that you brought in

cash from Russia?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. And it was in thousand-dollar bills?

Mr. Carp. Yes, sir. Some five-thousand and some thousand.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, Mr. Wolf states as to this item, the

first item—the payment to Preston McGoodwin on June 28, 1937, in

the amount of $5,000—that the bookkeeper made an error when he

posted it to the ledger under the name of "Maxon, $5,000"; and that
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instead of "Maxon" on the ledger it should be "Preston McGoodwin."
I want to get that cleared up.
The Chairman. Is that correct, Mr. Wolf?
Mr. Wolf. It would seem to be so, because the cashbook—I mean,

that question of McGoodwin—the only answer is that there must have

been an error, because I don't know how he took it down.

Mr. Whitley. In other words, in posting it to the ledger, it was

not posted to Mr. McGoodwin 's name, but they posted it to Mr.

Maxon?
Mr. Wolf. It was through
The Chairman. That is the June 1937 payment?
Mr. Whitley. That is right, That is the June 1937 payment.
The Chairman. Of $5,000?
Mr. Whitley. That is right.
The Chairman. That is a small amount. All right, That is

enough.
Mr. Whitley. Well, Mr. Chairman, I was busy running down this

item. I will continue with the cash. I want an explanation as to

the services rendered.

The Chairman. Did he get any more besides the $5,000 by check

and the $20,000 in one-thousand-dollar bills?

Mr. Whitley. Those are the only payments that are reflected in the

ledger.
The Chairman. Is that all that you made to him?
Mr. Carp. That is all that he got. I was dissatisfied with his work,

and I fired him.
The Chairman. You were not satisfied with his work in Wash-

ington ?

Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. He wasn't getting the results that you expected of

him?
Mr. Carp. That I expected of him. No, sir.

Mr. Mason. As I was saying, Mr. Chairman, this was really nothing
but a retainer fee, with a promise that if

Mr. Carp. Yes.

Mr. Mason. That if the thing went through successfully
Mr. Carp. Absolutely.
The Chairman. Let him speak.
Mr. Carp. I would make myself and himself a lot of money.
The Chairman. You were going to make a lot of money and every-

body would be taken care of. As a matter of fact, they told you that

this man was occupying an important political connection ?

Mr. Carp. Not only politically, but I was told that through the

papers he is popular; that he would be able to get publicity for me
and everything else.

The Chairman. You knew of his connection with the national com-

mittee, didn't you ?

Mr. Carp. At the time I didn't know. They wouldn't tell me. This
fellow Dalinda made a secret out of this man. He said that he will

bring that man, but he wouldn't even let me talk to him for awhile.

Mr. Whitley. Did he tell you his right name ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Did he use the name McGoodwin ?
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Mr. Carp. At first lie told me—he called him "minister," some min-
ister. He called him "minister."
The Chairman. Did he tell you that he was a big man in Wash-

ington ?

Mr. Carp. He told me that he is a man who has got all kinds of con-

nections and publicity and can get good publicity for us, and every-

thing else—connections and everything else.

The Chairman. Did he say that he had a lot of political influence?

Mr. Carp. No
;
he didn't tell me that.

Finally he brought me this man, and he used to call him "niii lister";
and I believe he introduced me to him by the name of McGoodwin.
Mr. Voorhis. This was the time you were trying to get permission

to have these destroyer plans approved ?

Mr. Carp. No. That was at the time that they had the battleships.
Mr. Starnes. When you were trying to get the battleship plans

approved by the State Department?
Mr. Carp. Yes.

The Chairman. All right. Let us proceed.
Mr. Whitley. The disbursements for July and August, Mr. Chair-

man, are mostly routine.

The Chairman. All right.
Mr. Starnes. How about receipts?
Mr. Whitley. They fall off here. We can get the total out of the

ledger, Mr. Starnes later on. I am just running through these

items that we have not already covered.

The Chairman. All right. Let us go.
Mr. Whitley. Under date of June 1938
Mr. Voorhis. Was Mr. Dalinda the only person who told you about

Mr. McGoodwin ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Voorhis. Or did other people tell you about him ?

Mr. Carp. No
;
that is the only man.

Mr. Voorhis. Just this one man?
Mr. Carp. I think that they are great friends, Dalinda and Mc-

Goodwin, the way I get it.

The Chairman. All right ; go ahead.

Mr. Whitley. Just a minute, Mr. Chairman. I have got to check
an item here.

Mr. Chairman, referring to the ledger, you can see that this item, or
these two items, do not appear on the cashbook at all. That is, if they
do, they are concealed items, because the name and the exact amounts
do not appear. But on the ledger under the name of Scott Ferris for

the date of June 24, 1938, there is a payment, a disbursement, of

$5,000. Can you explain that to the committee ?

Mr. Carp. Ferris was our attorney and still is.

Mr. Whitley. Mr. Ferris is your attorney ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. In Washington?
Mr. Carp. Yes

;
after I fired Mr. McGoodwin I hired Mr. Ferris.

Mr. Whitley. Mr. McGoodwin was not an attorney.
Mr. Carp. I didn't know at the time what he was, but I was dis-

satisfied with his work.
Mr. Whitley. So you employed Mr. Ferris to perform legal

services ?
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Mr. Carp. Legal services.

The Chairman. You paid him that $5,000 as a retainer?

Mr. Carp. As a retainer.

Mr. Wolf. That and more.
Mr. Whitley. Just a minute, Mr. Carp. You say that after you

fired McGoodwin you hired Mr. Ferris ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. On June 24, 1938, you paid Mr. McGoodwin $20,000.
And on the same date, June 24, 1938, you paid Mr. Ferris $5,000.

Mr. Carp. Yes, sir; that is just what I retained Mr. Ferris for.

Mr. Whitley. You retained him because you were not satisfied with
Mr. McGoodwin's services?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Mr. McGoodwin was not performing- legal services,,

however. He is not an attorney, is he ?

Mr. Carp. No, sir; he is not. I don't think so.

Mr. Whitley. He was doing publicity for you ?

Mr. Carp. Publicity.
Mr. Whitley. Did you have to get a publicity representative in

Washington? I mean, why did you have to get a contact man or a

publicity representative? Don't you have good publicity concerns in

New York?
Mr. Carp. He took care of the publicity that we needed. I didn't

advertise myself and my project. He had all the clippings from the

papers and editorials and everything.
Mr. Whitley. He was going to make the contacts that you wanted

in the State and Navy Departments?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Wolf. May I talk to him about the facts ?

Mr. Mason. Mr. Chairman, I would like to ask him a question in

this connection.

The Chairman. Yes.
Mr. Mason. In retaining Mr. Scott Ferris as your legal adviser

here in Washington and paying him a retainer fee of $5,000
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Mason. Did you know that Mr. Scott Ferris was the national
democratic committeeman from Oklahoma, and because of that fact
would have influence too?
Mr. Carp. When I told Mr. McGoodMTin that I was dissatisfied with

his work, he recommended him to me. He recommended Mr. Ferris.

Mr. Mason. That Mr. Ferris could probably
Mr. Carp. Do more than he could do.

Mr. Mason. Than he could do?
Mr. Carp. And I hired Mr. Ferris after that, and he is still my

attorney as far as

The Chairman. In that connection, you paid $20,000 in cash to Mr.
McGoodwin on the same day you paid $5,000 to Mr. Ferris ?

Mr. Carp. Are those on the same day?
Mr. Whitley. That is right.
Mr. Carp. I was paying him up.
The Chairman. You were paying up McGoodwin?
Mr. Carp. Paying up one man.
The Chairman. And taking care of the new man?
Mr. Carp. Taking care of the new one. He told me that his serv-

ices were to date for that amount.
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The Chairman. You paid him $5,000. That was paid in cash,
wasn't it?

Mr. Carp. I think that I paid him cash.

The Chairman. In cash?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. How much time did Mr. McGoodwin give you for

that amount of money?
Mr. Carp. He must have worked about 3 months.
Mr. Voorhis. And you paid him $25,000?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. Now, this $5,000 that you paid him—that also came

out of your safe?

Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. From the sum of money that you brought from
Russia ?

Mr. Carp. Yes, sir. In other words. I wanted to pay the lawyers,
and I wanted to pay them in cash.

Mr. Mason. I would like to follow up that amount that Mr. Ferris

was paid later.

Mr. Whitley. At the time you fired Mr. McGoodwin you had not

got the State Department approval that you wanted, had you, Mr.

Carp ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Now, on the same date, June 24, 1938, your ledger
account under the name of Scott Ferris reflects that you paid him
$25,000.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. AVhitley. On that date. So you have two items entered for

Mr. Scott Ferris on June 24, 1938, one for $5,000 and one for $25,000.
Mi-. Carp. Well, the $25,000 would be later; not on the same date.

Mr. Whitley. It is the same date in your own books.

The Chairman. That was the cash paid, that $25,000?
Mr. Carp. Yes.

The Chairman. In thousand-dollar bills?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. And it came from the safe, the same way as the

other?
Mr. Carp. Yes. The same way.
Mr. Whitley. This was entered, Mr. Chairman—I said it was not

entered in the cashbook under the cash disbursements, and it was not;
but in the back of the cashbook, in the journal, and it is entered there
"June 24, Scott Ferris, $5,000. To cash fund to record disbursements
made September 2, 1937, and heretofore not recovered from the
U. S. S. R." What does that entry mean—"to record disbursements
made September 2, 1937"? Do you mean that you gave him first

$5,000?
Mr. Carp. I will explain that. When I paid in cash, our account-

ant didn't know the money : that is, right away. And then when our
accountant came up I told him that I paid it. That is the way maybe
that this was recorded.

Mr. Whitley. So you first retained Mr. Scott Ferris and paid him
the first $5,000 back on September 2, 1937?
Mr. Carp. Yes, September. If it is September. I don't know the

exact date.
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Mr. Whitley. That was the first payment. You first retained

Scott Ferris in September 1937 ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And paid him $5,000 then ?

Mr. Carp. $5,000.
Mr. Whitley. So 3

tou didn't wait until you fired Mr. McGoodwin
to hire Mr. Ferris, because Mr. McGoodwin was not fired until June
according; to your previous statement, until June 1938 which would
be about 8 months later.

Mr. Carp. Maybe the accountant made a mistake in saying "1938"
instead of "1937.'"

Mi-. Whitley. No. It is here.

Mr. Carp. I know when I got through with Mr. McGoodwin I hired
Ferris.

The Chairman. The situation, as I understand it. Mr. Carp, was
this : You were not satisfied with Mr. McGoodwin's work because
he was not getting any action ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. He had been dragging along?
Mr. Carp. Dragging along; yes.
The Chairman. And he didn't get approval for those plans ?

Mr. Carp. No.
The Chairman. You had to get action ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. So you told him so ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. And he told you, "Well, the best man to get is Mr.

Ferris"?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. And he told you he was a man of considerable in-

fluence, didn't he?
Air. Carp. Well, he told me he was an ex-Congressman of good

ability and knows everybody in Washington; and I took his advice
and hired Mr. Ferris.
The Chairman. If you had not been sure that he had a lot of politi-

cal influence, you would not have hired him, would you?
Mr. Carp. Well, I would not—I don't know what influence he had

or not.

The Chairman. I mean, if he had not.

Mr. Carp. He told me he is the man who could help me get what
I wanted. That is all.

Mr. Voorhis. What did you tell this man when you gave him this

money, when you hired him? What did you tell him he was sup-
posed to do?
Mr. Carp. I told him just my project, what I had to do; that I

had this order: that it would be very beneficial for this country. It
Avas at a time when this country needed work. I personally would
make quite a few dollars from it, and everybody would be satisfied;
that we wanted to do everything in a legal way, not illegal.
Mr. Whitley. In other words
Mr. Carp. In other words, we didn't want to steal the plans. Some-

body might come in and say that we stole the plans. I didn't want
that
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Mr. Wolf. There was a great deal of work involved in that. It is a

vast undertaking for anybody.
Mr. Carp. He had to go to Washington every day.
Mr. Wolf. It is a tremendous undertaking for everybody.
The Chairman. Mr. McGoodwin has not been underpaid, then?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Wolf. Well, I don't know. I couldn't answer that. But from
a legal point of view I would say yes; that any lawyer undertaking
this has been underpaid for doing it.

Mr. Starnes. He would not have been underpaid, however, if he
had gotten his share of the commission ?

Mr. Carp. Oh, yes. Nobody would have been underpaid.
Mr. Starnes. He was to get considerable aside from this cash, Mr.

Carp ?

Mr. Carp. In addition to the cash he would get
Mr. Starnes. That is, a part of the commissions also?

Mr. Wolf. That is right.
Mr. Carp. I would make $2,000,000 for my work.
Mr. Starnes. How much did you tell him out of that money that

he would get?
Mr. Carp. I told him that I would have a profit of 2 percent.
Mr. Starnes. And you would give him how much?
Mr. Carp. What ?

Mr. Starnes. How much would you give him?
Mr. Carp. We did not agree on that. I told him I would pay him

his expenses and he would stand a chance to make a hundred
thousand dollars.

Mr. Starnes. You told Mr. McGoodwin that he would stand a
chance to make a hundred thousand dollars?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Starnes. And did you tell Mr. Ferris that he would stand a

chance to make a hundred thousand dollars?
Mr. Carp. No; not Mr. Ferris. I didn't tell him already that he

would take any chances.

Mr. Whitley. As a matter of fact, didn't you tell Mr. Ferris that
if this project went through, he would make $300,000?
Mr. Carp. I don't know. Maybe I did.

Mr. Whitley. You won't deny that you did ?

Mr. Carp. Maybe.
Mr. Whitley. You suggested that?
Mr. Carp. Maybe,
The Chairman. You won't deny it?

Mr. Carp. I won't deny anything of that kind.
Mr. Whitley. But you won't admit that you did suggest it to Mr.

Ferris?
Mr. Carp. What?
Mr. Whitley. As a matter of fact, didn't you make the definite

proposition to him that if this thing goes through, "You will get
$300,000"?
Mr. Carp. He would get it? Ferris?
Mr. Whitley. Yes. That he would get $300,000.
Mr. Carp. No, sir

; no, sir.

Mr. WHITLET - There will be further testimony along this line,
Mr. Chairman.



UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES 4997

The Chairman. All right.
Did you tell Mr. McGoodwin that if this thing went through he

would get $100,000?
Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. What did you tell Mr. Ferris that he would get if

it went through?
Mr. Carp. I don't recollect already what I told him.

The Chairman. Be frank about it.

Mr. Carp. I want to be frank, Senator. This is 2 years ago, and I

talked to one and I talked to another. I told them I would make
from this business $2,000,000, and I wouldn't be hard to any of them.

They can have a half or a quarter or 20 percent. That is what I told

him. Anything that would be right.
And I told them that I would pay their expenses, every bit of them.

This Ferris would be a lawyer. At the start Mr. Wolf used to go,
and every day or every time that he went, it used to cost me $200 for

his expenses/ So we thought we would have a man here who could

do that and that Mr. Ferris could do that.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, in view of Mr. Carp's statement that

he did not retain Mr. Ferris until he had fired Mr. McGoodwin, I

would like to read these payments once more from his own book.

The Chairman. All right.
Mr. Whitley. The first payment reflected by your books to Pres-

ton McGoodwin, Mr. Carp, is on June 28, 1937, in the amount of

$5,000.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. All right. According to your books, on September
2, 1937, of the same year, you paid Scott Ferris $5,000.
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. You don't claim that your books are wrong because
it is here twice?
Mr. Carp. I beg your pardon. I am telling you the way I told

them, that

Mr. Whitley. Let us get the chronology of the thing right.
Mr. Carp. All right,
Mr. Whitley. The next payment to either Mr. McGoodwin or to

Mr. Ferris is June 24, 1938, on which date you paid Mr. McGoodwin
$20,000, and you paid Mr. Ferris on that date $25,000.
Your entry for that payment to Mr. Ferris in vour journal is just

"To Ferris, June 24, 1938, cash fund, $25,000." No
;
not cash fund.

"Scott Ferris, $25,000, to cash fund to record disbursements for the
account of the U. S. S. R." In other words, on that date you, on
account of or on behalf of the U. S. S. R., paid Mr. Ferris $25,000,

according to your books. And the next disbursement to Mr. Ferris
was March 23, 1939, on which date you paid Mr. Ferris $1,000. Do
you remember that?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. How did you pay him that?
Mr. Carp. Check.
Mr. Whitley. By check?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. That is the fund that you had obtained from the

Amtorg ?

Mr. Carp. Yes.
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Mr. Whitley. Then on May 31, 1939, you paid him another $1,000.
Mr. Carp. Yes. sir.

Mr. Whitley. How did you pay that?

Mr. Carp. Cheek.
Mr. Whitley. By cheek ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. That makes a total of $32,000 that you paid Mr.

Ferris?
Mr. Carp. Yes, sir; I didn't have any more cash to pay, so I had

to pay him by cheek.

Mr. Whitley. From September 2, 1937, until May 31, 1939

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. You paid Mr. Ferris $32,000?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. For legal services?

Mr. Carp. Legal services; yes, sir.

Mr. Whitley. Just what did he do to earn that legal services?

Mr. Carp. He went for me to the Navy Department and the State

Department; all over where it was necessary, where it was necessary
to go, to represent my name. He is recorded there as my attorney
now. He still represents me.
Mr. Starnes. You are a lawyer, are you not, Mr. Wolf?
Mr. Wolf. Yes.
Mr. Starnes. Are you practicing law in New York?
Mr. Wolf. In New York.
Mr. Starnes. But you couldn't handle this situation?

Mr. Wolf. It was beyond me. That requires an expert man, ;i

man of great experience, a man who knows people and knows—this is

not a simple job. This is a great undertaking. It is beyond my
power as a lawyer.
Mr. Starnes. I quite agree with you. Go ahead.
Mr. Whitley. Was your statement that you didn't retain Mr.

Ferris until you had fired Mr. McGoodwin? Is that correct, or nor

correct ?

Mr. Carp. I beg your pardon. My statement is true, but I can get

things mixed up.
The Chairman. There is no use arguing.
Mr. Carp. I am not arguing. You can have your own way. But

I told him after I got through, I told McGoodwin-—I am telling

you the truth. I don't want to lie.

Mr. Whitley. You told Mr. McGoodwin?
Mr. Carp. I told Mr. McGoodwin I was dissatisfied with his work.

He told me, "I will give you a good man who will represent you," and
he gave me this one.

If I got this one after or before, I don't know.
Mr. Whitley. According to your books
Mr. Carp. According to my mind
Mr. Whitley. According to your records, you employed Mr. Ferris

about 8 or 9 months before you made your last payment to Mr. Mc-
Goodwin. So we will accept your books, if you will.

Mr. Carp. I think they are wrong, but you can accept it that way.
I think it is wrong. I think he has made an error—the accountant.
Mr. Whitley. It is in your books.
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Mr. Carp. All right. You can have your way. I didn't write those

books. I have no argument.
Mr. Whitley. Do you remember the exact date on which the Stale

Department approved the sending of these battleship plans to Russia?

Mr. Carp. I don't know. I couldn't tell you. I don't know. Only
I know when I went to Mr. Gibbs and he told me he will try to get the

approval of the State Department.
He said that he got it. I don't know the date, and I don't know any-

thing about it.

Mr. Whitley. Did Mr. Ferris or Mr. McGoodwin put you in touch
with anyone at the State Department?
Mr. Carp. No, sir; that was already Mr. McGoodwin's business. He

is the one that had to send the plans, and he was to get
Mr. Whitley. You didn't talk to anyone at the State Department

yourself ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Do you know whom Mr. Ferris or Mr. McGoodwin
saw with reference to getting these plans approved?

Mr. Carp. Mr. Green, for a time.

Mr. Whitley. Mr. Green ?

Mr. Carp. Yes, sir
;
he was the one-

Mr. Whitley. You don't know whether Mr. Green was the Under
Secretary or any ranking official ?

Mr. Carp. I don't know anything about him. I don't think so.

The Chairman. You were not there, were you?
Mr. Carp. No, sir

;
he also used to tell me that he talked to Green.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda didn't put you in touch with Mr. Ferris?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. He put you in touch with Mr. McGoodwin ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. AVhitley. And then Mr. McGoodwin put you in touch with this

other man ?

Mr. Carp. The two of them, McGoodwin and Dalinda, put me in

touch with Mr. Ferris.

Mr. Whitley. Dalinda put you in touch with both of them ?

Mr. Carp. Yes—no—when I talked to Mr. McGoodwin, they were
;ilways together, Dalinda and McGoodwin.

Mr. Whitley. They were always together?
Mr. Carp. Yes; and Dalinda and McGoodwin put me in touch with

Ferris. But mostly Mr. McGoodwin is the one who put me in touch
with Ferris.

Mr. Whitley. You wouldn't say that Mr. McGoodwin didn't have

anything to do with putting you in touch with him?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Explain how you did get in touch with Mr. Ferris.
Mr. Carp. After I got dissatisfied and I told Mr. McGoodwin, I

asked him to get off with this work
Mr. Whitley. Just be a little more specific. After you became dis-

satisfied with Mr. McGoodwin
Mr. Carp. His work. I told him so-

Mr. Whitley. But you had already retained Mr. Ferris 8 or 9
months before, according to your books.
The Chairman. Well-
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Mr. Whitley. Well, how did you get in touch with Mr. Ferris in

the first instance?

Mr. Carp. Mr. McGoodwin brought him to me.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda didn't have anything to do with that?

Mr. Carp. Maybe he had.
Mr. Whitley.' Maybe he had? Well, you know whether he did

or not, don't you?
Mr. Carp. I think he had something to do with it.

Mr. Whitley. You think he did ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Did he ever tell you that Mr. Ferris had represented
him ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. He didn't?

Mr. Carp. He did not.

Mr. Whitley. Did he ever introduce you two in his office, or did you
ever talk to Mr. Ferris in his presence ?

Mr. Carp. If I talked to him? Yes.

Mr. Whitley. You talked to Mr. Ferris in Mr. Dalinda's presence?
Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. How long was that after you had retained Mr.

Ferris, or was it at the time that you retained him ?

Mr. Carp. At the time I think I retained him. Maybe about 2

months later.

Mr. Whitley. At the time you retained Mr. Ferris, Mr. Dalinda was

present ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Was Mr. McGoodwin present ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. He was present, too?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda and Mr. McGoodwin brought you to Mr.
Ferris ?

Mr. Carp. No. They brought, I think, Mr. Ferris to my hotel here

in Washington.
Mr. Whitley. To your hotel?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And that is where you retained him ?

Mr. Carp. That is right. They told me that this would be the right
man to represent me.
Mr. Whitley. To represent you ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. And you retained him at that time ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda didn't ever introduce Mr. Ferris to you
under any name other than Mr. Ferris, did he ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. None at all?

Mr. Carp. None at all.

Mr. Whitley. Did he ever refer to Mr. McGoodwin by some other
name ?

Mr. Carp. Yes—no—he didn't call him; I thing he always called

his "Minister.''' I don't know why. He always called him these—
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always
—never called him "Mr. MeGoodwin," on the telephone or

any time. He called him "Minister." I think he was a representa-
tive of some kind, to South America, of some kind.

Mr. Whitley. As a matter of fact, Mr. Dalinda is really the one
who got you in touch with both of them, isn't he ?

Mr. Carp. Well, you can have it that way, if you want to.

Mr. AVhitley. What is the name of your accountant, the man who
keeps your records, books, for you?
Mr. Carp. As it happens, his name is Wolf.
Mr. Wolf. William M. Wolf.
Mr. Carp. He is a nephew of Mr. Wolf's.

The Chairman. After the battleship plans fell through, Russia

began to build her own vessels? Isn't that right?
Mr. Carp. Maybe they built them before.

The Chairman. I am talking about afterward. Don't you know
as a matter of fact that they began to build their own battleships?
Mr. Carp. Yes.

The Chairman. Do you also know that she has had in process a

superbattleship, a very large one?
Mr. Carp. I don't know.
The Chairman. But you have heard them talk about it? You

have heard it discussed recently, haven't you?
Mr. Carp. I don't know.
The Chairman. You don't know that they have in process
Mr. Carp. I have been told that they are building not only one

battleship, but battleships.
The Chairman. You know that they are building a very large

battleship?
Mr. Carp. No, sir; I never heard that. Never heard that.

The Chairman. Now, after counsel for the committee investigated
and went to your offices the other day, whom have you talked to

since then?
Mr. Carp. I talked to Mr. MeGoodwin and I talked to Mr. Ferris.

The Chairman. And whom else did you talk to ?

Mr. Carp. Nobody else.

The Chairman. No one except Mr. MeGoodwin?
Mr. Carp. Well, I called them and I told them that I have this

subpena in this case.

The Chairman. Those are the only ones that you talked to?

Mr. Carp. Those are the only ones I talked to, and Mr. Wolf,
except my wife.

The Chairman. Anyone at the Amtorg?
Mr. Carp. At the Amtorg?
The Chairman. Yes.

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. You told them about it?

Mr. Carp. Yes.

The Chairman. Did you talk to anyone at the Soviet Embassy
about it?

Mr. Carp. No; I was never at the Soviet Embassy.
The Chairman. Are you sure about that?

Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. You didn't talk to them?
94931—39—vol. 8 5
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Mr. Carp. Not with anyone except
—not even at the Amtorg Co.,

only to the girl. There was nobody of the officials. I told the girl

that I am subpenaed in Washington.
The Chairman. Yon know that the Amtorg is the official trading

representative of the Soviet, Government, don't you ?

Mr. Carp. Yes.

The Chairman. Is there any other trading representative of the

Government outside of the Amtorg?
Mr. Carp. I think they have something. I don't know just ex-

actly, but I have an idea that they have.

Mr. Wolf. I believe that there is a textile company.
The Chairman. A textile company?
Mr. Wolf. Yes.

Mr. Stearns. What is the name of that, Mr. Wolf?
Mr. Wolf. I haven't any idea.

Mr. Stearns. Where is that located?

Mr. Wolf. Somewhere in town.

The Chairman. But the Amtorg covers everything? It can buy
anything? Is that right?
Mr. Carp. I think so.

The Chairman. Well, they do buy almost everything for the

Soviet Government ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Wolf. I understand that there is a treaty made whereby the

Amtorg is obligated to buy about $30,000,000 worth.

The Chairman. They may buy anything?
Mr. Wolf. But they can buy anything.
The Chairman. It is not confined to any one thing?
Mr. Wolf. No

;
I don't think so.

The Chairman. Now, you said here that around $100,000 in cash

was given you, and you brought it to the United States. Do you
know of other instances of that kind that happened to others ?

Mr. Carp. I don't know anything about that.

The Chairman. Did they iell you that they were in the habit of

doing that ?

Mr. Carp. No.
The Chairman. Did you hear about that in Russia ?

Mr. Carp. No, sir; I never inquired. I don't bother about those

things ; just my own business.

Mr. Voorhis. Why didn't they buy these things from the Amtorg
that you were buying? I mean, why did they have to have you buy
them ?

Mr. Carp. I think that I sold them the idea. That is all I think.

I might make a good salesman, but I am very bad at putting through
the thing. I think I sold them the idea.

The Chairman. When you got this hundred thousand dollars, at the

time, did you give them a receipt for it?

Mr. Carp. What ?

The Chairman. Did you sign a receipt for it ?

Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. Then when you paid it out, did you demand a

receipt also for it ? When you gave McGoodwin the money ,did you

get a receipt ?

Mr. Carp. I think that I did
; yes, sir.
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The Chairman. You got a receipt from McGoodwin?
Mr. Carp. Yes, sir.

The Chairman. And Ferris, both?
Mr. Carp. I think I got one from Ferris.

Mr. Wolf. We probably have those.

Mr. Carp. I think we got them.
The Chairman. Do you have any receipts with you?
Mr. Carp. No.
Mr. Wolf. No.
The Chairman. If you find the receipts, will you send them to us?
Mi 1

. Wolf. We will send photostat copies.
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. If you don't send them, we will know that you don't

have any receipts.
Mr. Wolf. Whatever receipts we have we will send.

Mr. Carp. We will check those and see what we have got.
Mr. Wolf. If I am not mistaken. I think it was the policy to send

whatever receipts we secured when we paid bills to Russia. So we
may not have any of these things.
Mr. Carp. Maybe we don't have any.
The Chairman. You sent them to Russia?
Mi'. Wolf. That is right. Every one that we had.

The Chairman. If Mr. McGoodwin or Mr. Ferris gave you receipts,

you think that in the normal course you would send them to Russia?
Mr. Carp. Yes.

The Chairman. Because it was Russian money and they demanded
that you show what you used it for?

Mr. Carp. I think so.

Mr. Wolf. All of these were commercial matters, and they were also

on the same basis. They asked receipts for payments and had to be

forwarded, together with proof of delivery, to Russia.

The Chairman. Then you have no receipts?
Mr. Wolf. We personally would not have. They would be sent to

Russia.
The Chairman. Then you haven't any?
Mr. Wolf. I don't think we have any.
The Chairman. Because you sent them?
Mr. Wolf. We have sent these back as evidence of payment.
Mi-. Whitley. You did have to make an accounting to Russia?
Mr. Carp. Absolutely ;

on everything. I sent that over.

The Chairman. Have you any more questions?
Mr. Whitley. How often did you maintain contact with the Soviet

Government concerning specifications or whether or not purchases
would be acceptable to them? Did you write to them?
Mr. Carp. No. If I didn't have an expert here, I went to the

Amtorg and I had the benefit of their experts.
Mr. Whitley. Oh, I see. You used men from the Amtorg?
Mr. Carp. From the Amtorg always.
Mr. Whitley. You didn't have any direct dealings with Russia?

They were all on a commercial basis?

Mr. Carp. Yes, sir. No; I didn't have any with the Government
except with the purchasing officials.

Mr. Whitley. In other words, you didn't have to wire to Russia
and say, "Is it all right for me to buy $50,000 worth of airplane
equipment ?"
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Mr. Carp. No, sir. The order was given to me while I was there.

Mr. Whitley. They told you while you were there what to do ?

Mr. Carp. Yes. I would get orders of different things to buy.
Mr. Whitley. You came over and made the purchases that they

ordered you to ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. And you drew funds from the Amtorg ?

Mr. Carp. Drew funds from Rosoff. In fact, I didn't draw my
funds from Amtorg. I don't know if they gave me Amtorg money.
It was in the name of Rosoff. He don't give me checks there from the

Amtorg. It was from Mr. Rosoff.

Mr. Stearns. From him personally?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. You mean that he had a special fund ?

•

Mr. Carp. He had a special fund for that purpose.
Mr. Whitley. It wasn't just the Amtorg's general fund?
Mr. Carp. No. It was a special fund.

Mr. Whitley. Do you know whether the Soviet Government set up
a special fund for him to draw on?
Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. For Mr. Rosoff?

Mr. Carp. No.
Mr. Whitley. You don't know.
Mr. Carp. Except the way I explained before, that each trust buys

their own. Each trust does its own buying or purchasing, and they
send them money for that. Another trust, they send their money for

it—each trust. In fact, the Government does not buy those things.
Each trust buys separately, and they receive money from each trust.

Dr. Matthews. Mr. Carp, did you receive at any time a memoranda
from Mr. Dalinda on the subject of your representative in Washing-
ton here?
Mr. Carp. A memorandum from Dalinda?
Dr. Matthews. A memorandum from Dalinda?
Mr. Carp. I don't think so. The only memorandum, he wanted to

be the representative of some boat company here and sent me a mem-
orandum.

Dr. Matthews. Did you ever see this memorandum [showing a

paper to the witness]
—this copy of a memorandum dated October 12,

1937?
Mr. Carp. No.
Dr. Matthews. Did you ever see that?

Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. You never saw a copy of any such memorandum ?

Mr. Carp. No.
Dr. Matthews. He said that he never saw it.

The Chairman. So he doesn't know about it?

Mr. Carp. Let me read a bit of it. I don't think I ever have. What
is it all about?
The Chairman. Well, you read it. We will recess for just a few

minutes.

(A short recess was taken.)
Mr. Whitley. Mr. Chairman, there are a few other expenditures

that I want to get identified by Mr. Carp.
The Chairman. All right.
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Mr. Whitley. Then I want him to identify some material.

The Chairman. All right.
Mr. Whitley. Mr. Carp, under date of November 9, 1937, there is a

disbursement to W. L. Maxon.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. In the amount of $4,000.
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Who is Mr. Maxon ?

Mr. Carp. Mr. Maxon is an industrial engineer.
Mr. Whitley. An industrial engineer?
Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Wolf. His place of business is on Long Island and in New York.
Mr. Carp. And he did for us some work. I don't recall exactly

what.
Mr. Whitley. What was the nature of the work ?

Mr. Wolf. Maxon was an inventor, and I believe that Maxon was
the chief consulting engineer with the Fairchild Co., and we bought a

lot of material from Maxon. It was Maxon something and Maxon
something else. Most of the items that you see under Fairchild were
Maxon 's inventions.
Mr. Whitley. In other words, Maxon
Mr. Wolf. And he may have got some extra money for one of these

items.

Mr. Whitley. In other words, Maxon invented a lot of the equip-
ment ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. Used by the Fairchild Co. ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Wolf. And parts of planes all over the world. We have the

Maxon compass and the Maxon airplanes
Mr. Whitley. But does he actually sell them himself or does he-

just take royalties?
Mr. Wolf. He sells and also gets royalties. I suppose.
Mr. Carp. He did some work for us—engineering. I don't recollect

just exactly what it was.
Mr. Whitley. You have on that date a $4,000 payment to Mr.

Maxon.
Mr. Carp. That is some engineering that he did for us.

Mr. Whitley. Technical work?
Mr. Carp. Technical work.
Mr. Whitley. In connection with those planes ?

Mr. Carp. That is right.
Mr. Whitley. You say he has invented a great number of techni-

cal instruments?
Mr. Carp. Yes.
Mr. Wolf. He is well known the world over. He is one of the out-

standing engineers.
Mr. Whitley. That item then—that $4,000

—
represents services

rendered ?

Mr. Carp. Yes.
Mr. Wolf. By Maxon. That is services rendered.
Mr. Whitley. Technical services?

Mr. Wolf. Teclmical services.

Mr. Carp. That is right.



5006 UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES

Mr. Whitley. Xow, there is an item here, on December 30. 1037.

$10,000 to Gibbs & Cox, Inc. That is the architects?

Mr. Wolf. That is correct.

Mr. Carp. Yes.
Mr. Whitley. I will give the total amount received.

The Chairman. What is that?
Mr. Whitley. There are twenty-some items, Mr. Chairman, and I

will give the total for this individual organization just for the record
in a few minute.-.

Mr. Carp, there were 20 items all December 30. 1937, payable to

Gibbs & Cox, Inc. Was that a check or cash?
Mr. Carp. That check was canceled. It was not delivered. We tore

up that check.

Mr. Whitley. You didn't correct your entries in your book?
Mr. Carp. What?
Mr. Whitley. You didn't correct the entries in your book?
Mr. Wolf. When was that made?
Mr. Whitley. December.
Mr. Carp. There could not be any entry.
Mr. Wolf. You can easily find in the ledger that it was canceled,

or maybe in the check book. One or the other. What is the date
on that?

Mr. Whitley. December 30, 1937.

Mr. Wolf. I am quite sure that that was canceled.
Mr. Whitley. Well, maybe we will find it a little later, Mr.

Wolf.
Mr. Wolf. I think that you will find it was canceled or rede-

posited or something like that.

Mr. Carp. I think it was canceled.
The Chairman. While you are looking for that : Did you have a

record of your telephone calls during this period when you were
trying to get the battleship plans approved here in Washington?
Did you call anyone except Mr. McGoodwin in Washington and
Mr. Ferris?
Mr. Carp. I called Mr. Green maybe once.

The Chairman. You called Mr. Green?
Mr. Carp. Once.
The Chairman. Direct?
Mr. Carp. Yes.

The Chairman. How many times did yon call Mr. Green?
Mr. Carp. I don't know how many times. Maybe once.
Mr. Wolf. I wouldn't remember. I have no idea.

The Chairman. How many times did yon call him?
Mr. Carp. I wouldn't remember. Maybe two or three times.
The Chairman. Are you positive you didn't call him over three

times?
Mr. Carp. I don't think so.

The Chairman. You don't think so?

Mr. Carp. No.
The Chairman. Who else did you call besides Mr. Green, Mr.

McGoodwin, and Mr. Ferris?
Mr. Carp. I don't recollect calling anybody. Maybe Mr. Pulson.
Mr. Wolf. I wouldn't remember. We wouldn't call anybody, I

don't think.
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The Chairman. You don't think you called anybody but those
three?

Mr. Carp. Those three.

The Chairman. Here in Washing-ton?
Mr. Carp. Yes.
The Chairman. You didn't call any other officials in the State

Department ?

Mr. Carp. No.
Mr. Carp. No.
The Chairman. Or the Navy Department?
Mr. Carp. No.
The Chairman. Or the War Department?
Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. Or any Member of Congress or Senator?
Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. During that period?
Air. Carp. No, sir.

The Chairman. You are quite positive of that?
Mr. Carp. Positive of that.

The Chairman. You are positive that you only called the three

that you have mentioned?
Mr. Carp. Just the three. That is all. I don't think I ever called

any Congressman or Senator.
The Chairman. You don't think you did? Don't you know?
Mr. Carp. No, sir. I would say no.

The Chairman. You know you didn't?
Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. You know you didn't call anybody but Mr. Green
down in Washington?
Mr. Carp. Mr. Green. That is all.

The Chairman. Down in

Mr. Carp. That is, in the State Department, the Board of Control,
ammunition.
The Chairman. All right. Go ahead.
Air. Whitley. All right. Let me run through these items.

The Chairman. Mr. Wolf, while we are waiting, Did you call any-
one during that period ? Do you know whether you called anyone ?

Mr. Wolf. I did very little talking after Mr. Ferris and Mr. Mc-
Goodwin came into the picture. In other words, I relied upon them,
and I confined myself to more or less routine work in connection with
this. I am also a practicing lawyer, practicing law. I am a busy
lawyer, and I have very little time to devote to that except spare time.
But for your own knowledge, I have never spoken to any Congress-

man or any Senator or anybody in the State Department.
I may have called Mr. Green once and spoken to Mr. Green. I

saw him on several occasions in Washington. I might have called
him on the telephone once or twice. Perhaps more. Perhaps not at

all. I wouldn't say. Someone else might have called him in my pres-

ence, and I might have thought I called him.
The Chairman. Do you know anyone else in the office that would

make calls to Washington besides you?
Air. Wolf. The only man that might have called might have been

Mr. Rhodes. But then I wouldn't know.
The Chairman. Would he call over your telephone?
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Mr. Wolf. He probably would, because, you see, it was a large
switchboard. I wouldn't know.
The Chairman. I mean, would he charge it to your telephone ?

Mr. Wolf. Oh, yes ;
it would go through the switchboard, naturally.

The Chairman. How many others would have the right to charge
that to your telephone?
Mr. Wolf. Oh, any member of the office who was employed there

at the time had the privilege to use the telephone. They all had
telephones. Each one of them had a telephone.
The Chairman. You didn't have anybody but Colonel Thompson.
Mr. Wolf. You mean these specialists. Colonel Thompson. Yes.

He might have called. I wouldn't know.
The Chairman. And Captain Rhodes?
Mr. Wolf. Commander Rhodes.
The Chairman. He had authority to make calls?

Mr. Wolf. Yes.
The Chairman. Who else was in the office besides them?
Mr. Wolf. Of the technical men, nobody else.

The Chairman. The rest were just clerical?

Mr. Wolf. Clerical.

The Chairman. Would they have the authority to call

Washington ?

Mr. Wolf. The clerks ? No
;
not that they had. I doubt that they

had.
The Chairman. Nobody but these would have the authority to call

Washington.
Mr. Wolf. No.
The Chairman. Except them?
Mr. Wolf. Rhodes.
The Chairman. The two technical men?
Mr. Wolf. Yes.
The Chairman. The experts that you had employed?
Mr. Wolf. That is right. These inquiries used to be made when

these planes were coining through, to find out what is next to be
done.
The Chairman. They were all dealing with the planes?
Mr. Wolf. That is right.
The Chairman. All right.
Mr. Whitley. Mr. Chairman, I want to get into the record, or for

the record, the total amount of receipts from the U. S. S. R.
The Chairman. Do you mean now? I want to ask a few more

questions, anyhow.
Did you have anything to do with the—you remember when the

Soviet Union was recognized by the United States ?

Mr. Carp. Yes.
The Chairman. Were you involved in this respect in the campaign

to bring about that recognition?
Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. You didn't have anything to do one way or the
other with that?

Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. You were not a member of the Friends of the
Soviet Union?
Mr. Carp. No, sir.
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The Chairman. You never at any time conferred with anybody
with respect to that campaign?
Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. And the only connection you have had with the

Russian Government are the connections that you have told us about

here ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, according to the ledger of the Carp
Export & Import Corporation, the total receipts from the U. S. S. It.

which have passed through the books for the period of July 1936, I

believe that being the first cash receipt entry
—let me check that.

That is right
—that passed through the books was, from July 1936

to December 31, 1938, were $616,376.24. That figure, of course, does

not include the $100,000 which Mr. Carp brought over in two $50,000
installments and which he kept at his home, and which according to

his testimony, as I recall it, did not pass through the books.

Mr. Wolf. They are reflected in the books, if you please.
Mr. Whitley. You mean, that amount?
Mr. Wolf. Certainly.
The Chairman. He has accounted for that?

Mr. Wolf. Absolutely. Dollar for dollar of it is in the books.

Mr. Whitley. Then the total amount reflected by the books
The Chairman (interposing). Would include that?

Mr. Wolf. Certainly. Every dollar.

Mr. Carp. Every dollar.

The Chairman. Tell me this, Mr. Counsel : Does it show, the books

there, that he bought anything at any time except something with
reference to airplanes or munitions, or anything like that?

Mr. Wolf. No munitions, with the exception of the planes, that

came with them.
The Chairman. You didn't buy any, make any commercial
Mr. Wolf. All commercial work. Of this $600,000, probably half

a million represents all commercial items.

The Chairman. One-half of it represents commercial items?
Mr. Wolf. Half a million represents commercial items. The other

hundred thousand probably represents payments of fees.

Mr. Voorhis. What were the commercial items?
Mr. Wolf. Emery wheels, graphite, engines, airplanes, instruments

of one type or another.
The Chairman. How much were the airplanes ? What would they

amount to?

Mr. Wolf. I believe they amounted to about $200,000 or $250,000.
I don't know. It should be in there.

Mr. Starnes. He has already testified that they amounted to

about $250,000.
Mr. Carp. About $250,000.
The Chairman. What I mean is, outside of airplanes and battle-

ships, things that we might call armament or pertaining to war,
what else?

Mr. Wolf. There is no armament. Never was any armament.
The Chairman. What were the airplanes?
Mr. Wolf. Well, I don't know what you mean if you call them

armament. Do you mean instruments?
The Chairman. For what purpose?
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Mr. Carp. They were bombers. They were armament.
Mr. Wolf. Were they?
Mr. Carp. Yes. They were bombers. They had bombs on them.

The Chairman. Wasn't everything for armed preparation?
Mr. Wolf. You would not call the graphite for armed prepa-

ration.

The Chairman. What else besides the graphite?
Mr. Wolf. That represents, I think, about $100,000 for that or

thereabouts. And emery wheels, which are used in ordinary com-

mercial work for machine work.
The Chairman. Is that what they wanted that for—for machine

work ?

Mr. Wolf. For machine work. To turn it down to what they
wanted it to be and refine or polish it.

The Chairman. Why didn't the Amtorg buy those things?
Mr. Wolf. I couldn't tell you.
Mr. Carp. I got the order. Maybe I got away from the Amtorg.

That was my deal.

The Chairman. How much had to clear through the Munitions

Control Board under a license?

Mr. Carp. What?
The Chairman. Do you have any idea how much of the total

amount had to clear through the Munitions Board under a license?

Mr. Wolf. Nothing.
Mr. Carp. The airplanes.
Mr. Wolf. Except possibly the airplanes, because they might have

one or two machine guns. But except for them they would not have
to be cleared through the State Department.
Mr. Matthews. Mr. Carp, are you acquainted with Mr. Miles

Sherover ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Matthews. You know nothing about him?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Matthews. Have you ever had any contact with him?
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Matthews. Any correspondence?
Mr. Carp. I don't think so.

Mr. Wolf. Who is he ?

Mr. Matthews. Miles Sherover.
Mr. Carp. Does he represent any concern or something ?

Mr. Matthews. Yes.

Mr. Carp. What concern?

Mr. Matthews. You know him or you don't know him.

Mr. Carp. I don't know him. Maybe he wrote me. I don't know.
Mr. Matthews. Mr. Carp, have you ever described yourself in

writing as "an agent of the shipbuilding trust of the U. S. S. R."?
Mr. Carp. An agent of the shipbuilding trust?

Mr. Matthews. "An agent of the shipbuilding trust of the

U. S. S. E."
Mr. Carp. No, sir.

Mr. Matthews. Did you write a letter to Preston McGoodwin
under date of June 9, 1937, in which you so described yourself ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Wolf. Definitely no.
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Mr. Whitley. Mr. Chairman, I was looking in the ledger account

for the Vultee. and I don't see that there is any such account in there.

Mr. Wolf. Look under the general.
Mr. Carp. Maybe they were under some development corporation.
Mr. Wolf. Look under the expenditures and the income. You will

find it there. Here it is [indicating]. You have got them all there,

all down the line.

Mr. Whitley. Here?
Mr. Wolf. All the way down the line. You have got them all there.

It shows $189,000 for the airplanes.
Mr. Whitley. Was that item important ?

The Chairman. No.
Mr. Wolf. It is about $189,000.
Mr. Whitley. Exclusively instruments?

Mr. Carp. Instruments.

Dr. Matthews. There seems to have been a mistake in the date of

that letter about which I just asked him.

Did you on June 29, 1937, write to Mr. Preston McGoodwin that you
were an agent of the shipbuilding trust of the U. S. S. R. ?

Mr. Carp. No, sir.

The Chairman. All right. Do you want to ask some further

questions?
Mr. Whitley. Just some items here.

According to the ledger account, Mr. Carp, the corporation expended
for traveling expenses from August 1936. until January 1938, I

presume that is

Mr. Wolf. 1939.

Mr. Whitley. Until January 1939, $7,086.24.
Under the heading of research in the ledger is a total of $3,833.90.

That is June 1939, sundries items, merchandise, U. S. S. R., $200,
and W. L. Maxon, $5,000.
Mr. Wolf. That is the one that we have found. That is for

McGoodwin.
Mr. Whitley. Maxon is the one that you bought
Mr. Wolf. Yes. He is international!}' known.
Mr. Whitley. Inventions \

Mr. Wolf. An engineer. Well known.
Mi". Whitley. You have an account in the ledger here, "Cash fund."

It starts in 1938, June, and ends in November 1938, with a total of

$76,275.12, posted to that account. What does that refer to?

Mr. Wolf. I haven't any idea.

Mr. Whitley. In other words, it is not a regular cash account? It

says, "Cash fund."
Mr. Wolf. Wasn't it reflected in the general?
Mr. Whitley. This has to do with the—this is a payment made to

Mr. McGoodwin
| indicating on book].

In other words, then, that $20,000 item that is described in the jour-
nal here is the receipt of the $20,000 paid to Mr. McGoodwin \

Mr. Wolf. That is the receipt of the total amount of money. It is

all under one date. It has not been recorded subsequently, that

$100,000.
Mr. Whitley. In other words, payments made to Mr. McGoodwin

and Mr. Ferris were not recorded at the time made ?

Mr. Carp. At the time we paid them.
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Mr. Wolf. That is right.
Mr. Whitley. They were not recorded there ?

Mr. Carp. Not on the date. I told the accountant maybe 3 months

later or 6 months later.

Mr. Whitley. They were recorded some time later ?

Mr. Carp. Yes, sir.

Mr. Whitley. That is the reason they are over in the journal and

not in the cash book ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. That is what I wanted to get.

There is another account here captioned "U. S. S. R. No. 2" for

$75,000. Do you know what that refers to ?

Mr. Carp. That is the same thing.
Mr. Wolf. That is a part of the same entry.
Mr. Whitley. That is part of the same thing? That is a debit

entry ?

Mr. Wolf. That is right,
Mr. Whitley. In other words, those funds were not recorded for

payment until later?

Mr. Carp. Later.

Mr. Whitley. Some time after they were made ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. That is all I have in that connection.

The Chairman. All right. Have you any other things that you
wanted to ask ?

Mr. Whitley. Mr. Chairman, I. refer to this memorandum dated

October 12, 1937. which Mr. Carp could not identify. I am not asking
him now to identify the items or the memorandum itself. I am going
to read certain excerpts or portions from this memorandum and ask

him if those incidents did occur.

The Chairman. And you will later prove up the memorandum ?

Mr. Whitley. I later hope to be able to have the memorandum
identified by other parties.
The Chairman. All right.
Mr. Whitley. Reading from page 3 :

I immediately got in touch with my friends in Washington, and Mr. Scott

Ferris communicated at once with Secretary of State Hull, who called in Green,

but thought that he gave sufficient encouragement to Leonard for the Bethlehem
to take the order. But, anyhow, orders came that Green should see Leonard at

once and tell him that if he didn't understand the meaning of their interview,

that it is the desire of the Government that the Bethlehem should take the order,

and there is not only no objection, but there is a distinct wish to that effect.

Scott Ferris is the national committeeman from Oklahoma, is employed by me
on this particular job because he was in Congress together with Hull for 14

years, and is a close friend of his for 30 years, also because he is sufficiently close

to the President, all of which Carp and Wolf are well aware.

Were you aware of those facts, Mr. Carp, the facts related there

concerning you?
Mr. Wolf. May I answer that for myself, because my name is men-

tioned ?

Mr. Whitley. Yes.

Mr. Wolf. I never heard of all these things until now. That is the

first I heard of all these names. I don't know who Leonard is also.

I have never heard of him.
Mr. Whitley. You don't know who Leonard is?
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Mr. Wolf. No. I never saw Mr. Hull except once when I was

introduced to him; and lie said "Hello," and we were ushered right

out.

Mr. AVhitley. This statement here, thai mentions your name and

Mr. Carp's is in this sentence: "Scott Ferris is the national commit-

teeman from Oklahoma "

Mr. Carp. Was I mentioned there?

Mr. Whttley. No.
Mr. Wolf. I met Mr. Scott first subsequent to his being retained.

I never knew he was a national committeeman. It wouldn't have

made much difference whether he was or not. The question was what

his ability was in order to push the thing through. Beyond that I

wasn't interested in what he had done or what he was.

Mr. Whitley. In other words, you didn't know all those facts that

are set out here?
Mr. Wolf. No.
Mr. Whitley. And the party making the memorandum, when he

said,
W

'A11 of which Carp and Wolf are well aware"—that is mis-

leading?
Mr. "Wolf. I don't know who made the memorandum, but it is not

true.

Mr. Whitley., Reading from page 3 of this same memorandum.
This mentions your name, Mr. Wolf. I will ask you if this correctly
records the situation.

Soon after, and I don't remember the exact date. Wolf called me up and told

me that he had another talk with Wakeman, "about an hour and a half." and
that Wakeman promised to give a definite answer in about 10 days.

Do you know who Mr. Wakeman is?

Mr.*Wolf. Oh, yes.
Mr. WhiTley. Who is Mr. Wakeman?
Mr. Wolf. He is the vice president of the Bethlehem Shipbuilding

Co.
Mr. Whitley. And you had had a talk with Mr. Wakeman?
Mr. Wolf. Oh, I have had numerous talks with him. I probably

had 20 or 30 discussions with him.
Mr. Whitley (reading) :

This 10-day period will end some time this week. In the meantime Mr. Ferris

had numerous conferences with the State Department, and the last with Secre-

tary of State Hull on Saturday evening at his home, and later with Hull and
Green on Monday, at the State Department. Secretary Hull suggested to

Ferris, and here I quote Ferris's wire to ine. "When can you comply with Hull's

suggestion so that Hull can personally arrange conference with Leahy. Acting

Secretary of the Navy.'
*'

Mr. Wolf. I know nothing about that. That is what is called in-

teroffice correspondence with somebody else outside of my office.

I think in fairness we ought to know who does the writing. After
all is said, we are being questioned upon somebody else's writing.
The Chairman. You can tell whether it is a true statement or not

without knowing who wrote it.

Mr. Wolf. Yes.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, I expect to have here the man who

put Mr. Carp in touch with Mr. Ferris.

The Chairman. Will he be here tomorrow?
Mr. Whitley. He will be here tomorrow.
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Mr. Wolf. I had very little to do with the gentleman ;
so it is all

right
Mr. Whitley. Now, in connection with the memorandum which I

have just read, I will ask Mr. Carp if he can identify these photostat

copies of two telegrams. Have you ever seen these telegrams [hand-

ing two papers to the witness] ?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. You have never seen those?

Mr. Carp. No, sir.

Mr. Whitley. Have you ever seen them, Mr. Wolf [handling the

telegram to Mr. Wolf] ?

Mr. Wolf. I never saw them.
The Chairman. Do I understand that both denied that they have

seen the telegrams ?

Mr. Whitley. The telegrams are not addressed to them, but they
have to do with the situation to which I have just referred; and I

think perhaps they had—these telegrams have been shown to them,
even though they are not addressed to them.

Mr. Wolf. They are from Mr. Dalinda. I never saw them.

Mr. Whitley. One is from Mr. Dalinda and one to Scott Ferris.

Mr. Wolf. By Dalinda.

Mr. Whitley. No. By the Secretary of State.

Mr. Carp. WT
e don't know anything about them.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, I suggest that we wait until we can

have these properly identified.

The Chairman. All right.
Mr. Whitley. Before we read them into the record.

The Chairman. Have you any more questions?
Mr. Whitley. There is considerable more material here, but judg-

ing from their failure to identify these other documents, I think for

the same reason probably the witness would not be able to identify
them.
The Chairman. The only reason I suggested asking the question

would be to give them the opportunity to learn about these matters,
because these will be new matters coming up.
Mr. Starnes. Why not have the gentlemen remain here?

Mr. Wolf. Mr. Chairman, we came here unprepared to stay over.

We came on a special call. I think in fairness to us we ought to be

allowed to go home.
Mr. Carp. I didn't even bring any pajamas with me. I cannot

stay in a hotel without anything. I will come back any time you
want me to.

Mr. Mason. Let us have a distinct understanding that if these

gentlemen are not here to hear this testimony, which will probably
involve them, they should understand that they will be called back

later to refute it.

Mr. Carp. I will be glad to come.
Mr. Wolf. That is perfectly all right.
Mr. Carp. I will need no subpena. I will come any time you want

me. I have nothing to cover up.
The Chairman. All right. We will adjourn until tomorrow at 10

o'clock.

(Whereupon, at 5:50 p. m„ an adjournment was taken until the

next day, September 19, 1939, at 10 a. m.)



INVESTIGATION OF UN-AMERICAN PROPAGANDA
ACTIVITIES IN THE UNITED STATES

TUESDAY, SEPTEMBER 19, 1939

House of Representatives,
Special Committee to Investigate,

Un-American Activities,

Washington, D. 0.

The committee met at 2:20 p. m., Hon. Martin Dies (chairman)

presiding.
Present: Messrs. Dies (chairman), Starnes, Voorhis, Dempsey, and

Mason.
Present also: Mr. Rhea Whitley, counsel to the committee; J. B.

Matthews, Director of Research.
The Chairman. The committee will come to order. Who is your

first witness, Mr. Counsel?
Mr. Whitley. Mr. Dalinda.
The Chairman. Mr. Dalinda, will you please come around? Raise

your right hand: You solemnly swear to tell the truth, the whole

truth, and nothing but the truth, so help you God?
Mr. Dalinda. Nothing but the truth, so help me God.
Mr. Dies. Now, Mr. Dalinda, you will be asked questions by the

counsel, and the committee will ask you to make your answers re-

sponsive to the questions. You, of course, are under oath, and the

committee is going to expect you to be absolutely frank in your state-

ments regardless of who is involved. You understand that?

Mr. Dalinda. I understand that.

The Chairman. You are to tell this committee the full and com-

plete truth about all those transactions?

Mr. Dalinda. I appreciate that.

TESTIMONY OF JOSEPH ZI0NS0N DALINDA, NEW YOKK CITY

(The witness was sworn by the chairman.)
Mr. Whitley. What is your full name?
Mr. Dalinda. Joseph Zionson Dalinda.

Mr. Whitley. What is your present address?

Mr. Dalinda. Business, 551 Fifth Avenue, New York City.
Mr. Whitley. What is your residence?

Mr. Dalinda. Home residence, Great Neck, Greenwalt Park, 25.

Mr. Whitley. And what is your present business, Mr. Dalinda?
Mr. Dalinda. I am—my business is patent developments.
The Chairman. Patent developments?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. You buy and sell patents?
Mr. Dalinda. Buy and sell, and mostly develop my patents.

5015
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Mr. Whitley. Are you in business by yourself?
Mr. Dalinda. By myself.
Mr. Whitley. Any partner?
Mr. Dalinda. No partner.
Mr. Whitley. Have you a corporation?
Mr. Dalinda. I have a corporation.
Mr. Whitley. You operate a corporation?
Mr. Dalinda. No; I am not personally operating myself, but I

control corporations.
Mr. Whitley. Oil, you control corporations?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. I see. When did you first come to the United States.

Mr. Dalinda?
Mr. Dalinda. 1915.

Mr. Whitley. 1915?

Mr. Dalinda. October month.
Mr. Whitley. And are you an American citizen?

Mr. Dalinda. I am.
Mr. Whitley. When and where were you naturalized?
Mr. Dalinda. In Bronx County, N. Y., in 1925—or maybe 1924;

I am not sure.

Mr. Whitley. Bronx County, N. Y., in 1924 or 1925?

Mr. Dalinda. Or 1925; yes.
Mr. AVhitley. And where did you come from to the United States?

Mr. Dalinda. From Russia.
Mr. Whitley. From Russia?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And how long have you been a resident of the United

States?

Mr. Dalinda. Now?
Mr. Whitley. Well, at the present time

; yes.
Mr. Dalinda. I came here December 1936.

Mr. Whitley. In December?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. 1936?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And where were you a resident prior to that time?
Mr. Dalinda. In Europe.
Mr. Whitley. In Europe?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Mr. Dalinda, relate for the committee, or to the

committee, the places you have lived and the dates that you have lived
there in the past 15 or 20 years.
Mr. Dalinda. I will go backward. In 1936 I was in France, in

Belgium and in Holland. I sailed from Holland to the United States.

Mr. Whitley. And in what business were you engaged during that

period ?

Mr. Dalinda. I had a law case on hand then.
Mr. Whitley. A law case?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. What type of law case?
Mr. Dalinda. Recovery on an estate.

Mr. Whitley. I see—on a family estate?
Mr. Dalinda. Yes; not my own; somebody else's.
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Mr. Whitley. Someone else's?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. And yon were handling the recovery?
Mr. Dalinda. Yes: I was handling that.

Mr. Whitley. Through legal counsel in France?
Mr. Dalinda. Through legal counsel in Switzerland.
Mr. Whitley. In Switzerland?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Whose estate was it?

Mr. Dalinda. A family named Escher.

Mr. Whitley. And where did yon live during 1937?

Mr. Dalinda. In New York, in the United States.

Mr. Whitley. In the United States, during 1937?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. And in what business were you engaged at that

time?
Mr. Dalinda. Patent business.

Mr. Whitley. I am going back—you are going back from 1936?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Where were you in 1935?

Mr. Dalinda. I was about 7 or 8 months in Europe then.

Mr. Whitley. Seven or eight months in Europe ?

Mr. Dalinda. Yes; mostly in Switzerland.
Mr. Whitley. And what business were you engaged in at that

time?
Mr. Dalinda. When I said before I was settling that law suit, 1

was also engaged in my patent business. That continued.
Mr. Whitley. You were carrying on your patent business at the

same time?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. So, during 1935 and 1936, you were in these various

European countries you mentioned, settling this estate in Belgium—
did you say?
Mr. Dalinda. In Switzerland.
Mr. Whitley. In Switzerland?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And carrying on your patent business?
Mr. Dalinda. Carrying on my patent business. I had my office

here in America.
Mr. Whitley. Where were you in 1934?
Mr. Dalinda. In the United States.

Mr. Whitley. The entire year?
Mr. Dalinda. I think so.

Mr. Whitley. You think so?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And were you engaged in your patent business?
Mr. Dalinda. Patent business.

Mr. Whitley. At that time?
Mr. Dalinda. I represented then a Swiss banking corporation

whose business was patents.
Mr. Whitley. And in 1933. where did you live?

Mr. Dalinda. I am sure I was part of the time here; I would not
remember exactly the dates unless I am given some time to check up ;

but I was also in Europe for a short while.
94931—39—vol. 8
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Mr. Whitley. What countries of Europe did you visit?

Mr. Dalinda. France and Switzerland.
Mr. Whitley. Was that a pleasure trip, or were you there on

business ?

Mr. Dalinda. No; in connection with the patent business.

Mr. Whitley. In connection with the patent business?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. In 1932, where did you live ?

Mr. Dalinda. I have been in Europe a few months and the balance
in the United States. I would not remember exactly how many
months ; I think it was about 2 months.
Mr. Whitley. Two months in Europe?
Mr. Dalinda. Yes; but I repeat I am not sure which months and

how many months.
Mr. Whitley. You are not sure?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Were you over there on business?

Mr. Dalinda. Yes
;
also on the patent business.

Mr. Whitley. Patent business ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And what countries did you visit in 1932 ?

Mr. Dalinda. I was then in Switzerland, France, and Germany.
Mr. Whitley. And that was strictly in connection with your patent

business?
Mr. Dalinda. Strictly in connection with my patent business.

Mr. Whitley. In 1931 where were you—in what countries outside

of the United States did you visit or live in 1931 ?

Mr. Dalinda. I would not remember exactly
—was it 1930, or 1931 ?

Counsel, I am not sure I remember exactly. I was, before that time,
about 4 years in Europe and I don't remember whether I came in 1931

or 1930 back to the United States. I think it was in 1931.

Mr. Whitley. You think you returned to the United States from
4 years over in Europe in 1931 ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. And during the time you were in Europe, where did

you live ?

Mr. Dalinda. I lived in Germany, Berlin, and France, Paris.

Mr. Whitley. And what business were you engaged in during that

period ?

Mr. Dalinda. Mostly the patent business.

Mr. Whitley. Mostly the patent business?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. What else?

Mr. Dalinda. I had a law case.

Mr. Whitley. You had a law case? What was the nature of that

case—another estate?

Mr. Dalinda. Xo; that was recovery from a bank of some money,
and I settled it

;
the case was settled outside of court.

Mr. Whitley. The case was settled outside of court?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Was that some money you had in bank?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. That you were trying to recover?
Mr. Dalinda. Some money the bank owed, that I considered owed

me on an agreement.
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Mr. Whitley. Some money you considered the bunk owed you?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Where was that bank located?

Mr. Dalinda. In Paris.

Mr. Whitley. And what was the name of the bank?
Mr. Dalinda. It was a private bank. I recall—I am sorry ;

I could
not accommodate you at the moment. It may come back.

Mr. Whitley. You don't recall the name of the bank?
Mr. Dalinda. Not now.
Mr. Whitley. What was the amount recovered?
Mr. Dalinda. I had 60,000 francs, which amounted to about $4,000.
Mr. Whitley. Was that the full amount you were endeavoring to

recover '.

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. What was the full amount involved?
Mr. Dalinda. I guess about half a million francs.

Mr. Whitley. About half a million francs?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Money you had on deposit there?
Mr. Dalinda. No, I did not have money on deposit; it was a com-

mission which I expected.
Mr. Whitley. A commission which you expected from the bank?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. In connection with a patent transaction?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. What type of transaction was that a commission on?
Mr. Dalinda. It was a commission due on an agreement with the

bank.
Mr. Whitley. A commission due on an agreement with the bank?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. What type of agreement ;
that is what I am trying

to find out, Mr. Dalinda.

Mr. Dalinda. It was the recovery of a gold deposit in Russia.
Mr. Whitley. Recovery of a gold deposit in Russia?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Did you make the recovery for the bank?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. Explain to the committee just what that transac-

tion was.
Mr. Dalinda. The bank represented me and the owners in France

of certain hidden gold in Russia, and we sent people to recover it,
but the bank failed and they brought the people back before the

gold was recovered. Later I learned the Soviet Government got
the money—got the gold deposit.
Mr. Whitley. Later you learned who got the gold deposit?
Mr. Dalinda. The Soviet Government.
Mr. Whitley. The Soviet Government got the gold deposit?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Was this gold that had been concealed in Russia?
Mr. Dalinda. In Russia.
Mr. Whitley. Gold coin?
Mr. Dalinda. No; it was gold bricks.

Mr. Whitley. Gold bullion?
Mr. Dalinda. Yes.
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Mr. Whitley. And you and others were retained by the bank to

go into Russia
Mr. Dalinda. Oh, no; I did not go. On the contrary. I retained

the bank to go.
Mr. Whitley. You retained the bank to go ?

Mr. Dalinda. Yes; I gave the bank the plans and expected the
bank to go.

Mr. Whitley. Oh, you gave the bank the plans of the location of
this deposit?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. You sold it to them, did you ?

Mr. Dalinda. No; I didn't sell; I paid all the expenses for the

people who went there.

Mr. Whitley. Were you to get a certain commission, or per-
centage?
Mr. Dalinda. Yes; I and the people who went there were to get

a certain commission.
Mr. Whitley. And who were some of the others involved; were

they refugees from Russia ?

Mr. Dalinda. No; there was one Englishman and two Poles, and
one Frenchman.
Mr. Whitley. And did the bank send them into Russia to get the

gold?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And you paid the expenses of the expedition ?

Mr. Dalinda. I did.

Mr. AVhitley. But you did not go yourself ?

Mr. Dalinda. No
;
I did not.

Mr. Whitley. And before they made recovery of the gold, the bank
went broke?
Mr. Dalinda. No

;
the bank did not go broke. Snow fell down, and

the bank considered it was an inopportune time to stay those people
there and called them back ; but it was enough of suggestions, enough
of information for the Government to locate it.

Mr. Whitley. You say prior to 1930 you lived in Europe for about
4 years ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. That took you back—when did you go to Europe ;

in
1926 or 1927?
Mr. Dalinda. I remember in 1927.

Mr. Whitley. 1927?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Prior to 1927, where did you live? Just give us an

outline, and run back quickly.
Mr. Dalinda. It is sort of a hard thing. I came here in 1927, in

the summer ; I stayed here a few months in the United States and went
back and stayed in Europe before that, about a year or so, and lived
in Germany—Berlin.

Mr. Whitley. And you were still engaged in the patent business ?

Mr. Dalinda. Yes
;
I was working then with a German firm engaged

in patents.
Mr. Whitley. How many years have you Irved here altogether

since you first came to Mrs country in 1915, Mr. Dalinda?
Mr." Dalinda. In the United States ?
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Mr. Whitley. Yes. Have you actually resided in this country,
would you say, as much as a third of the time?

Mr. Dalinda. Oh, much more.

Mr. Whitley. Much more ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. During the period you have covered here, I would
not say it was much more. You were naturalized when, did you say?
Mr. Dalinda. I think 1925.

Mr. Whitley. 1925 and immediately following that you live abroad
for 4 years. Is that correct ?

Mr." Dalinda. I think I came back after that and then went for 4

years.
Mr. Whitley. You think you came back?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. You are not sure?

Mr. Dalinda. I am not.

Mr. Whitley. As a matter of fact, since you were naturalized, ac-

cording- to the resume you have given us here, you have lived in this

country very little, have you—comparatively? In other words, you
spent considerably more time abroad ?

Mr. Dalinda. At one time I spent a considerable length of time
abroad.
The Chairman. I would like to ask a question right there, if it will

not interrupt you.
Since you have been subpenaed, who have you talked to? Since

you were informed to come before this committee and were subpenaed,
who have you talked to by telephone or in person ?

Mr. Dalinda. I spoke to—in connection with that matter ?

The Chairman. With any matter
;
who have you talked to since you

were subpenaed the other day?
Mr. Dalinda. I spoke to Mr. Benenson.
The Chairman. What is his first name?
Mr. Dalinda. Aaron. Then I spoke to Mr. McGoodwin.
The Chairman. Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. Did you call him up by long distance?

Mr. Dalinda. He called me and I called him.
The Chairman. Mr. McGoodwin called you by long distance?

Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. And then you called him once ?

Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. You talked two times with him ?

Mr. Dalinda. I think I talked three times.

The Chairman. You think you talked three times ?

Mr. Dalinda. Yes. I talked three times.

The Chairman. Who else did you talk to besides Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. To Mr. Scott Ferris.

The Chairman. Mr. Scott Ferris, at Oklahoma City ?

Mr. Dalinda. At Oklahoma City.
The Chairman. How many times did you talk to Mr. Ferris ?

Mr. Dalinda. Once.
The Chairman. Who else did you talk to ?

Mr. Dalinda. In connection with this matter, I don't think I spoke
to anybody else. I did not.
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The Chairman. You did not ?

Mr. Dalinda. No.
The Chairman. That is the only people you talked to-

Mr. Dalinda. In connection with the subpena which I received.

The Chairman. Proceed.
Mr. Whitley. Have you lived in Russia since 1915 ?

Mr. Dalinda. No
;
I never went back.

Mr. Whitley. Have you visited there?

Mr. Dalinda. No; I have not.

Mr. Whitley. And all these trips and visits you have made ro

Europe, you have never visited or been in Russia ?

Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. Since 1915 ?

Air. Dalinda. Since 1915.

Mr. Whitley. Where else have you lived on your visits to those

various places in Europe?
Mr. Dalinda. I did not live.

Mr. Whitley. You resided there ?

Mr. Dalinda. Yes; I visited Poland and I visited England at one

time, I told you.
Mr. Whitley. All of the various European countries, you have

lived in or visited them?
Mr. Dalinda. No

;
I used to stay stationed in Paris or Berlin. That

was my home.
Mr. Whitley. Did you ever live in Venezuela \

Mr. Dalinda. Yes; I was in Venezuela at one time.

Mr. Whitley. I see.

Mr. Dalinda. In 1916.

Mr. Whitley. In 1916 you say you were there ?

Mr. Dalinda. Yes. .

Mr. Whitley. In what business were you eno-aoed while you were
in Venezuela?
Mr. Dalinda. In the oil business.

Mr. Whitley. In the oil business ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. For yourself?
Mr. Dalinda. For myself; and then later for a party, Richmond

Levering.
Mr. Whitley. Who is he ?

Mr. Dalinda. Richmond Levering was an oil man. He died since.

Mr. Whitley. An oil man in the United States?

Mr. Dalinda. Yes
;
here in New York City.

Mr. Whitley. Did he finance your trip to Venezuela ?

Mr. Dalinda. No; I financed myself.
Mr. Whitley. You financed yourself?
Mr. Dalinda. As a matter of fact, at the time when I first went to

Venezuela, on the first occasion, I went for the Russian Government.
Mr. Whitley. When you first went there?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Was that in 1916?

Mr. Dalinda. 1916.

Mr. Whitley. And what was the nature of your mission for the

Government ?
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Mr. Dalinda. At that time it was expected that war would get over

soon and it was to see what the Direct Bank would do.

Mr. Whitley. You went there to make an industrial or commercial

survey ?

Mr. Dalinda. It was, so to say, a commercial survey.
Mr. Whitley. You went there as an official representative of the

Soviet Government ?

Mr. Dalinda. In 1916 it was yet the Czar, and the revolution started

in 1918.

Mr. Whitley. Hoav long were you there at that time?

Mr. Dalinda. When I first came, I was a few months, and then I

was over the oil business and started to do oil business

Mr. Whitley. Then you came to this country ?

Mr. Dalinda. Yes. And then went back, representing that man
Richmond Levering.
Mr. Whitley. What was the nature of that mission—to purchase

oil?

Mr. Dalinda. To get concessions.

Mr. Whitley. To get concessions ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. And were you buying those with your money, or

with the sponsor's money ?

Mr. Dalinda. With the sponsor's money.
Mr. Whitley. You were buying those with his money ?

Mr. Dalinda. Yes; it was not buying; it was securing concessions,
and I went always on my account.

Mr. Whitley. Did you buy such concessions?

Mr. Dalinda. I secured some concessions.

Mr. Whitley. To what extent ?

Mr. Dalinda. Not to a big extent.

Mr. Whitley. Not to a big extent ?

Mr. Dalinda. No. It was dropped.
Mr. Whitley. What happened to those concessions; did you sell

them, or hold them ?

Mr. Dalinda. I have none now.
Mr. Whitley. Were they bought in your name, or in his ?

Mr. Dalinda. No; they were in the name of his company, I think.

Mr. Whitley. They were in the name of his company ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. What was the name of his company?
Mr. Dalinda. I think Island Oil Co.

Mr. Whitley. Island Oil Co?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Where was his office?

Mr. Dalinda. 120 Broadway. I think.

Mr. Whitley. Is that company still in existence?

Mr. Dalinda. I don't think so.

Mr. W'hitley. You don't think so ?

Mr. Dalinda. Yes. He died in 1920, and I think it was Bruce
Bielaski who was president after that.

Mr. Whitley. Of the company?
Mr. Dalinda. Yes. I think the company was dissolved; anyhow,

it was
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Mr. Whitley. What did lie pay you for handling that transaction
for him ?

Mr. Dalinda. Three thousand dollars.

Mr. Whitley. Three thousand dollars—and you paid your own ex-

penses, you stated a moment ago?
Mr. Dalinda. Yes ; right you are.

Mr. Whitley. And how long were you down there, approximately,
Mr. Dalinda?
Mr. Dalinda. Counsel, it was 1916. I say I was there about Au-

gust until October, because I remember I sailed back on October 12,

on Columbus Day ;
so it was about 3 months.

Mr. Whitley. About 3 months?
Mr. Dalinda. Oh. no; I came back for a few months more.
Mr. Whitley. You came back for a few months more?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Two or three months more, would you say ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Have you ever been connected with any Swiss firm ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Will you give the details of that—the nature of the

business and your connection with it ?

Mr. Dalinda. It was that which I mentioned before
;

it was a cor-

poration which did a patent business.

Mr. Whitley. Was that your business, or someone else's ?

Mr. Dalinda. No
;

it was Swiss people's business.

Mr. Whitley. Swiss people's business?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Were you working for them ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. In what capacity

—as a partner?
Mr. Dalinda. No; as American representative.
Mr. Whitley. As American representative?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. Do you still represent that firm?
Mr. Dalinda. Not that firm. It was dissolved and I don't repre-

sent them.
Mr. Whitley. What was your occupation while in Russia, before

you left Russia, Mr. Dalinda?
Mr. Dalinda. Newspaperman.
Mr. Whitley. Newspaperman?
Mr. Dalinda. Yes; editor.

Mr. Whitley. To what political party did you belong while liv-

ing in Russia?
Mr. Dalinda. I did not belong practically to any party; I was

editor of paper—financial newspaper.
Mr. Whitley. You did not have any political affiliations?

Mr. Dalinda. You see, in the old days in Russia, you did not—it

was no such affiliation open as in the United States.

Mr. Whitley. Well, did you have any secret affiliations then?
Mr. Dalinda. No; I did not.

Mr. Whitley. You did not?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. Did you know Rasputin?
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Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. During the pre-war days, in what way were you

associated with him?
Mr. Dalinda. I saw him on one occasion and have written seven

articles about him.
Mr. Whitley. You have written seven articles about him?
Mr. Dalinda. Seven; yes.
Mr. Whitley. You knew him well enough to write seven articles

about him?
Mr. Dalinda. I saw him on one occasion and I got all the infor-

mation. The articles were printed after I left Russia.
Mr. Whitley. When did you first go to Europe after becoming a

naturalized American citizen, Mr. Dalinda?
Mr. Dalinda. Very soon after.

Mr. Whitley. Very soon after?

Mr. Dalinda. I think a few months after.

Mr. Whitley. How long did you stay on that occasion?
Mr. Dalinda. I think less than a year.
Mr. Whitley. Less than a year?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Are you married?
Mr. Dalinda. Yes; I am.
Mr. Whitley. How long has your wife been a resident of the

United States?
Mr. Dalinda. My wife is here now about 2% years.
Mr. Whitley. Is she an American citizen?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. What country is she a citizen of ?

Mr. Dalinda. She has no citizenship.
Mr. Whitley. She has no citizenship ?

Mr. Dalinda. Yes. She was formerly a German citizen and lost

her citizenship.
Mr. Whitley. She lost her citizenship?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. From what port did she sail to the United States on
her last entry to this country?
Mr. Dalinda. Counsel, she sailed from Europe and from France,

I think from Havre, because she came on the Normandy, and I think
the Normandy sails from Havre.
Mr. Whitley. When was that last trip?
Mr. Dalinda. She came here May month 1927.

Mr. Whitley. May?
Mr. Dalinda. May month 1927.

Mr. Whitley. That was the last trip to the United States?
Mr. Dalinda. No. She has not been before here.

Mr. Whitley. That was the first time she came ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And she has not been back to Europe since?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Wt

hitley. You said a moment ago she had been here

years.
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. You mean 12%, didn't you?
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Mr. Dalinda. Xo; I said correctly 2,y2 years; 1937.

Mr. Whitley. I thought you said 1927 a while ago. Did not she

sail from Cuba on one occasion—on her last coming to the United
States (

Mr. Dalinda. No; she didn't. She went to Canada. She came
here on a visit visa and went to Canada to get a nonquota visa.

Mr. Whitley. And you think she sailed from Havre?
Mr. Dalinda. She sailed from France on the Normandy* and I

think the Normandy sails from Havre.
Mr. Whitley. Are you acquainted with Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. I used to meet Mr. Carp.
Mr. Whitley. How did you first meet him, Mr. Dalinda?
Mr. Dalinda. Mr. Carp was brought to my office sometimes in

1937—in March month 1937.

Mr. Whitley. In March 1937?

M,r. Dalinda. Yes, sir.

Mr. AVhitlev. Who brought him there?

Mr. Dalinda. A man by the name of Benenson, the man I men-
tioned before—Aaron Benenson.
Mr. Whitley. Who is Mr. Benenson?
Mr. Dalinda. Mr. Benenson is an attorney, formerly, now assist-

ant district attorney of New York, and I guess that is all about
him. Counselor, I am sorry; I met him first at the Republican
Club.
Mr. Whitley. You met Mr. Carp first at the Republican Club?
Mr. Dalinda. Yes; Mr. Benenson introduced me there.

Mr. Whitley. In New York City?
Mr. Dalinda. In New York City.
Mr. Whitley. And what was the date?
Mr. Dalinda. March month 1937.

Mr. Whitley. And what were your business relations with Mr.

Carp at that time?
Mr. Dalinda. I met him in connection with an invention pertain-

ing to a fuse.

Mr. Whitley. And what services did you offer to Mr. Carp
on the occasion of your meeting him?

Mr. D(Alinda. I did not offer to him any services. He told Mr.
Benenson that he represented the Soviet Government and was looking
around for a mechanical fuse.

Mr. Whitley. And you had a mechanical fuse?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

The Chairman. He told you what?
Mr. Dalinda. That he was looking—that he got a commission

from the Soviet Government, or Moscow, to locate here a mechanical
fuse.

The Chairman. .That is what he told Mr. Benenson?
Mr. Dalinda. Yes, Mr. Benenson.
Mr. Whitley. And Mr. Benenson put him in touch with you be-

cause you had such a fuse?

Mr. Dalinda. Mr. Benenson learned by accident I had such a thing,
or I think it was the other way around; he learned I had such a

thing and asked Mr. Carp whether he would not be interested to

buy it for the Soviet Government, and it was a coincidence that



UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES 5027

Mr. Carp got an order, or instructions from the Soviet Government
to purchase such a thing.
Mr. Whitley. Mr. Carp had orders from the Soviet Government

to purchase such a thing?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. Was this a fuse you had patents on ?

Mr. Dalinda. No, I developed patents; my engineers developed

patents. It was over 3 years' work.
Mr. Whitley. And you had it for sale?

Mr. Dalinda. I had it for sale.

Mr. Whitley. And Mr. Carp was interested in it for the Soviet

Government ?

Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. What remuneration was agreed upon for that fuse?

Mr. Dalinda. At that time there was no remuneration, but later

Carp came here and proposed $2,000,000 for that.

Mr. Whitley. He proposed $2,000,000 for that?

Mr. Dalinda. Yes. It was for Moscow, and he said that is the

price he was allowed to pay me. I asked for more, and I think some-

where between two million and two and a half million would be paid.
Mr. Whitley. Was the deal consummated?
Mr. Dalinda. No; it was never consummated.
Mr. Whitley. You did not sell it to him for $2,000,000 ?

Mr. Dalinda. No; I didn't sell.

Mr. Whitley. Did you subsequently sell it?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. To whom?
Mr. Dalinda. To a French company.
Mr. Whitley. To a French company ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. You mean the French Government, don't you?
Mr. Dalinda. No; I mean French company—a French munitions

company.
Mr. Whitley. A French munitions company?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. How much eventually did you sell it for?

Mr. Dalinda. I am in partnership with them.
Mr. Whitley. You are in partnership with them?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. In the manufacture of this fuse?

Mr. Daltnda. I am to get certain royalties. If I told you the

accuracy is one five-hundredths of a second, that will suggest to you
that is a very difficult thing to accomplish.
Mr. Whitley. You did not sell it

; you are just in partnership
on the production?
Mr. Dalinda. I did sell and transfer all my patent rights to the

French company.
Mr. Whitley. What is the name of that company ?

Mr. Dalinda. Edgar Brandt.
Mr. Whitley. And are you a member of that company—that firm ?

Mr. Dalinda. No
;
I am not. Do you mean I am director, or any-

thing like that? No; I am not.

Mr. Whitley. Do you have any financial interest in it?
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Mr. Dalinda. Insofar as my fuse; yes.
Mr. Whitley. And you are to get certain royalties ?

Mr. Dalinda. I will get royalties.
Mr. Whitley. On the manufacture of your fuse?

Mr. Dalinda. That is right,
Mr. Whitley. At the time you dealt with Mr. Carp concerning this

fuse, what proof did he present to you to show he was authorized to

represent the Soviet Government?
Mr. Dalinda. I asked for proofs. He had some indirect proofs

which were not sufficient for me and I demanded, or told him, if any-
body from the Embassy, from Washington, would assure me he was
ordered to speak for the buying end of the Soviet Government, I
would speak to him about it further. He brought in a man who was
represented to me as the military attache of the Embassy here, and
he assured me and Mr. Benenson, who was with me then, that Am-
torg
—that is the Soviet buying office in New York—that Carp has the

right to speak for the Soviet Government inasfar as the fuse is

concerned.
Mr. Whitley. In other words, you did receive proper assurances?
Mr. Dalinda. I did

;
and that man then went on examining the fuse.

Mr. Whitley. And on that representation
—in other words, he

proved to you he was an agent of the Soviet Government (

Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. I see, I will ask you if vou identify this memoran-
dum, Mr. Dalinda, dated October 12, 1937?
Mr. Dalinda (after examining). Yes; that is mine.
Mr. Whitley. That is your memorandum?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. It is your memorandum?
Mr. Dalinda. Yes, sir. I thought it was a memorandum about the

fuses. Yes, sir
;
I do not remember all of it,

Mr. Whitley. That is or is not your memorandum?
Mr. Dalinda. It is.

Mr. Whitley. It is your memorandum ?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. It was prepared by you ?

Mr. Dalinda. Possibly not prepared by me, but typed in my office,

Mr. Whitley. Who dictated it—you or somebody else in your office?

Mr. Dalinda. That was October 1937. I do not remember.
Mr. Whitley. But you identify it as your memorandum?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. Going back for a moment to the matter of identifica-

tion, what was the name of the Soviet military attache that identified
Mr. Carp to you as an agent of the Soviet Government ?

Mr. Dalinda. I tried to recall him, but I cannot,
Mr. Whitley. You do not recall the name ?

Mr. Dalinda. No, sir
;
I was asked that yesterday.

The Chairman. Who asked you that?
Mr. Dalinda. Mr. Nolan, of your committee. I asked Mr. Benen-

son and he could not recall it. It may come to me like the French
name. I may recall it.

Mr. Whitley. Was anybody else involved in the identification of
Mr. Carp? Was there any other party or parties in this who were
trying to find out whether Carp was an agent of the Soviet Govern-
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merit?. You say you wanted to find out something about him before

you did business with him or find out about his connections. Did you

'just call on the military attache at the Soviet Embassy? I suppose

you completely found out his identity ?

Mr. Dalinda. It was at the office of the Amtorg.
Mr. Whitley. That is where the identification took place ?

Mr. Dalinda. Yes, sir; there were quite a few other gentlemen.
Mr. Whitley. Who else was present ?

Mr. Dalinda. I do not recall their names. Unquestionably they
were responsible parties. I think Mr. Benenson knew some of them.

Mr. Whitley. Was Mr. Benenson present?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

The Chairman. You say he was an assistant United States district

attorney ?

Mr. Dalinda. No, sir; he was Dewey's assistant, or he was at that

time. He has been made a Red Cross attorney. He was attorney for

the Red Cross.

Mr. Starnes. Since that time ?

Mr. Dalinda. No, sir; at that time. Since that time I understand

he severed his connection.

Mr. Whitley. Going back to the meeting at the office of the Amtorg,
at which Mr. Carp was officially identified to you as agent of the

Russian Government, was Mr. Rosoff present ?

Mr. Dalinda. No, sir.

Mr. Whitley. Did you meet him ?

Mr. Dalinda. No, sir.

Mr. Whitley. He was president of the Amtorg?
Mr. Dalinda. He was president at that time.

Mr. Whitley. Do you remember any others who were present at

this meeting in the office of the Amtorg ?

Mr. Dalinda. I do think I knew one man, if you mentioned his

name, but I do not recall it now. I will tell you why. I was expected
to meet only one man. I expected to meet the Ambassador.
Mr. Whitley. You expected the Ambassador to be there ?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. Troyanovsky?
Mr. Dalinda. Yes, sir; but since it was a military matter
Mr. Whitley (interposing). Did Mr. Carp promise you that he

would bring the Russian Ambassador to identify him ?

Mr. Dalinda. Yes, sir. He said that. I said, "Give ample proof
from the Embassy that you are authorized to speak."
Mr. Whitley. Unless he told you about the Ambassador, or made

the suggestion, you would not have expected to see him there?
Mr. Dalinda. I did not expect the military attache.

Mr. Whitley. You do not recall the name of the attache that made
the identification ?

Mr. Dalinda. I do not remember the name, but it was one—he was
sent back later.

Mr. Whitley. I will ask you, Mr. Dalinda, if you will identify this

memorandum dated February 21, 1938, headed "Memorandum for Mr.
Sam Carp"?
Mr. Dalinda. I do not think I remember that.

Mr. Whitley. You do not identify it?

Mr. Dalinda. No, sir.
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Mr. Whitley. This is not your memorandum ?

The Chairman. It came out of his files, did it not ?

Mr. Whitley. Yes, sir. What was it doing in your files if it is not

yours ?

Mr. Dalinda. I said I could not identify it at this time.

Mr. Whitley. You have no recollection of it. I will ask you to

read the memorandum again.
Mr. Dalinda. I said I do not recollect it, but certain parts of it

are known to me.
Mr. Whitley. I will try to read certain portions of it and have you

identify them as correct.

The Chairman. How would it be in your files in your office if it

were not yours? Would 3-011 say that somebody put it in there?

Please be frank with the committee.
Mr. Dalinda. I presume I have the honor of addressing the chair-

man. You see me speaking entirely frank and plain. When your
man came to me, I said "Take any files you want." Often things are

dictated not by me but by somebody else. It was filed by the girl in

the office. I assure 3
7ou that there is no desire on my part to evade

anything.
Mr. Whitley. You contend, I believe, you can say whether the

contents are correct or not?

Mr. Dalinda. I say that the "few hundred thousand" is not

correct.

Mr. Whitley. I will read portions of it, and you may say what

portions are not correct. It is a memorandum dated February 21,

1938, under the caption "Memorandum for Mr. Sam Carp."
The lack of time on your part preparatory to the unexpected sailing is duly

realized. With this in view, your Washington representative and his associates
wish to state—
Who was Mr. Carp's Washington representative?
Mr. Dalinda. I do not know, except Mr. McGoodwin.
Mr. Whitley. Then his associate there is an associate and not a

representative ?

Mr. Dalinda. I think you have me there. I do not know.
Mr. Whitley. Then, as to this Washington representative or his

associate, you do not know what he refers to?

Mr. Dalinda. No, sir; I do not.

The Chairman. You had in mind that there were others besides
McGoodwin ?

Mr. Dalinda. As I told you, I am not aware of that. An associate

may be Mr. Ferris.

The Chairman. Who else did you have in mind as Mr. McGood-
win's associate?

Mr. Dalinda. Nobody else that I know of.

Mr. Whitley. In the use of the word "associate" it meant nothing
to you?
Mr. Dalinda. No, sir.

Mr. Whitley. Reading further from the memorandum :

1. That the original task entrusted should be recognized as thoroughlv
fulfilled.

What was that original task entrusted in connection with Carp
and his Washington representative and his associate?
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Mr. Dalinda. If I remember well, Carp asked me if I did not

know how to help him. Then he started to talk about the fuse

business. He had got nowhere at all, he told me, in placing orders

here for the parts for a man-of-war.
Mr. Whitley. He did not want a whole battleship, but only the

parts ?

Mr. Dalinda. At that time he wanted the parts to be assembled

in Russia.

Mr. Whitley. He wanted them fabricated in this country, and

then shipped and assembled over there?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. That was the original plan?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. And he spoke to you about arranging to help him
with this plan?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. What arrangement was worked out?

Mr. Dalinda. He said he had worked on that for quite some time,.

but that he had been unsuccessful; that it gave promise, but did

not bring him anywhere; and he asked for some advice.

Mr. Whitley. Advice on what to do?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. When did he first approach you with reference to

the battleship?
Mr. Dalinda. I would say quite a few months after I first met

him.
Mr. Whitley. After March 1937?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. Approximately how many months after?

Mr. Dalinda. I would say some time during the summer.
Mr. AYhitley. During the summer of 1937?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. AYhitley. Describe in detail the conversation that took place
and the arrangement that took place between you and Mr. Carp.
Mr. Dalinda. He said that he was going from one Government

office to another. He was at the Navy Department and the State

Department. I remember he said that he had seen Mr. Moore.
Mr. Whitley. Who is Mr. Moore?
A lr. Dalinda. Mr. Moore. I understand, is Assistant Secretary of

State.

Air. Whitley. Do you mean Mr. R. Walton Moore?
Mr. Dalinda. I do not know his first name. He is an elderly

gentleman. He told him there was no reason why he should not

proceed with the work, and there was no reason why he could not

be authorized to spend about $200,000,000 at that time.

Mr. Whitley. He told him he was authorized to spend $200,000,000?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. In promoting the construction of the battleships?
Mr. Dalinda. Yes. sir. I think at that time it was the part of one

battleship.
Mr. Whitley. He was authorized to spend $200,000,000 for one part

of a battleship?
Mr. Dalinda. No, sir: that authority was to furnish other parts;

that the other parts should be furnished and assembled in Russia.

They would be shipped to Russia and assembled there.
^r^
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Mr. Whitley. He did not know what was necessary to be done, and
this was during the summer of 1937 ?

Mr. Dalinda. Yes, sir. He was asking if I would know somebody
who would help. He was getting unpleasant publicity at that time,
and he wanted a public-relations man who would guide him as to

how to proceed in the matter. In this connection, I think that Mr.
McGoodwin
Mr. Whitley (interposing). You told him of Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. Yes, sir

;
I introduced him to McGoodwin.

Mr. Whitley. That was Preston McGoodwin ?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. How long have you know Mr. McGoodwin ?

Mr. Dalinda. Since 1916.

Mr. Whitley. A little later we will go into the details as to the

associates. You say you introduced Mr. Carp to Mr. McGoodwin ?

Mr. Dalinda. Yes, sir; I introduced him myself.
Mr. Whitley. Do you know where you introduced Mr. Carp to Mr.

McGoodwin ?

Mr. Dalinda. I think they first met at my office in New York.
Mr. Whitley. Did you introduce Mr. McGoodwin under his proper

name ?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. You did not call him the Minister?

Mr. Dalinda. That is how I addressed him.
Mr. Whitley. Did you introduce him as the Minister or as Mr.

McGoodwin ?

Mr. Dalinda. As Mr. McGoodwin.
Mr. Whitley. Continue with your relation of the conversation and

arrangements that were made.
Mr. Dalinda. It took quite a few weeks before McGoodwin agreed

he would undertake the job.
Mr. Whitley. There were several weeks of negotiations?
Mr. Dalinda. No, sir; not negotiations. He was trying to make up

his mind. He did not know exactly what to do or how to do it.

Mr. Whitley. What was he supposed to do ? What did Mr. Carp
want him to do ?

Mr. Dalinda. He wanted to have a public-relations man. That
was Mr. Carp's wish.

Mr. Whitley. Did he say a public-relations man or a contact man ?

Mr. Dalinda. Carp insisted on having a public-relations man.
Mr. Whitley. Was Mr. McGoodwin in that business, or was he a

public-relations man ? Was that his business—publicity ?

Mr. Dalinda. I do not know.
Mr. Whitley. What was his business at that time?
Mr. Dalinda. He was with the Democratic National Committee.
Mr. Whitley. In what capacity ?

Mr. Dalinda. I do not know. I think he watched the provincial
newspapers.
Mr. Whitley. At your instance, because Carp had been having a

hard time in Washington and was not getting anywhere, you brought
him hi touch with Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. You said he wanted a publicity, or a public-relations,
man.
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Mr. Dalinda. I told you lie wanted a public-relations man.
Mr. Whitley. What was the conversation between Carp and Mc-

Goodwin in your presence on that occasion, or was their conversation
in your presence?
Mr. Dalinda. That would be hard to answer.
Mr. Whitley. I do not want it word for word. You say you brought

them together?
Mr. Dalinda. Yes, sir. I presume it was this way, and he said, "I

have worked on my scheme very hard and cannot get anywhere, and
I think you can help me."
Mr. Whitley. In what way?
Mr. Dalinda. In getting the necessary permits to place orders.

Mr. Whitley. Permits from the State Department? Is that what

Carp wanted?
Mr. Dalinda. From a branch of the State Department.
Mr. Whitley. Then, the real thing that Mr. Carp was worried about

was in trying to get permission from the State Department under
which he could go ahead with this project?
Mr. Dalinda. I think so

; yes, sir.

Mr. Whitley. That is the reason he engaged Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. I do not think he engaged Mr. McGoodwin for that.

Mr. McGoodwin knew that he would have to engage an attorney for

that purpose who could represent him in Government offices. I re-

member that Mr. McGoodwin insisted that he should have the services

of such an attorney when Carp said that he had the services of Wolf
as attorney. After a short discussion it was thought that Wolf was
not the best man for that purpose.
Mr. Whitley. There was no suggestion that Mr. Wolf was not a

good attorney, was there?

Mr. Dalinda. Yes, sir; there was. Wolf was more of a legal mind,
making agreements, but this was a man who could present it in Gov-
ernment departments.
Mr. Whitley. What he wanted in the way of an attorney was

someone who had contacts in Washington. That is what Mr. Carp
wanted ?

Mr. Dalinda. You are trying to put answers in my mouth.
Mr. Whitley. No

;
I want the truth. You are confusing it.

Mi-. Dalinda. Excuse me, I did not want to. I am trying to tell

you he did not try to get a contact man, but he tried to get a lawyer.
Mr. Whitley. Mr. Carp described both Mr. McGoodwin and Mr.

Ferris as that.

Mr. Dalinda. Mr. Carp's English is probably not the best.

Mr. Whitley. He repeated that several times, and I suppose he
was fully aware of what he was saying.
The Chairman. Did not Mr. Carp say that he did not hire Mr.

Ferris until he became dissatisfied with Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. It was not very long, because Mr. Ferris came in the

picture very soon after Mr. McGoodwin got his commission from Mr.

Carp.
Mr. Whitley. As I understand it, Mr. McGoodwin and Mr. Carp

met together in your office, and they had a conversation about it, and
it was decided that what Mr. Carp needed was an attorney.

Mr. Dalinda. Yes, sir.

94931—39—vol. 8 7
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Mr. Whitley. Although he had an attorney, Mr. Wolf, in his

office, handling his own business, he needed a different type of at-

torney ?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. Who suggested Mr. Ferris as the proper one?
Mr. Dalinda. Mr. McGoodwin suggested him.
Mr. Whitley. Had you met him?
Mr. Dalinda. I met Mr. Ferris after that.

Mr. Whitley. You had not known him prior to that ?

Mr. Dalinda. No, sir.

Mr. Whitley. What was this agreement between McGoodwin and

Carp as to McGoodwin's compensation?
Mr. Dalinda. McGoodwin was to get $100,000 if everything went

through, and if he got the permits.
Mr. Whitley. If the State Department approved and gave Carp

the permits, Mr. McGoodwin would get $100,000 ?

Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. Were there any other terms or conditions in this

agreement ?

Mr. Dalinda. Mr. Carp time and time again changed. He would
at one time say one thing and sometime another. Originally when
Caro engaged Mr. McGoodwin, that was exactly what he promised.
Mr. Whitley. Not a retainer, but a contingent fee?

Mr. Dalinda. No, sir; he gave him a check for $5,000.
Mr. Whitley. At that time ? Was that at the first meeting ?

Mr. Dalinda. No, sir; a few weeks after. I guess a month after

that.

Mr. Whitley. Had there been other meetings at your office, fol-

lowing that?
Mr. D\linda. Yes, sir; time and time again.
Mr. Whitley. During the time they were negotiating as to the

terms ?

Mr. Dalinda. No, sir. Mr. McGoodwin did not meet Carp until

about a month after the first meeting to determine whether he wanted
to go in with him. I think Carp got in touch with McGoodwin in the
meantime without my knowledge.
Mr. Whitley. They finally agreed upon a contingent fee of $100,000

in the event Carp received the approval of the State Department ?

Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. You say that Carp also paid McGoodwin a retainer
of $5,000. Was that by check?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did you see Carp give McGoodwin the check for

$5,000 ?

Mr. Dalinda. I did not see it—yes, sir
;
I did see it.

Mr. Whitley. That was not the first meeting, but at a later

meeting?
Mr. Dalinda. About a month after, in my office.

Mr. Whitley. When did Mr. Carp start negotiating with Mr.
Ferri s ?

Mr. Dalinda. Mr. Ferris was brought in about 2' months after that.

Mr. Whitley. That was at Mr. McGoodwin's suggestion?
Mr. Dalinda Mr McGoodwin insisted at the time that Mr. Carp

needed to have Mr. Ferris with him.



UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES 5035

Mr. Dempsey. What was the real question involved that required an

attorney ?

Mr. Dalinda. There were really quite a few papers that had to be

filed in the State Department. There were other legal questions—I

do not know.
Mr. Dempsey. The filing of papers by an attorney is one thing, but

what was the legal question that would determine whether the permits
should be issued, or not?

Mr. Dalinda. I think Mr. Ferris did present Mr. Carp with a memo-
randum on that, but I am not sure about that.

Mr. Dempsey. Mr. Wolf, you say, was an attorney?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Dempsey. Why was it not advisable to use him as the attorney?
Mr. Dalinda. Mr. Wolf was an attorney—he was a partner of Mr.

Carp. I understand that Mr. WT
olf talked in offices in a way that the

officials resented.

Mr. Dempsey. Do I understand that they determined that instead

of needing an attorney, they needed a publicity man or a public-rela-
tion man, a contact man, or a fixer to do it?

Mr. Dalinda. I do not know that fixer would be the proper phrase.
Mr. Ferris is a high-class gentleman.
Mr. Dempsey. I know him very well. You might describe to us

what kind of a man Mr. Carp wanted, and what legal questions were
involved.

Mr. Dalinda. Mr. Ferris is a high-class lawyer. He also practices
in Washington, and he agreed to talk with them.
Mr. Dempsey. You do not know what particular legal questions were

involved ?

Mr. Dalinda. I do not know at this time. I do not remember.
Mr. Whitley. What was Mr. McGoodwin to do for Mr. Carp to

earn the $100,000?
The Chairman. What was the exact fee of Mr. McGoodwin?
Mr. Whitley. In the first instance, he gave him $5,000. Originally

he paid him $5,000 in a check?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. And he promised $100,000 if the State Department
gave its approval for the construction of the ships ?

Mr. Dalinda. Whether the State Department gave it, or not—Carp
was building ship parts for naval vessels in Russia. McGoodwin was
to get $100 000.

The Chairman. He had to go to the State Department and get the

State Department's approval before he could have the plans drawn.
Mr. Daltnda. Yes, sir; he had to have an agreement drawn with

the shipbuilding company to do it.

Mr. Whitley. The first thing he had to do was to have plans and

specifications drawn, and before he could get the plans turned over
to him he had to have the State Department's approval?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. You would have to have the State Department's ap-
proval for these parts that were to be fabricated?
Mr. Dalinda. I think Carp already had permission to ship the parts.
Mr. Whitley. Do you mean that the State Department had already

approved the shipment of the parts?
Mr. Dalinda. Some kind of permits were granted to him.
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Mr. Whitley. Mr. Carp was to ship airplanes, marine machinery,
and parts for a battleship, according to the testimony.
Mr. Dalinda. They were not manufactured, but I am almost sure

Carp got from the State Department certain permits.
Mr. Whitley. What do you mean by publicity in connection with

Mr. McGoodwin? What does the word mean in that connection?

Mr. Dalinda. That was for the parts
—not all of the parts.

Mr. Whitley. Parts of a ship?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. I do not follow your explanation at all. Did he
have the State Department's approval of the plans of ships or ship

parts, or did he have that necessary approval at the time he engaged
Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. No, sir; I think he did not, but soon after that. Soon

after he engaged McGoodwin I think he got that from the State De-

partment. I think soon after that he got from the State Department
certain permits.
Mr. Whitley. You stated that the reason he engaged McGoodwin

in the first place was because he could not get anywhere.
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. After he engaged him, he got some permits ?

Mr. Dalinda. He automatically got permits for certain parts for

vessels.

Mr. Whttley. You say he automatically received permits?
Mr. Dalinda. I say he unexpectedly got them. He unexpectedly

received a permit.
Mr. Whitley. Do you know what it was for ?

Mr. Dalinda. For parts of a naval vessel.

Mr. Whitley. When you say he automatically received them, you
mean that he suddenly or unexpectedly received them?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

The Chairman. Let us go into the question of the fees.

Mr. Whitley. What further payments in the way of fees or com-
missions did Mr. McGoodwin receive from Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. I know he got $20,000.
Mr. Whitley. Originally, he received the $5,000?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. When was the $20,000 paid to McGoodwin ?

Mr. Dalinda. I do not remember, but very soon after.

Mr. Whitley. Very soon after he was employed ?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. How was it paid?
Mr. Dalinda. In cash.

Mr. Whitley. Was it paid in your presence?
Mr. Dalinda. No, sir.

The Chairman. McGoodwin told you that he received it ?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. What was that payment made for?

Mr. Dalinda. For McGoodwin's services.

Mr. Whitley. Was that payment made after the State Depart-
ment's approval had been obtained automatically?
Mr. Dalinda. No, sir; it was soon after he got the first check.

Mr. Whitley. Before the State Department's approval?
Mr. Dalinda. I presume so.
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Mr. Starnes. What were the public relations that had to be han-

dled in this matter by Mr. McGoodwin ?

Mr. Dalinda. I am not sure I can answer that question. As a mat-

ter of fact, I cannot answer it.

Mr. Starnes. Why were you recommending him to Mr. Carp?
Mr. Dalinda. Because Mr. McGoodwin had lived in Washington

a good many years, and I thought he could tell him who to go to

in the Government offices and whom to see.

Mr. Starnes. I understood you to say that the Amtorg had re-

ceived unfavorable publicity here. Did Carp want any publicity, or

anything of that kind?
Mr. Dalinda. Yes; he wanted—there were things that he wanted

to be set straight. He was always saying that his case had been

presented wrongly.
Mr. Starnes. Presented to the public, or presented to the depart-

ment ?

Mr. Dalinda. Presented to the public.
Mr. Starnes. Did Mr. McGoodwin write any articles with refer-

ence to the export and import business that Mr. Carp was carrying
on?
Mr. Dalinda. I do not think he ever wrote any.
Mr. Starnes. Was there any publicity?
Mr. Dalinda. No—he spoke to some newspaper men about it.

Mr. Starnes. Do you know who thej
7 were?

Mr. Dalinda. I do not know.
Mr. Starnes. How do you know he spoke to them ?

Mr. Dalinda. He told me so.

Mr. Starnes. Did you ever see any articles written by any of tnese

newspaper men with reference to Carp and his business ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Starnes. In what publications?
Mr. Dalinda. In the Times.
Mr. Starnes. The New York Times?
Mr. Dalinda. The New York Times.
Mr. Starnes. What year?
Mr. Dalinda. I do not want to say ;

that was articles Mr. McGood-
win suggested, that was about Mr. Carp's business. Presumably it

was about that time, 1937 or 1938.

Mr. Starnes. I want to know who these newspapermen were who
handled these relations.

Mr. Daltnda. Mr. Congressman, I am sorry, I do not know with
whom Mr. McGoodwin spoke.
Mr. Starnes. Mr. McGoodwin told him he had contact with news-

papermen who could write the stories?

Mr. Dalinda. Eight you are.

Mr. Starnes. Did lie have to pay them for those services?

Mr. Dalinda. I would not think so—maybe.
Mr. Starnes. The truth was that Mr. McGoodwin was employed

at your recommendation because you thought he had proper contact

with officials in the departments of the Government in Washington?
Mr. Dalinda. No; as a matter of fact, I know Mr. McGoodwin

never went to any department.
Mr. Starnes. You had him employed because he knew how to go

to the departments?



5038 UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES

Mr. Dalinda. Eight you are. When I asked him what he expected
to do, he said he wanted to have a life-long friend of his, Mr. Scott

Ferris.

Mr. Starnes. Mr. Ferris was the man who was to act as the con-

tact between Carp and the Government departments?
Mr. Dalinda. Mr. Scott Ferris was
Mr. Whitley. Do you recall how many articles you saw in news-

papers with reference to Mr. Carp's business?

Mr. Dalinda. About the articles; but that was the articles that

Carp resented.

Mr. Whitley. Those are the ones that Mr. Carp resented ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Do you know of any other moneys that Mr. Mc-
Goodwin received from Mr. Carp?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. By way of refreshing your memory, and referring

to Mr. Carp's testimony yesterday, and also to his records, which
were introduced, the first $5,000 payment which was made to Mr.
McGoodwin was made in June 1937?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. That was the check you saw ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. And you stated that $20,000 in cash was paid imme-

diately thereafter?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Mr. Carp's records show that the $20,000 was paid
exactly a year later, in June 1938. Is your recollection absolutely
clear on that point?
Mr. Dalinda. My recollection is absolutely clear; it was not in

1938, because in 1938 the relations between Mr. McGoodwin and Mr.

Carp were very much on the outs.

Mr. Whitley. In other words, he waited approximately a year
to make that entry on his records?

Mr. Dalinda. I would not know about that, because I do not meet
Mr. Carp since June 1938.

The Chairman. What he actually did so far as the making of

these entries is concerned—the facts are he testified that the $20,000
Avas paid immediately after the $5,000; but the ledger shows, and

according to the testimony of Mr. Wolf, it was some months later

before they entered it upon the books.

Mr. Mason. About a year later.

The Chairman. As a matter of fact, they made no record of this

cash transaction of money that came from Russia until some subse-

quent date?
Mr. Dalinda. No doubt that date
The Chairman. That is true, is it not?
Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. There cannot be any doubt about that—about this

money coming from Russia ?

Mr. Dalinda. I knew this from the newspapers; he said it was

coming here
The Chairman. That is what happened ; they did not want to dis-

close it.
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Mr. Dalinda. No doubt about that. Mr. Chairman, he always
referred to his—that he has $200,000,000.
Mr. Whitley. Mr. Carp represented to you that he had $200,000,000

in the bank in this country?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Where did he represent he had obtained that money ?

Mr. Dalinda. From Russia—from the Soviet Government.
Mr. Whitley. Did he tell you the official or the individual of the

Soviet Government from whom he obtained his commission as Soviet
Government agent in this country ?

Mr. Dalinda. He said from Stalin, personally.
Mr. Whitley. That it was from Stalin, personally?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. He told you he was furnished this $200,000,000 by
the Russian Government ?

Mr. Dalinda. Counsel, I want to tell you Mr. Carp was very much
of a changeable man. At one time he made the representation that the

figure was $200,000,000. I think he made that representation to Mr.
Green in the presence of Mr. Ferris, or maybe it was the other way
round, to Mr. Ferris in the presence of Mr. Green.
The Chairman. Did he not tell you he had spent millions of dol-

lars for the Soviet Government in the United States?
Mr. Dalinda. Yes

;
he said so.

The Chairman. Did he not tell you he had brought large sums of

money in the United States to use where they did not want to make
a record of it ?

Mr. Dalinda. No, Mr. Chairman. Normally, when transactions are

paid in thousands of dollars—I am an old newspaperman, and it is

plain that the money would come in in a banking way to him per-
sonally, but he never admitted it.

The Chairman. But you have reason to believe that, from your con-

tact, large sums of cash money did come in?

Mr. Dalinda. No doubt. He was fully trusted. His sister is one
of the most influential parties in Russia.

The Chairman. What reason would any government have in send-

ing cash, very large sums of money in cash, if it was not to use that

money for some purpose that it did not want to make public ?

Mr. Dalinda. If it is in your mind to ask if that was for com-
munistic propaganda, I will dismiss that from your mind.
The Chairman. That is not what I am asking you. I am asking

you what could be the use of a foreign government sending cash

money in large sums if it was not because they did not want to make
a public record of it?

Mr. Dalinda. Right you are. Might I interject at that point and
say that this Carp is not a Communist, by no means.
The Chairman. You are not a Communist either?

Mr. Dalinda. No.
The Chairman. Never were?
Mr. Dalinda. No

;
to the contrary I am very much otherwise. But

Carp took me to Amtorg; they are afraid to come out to meet me;
and it was about a half an hour before anybody came out.

The Chairman. How do you know Carp is not a Communist, or
a member of the Communist Party?
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Mr. Dalinda. After all. all the Communists want is to make some
money.
The Chairman. We find that the Communist Party is making

money, taking in as much as $2,000,000 a year, so that is no good
reason why he is not a Communist. What other reason do you have?
Mr. Dalinda. The reason is that I used to meet him for over a

year, and lie is a thorough capitalist, if there ever was one.

Mr. Starnes. In other words, he wants to make money rather than

spend somehody else's money, and that is a pretty good sign of a

Communist.
Mr. Whitley. Have you ever met, or do you know Mr. Stalin

personally?
Mr. Dalinda. No; I did not have time.

Mr. Whitley. Have you ever been in communication with him ?

Mr. Dalinda. No; but I understand Carp wrote about me and said

so. He reminds me of certain things.
Mr. Whitley. But you sent him a cablegram, did you not ?

Mr. Dalinda. To whom?
Mr. Whitley. To Josef Stalin ?

Mr. Dalinda. I ?

Mr. Whitley. Yes.
Mr. Dalinda. No; that is wrong.
Mr. Whitley. I have a copy here, which I will introduce into the

record.

The Chairman. You deny that ?

Mr. Dalinda. I deny it absolutely. If you have a copy of it it is

all wrong. I never sent a cable to Stalin, or any cable to Russia.
The Chairman. Who would have put that in your files? Are you

absolutely positive you did not send that?
Mr. Dalinda. Mr. Chairman, Mr. Car]) was
The Chairman. Are you positive you did not send that cablegram ?

Mr. Dalinda. Absolutely sure as anything.
The Chairman. You know you did not send that? You know it is

your handwriting?
Mr. Whitley. I will ask you to identify a photostatic copy of this

cablegram, Mr. Dalinda. [Showing witness cablegram.] That is yoiu-

handwriting in the corner, is it not?
Mr. Dalinda. Yes. I did not send it

;
that was Carp who sent it.

Mr. Whitiey. Carp sent it for you, or for himself?
Mr. Dalinda. I do not know; it is my handwriting, but I never

sent it to Stalin.

Mr. Whitley. What does it say? It is written in Russian.
Mr. Dalinda. It savs : "Deeply sympathize with your sorrow losing

your mother. June 10, 1937."

Mr. Whitley. That is in Mr. Dalinda's handwriting; the cable-

gram is in Russian, and translated it reads, "Deeply sympathize with

your sorrow in the loss of your mother," but you say you never sent it.

Mr. Dalinda. I remember Carp wanted to send a wire.
Mr. Whitley. That was made out in your office ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. You made that notation on it?

Mr. Dalinda. Yes; "Draft to Stalin."
Mr. Whitley. Was this charged to your account, or to Mr. Carp's

account?
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Mr. Dalinda. It was never sent from my office, and since I have an
account with the Western Union it is easy to check that up, so you
can be sure I am making a correct statement.

Mr. Whitley. This was in your type ?

Mr. Dalinda. Mr. Carp used to come in with all kinds of requests
to me about sending things in Russian. He had to make something
often in English that he did not want the office to know, and he would
come in to me. I never sent any cable to Stalin.

Mr. Whitley. Mr. Carp was in the habit of coming into your office

when he wanted to wire Stalin ?

Mr. Dalinda. Wanted to know how; he would ask me sometimes
about a cablegram, if it was in Russian, or ask advice, and he would
come to get advice about that.

Mr. Whitley. Did he wire or cable the Russian officials very often?

Mr. Dalinda. I do not know.
Mr. Whitley. Did he not come into your office very often?
Mr. Dalinda. Twice a day.
Mr. Whitley. He would come into your office and get you help

him prepare a cablegram?
Mr. Dalinda. Not to prepare a cable, but sometimes he would ask

me about a communication, whether that is correct. He was worried
that he was losing too much time here.

Mr. Whitley. He wanted to express himself properly in his

messages ?

Mr. Dalinda. Yes; he did not tell me about the messages, but he
would ask advice, what to do if you have to send such messages.
Mr. Whitley. You acted as his adviser on those matters as to

proper procedure ?

Mr. Dalinda. Right you are. If I tell you that Mr. Carp prom-
ised to deliver me a proposition from Russia

Mr. Whitley. We will come to that later on. You are positive
about this cablegram, even though it is in your file, and the notation

is in your handwriting?
Mr. Dalinda. I am positive that wire was never sent by me. I am

sure Carp sent it, that it was sent by him.

Mr. Whitley. Coming back to Mr. McGoodwin, do you know of

any other fund or moneys paid to him by Mr. Carp at any time?

Mr. Dalinda. No; I do not.

Mr. Whitley. In other words, the $5,000 check paid shortly after-

ward—how long afterward would you say?
Mr. Dalinda. Very shortly; days; within a few days.
Mr. Whitley. And Mr. Carp gave him $20,000 cash ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. As far as you know, those are the only two payments
made ?

Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. As far as you know, the only function Mr. McGood-
win was to perform was as publicity agent?
Mr. Dalinda. Right 3^011 are.

Mr. Whitley. Or public relations man?
Mr. Dalinda. Public-relations man. That was the style that Carp

wanted him to have.
Mr. Whitley. Do you know whether McGoodwin ever received

$100,000 commission he was to get if certain things that Mr. Carp
wanted in Washington went through properly?
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Mr. Dalinda. I will tell you I know definitely he did not, because

that was the reason why he broke off relations.

Mr. Whitley. Because Mr. Carp did not pay him the $100,000?
Mr. Dalinda. Because Carp did not pay him additional money.
Mr. Whitley. Did Mr. McGoodwin think he had earned the

$100,000 commission he had been promised?
Mr. Dalinda. I would expect so.

Mr. Whitley. You think he did ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. As a matter of fact, you have heard him express him-
self about it?

Mr. Dalinda. Oh
Mr. Whitley. You have known him for years, and you are close

friends?

Mr. Dalinda. Very close friends.

Mr. Whitley. If he thought Mr. Carp had not treated him right
he would have said something about it, would he not?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. What did Mr. McGoodwin say, about it ?

Mr. Dalinda. Counsel, you know at one time there was an approval
of plans for a 60,000-ton ship.

Mr. Whitley. The State Department approved plans for a 60,000-
ton battleship?
Mr. Dalinda. Yes; and after that McGoodwin thought he should

pay him some money on that occasion.

Mr. Whitley. He thought he had accomplished his purpose?
Mr. Dalinda. If not entirely
Mr. Whitley. At least partially?
Mr. Dalinda. That the purpose of his mission was accomplished.
Mr. Whitley. How much did he pay McGoodwin, or was to have

paid him, after the State Department had approved?
Mr. Dalinda. I think he asked him for a few thousand dollars.

Mr. Whitley. He did not demand the whole $100,000?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. What was the figure, exactly, do you know ?

Mr. Dalinda. No; I do not.

Mr. Whitley. Was it as much as $5,000?
Mr. Dalinda. I think it was less.

Mr. Whitley. Mr. Carp did not think Mr. McGoodwin had
earned that additional sum?
Mr. Dalinda. I could not tell you, because it was without me.
The Chairman. Do I understand that the State Department ap-

proved a 60,000-ton battleship and that was after Mr. McGood-
win was employed, and that Mr. McGoodwin thought he was, there-

fore, entitled to some more money?
Mr. Dalinda. Mr. Chairman, I would not say exactly that it was

for that reason, but at one time Mr. McGoodwin asked him for some

money and Carp refused to give it to him.

The Chaerman. But you just volunteered the statement that that

was the reason he did it, because of the approval of the 60,000-ton

battleship.
Mr. Dalinda. Eight you are.

Mr. Whitley. Was it as a result of that demand of Mr. McGood-
win and his failure to meet it that they had a disagreement?
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Mr. Dalinda. No; the disagreement was more on account of Mr.

Carp's character.

Mr. Whitley. In other words, he and Mr. McGoodwin did not

get along?
Mr. Dalinda. Yes; and he hurt his feelings more than once.

Mr. Whitley. Hurt Mr. McGoodwin's feelings?
Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. He would not live up to his contract; that was

the main trouble?

Mr. Dalinda. That is one reason, but I think he spoke very un-

pleasantly about Mr. McGoodwin to Mr. Ferris.

Mr. Whitley. As far as you know, Mr. McGoodwin only received

those two amounts paid and received by him over a short period of

time after he was employed?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. And later demands made by Mr. McGoodwin were

not met by Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mi-. Whitley. Did anyone, to your knowledge, receive any portion

of the $25,000 paid to Mr. McGoodwin by Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Who received that?

Mr. Dalinda. I.

Mr. Whitley. Wh»t portion of the $25,000 did you receive?

Mr. Dalinda. Half.

Mr. Whitley. Was that your commission for bringing the two

together?
Mr. Dalinda. Correct.

Mr. Whitley. For your promotion of that relationship?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. Was that arrangement that you were to receive half

of the total amount of $25,000, your arrangement with Mr. McGood-
win or Mr. Carp?
Mr. Dalinda. McGoodwin.
Mr. Whitley. Did Mr. Carp know anything about it ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. As far as he knew, Mr. Goodwin got the whole

$25,000?
Mr. Dalinda. Correct.

Mr. Whitley. Did any one other than yourself receive any part of

the moneys paid to Mr. McGoodwin by Carp ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. You took half and McGoodwin took half?

Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. Out of this $100,000, how much were you to get;
half of that, too ?

Mr. Dalinda. I trusted; I tell you, the balance, I did not expect

anything.
The Chairman. You said you trusted.

Mr. Dalinda. That Mr. McGoodwin would give me something, but

there was no arrangement between Mr. McGoodwin and me to get it.

The Chairman. You were just hoping Mr. McGoodwin—
Mr. Dalinda. We did not have a clear business arrangement.
The Chairman. You did understand that some more was coming

to you?
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Mr. Dalinda. This was a clear understanding that he would give

me half of the balance.

The Chairman. Of the balance; he told you he would take care

of you ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Dempsey. Was there a clear understanding of the amount of

money that was to be put up immediately? How did you arrange
to get half of the $25,000? Who fixed that figure?
Mr. Dalinda. Mr. McGoodwin and Carp.
Mr. Dempsey. That was to be paid immediately, and you were to

come in 50-50 on that?

Mr. Dalinda. Yes,

Mr. Dempsey. And as to the balance Mr. McGoodwin thought

you might get some portion of it ?

Mr. Dalinda. Yes; I was sure I would get some of it.

Mr. Voorhis. Did you say, Mr. Dalinda, at one point, that the

State Department did approve the plans for a 60-000-ton battle-

ship ?

Mr. Dalinda. Yes; I think so.

Mr. Vocrhls. But you are not sure ?

Mr. Dalinda. I think it was in the papers.
Mr. Voorhis. What did they approve? Did they approve the con-

struction of the ship in the United States?

Mr. Dalinda. I would not know exactly what, but Carp said what

they approved was of no importance to him.

Mr. Voorhis. It was not what he wanted?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Voorhis. What I wanted to know was what they did approve.
Mr. Dalinda. I would not know. I know the naval architects

were an outstanding firm and submitted plans which were approved.
Mr. Voorhis. Approved so what could be done with them? Ap-

proved so they could be used as a basis for construction of the vessel

in the United' States?

Mr. Dalinda. I think so.

The Chairman. For Soviet Russia?
Mr. Dalinda. For Soviet Russia; yes.
Mr. Voorhis. You are not positive about that; you are more or

less hazy about your recollection.

Mr. Dalinda. I am not hazy about the fact that there was an

approval of a 00,000-ton vessel.

Mr. Voorhis. I am trying to get at what the State Department
exactly did.

Mr. Dalinda. I would not know that. I think the next step would
be to place an order with the shipbuilding company.

Mr. Voorhis. The State Department would also have to approve
that.

Mr. Dalinda. I think that is all they would have to do, to approve
the plans, and that it was Carp's business to get it.

Mr. Voorhis. That is one point, so far as you can recollect, although
you are not positive, that the State Department did approve of the

construction of this ship; is that right?
Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. Approved the architects' plans.
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Mr. Voorhis. I know, but the point was not so much that they

approved the plans, it was that if they approved these plans they
could be used as the basis for the construction of the ship.
The Chairman. In other words, all naval plans have to go to the

State Department and the Navy Department before any shipbuild-

ing company can construct, any ship, either in or out of the United

States.

Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. What you are saying is that Mr. McGoodwin

told you, "Well, Carp owes me some more money; we had the ap-

proval of this plan," and Carp says, "No, it is of no value to me";
that is the situation ?

Mr. Dalinda. That is the situation.

Mr. Voorhis. That is the basis on which you made your state-

ment ?

Mr. Dalinda. That is right.
Mr. Whitley. Mr. Dalinda, did you include the $12,500 you re-

ceived from Mr. McGoodwin in your income-tax return for the year
1937?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Coming back to the relations between Mr. Mc-

Goodwin and Mr. Ferris, and his employment, you stated that after

you had brought McGoodwin and Carp together that McGoodwin
then insisted that Mr. Carp should employ an attorney to represent
him. He suggested Mr. Scott Ferris. Did he state why he was
recommending Mr. Ferris for the position ; why he thought he was
particularly qualified?
Mr. Dalinda. There were probably two reasons, one because they

are old friends, and he wanted Ferris to make some money; and

second, because Ferris is an attorney who practices before the depart-
ments here in Washington, and he thought Ferris, by his ability,
would be a satisfactory party.
Mr. Whitley. Did Mr. McGoodwin, on that occasion, recite Mr.

Ferris' qualifications to Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. If you refer to whether he said that he was a mem-
ber of the National Democratic Committee, I know that Carp found
that out later.

Mr. Whitley. He found that out later?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. McGoodwin did not tell you or tell him at the

time ?

Mr. Dalinda. I could not say.
Mr. Whitley. He did not tell him at the time you were present ?

Mr. Dalinda. Carp did not know about that.

Mr. Whitley. Did Mr. McGoodwin state what fee Mr. Ferris

might require to represent Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. I do not think so, because when he met Ferris,
Ferris spoke to him himself.

Mr. Whitley. When Carp met Ferris ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Were you present on that occasion ?

Mr. Dalinda. In part.
Mr. Whitley. You were there part of the time ?
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Mr. Dalinda. Part of the time I was not present.
Mr. Whitley. When did that first meeting between Carp and Ferris

take place?
Mr. Dalinda. Soon after McGoodwin got in.

Mr. Whitley. Soon after McGoodwin got in ?

Mr. Dalinda. Yes. Do not hold me responsible for that date. I

presume it was 2 or 3 months, or maybe about 4 months.

Mr. Whitley. Two or three months after?

Mr. Dalinda. After McGoodwin got in.

Mr. Whitley. After McGoodwin got in ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. That was about the middle of the summer of 1937 I

Mr. Dalinda. You mentioned that McGoodwin got a check in June

1937; maybe about 1938; I do not remember the date.

Mr. Whitley. You do not remember whether it was 6 months or a

year after when Mr. Ferris was retained ?

Mr. Dalinda. I do not think it was a year ;
I think it was less than

half of that.

Mr. Whitley. Would you say approximately 3 months?
Mr. Dalinda. About 3 or 4 months.

Mr. Whitley. Where did that meeting take place?
Mr. Dalinda. At the Hay-Adams House, a hotel in Washington.
Mr. Whitley. The meeting between Carp and Ferris was arranged

by McGoodwin, and in addition to Ferris, McGoodwin, and Carp, you
were present all the time at that first meeting?
Mr. Dalinda. Yes

;
sometimes they were alone.

Mr. Whitley. Was anyone else present at that time ?

Mr. Dalinda. I think Wolf was present, but I am not sure.

Mr. Whitley. He is a New York attorney who is a business partner
of Carp's in the export and import company?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. What was the nature of the conversation between
Mr. Ferris, Mr. Carp, and Mr. McGoodwin on the occasion of that

first meeting ? They explained to Mr. Ferris what they wanted ?

Mr. Dalinda. Ferris knew already, presumably from McGoodwin.
Mr. Whitley. There was no discussion as to what Mr. Ferris

was to do?
Mr. Dalinda. He was to act as his attorney here, and I know

Mr. Ferris went to the State Department.
Mr. Whitley. Let us work up to that gradually, Mr. Dalinda.

There was no discussion at that time as to what Mr. Ferris was to

do, or what his fee was to be; they just met and then everybody
automatically started functioning? You do not mean to give that

impression, do you?
Mr. Dalinda. About Mr. Ferris' fee, I did not know for some

time their terms
Mr. Whitley. Was there any payment or discussion of fees at the

first meeting?
Mr. Dalinda. Mr. Ferris wanted a retainer and got $5,000.

Mr. Whitley. Was that paid by check or by cash?

Mr. Dalinda. I do not know.
Mr. Whitley. Did you see the payment made?
Mr. D\linda. No.

Mr. Whitley. That was during the part of the time you were out?
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Mr. Dalinda. I think that at this time they were 2 days together.
Mr. Whitley. Spent 2 days together?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. So there must have been considerable discussion

as to plans?
Mr. Dalinda. There was-
Mr. Whitley. You were present part of the time?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Tell the committee what that discussion was. What

did Mr. Carp tell Mr. Ferris he wanted him to do, and why he was

employing him?
Mr. Dalinda. I remember that, what I will say now, because you

repeated it, because he was getting a run-around. He said he would

go to the department and everybody around smiled on him and he

would not get anywhere, and he wanted Mr. Ferris to go.
Mr. Voorhis. What was Mr. Carp trying to do? What was he

trying to get from the department?
Mr. Dalinda. Mr. Carp would go to the naval architect and the

naval architect would tell him, "I will not take the ship unless you
get the proper authority to do that." Carp would go to the ship-

building companies and they would tell him they would not take the

ship unless they got proper authorization from the proper officers

or proper direction, to go on with the ship. Everybody would smile

on him and say. "It does not depend on us; it depends on the ship-

building; company."
Mr. Voorhis. This was still while he was trying to get the battle-

ship built?

Mr. Dalinda. Yes; that was true.

Mr. Voorhis. Why was an attorney going to help him do those

things?
The Chairman. Let us be frank about it. You have said many

times that what you had in mind was to get somebody who had
some contact or influence in Washington who would know how to

approach the Government officials. Have you not said that time

and time again, and do you not know that you have used that ex-

pression repeatedly, that that is what you had in mind, that you
Avanted somebody with political influence; is not that true?

Mr. Dalinda. You see me talking frankly all the time. If you want
to know what you have to have, it was pull by anybody with influence

here, a man who knows the people and knows somebody personally and
calls him by his first name.
The Chairman. You had that in mind ?

Mr. Dalinda. Absolutely.
The Chairman. So what you wanted was not the legal experience;

you wanted someone who knew people in the departments, and who
could call them by their first names?
Mr. Dalinda. And who could present Carp's case. Carp was usu-

ally getting 2 or 3 minutes, and he could not present his case prop-
erly.
Mr. Whitley. I would like to read from the memorandum that Mr.

Dalinda has just identified, dated October 12, 1937. I think this covers

the point very properly.
The Chairman. Just read it.
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Mr. Whitley [reading] :

Soon after we saw McMath and Wakeman.

That is Wakeman, of the Bethlehem Steel?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley [reading] :

Wakeman telephoned to Wolf, and they got together for an hour-and-a-half

conference. I cannot say exactly what passed between them at this conference,

at which Carp was not present, but from remarks here and there I gathered that

Wakeman disclosed to him part of the information which he learned from lis or

which he gave to McMath in memorandum form.

That is McMath
Mr. Dalinda (interposing). An officer of the Bethlehem Steel.

Mr. Whitley. And in parenthesis, "the memorandum which was

destroyed."
What was that memorandum which was destroyed, Mr. Dalinda?
Mr. Dalinda. I am not sure yet.
Mr. Whiiley. You do not remember; but this is your memoran-

dum?
Mr. Dalinda. That is mine.
Mr. Whitley. This is a memorandum, in your memorandum, which

was given to McMath in memorandum form "(the memorandum
which was destroyed)."
That is, a memorandum which was given to McMath, an officer of

the Bethlehem Steel; is that correct?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley (reading) :

For instance, Wakeman knew of Beale's desire to take the order and also

about Gibbs' of Gibbs & Cox wishing to accept orders for the plans and specifi-

cations.

Who was Beale?
Mr. Dalinda. Beale, president of the New York Shipbuilding Co.

Mr. Whitley (reading) :

As a result of this conference Wakeman and Wolf, Wolf wrote a letter to

Bethlehem, Wakeman having asked Wolf to send the letter to him in Quincy,
Mass, so that it should not fall into anyone else's hands, inasmuch as be wanted
to give the matter immediate attention.

It is my impression, although I am not sure, that the interview took place on

Wednesday, September 22 in New York. The letter was written in the usual

style, and some of the points later caused substantial upheavals in Washington,
especially at the Navy Department—Wolf demanded nothing less than a man-
of-war surpassing anything now floating on water. As you easily appreciate,
the Navy people, jealous and clannish as they are. objected that those "damned
Bolsheviks" should have something better than anything floating on water.

I believe you recall Mr. Wolf stated that the architect went ahead

drawing plans, Mr. Chairman?
The Chairman. Yes.
Mr. Whitley (reading) :

There were other points which were not less obnoxious, and for the moment
I will omit them, only to emphasize that Wolf, even if he means well, doesn't
know how to say it.

That later reached Wakeman on Friday, the 24th, and he gave same to his

engineers at once for attention. Anyhow, that is what he told Wolf over the

telephone. A copy of this letter went to the Washington representative of the

Bethlehem, Mr. Leonard. One of the things Wolf told Wakeman is that if their

representative would call at Green's office at the State Department, that the
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latter being in charge of the Arms and Munition Control, would tell him of the

change of attitude of the administration and would also arrange that proper
assurance will be given by the Navy Department. Leonard did call to see Green
on Monday, September 27. and Green told him that the policy of the State

Department did not change, that there is no objection on the part of the State

Department for granting licenses for exporting things that are allowed.
You will appreciate that Green could not reply in any other way for the simple

reason that indeed there is no law why Russia cannot buy anything here she
wants if it is not a military secret. But previous to my friends' intervention in

Washington— .

Who did you mean by "friends' intervention in Washington"?
Mr. Dalinda. McGroodwin and Ferris.

Mr. Whitley (reading) :

The policy of the administration was not definitely ascertained, and the

underlying blessing- for the transaction with the Russians was lacking.

Yon mean after they were employed the whole attitude toward the

project changed ?

Mr. Dalinda. No; that was the purpose of Mr. Ferris, to present
the case clearly.
Mr. Whitley. Well, you say—

the underlying blessing for the transaction with the Russians was Jacking.
That is something that Green could not tell Leonard representing strongly

Republic corporation which acted time and time again against this very ad-
ministration.

However, Green claims that he tried to encourage Leonard as much as he
possibly could under the circumstances, which may not have been very much,
because of the general attitude of the administration to this particular company.
Anyhow, as a result of this interview between Leonard and Green on September
27. Wolf heard word in the morning that the Bethlehem will not take the order
because "The policy of the State Department did not change."

I immediately got in touch with my friends in Washington—

Meaning Carp, McGoodwin, and Ferris?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley (reading) :

I immediately got in touch with my friends in Washington, and Mr. Scott
Ferris communicated at once with Secretary of State Hull, who called in Green,
but thought that he gave sufficient encouragement to Leonard for the Bethlehem
to take the order, but anyhow orders came that Green should see Leonard at
once and tell him that if he didn't understand the meaning of their interview,
that it is the desire of the Government that Bethlehem should take the order,
and there is not only no objection but there is a distinct wish to that effect.

Scott Ferris is the national committeeman from Oklahoma, is employed by me
on this particular job—
You say "employed by me"?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. That is what you wrote in this memorandum.
Mr. Dalinda. Yes; but I was not in position at that time; I didn't

employ him.
Mr. Whitley (continuing) :

Is employed by me on this particular job because he was in Congress together
with Hull for 14 years, and is a close friend of his for 30 years, also because
he is exceptionally close to the President, all of which Carp and Wolf were well
aware.

Now does that represent the reason Ferris was employed, Mr.
Dalinda ?

Mr. Dalinda. Mr. Counselor, that still
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Mr. Whitley (interposing). Does that not contradict your verbal

testimony ?

Mr. Dalinda. No. I don't remember to whom it was addressed.

The memorandum was what it purports to say but I don't remember
to whom it was addressed.

Mr. Whitley. At the time it was written the matters were fresh

in your mind?
Mr. Dalinda. But it may be there was something else.

Mr. Whitley (reading) :

Green telephoned to Leonard to his office and home four times on Tuesday,

wiily to hear nothing in response to Leonard, hut presumably was trying to

ascertain his headquarter's attitude.

Green called up Ferris on Wednesday morning (September 29) and told him
that he eventually communicated with Leonard and gave him all possible assur-

ances which should result in Bethlehem taking the order, only to hear from
Leonard that the Bethlehem generally don't want the order under any circum-

stances, because on 28th of August they received an order for two destroyers,
and that that tied up all their forces. Leonard and Ferris had lunch on this

day, when Ferris tried to ascertain exactly where Bethlehem stand, but it is

evident that Leonard could not tell more than he was told by his headquarters
divulge, which amounted to their not wanting the order. You will recall that

at this time I asked your assistance and you were kind enough to use your
good offices with both McMath and Wakeman.

You do not recall who you addressed this to?

Mr. Dalinda. Not yet.
Mr. Whitley (continuing) :

From the information which I gathered, and I would think that to be correct,

Bethlehem is rather timid in taking the order

Mr. Dalinda (interposing). In whose file was that?

Mr. Whitley. That was in your file.

Mr. Dalinda. It was in my file?

Mr. Whitley. Yes; it was in your file.

Mr. Dalinda. But whose!1

Mr. Whitley. In your file with Carp, your correspondence file

with reference to this

Mr. Dalinda (interposing). With Carp?
Mr. Whitley. And the Carp Export & Import Corporation.
The Chairman. All right; proceed.
Mr. Whitley (reading) :

From the information which I gathered, and I would think that to he correct,
Bethlehem is rather timid in taking the order, because they are afraid that at
some later date they may get stuck in the building of a 35- or maybe 40,000-ton

ship and will be unable to finish without the Navy peoples help. Anyhow,
that is the explanation which the Navy people have given to the State De-
partment.

It is quite evident that the American Government, in the face of the Navy
Department, cannot volunteer any help in building a military vessel for a

foreign government. As far as the Navy having no objection to the Russians
having such vessels is now evident to anybody, and ascertained to the fullest

extent. Barring certain military secrets, the shipbuilders could furnish the
Russians with specifications and build them a vessel with the full blessing of
the Government.

Soon after, and I don't remember the exact date, Wolf called mo
up and told me that he had another talk with Wakeman ''about an
hour and a half," and that Wakeman promised to give a definite

answer in about 10 days. This 10-day period should end sometime
this week. In the meantime, Mr. Ferris had numerous conferences
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with the State Department, and the last with Secretary of State Hull

on Saturday evening at his home, and later with Hull and Green on

Monday, at the State Department. Secretary Hull suggested to

Ferris, and here I quote Ferris' wire to me—
When can yon comply with Hull's suggestion so that Hull can personally

arrange conference with Leahy Acting Secretary of Navy.
It appears that Secretary Hull very much wishes that Ferris sin mid personally

take the representative of the Bethlehem people preferably somebody who is

more important than Mr. Leonard, to see Mr. Hull himself, who would then

arrange a conference together with Admiral Leahy, who as you know, is the

general head Admiral of the Navy and at this time Acting Secretary. This is

what has to he done by all means. If you succeed in arranging that Wakeman
should go to Washington to see Secretary Hull and Leahy, to he taken there by

Ferris, it is all I want at this moment. It goes without saying that Ferris

represents Carp's interest in the matter in a very official way.

Mr. Whitley. Do you recall now?
Mr. Dalinda. Yes

;
that was made by me for Mr. Charles Melan.

Mr. Whitley. Who is Mr. Melan?
Mr. Dalinda. He was with the Lehman bank.

Mr. Whitley. Why was he interested in this matter?

The Chairman. What bank is that?

Mr. Dalinda. In New York City.
Mr. Whitley. And what was his interest in this matter; why did

you address a memorandum in such detail to him about it ?

Mr. Dalinda. Because he knew the Bethlehem people.
Mr. Whitley. He knew the Bethlehem people?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Was he helping to arrange or trying to help ar-

range contact with them?
Mr. Dalinda. No. When it came to the point of their going with

Ferris T remember the Bethlehem people refused to do it.

Mr. Whitley'. The Bethlehem people had refused to go to Wash-
ington or to go with Ferris?

Mr. Dalinda. They refused to go with Ferris.

Mr. Whitley. And you tried to arrange through Mr. Melan for
them to come down here?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And have a conference with the State and Navy

Departments I

Mr. Dalinda. With Government officials here.

Mr. Whitley. I see.

Mr. Dalinda. Correct.
Mr. Whitley. I would judge from this memorandum that Mr.

Melan was very familiar with the transactions.

Mr. Dalinda. I made the memorandum for him because he was
not familiar with them.

Mr. Whitley. That was the purpose of it; you gave full and
complete knowledge of this situation?

Mr. Dalinda. Yes: and now that explains why I was boasting
to Mr. Melan.

Mr. Whitley. That explains why you were doing what "(

Mr. Dalinda. Boasting about it.

Mr. Whitley. Boasting about knowing Ferris?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. That was just a boast?
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Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Now, Mr. Dalinda, getting back to this matter of

the employment of Mr. Ferris, to which you have referred: Who
initiated the meetings between Carp and Wolf and Ferris and
McGoodwin which lasted here in Washington for 2 days \

Mr. Dalinda. I think Wolf left the same day.
Mr. Whitley. But Carp stayed?
Mr. Dalinda. Carp stayed overnight.
Mr. Whitley. Carp, Ferris, and McGoodwin continued?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Well, I do not believe you have explained to the

committee yet just what the nature of the instructions given by Carp
to Ferris were. You stated that Carp was complaining he was

getting the run-around?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. In the departments. Just tell the committee what

Mr. Ferris was to do?
Mr. Dalinda. He was to ascertain exactly what the situation was.

Mr. Whitley. Go in and get a statement from them?
Mr. Dalinda. At least to ascertain what the situation was.

Mr. Whitley. Now what was the figure agreed upon at that time,
Mr. Dalinda?

Mr. Dalinda. Between Ferris and Carp? I do not know.
Mr. Whitley. You do not know?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. But I believe you stated that Mr. Carp did give

Mr. Ferris $5,000.
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. At that time ?

Mr. Carp. Yes.

Mr. Whitley. What further sums, if any, did Mr. Carp pay to

Mr. Ferris?

Mr. Dalinda. I know he gave him $25,000 later.

Mr. Whitley. Gave him $25,000 later?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Do you also know he gave him two additional pay-
ments of $1,000?
Mr. Dalinda. I do not,

Mr. Whitley. You do not?

Mr. Dalinda. I do not.

Mr. Whitley. You do or do not?
Mr. Dalinda. I do not.

Mr. Whitley. As far as you know the $30,000 was the entire sum

paid by Carp to Ferris?
The Chairman. Now, the $5,000 was in check and the $25,000 was

in cash? The $25,000 was in cash?

Mr. Dalinda. I think so.

Mr. Starnes. Did you get some of it?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Starnes. How much?
Mr. Dalinda. $8,000.
Mr. Starnes. $8,000?
The Chairman. Was that in cash?

Mr. Dalinda. Yes.
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The Chairman. In $1,000 bills?

Mr. Dalinda. I think $500.
The Chairman. $500 bills?

Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. Then all you got out of the $25,000 was $8,000?
Mr. Dalinda. Correct, Mr. Chairman.
Mr. Whitley. How much did Mr. McGoodwin get out of the

$30,000 ?

Mr. Dalinda. I don't know.
Mr. Whitley. You do not know?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. But you got a direct sum for yourself?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Whitley. And if he paid Mr. McGoodwin anything you do
not know about that?

Mr. Dalinda. I know he did, but I don't know how much.
Mr. Whitley. But he did give something to him ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. How much?
Mr. Dalinda. I don't know exactly; there was some financial trans-

action.

Mr. Whitley. Then you did have a discussion with Mr. McGood-
Avin about it ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. How did you know Mr. McGoodwin was given

anything ?

Mr. Dalinda. He said so.

Mr. Whitley. But he did not tell you how much ?

Mr. Dalinda. I don't know how much
;
he did not tell me that.

Mr. Whitley. I see. You have no idea how much.
The Chairman. Right on that point ;

who else got some of this

money besides yourself and McGoodwin and Ferris; who else got a

part of this cash?
Mr. Dalinda. I paid some of it to two gentlemen; one gentleman,

Mr. Benenson, and another Mr. Dubrosky.
Mr. Whitley. What are his initials?

Mr. Dalinda. D.
Mr. Whitley. How much did you pay to those two individuals?

Mr. Dalinda. Six-hundred-odd dollars.

Mr. Whitley. Six-hundred-odd dollars?

Mr. Dalinda. Each.
Mr. Whitley. Why did you make the payments to them?
Mr. Dalikda. For introducing me to him.
Mr. Whitley. For introducing him to you ?

Mr. Dalinda. Carp to me.
Mr. Whitley. Carp to you?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And it was through them you met Carp in the first

instance ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Was that in keeping with some agreement you had

with them.
Mr. Dalinda. Just as an appreciation.
Mr. Whitley. You just gave it to them as a token of appreciation?
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Mr. Dalinda. Right you are.

The Chairman. Right in that connection, outside of those two pay-
ments, did you give anybody else any money?
Mr. Dalinda. No.
The Chairman. Did Mr. McGoodwin tell you he had divided up ?

Mr. Dalinda. I do not think he divided with anybody.
The Chairman. Did he tell you that he gave someone a part of his

money ?

Mr. Dalinda. No; he never said he did.

The Chairman. He never said anything to lead you to believe he
did?
Mr. Dalinda. I am satisfied he never gave anybody any because he

spoke to me about the money he had.
Mr. Casey. At the time of the discussion with McGoodwin con-

cerning the matter of getting Mr. Ferris

Mr. Dalinda (interposing). Before Ferris was invited.

Mr. Casey. I see.

Mr. Starnes. Of this $57,000 that was paid to McGoodwin and to
Ferris you got $20,500 yourself?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. At the time Mr. Ferris paid you the $8,000 yon

received out of the fees paid him by Mr. Carp, what explanation did
he offer? Was that in accordance with the previous agreement you
had with him?
Mr. Dalinda. I did not get that, Mr. Counselor.
Mr. Whitley. Did you have a previous agreement with Mr. Ferris

that you were to get a certain percentage of all fees that he received
from Carp?
Mr. Dalinda. Yes. As a matter of fact, the understanding was

that we would split in three parts. I do not know how much he

gave Mr. McGoodwin, because they have some old business accounts.
Mr. Whittey. But the original agreement between you and Mr.

Ferris and Mr. McGoodwin was that any fees received by Mr. Ferris
would be divided three ways, each of you taking one-third.
Mr. Dalinda. I did not get anything from the $5,000. I only got.

from the $25,000.
Mr. Whitley. You got from the $25,000?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And the agreement which you had—you and Mr.

Ferris and Mr. McGoodwin—was that any fees aside from that
initial $5,000. any further fees received by Mr. Ferris from Carp
would be divided three ways?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. That was a definite agreement?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. So when Mr. Cam paid Mr. Ferris the $25,000. he,

in keeping with his agreement with you and Mr. McGoodwin, gave
you one-third, and you presume, but you do not know, that he gave
Mr. McGoodwin one-third?
Mr. Dalinda. You are correct.

Mr. Whitley. Did Mr. Carp know anything about this arrange-
ment that you and Mr. Ferris and Mr. McGoodwin had among
yourselves to split the fee?
Mr. Dalinda. No. He was not supposed to know.
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Mr. Whitley. So far as he knew, Mr. Ferris was earning and

keeping all of the fees paid him i

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. And yon say no one else, to your knowledge, re-

ceived any part of it other than the three of yon?
Mr. Dalinda. You are right.
Mr. Whitley. Did von report that $8,000 on your income-tax

return for 1938?
Mr. Dalinda. Certainly.
Mr. Whitley. What was the date that you received your $8,000

from Mr. Ferris?
Mr. Dalinda. I think June 1938.

Mi-. Whitley. June 1938?
Mr. Dalinda. Some time around that time.

Mr. Whitley. And was that shortly after Mr. Ferris had re-

ceived

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. The $25,000 from Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. Here is a question that I think is very important
and I want a positive answer. Outside of the $57,000 which you
have described, to whom else did Mr. Carp tell you that he had paid
cash money in reference to this transaction?

Mr. Dalinda. He did not tell me anybody. He used to tell me
that the naval architects did not take any money from him, but I

doubted it always.
The Chairman. You doubted it ?

Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. So he never at any time, during any conversation

with you, told you that he had paid other than these sums, that he
had distributed right here in Washington?
Mr. Dalinda. He never said so to me.
The Chairman. He did not name to you certain officials to whom

he had given money?
Mr. Dalinda. No

;
he never mentioned that to me.

The Chairman. You are very positive about that?

Mr. Dalinda. I am very positive about that.

The Chairman. You are very positive that the only knowledge
you have is of the $57,000?

Mr. Dalinda. Yes, Mr. Chairman
;
that is correct.

Mr. Whitley. When is the last time that you saw or had any
dealings with Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. I saw Mr. McGoodwin on the station today for about

a. few minutes.
Mr. Whitley. After you came in?

Mr. Dalinda. Yes
;
on my way here.

Mr. Whitley. You left New York at 9 : 30 standard time, did you
not?
Mr. Dalinda. I left 10: 30 New York time; 9 : 30 Washington time.

Mr. Whitley. In other words, you had been here about an hour
Mr. Dalinda. No; I was just about 10 or 15 minutes, when I had

my lunch.

Mr. Whitley. What was the nature of the conversation which you
and Mr. McGoodwin had when he met you at the station today ?
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Mr. Dalinda. Oh, I asked him why he was not called before the
committee. He asked me whether I know what Carp spoke in addi-

tion to what was in the papers.
Mr. Whitley. You were talking about this situation ?

Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. He asked you if you were fully acquainted with

what Carp testified?

Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. You had read everything you could get on the

subject ?

Mr. Dalinda. I read the papers. I read The Times.
Mr. Whitley. Have you talked to Mr. Carp since he testified

yesterday ?

Mr. Dalinda. I did not speak to Mr. Carp since last June 1938.

Mr. Whitley. You talked to Mr. Wolf since then ?

Mr. Dalinda. No, never
;
not since 1938.

Mr. Whitley. When were your last dealings with Mr. Ferris?

Have you been in touch with him right along ?

Mr. Dalinda. Yes. In the summer months he was on vacation, but

recently I had a letter from him.
Mr. Whitley. Have you and Mr. Ferris and Mr. McGoodwin had

any other deals together of this nature?
Mr. Dalinda. Not of this nature, but
Mr. Whitley. You have worked together?
Mr. Dalinda. On oil business in Oklahoma.
Mr. Starnes. Coal or oil?

Mr. Dalinda. Oil.

The Chairman. As I understand, you have invented quite a num-
ber of patents dealing with munitions and things of that sort, have

you not?
Mr. Dalinda. Yes

;
I have.

The Chairman. That is your specialty?
Mr. Dalinda. Not military patents; but patents is my specialty.
The Chairman. You have invented a good many of them along

military lines?

Mr. Dalinda. I am not an inventor myself, but others are inventors.

The Chairman. You buy from others?

Mr. Dalinda. I help to develop.
The Chairman. Patents along military lines?

Mr. Dalinda. Not only military.
The Chairman. That is most of your business?

Mr. Dalinda. No.
The Chairman. What part of your business is it?

Mr. Dalinda. Smaller part.
The Chairman. The smaller part?
Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. Twenty-five percent?
Mr. Dalind. I have some important things now.
The Chairman. You have some important military patents now

that you bought?
Mr. Dalinda. That I developed.
The Chairman. Do you sell them to any government ?

Mr. Dalinda. I only sell to France, England, and the United
States

; offer, not sell. I offered that fuse to the Soviet Government.
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The Chairman. The Soviet Government?
Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. Did you sell it?

Mr. Dalinda. I did not sell the Soviet anything.
The Chairman. Have you sold any patents to France?
Mr. Dalinda. I sold to France that fuse that I mentioned, and I

have under consideration
The Chairman. You have never sold anything to Germany?
Mr. Dalinda. No; never.

Mr. Starnes. What other business transactions or arrangements
have occurred between you and Mr. Ferris and Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. In the past, with Mr. McGoodwin it was more

friendship than business. He is an old newspaperman, and we would
meet, after a lapse of years, and recall old days. Mr. Ferris now has
some oil propositions in Oklahoma in which I hope to take a hand.
Mr. Starnes. When you called Mr. McGoodwin, did you tell him

you would be here today and what train you would be on?
Mr. Dalinda. No; I did not. My office let him know that I am

coining here, and he met me at the station.

Mr. Starnes. He knew you were coming here and the train you
were coming on?
Mr. Dalinda. Yes; he did.

The Chairman. Did he go over the testimony with you and tell

you what Mr. Carp had testified?

Mr. Dalinda. Mr. Chairman, I beg you to believe me, it was only
a very few minutes7

conversation. I had just a quick bite and so

did he, and we parted. He asked me whether I spoke to Ferris. I
said "yes." He asked me whether I knew what Carp said in addition

to what he had seen in the papers, and Carp probably spoke better

about him. and he expects he will have a chance to appear before

your committee to exonerate himself. Practically I am reporting to

you the whole thing. There were no agreements between us, ""Don't

say something, or say something."
Mr. Whitley. Mr. Dalinda, the basis upon which you were given

50 percent of the fee paid Mr. McGoodwin was because you had

put Mr. McGoodwin in touch with Carp ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. And the basis upon which you and Mr. McGoodwin

at least each had an agreement to get one-third of any fees paid
Mr. Ferris was that you two had put Mr. Ferris in touch with Mr.

Carp ?

Mr. Dalinda. That is correct.

Mr. Whitley. Did that represent the sole function that you per-
formed in this picture, putting them together and keeping in touch
with developments?
Mr. Dalinda. That is the sole and only, advising Mr. Ferris mostly

on how to act when he acts with the Russians, with the Soviet people.
Time and time again I told him how to discount statements by them,
and so forth and so on, to that effect.

The Chairman. You did advise?

Mr. Dalinda. Yes; I advised Mr. Ferris.

Mr. Whitley. Was that while he was dealing with this naval com-
mission that was sent over here?
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Mr. Dalinda. I do not think Ferris dealt with the naval commis-
sion. Did he?
Mr. Whitley. I do not know. I was just inquiring.
Mr. Dalinda. I do not know, either. You see, Mr. Counsellor,

here is the point. Mr. Ferris felt that as an attorney for Carp
he is not in a position to tell me anything, and would not tell me,
and did not. You have my file and you probably saw that I re-

proached him at one time, that I do not hear from him and asking
reasons for that. But I doubt that he met any of the commission.

Fhnvever, I do not know.
The Chairman. Why was it necessary for you to give advice

about how to get along with the Russians and what to accept and
what to reject, and so forth, and so on?
Mr. Daltnda. Mr. Chairman, that will compel me to explain to

you the peculiarities of—how shall I say it—of the Soviet people.
Mr. Starves. The Russian temperament.
Mr. Dalinda. If you want it so.

The Chairman. Whom was Ferris to see, what Russian was he

to see?

Mr. Dalinda. Carp.
Mr. Whitley. Your advice was with reference to how to get along

with Carp?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Mason. And discount what Carp said, a great deal?

Mr. Dalinda. Right you are.

The Chairman. All of you felt, as reflected in this correspondence,
that you had performed your contract and Carp did not treat you
right ?

Mr. Dalinda. Right you are.

The Chairman. He just violated his contract with you?
Mr. Dalinda. Yes; but there was never a definite contract with

him, you see.

The Chairman. You feel as though you have done what you set

out to do and he did not treat you right, is that right ?

Mr. Dalindia. Right you are.

Mr. Whitley. Did either you or Mr. Ferris or Mr. McGoodwin
have a written contract?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. With Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. No written contract?
Mr. Dalinda. No written contract. I advised Mr. McGoodwin and

Mr. Ferris at that time to trust the statement of Mr. Carp.
Mr. Whitley. In addition to the fee which was paid to Mr. Ferris

by Carp, did Car]) also promise him a large sum ?

Mr. Dalinda. To Mr. Ferris ?

Mr. Whitley. Yes; if the contract with the State Department and
the Navy Department went through.

Mr. Dalinda. I understand Mr. Ferris was to get $25,000 more.
Mr. Whitley. Was to get more ?

Mr. Dalinda. $25,000 more,
Mr. Whitley. An additional $25,000?
Mr. Dalinda. Yes.
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Mr. Whitley. He did not promise Mr. Ferris $100,000 if the deal

went through, did he ?

Mr. Dalinda. Not to my knowledge.
Mr. Whitley. Did he promise him $200,000 if the deal went through ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. Mr. McGoodwin was the only one that wTas going to

get $100,000?
Mr. Dalinda. $100,000.
Mr. Whitley. If the State and Navy departments approved the

plans and so forth?

Mr. Dalinda. Right.
The Chairman. Did he say why he was giving this money in cash?
Mr. Daltnda. Why in cash? I would not recall exactly.
The Chairman. You were a little suspicious when they gave it in

cash ?

Mr. Dalinda. He never gave me, but it was rather strange when he
handed over first the money in cash.

Mr. Whitley. Getting back to the memorandum of February 21,
1938, which we started to read some time ago, Mr. Dalinda, a memo-
randum addressed to Mr. Sam Carp, although you stated you could
not identify the memorandum

Mr. Dalinda. That is February 21, 1938?
Mr. Whitley. T am going to read to you and ask you to identify

the contents, as being right or wrong, according to your best knowl-

edge. I had read only the first paragraph and I will repeat that.

The lack of time on your part preparatory to the unexpected sailing is duly
realized. With this in view, your Washington representative and his associates
wish to state:

Now, this is addressed to Mr. Carp. By "your Washington rep-
resentative" they mean Mr. McGoodwin and by "his associates," you
do not know who is referred to?

Mr. Dalinda. I tell you, I cannot recall why that would be writ-

ten, but if I said "associates", it means Ferris and myself.
Mr. Whitley (reading) :

( 1 ) That the original task entrusted should be recognized as thoroughly
fulfilled.

That is what we got off on to a discussion about a while ago. In
other words, you stated, I believe, Mr. McGoodwin felt that in view
of the State Department approval of certain plans subsequent to
Mr. McGoodwin's employment, that his task had been fulfilled, that
he was entitled to have the compensation which he did not receive?
Mr. Dalinda. It was this way; whether he was entitled to the

whole amount, the difference between $100,000 and $30,000, I do not
know. But Mr. McGodwin thought he should pay him some money.
Mr. Whitley. He thought he had accomplished something?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Had earned additional compensation?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley (reading) :

You first expected that the negative attitude of the United States Govern-
ment to the building of a naval ship for the Union of Socialist Soviet Republics
should he transformed to a favorable attitude.
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That was part of the task, to transform that negative attitude on
the part of the United States Government to a favorable attitude.

That was correct, was it not ?

Mr. Dalinda. Mr. Counselor, I cannot remember writing such a

thing.
Mr. Whitley. Is that correct? Is tin's statement correct?

Mr. Dalinda. No; it is not.

Mr. Whitley. I am not asking you if you wrote it. I am asking
you if the statement contained in this memorandum is correct. This
is written for Carp. "You first expected that the negative atti-

tude "

Mr. Dalinda. Just a moment. Did Carp say that he received
that memorandum %

Mr. Whitley. The memorandum can and will be properly identi-

fied, I think, Mr. Dalinda. I am not asking you to identify this as

having been written by you. You say you cannot remember. I am
merely asking you if the statements contained in this are correct.

Mr. Dalinda. It is not correct, because I do not think it could be

spoken so about the United States Government attitude. I tell you,
with the English there

Mr. Whitley. What were McGoodwin and Ferris employed for if

it was not to change the attitude that Mr. Carp was running into and
because of which he could not make any progress?

I will read you that statement again and ask you to answer yes or

no, if it is correct.

You first expected that the negative attitude of the United States Government
to the building of a naval ship for the Union of Socialist Soviet Republics should
be transformed to a favorable attitude.

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. That is not correct ?

The Chairman. Do you want to explain anything?
Mr. Dalinda. I would explain it, Mr. Chairman. You will prob-

ably appreciate that is not my English. It is much better English
written than I unfortunately have command of. So I cannot under-
stand
Mr. Whitley (reading) :

(2) Payment of $300,000 was agreed upon, to be paid in two installments, the
first half when you will be granted the proper permits for export, and the second
when you will place the orders with the shipbuilding company or companies ;

$30,000 was received on account of the first half.

In other words, $30,000 was received from Mr. Carp?
Mr. Dalinda. Yes

;
but $300,000 is not the correct figure, because I

never knew7 of such a figure.
Mr. Whitley. You never heard of such a figure ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. But you know that $30,000 had been paid by Carp?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. To Ferris?
Mr. Dalinda. To Ferris.

Mr. Whitley. $5,000 and then $25,000 ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley (reading) :

(3) It is now widely known that as a direct result of the work of your
Washington representative and associates—
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Meaning Mr. Carp's representative and his associates—
a negative and later a passive attitude was changed to positive cooperation.

Would you say that was correct?

Mr. Dalinda. I think that is correct. I think that the matter was
discussed in the State Department. Mr. Ferris came in and had

quite a few interviews with Mr. Green and Mr. Green manifested

interest, as I understand, and showed some energy in this connection.

Mr. Whitley. So that that negative or passive attitude was

changed to positive cooperation.

Secretary Hnll presented the case to his superior. As a result of this, the

matter was discussed at several Cabinet meetings, at which a definite govern-
mental policy was laid down.

Do you know anything about that?

Mr. Dalinda. I do not know, and that is certainly not written by
me. .

Mr. Whitley. You are sure it is not written by you ?

Mr. Dalinda. Sure.

Mr. Whitley (reading) :

Following that course, the State Department and proper Navy authorities

were advised and later instructed to give all possible assistance to advance your
plans in connection with the building of a naval ship for the Union of Socialist

Soviet Republics.

"Your plans" means Mr. Carp's plans. Do you know anything
about that?

Mr. Dalinda. I knew about what, Mr. Counsellor?

Mr. Whitley. I will read that to you again.

Following that course, the State Department and proper Navy authorities

were advised and later instructed to give all possible assistance to advance your
plans in connection with the building of a naval ship for the Union of Socialist

Soviet Republics.

Mr. Dalinda. I think that is correct. I think Mr. Carp had much
more cooperation later and eventually the plans were approved.

Mr. Dempsey. Did the Navy Department finally get instructions to

approve the plans?
Mr. Dalinda. I do not think
Mr. Dempsey. That is what that memorandum says.
Mr. Dalinda. The Navy Department has nothing to do with that.

It is only the State Department.
Mr. Dempsey. Then the memorandum is not correct?

Mr. Dalinda. Not correct.

Mr. Starnes. They did instruct the naval officer to act?

Mr. Dempsey. I think you ought to read that to him again.
Mr. Whitley (reading) :

Following that course, the State Department and proper Navy authorities were
advised and later instructed to give all possible assistance to advance your
plans in connection with the building of a naval ship for the Union of Soviet
Socialist Republics.

As I understand it. Mr. Chairman, the State Department gives the

clearance, but prior to giving it, they get the approval of or consult
with the Navy Department.
Mr. Dalinda. I do not think you are right. I think the State De-

partment Office has everything, to approve or not. I heard Mr. Ferris

say that Mr. Green said that he could do that himself, that he has it

all in the files.
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Mr. Whitley. You do not mean that the State Department would

give clearance or approve plans for a battleship without consulting
the Navy Department with reference to those plans. They do not

profess to be naval experts.
Mr. Dalinda. There are certain parts of a ship which are not

allowed to be given out.

Mr. Whitley. Military secrets.

Mr. Dalinda. Yes. I do not know whether the Navy Department
is consulted, but the State Department—I heard that time and time

again Mr. Green said that it is all in his office.

The Chairman. Mr. Green said he could do it all himself?

Mr. Dallnda. I do not think the Navy is consulted on that, I may
be wrong. That was the impression I got,
The Chairman. But was that true, that the State Department had

received instructions to carry this through?
Mr. Dalinda. I do not think received instructions, but I know that

Mr. Ferris' good offices helped very much. Several times he would

go in to see Mr. Green and discuss the matter.

Mr. Starnes. Mr. Chairman, it strikes me that we would save time

in this way. This is an intelligent witness with an understanding of

the English language. It is being read clearly and distinctly, and
when he says that is true or is not true, that ought to be enough.
Mr. Dalinda. Thank you.
Mr. Whitley (reading) :

You yourself admitted in December to your Washington representative and one
of his associates that 99 percent of the task had already been accomplished by
him.

Mr. Dalinda. I know that statement.

Mr. Whitley. You know that statement ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. Who made it?

Mr. Dalinda. Carp made that statment. He used to make that

time and time again. He would repeat it to all of us.

Mr. Whitley. This says, "to your Washington representative and
one of his associates." Who was the associate?

Mr. Dalinda. I cannot explain that memorandum. I do not know
about that memorandum ; but McGoodwin and me.
Mr. Whitley. The statement is all I am asking about. That state-

ment is correct?

Mr. Dalinda. That is correct.

Mr. Whitley. Carp had stated that?
Mr. Dalinda. Time and time again.
Mr. Whitley (reading) :

Later Mr. Rosoff was recently approached when in Washington with the in-

quiry by a high Government official "why you don't proceed with the building of
the ship, when all that was necessary to this effect has been granted and
arranged."

Do you know anything about that?
Mr. Dalinda. I do not know.
Mr. Whitley. Then paragraph four :

(4) Mr. T. ascertained everything from the Big Chief himself, as also from
all of the other high authorities.

Who is Mr. T. ?
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Mr. Dalinda. I do not know. Do you have an idea who it is ?

Mr. Whitley (reading) :

Mr. T. ascertained everything from the Big Chief himself, as also from all of

the other high authorities.

Mr. Dalinda. I do not know at all. Mr. T. would not place him
at all.

Mr. Whitley. You do not have any idea who that was?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. Do 3^011 know who the Russian Ambassador was?
Mr. Dalinda. Troyanovsky.
Mr. Whitley. Do you think it might be him?
Mr. Dalinda. Very possibly.
Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Troyanovsky was active

in furthering these plans?
Mr. Dalinda. Yes, he was.

Mr. Whitley. He was active?

Mr. Dalinda. Yes, he was.
Mr. Whitley. As a matter of fact, there were conferences held

with him, were there not?
Mr. Dalinda. I know that Mr. Troyanovsky went to the State

Department. I think, to ascertain, to check up on Ferris' activities.

Mr. Whitley. Did }
tou ever talk to Mr. Troyanovsky about this?

Mr. Dalinda. I never met Troyanovsky.
Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Carp ever talked with

him about this?

Mr. Dalinda. I certainly expect so.

Mr. Whitley. He did?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Do you know if Mr. McGoodwin ever discussed it

with him?
Mr. Dalinda. I do not know. McGoodwin used to tell me Troya-

novsky never spoke directly about that. Mr. McGoodwin used to go
to the Embassy there.

Mr. Whitley. He was invited there on social occasions?
Mr. Dalinda. On social occasions; yes.
Mr. Whitley. Was he introduced by Mr. Carp?
Mr. Dalinda. I think he used to go there to the Embassy before

he met Carp.
Mr. Whitley. Did Mr. Ferris ever tell you he had had any dis-

cussions ?

Mr. Dalinda. I think Ferris never was.
Mr. Whitley. You think he did not have anything to do with it.

What other Government officials did Mr. Troyanovsky contact with
reference to promoting the approval of these plans ? You mentioned
the State Department. Do you know of any other Government
officials?

Mr. Dalinda. I would not know.
Mr. Whitley. You would not know. Let me read this again :

Mr. T. ascertained everything from the big chief himself, as also from all
of the other high authorities.

Do you know who are referred to there ?

Mr. Dalinda. "Big chief" suggests President Roosevelt, but I as-

sure you that is not the case, because I do not think
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Mr. Whitley. You do not know of any such contract?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. Did you ever hear Mr. Carp boast of having had

Ambassador Troyanovsky recalled?

Mr. Dalinda. Do I have to speak about that I

Mr. Whitley. I think it would be relevant in connection with

this incident.

The Chairman. You have no reason not to tell ?

Mr. Dalinda. Mr. Chairman, in which way does that affect—I

have brothers in Russia.

The Chairman. You have relatives in Russia?

Mr. Dalinda. Yes.

The Chairman. You are afraid

Mr. Dalinda. That is irrelevant, I think, entirely.
Mr. Whitley. Not if it had something to do with this situation

which we are discussing here today, Mr. Chairman.
The Chairman. Well, taking into consideration the situation

throughout the world
Mr. Dalinda. I take it Mr. Carp is a very influential person.
The Chairman. I do not think we ought to go into this.

Mr. Dalinda. He is very influential. He could do very many
things, no doubt.

The Chairman. I think there will be more testimony for the

record.

Mr. Whitley. Continuing with this memorandum :

You were kind enough to reply to direct inquiry of the associate, Mr. F,

as to when you would consider the first payment due—
Do you know who Mr. F is ?

Mr. Dalinda. Ferris.

Mr. Whitley. (Reading).

"when the naval architect, Gibbs, would be allowed to prepare plans." This
was also arranged and the matter was taken up by high naval officers in the

presence of the heads of all divisions who were duly advised by Mr. Edison
of the definite policy of the Government.

Mr. Dalinda. That is correct, I heard about that, that Mr. Edison

spoke; I think Mr. Ferris seen him or seen somebody else, because

Carp was complaining that the Navy people object to that and the

head men of divisions or departments should be spoken to about that.

I heard Mr. Edison interfered with that.

Mr. Whitley (reading) :

If Mr. Gibbs prefers to continue to delay you in the execution of his work
for you. that should be attributed to his own peculiar motives.

Do you know anything about that delay?
Mr. Dalinda. No

;
I do not know anything about that.

Mr. Whitley (reading) :

It should be reiterated that the services rendered by the numerous parties
in this connection have been as delicate as difficult and have involved sub-

stantial expenses. It is strongly felt by all concerned that the first-agreed-

upon payment, of which. $30,000 was already received, should not longer lie

withheld.

This amounts to a claim, of course. Whoever wrote this memo-
randum, addressing it to Mr. Carp, is presenting reasons why
Mr. Dalinda. Money should be paid.
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Mr. Whitley. Should be paid further money.
Mr. Dalinda. I do not know about that.

Mr. Whitley. But you do know such claims were made by Mr.
McGoodwin ?

Mr. Dalinda. What?
Mr. Whitley. Claims on Carp for further payments?
Mr. Dalinda. Yes; I know.
Mr. Whitley. Did you back Mr. McGoodwin up in those claims?
Mr. Dalinda. Mr. Counselor, I hope yon rind me willing to tell

you all I know.
Mr. Whitley. Did you approve Mr. McGoodwin's claim?
Mr. Dalinda. Yes; I did.

Mr. Whitley. For additional funds from Carp?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. One or two additional items in here, Mr. Dalinda.

I wonder if you have been able to refresh your memory as to the

names of any of the persons that you met at the time you went to

Amtorg to have Mr. Carp identified to you as an agent of the

Russian Government ?

Mr. Dalinda. The military attache. I think there was another
man by the name of Isenberg.
Mr. Whitley. What was the name of the military attache?
Mr. Dalinda. I cannot recall.

Mr. Whitley. You do not know his name ?

Mr. Dalinda. I know his name, but it slips my mind. If you
mention it

Mr. Whitley. Who else was present?
Mr. Dalinda. I know there was a man by the name of Isenberg,

but he was
Mr. Whitley. Will you spell that for the record?
Mr. Dalinda. I-s-e-n-b-e-r-g.
Mr. Whitley. You do not know what his connection was there?
Mr. Dalinda. Yes; he was a fuse specialist.
Mr. Whitley. A fuse specialist ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Is he in the employ of the Soviet Government \

Mr. Dalinda. He was an officer of the old navy; a high-class

specialist.
Mr. Whitley. WT

as he the head of a naval commission in this

country at that time?
Mr. Dalinda. No; he has not been the head.

Mr. Whitley. Who else was present at that meeting?
Mr. Dalinda. There were a few more men, but I do not remember

them. I never knew their names. I know Isenberg, because he came
later to my office.

Mr. Whitley. You do not recall anyone else who was present
then?
Mr. Dalinda. No; I do not.

Mr. Whitley. Did you know this particular individual who was
to identify Mr. Carp was a military attache?
Mr. Dalinda. I did not know. Mr. Benenson vouched for that.

Mr. Whitley. Your attorney?
Mr. Dalinda. Not my attorney, but the man who introduced Carp

to me.
94931—39—vol. 8 9
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Mr. Whitley. Was Mr. Kosoff present?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. I think I asked you that once before. Did Mr,

McGoodwin ever show you a letter from Carp in which Carp repre-
sented himself to be an agent of a Soviet institution?

Mr. Dalinda. Did Mr. McGoodwin show me such a letter?

Mr. Whitley. Did he ever show you such a letter? In other

words, have you ever seen this better before [exhibiting letter to

witness] ?

Mr. Dalinda. I know that letter.

Mr. Whitley. Did Mr. McGoodwin show it to you?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. You have seen the letter before?

Mr. Dalinda. Yes; I know that letter.

Mr. Whitley. The letter in question is written on the stationery
of the Carp Export & Import Corporation, and is dated June 29,

1937, addressed to Hon. Preston McGoodwin, Washington, D. C. It

reads :

Carp Export & Import Corporation.
New York City, June 29, J937.

Hon. Preston McGoodwin,
Washington, D. C.

Dear Sir: We are very much obliged to you for consenting to serve us in

securing the placement of a contract or contracts satisfactory to our princij al.

with an American manufacturer or manufacturers such as we may choose, to

make for the Carp Export & Import Corporation, as agent, of the shipbuilding
trust of the Union of Soviet Socialist Republics, all plans, specifications, and
working drawings for a most modern and up-to-date battleship of at least 35,000
tons, having a main battery of nine 16-inch guns and for the manufacture and
delivery for export to the Union of Soviet Socialist Republics of all comj lete and
latest designed artillery, turrets, fire control, armor, propulsion machinery, cata-

pults with airplane, precision instruments, and all other parts, machinery, and
equipment which go to make up a full and complete, most modern, and up-to-date
battleship in all its details, as aforesaid.

Since time is of the essence, will you be good enough to let us hear from you
within about 1 week?

Very truly yours,
Carp Export & Import Corporation.

By Sam Carp, President.

I call your particular attention, Mr. Chairman, to the statement in

there, "to make for the Carp Export & Import Corporation, as agent
of the shipbuilding trust of the Union of Soviet Socialist Republics."
Mr. Carp describes himself thus in this letter.

The Chairman. What kind of a ship did they say they wanted?
Mr. Whitley. A ship with guns, turrets, fire control, armor, pro-

pulsion machinery, catapults with airplane, precision instruments
;
in

other words, he sums up by saying, "all other parts, machinery, and

equipment which go to make up a full and complete, most modern and

up-to-date battleship in all its details, as aforesaid."

Mr. Dalinda. But I think Carp never denied that he represents the

Soviet Government.
The Chairman. Yes; he did. Carp denied under oath yesterday

that he was an agent of the Soviet Government or a representative.
He said he was not an agent, and so did Wolf. Both of them said
that under oath.

Mr. Dalinda. I am sorry to hear that.
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Mr. Whitley. He also denied thai he had written a letter describ-

ing himself as an agent.
Mr. Dalinda. That was probably found in my file, that letter', and 1

cannot help but admit it.
. .

Mr. Dempsey. Mr. Dalinda, in connection with this battleship which

is described there, what is there is connection with that, that would be

a violation of the ethics of the State Department to give you a clear-

ance for that ?
-

Mr. Dalinda. You see, Mr. Congressman, there is no ethics involved

here. To the contrary, they would be all in favor of placing such a

heavy order, in 1937, where money would be spent, millions of dollars

of business that the steel companies did not have, But there are

numerous points which are on a secret list. Take fire control, for

instance; it means that the ship is enabled almost automatically to hit

the enemy. Especially aviation. Such a thing, and many others

which I do not know, are on a prohibited list, which cannot be given

unless approved by the State Department. There are numerous ways
of doing the same" thing, so they may approve another way which, as

far as the United States Government is concerned, is no secret.

Mr. Voorhis. In other words, they might build a ship, but there are

certain parts of the ship which are military secrets of the United

States, which would not be allowed to be put into the ship.

Mr. Dalinda. That is right.

Mr. Dempsey. But it could be duplicated.
Mr. Dalinda. Not duplicated, but made in another way.
Mr. Dempsey. It would not be a duplicate, but something equally

usable.

Mr. Dalinda. Not as perfect.
The Chairman. I want to direct attention to the testimony where

Mr. Carp testified that the State Department refused to approve the

plan for his ship, and these naval architects then permitted the plans
to be taken by this messenger, Captain Joyce, to Moscow, and there the

plans were gone over with the naval commission, and the Soviet Gov-
ernment paid the expenses of this Captain Joyce to take these plans.
And from his testimony- as I understood it, those plans had never been

approved by the State Department. Nevertheless, so far as the Soviet

Government is concerned, the plans were carried by a messenger, Cap-
tain Joyce, whose expenses were being paid by the Soviet Government.
Mr. Dempsey. Without the approval of the State Department.
The Chairman. There had neve)' been any approval by the State

Department. That is the testimony of Carp before this committee.

Mr. Dalinda. Mr. Chairman. I am afraid that that is a misun-

derstanding, because it is common knowledge that Gibbs' plan for

a big vessel, of 50,000 tons, was approved by the State Department.
The Chairman. Oh, no.

Mr. Dalinda. But that was common knowledge.
The Chairman. Well, I believe I am wrong there.

Mr. Dempsey. Mr. Dalinda, from your statement—I have never

read anything about your record—you are a businessman '.

Mr. Dalinda. Yes. sir.

Mr. Dempsey. You have promoted many things?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Dempsey. You were acting as a promoter in this instance, to

put this thing over?
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Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Dempsey. That was your job'?

Mr. Dalinda. That was my job. I was in it to make some money,
but the main consideration was something else.

Mr. Voorhis. Now, the plain matter of fact is that the battleship
was never actually constructed?
Mr. Dalinda. Oh, it was never actually constructed. It takes

about 4 years to make.
Mr. Voorhis. But I mean it never was started?

Mr. Dalinda. No; it never was started.

The Chairman. Right there, do you remember when the plans
were taken to Moscow?

Mr. Dalinda. I never learned that until this morning.
The Chairman. You never learned that the plans were taken to

Moscow ?

Mr. Dalinda. Oh, no; I never knew that, because I would have
to approve them.
The Chairman. When you read that in the papers, that was the

first time you knew that the plans were adopted?
Mr. Dalinda. That was the first thing I knew about the plans

being adopted.
The Chairman. You do know that Russia has since then built a

superbattleship?
Mr. Dalinda. No; I have not heard that, and I doubt that very

much.
The Chairman. Why do you doubt it?

Mr. Dalinda. Because they couldn't do it.

The Chairman. Why couldn't they do it? I mean not build it,

but to have it in the process of building?
Mr. Dalinda. No; I doubt that, because even in the United States

they are afraid to start with $45,000.
The Chairman. By the way, did you know President Harding

yourself ?

Mr. Dalinda. Yes; I knew him.
The Chairman. Were you in and about Washington when he was

President of the United States?
Mr. Dalinda. Yes, sir; often.

The Chairman. Were you involved in the Teapot Dome matter
in any way?
Mr. Dalinda. No.
The Chairman. Was not your name brought in in connection with

that (

Mr. Dalinda. Never.
The Chairman. You had no connection whatever with that in-

vestigation ?

Mr. Dalinda. None whatsoever. My connection was very simple,
and I wrote some articles about that.

Mr. Starnes. You know nothing, then, of the fact that the Soviet
Government rejected the plans for the battleship \

Mr. Dalinda. 1 know it now. because I signed the papers, and I
was very much surprised to see that they had left this country.
Mr. Starnes. But they rejected the plans because it would take

too long to complete that type of ship: it would take 4% or 5 years?
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Mr. Dalinda. To make il in Russia, it would take much more.

But in the United States it would take about 5 years.

Mr. Starnes. And you know nothing at all of the fact that they

rejected the plans because it would take too long to construct it, and

it would not be ready for the purpose for which they intended it?

Mr. Dalinda. I did not know that; but I did not even know that

the parts were sent over there. I did not know that Carp left for

Russia.

Mr. Vooriiis. Was there ever any discussion, Mr. Dalinda

Mr. Dalinda. Between whom?
Mr. Vooriiis. You have mentioned two or three times that Mr.

Carp kept saying that the job had not been properly done by Mr.

McGoodwin and the rest ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Voorhis. And that the other men felt that it had been. Now,
was there ever a disagreement between Mr. Carp and the other people
due to the fact that Mr. Carp wanted certain specific things approved
about these ships that had not been approved ?

Mr. Dalinda. It could not have been approved as to one part and

not the others. It was needless to have a part of it. They needed

the whole thing.
Mr. Voorhis. I understand, but I just wondered whether there

were some of the particular features of the ship which you men-

tioned.

Mr. Dalinda. No; it is as one unit that it has to be approved, be-

cause it is obviously needless if you have one part of it without hav-

ing the others.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda, did Mr. Carp ever tell you where he

kept the $200,000,000 in cash which he was supposed to have in this

country ?

Mr. Dalinda. It was banked, in banks.

Mr. Whitley. What banks?
Mr. Dalinda. I knew his bank. It is the Manufacturing Trust, I

think. Anyhow, his bank did not have that amount.
Mr. Whitley. Did he tell you that he kept part of it in his safe in

his home ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. Did he tell you that lie kept part of it in his safe-

deposit box?
Mr. Dalinda. No; he never told me that.

Mr. Whitley. Did he tell you the name of the Soviet official that

sent him the funds—the $200,000,000?
Mr. Dalinda. I don't recall

;
but there was more implication always

than direct statement—that I am in a position to spend $200,000,000.
Sometimes it was bigger, but there was nothing small about it.

Mr. Whitley. And he did tell you specifically that he received his

commission as purchasing agent for the Soviet Government from
Stalin himself?
Mr. Dalinda. His commission to do the job here; yes.
Mr. Whitley. He received that from Stalin himself?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Carp used any aliases?

Mr. Dalinda. No ; his name is Carpowski. He is called Carp for
short.
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Mr. Whitley. In referring to him in your correspondence, yon
and Mr. Ferris and Mr. McGoodAvin called him Rodriguez, did you
not?

Mr. Dalinda. We would call him Rodriguez.
Mr. Whitley. Why did you call him that?
Mr. Dalinda. Sometimes we called him Carp.
Mr. Whitley. But more often Rodriguez?
Mr. Dalinda. More often. It happened in this way : McGoodwin

and I sometimes speak Spanish, and he reminded me very much of
someone named Rodriguez—just like I called Mr. Ferris very often

Sir Walter, because my acquaintance with him is not very long, and
I coudn't call his first name.
Mr. Whitley. What is Mr. Carp's real name?
Mr. Dalinda. Carpowski.
Mr. Whitley. Will you spell that?
Mr. Dalinda. C-a-r-p-o-w-s-k-i.
Mr. Whitley. Now, Mr. Dalinda, where did Mr. Ferris pay you

the $8,000?
Mr. Dalinda. At my office in New York.
Mr. Whitley. Did he pay you in cash or by check?
Mr. Dalinda. In cash.

Mr. Whitley. In bills?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. In what denominations?
Mr. Dalinda. I think it was in hundreds

;
some hundreds

;
I don't

remember.
Mr. Whitley. Do you remember the exact date?
Mr. Dalinda. No; I could check that and deliver the information.
Mr. Whitley. And where was the $12,500 paid you by Mr.

McGoodwin ?

Mr. Dalinda. In Washington, D. C.

Mr. Whitley. Where in Washington?
Mr. Dalinda. At the Hay-Adams Hotel. I always stopped there.

Mr. Whitley. And that payment was made in cash?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did you make any record on your books of the

receipt of either of those amounts?
Mr. Dalinda. Yes, sir; both of them.
Mr. Whitley. Mr. Dalinda, under what name do you transact

your business at 551 Fifth Avenue?
Mr. Dalinda. Josej^h Z. Dalinda; and I have two corporations—

the Commercial Ingredients Corporation and Industrial Develop-
ment Corporation.
Mr. Whitley. And who are the officers of those corporations?
Mr. Dalinda. I am president ; my secretary is the secretary, and

my brother was vice president.
Mr. Whitley. Are they also the directors? .

Mr. Dalinda. They are also the directors.

Mr. Whitley. Are they active or just dummy directors?
Mr. Dalinda. They are not active. I told them those corporations

are not active.

Mr. Whitley. Are they incorporated under the laws of the State
of New York?
Mr. Dalinda. The State of New York.
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Mr. Whitley. Do you use any names other than your own?
Mr. Da linda. No.

"

Mr. Whitley. Mr. Dalinda, you read Russian \

Mr. Dalinda. Indeed. I do.

Mr. Whitley. Have you ever read any of the correspondence be-

tween Mr. Carp and his brother-in-law, Premier Molotov?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Carp carries on corre-

spondence with his brother-in-law?

Mr. Dalinda. 1 would expect so. On occasions. I heard about
cable exchanges.

Mr. Whitley. You have heard him mention cable communications?
Mr. Dalinda. Yes, sir; and in connection with my fuse business

he said he had cabled instructions from his brother-in-law.

Mr. Whitley. Had Mr. Carp ever told you anything about his

correspondence with Stalin or other Russian officials?

Mr. Dalinda. Correspondence with Stalin?

Mr. Whitley. Or communications.
Mr. Dalinda. He told me that when in Moscow he would see

Stalin at his brother-in-law's—at his sister's home—see him unoffi-

cially, and would discuss the businesses in hand. He said so to many
people.
Mr. Whitley. From whom did Carp receive his instructions, with

reference to purchases to be made on behalf of the Soviet Govern-
ment ?

Mr. Dalinda. You see, officially, probably—coming from an official

of the government, he would not know the department. He says,
"from Rosengoltz," but the man is shot, and nobody can check it up.
That is too big a job to be given by a department to a man who has
a small business.

Mr. Whitley. In other words, you do not know who specifically
gives him detailed instructions for purchases?
Mr. Dalinda. You want me to say which department ?

Mr. Whitley. Which department; or does he deal with some spe-
cific individual?
Mr. Dalinda. Certainly he does not correspond with Stalin in such

a matter, but with some department; I would not know which.
Mr. Whitley. Do you know whether he made several trips a year

to Russia and received personal instructions, or did he always receive
written instructions ?

Mr. Dalinda. I know that he went to Russia to get personal in-

structions, but I don't know any more about it.

Mr. Whitley. You do not know whether he received any written
instructions or not?
Mr. Dalinda. I would expect he did, because he could not get all

instructions orally.
Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Carp received instructions

from the Amtorg Trading Corporation?
Mr. Dalinda. No; I do not know of my own knowledge.
Mr. Whitley. Did Mr. Carp ever introduce you to any of these

Soviet officials in the United States?
Mr. Dalinda. I mentioned Eisenberg before, and Terentieff, who

came to my office in connection with buying some parts, apart from
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the fuse. On one occasion I met one of the Navy men in Carp's
office.

Mr. Whitley. That was one of the members of the naval commis-
sion sent over by the Soviet Government ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. How many commissions were sent over during the

period we are referring to?
Mr. Dalinda. I don't know how many; but at one time he kept

something like 12 men next to his office for over a year, or maybe
a year and a half.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda, did you ever take Mr. Wolf or Mr.

Carp, either individually or together, into any department of the
United States Government?
Mr. Dalinda. Never.
Mr. Whitley. Did Mr. Ferris ever take them to any Government

departments ?

Mr. Dalinda. Mr. Ferris took
Mr. Whitesy. Took Mr. Carp and Mr. Wolf both?
Mr. Dalinda. I wouldn't know that. I think lie took Mr. Carp,

but I don't know.
Mr. Whitley. To what department?
Mr. Dalinda. The State Department.
Mr. Whitley. Did he take either of them to the Navy Department?
Mr. Dalinda. I don't think he took them to the Navy. I don't

know. Mind you, Mr. Counselor, Mr. Ferris felt like, as attorney for

Carp, that he is not supposed to tell even me about what is going on,
and I often did not know. I would hear from McGoodwin or some-

body.
Mr. Whitley. You had a pretty good idea of what was going on,

did you not?
Mr. Dalinda. Yes; I did.

Mr. Whitley. Did you and Mr. Ferris have a conference with Mr.
Carp and Mr. Wolf at the United States Navy Department ?

Mr. Dalinda. No
;
I did not.

Mr. Whitley. Do you know whether any plans for battleships or

destroyers prepared at Mr. Carp's instance in this country ever gol
into the hands of the Soviet Government ?

Mr. Dalinda. You mean any plans prepared here went to Russia?
Mr. Whitley. Yes.
Mr. Dalinda. I hear now that one went, but I did not know at that

time.

Mr. Whitley. But do you know that those were not supposed to be
turned over

;
that they were just taken over for a very cursory exam-

ination and to be brought back by a special messenger who was sent
to protect them, and were sent to the Soviet Government?
Mr. Dalinda. But when they see the plans. Navy people under-

stand ri.q;ht away.
Mr. Whitley. So far as you know, did any of the plans drawn or

prepared in this country at Mr. Carp's instance, or under his instruc-

tions, ever get into the hands of the Soviet Government?
Mr. Dalinda. I don't know.
Mr. Whitley. Has anyone ever told you that they had ?

Mr. Daltnda. No.
Mr. Whitley. Mr. Carp has never told you ?
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Mr. Dalinda. No, no. Mind you, Carp—you saw him yesterday.
He is a careful man.
The Chairman. What kind of a man?
Mr. Dalinda. A careful man.
The Chairman. A careful man ?

Mr. Dalinda. Yes; more so.

Mr. Whitley. Do you know whether Carp is interested in getting
plans for any type of craft other than battleships ?

Mr. Dalinda. Yes; I think he spoke about small cruisers—something
between a destroyer and a cruiser.

Mr. Whitley. What did he do with reference to having plans pre-

pared or construction undertaken on that type of vessel?

Mr. Dalinda. I don't know, but I heard that from Mr. Ferris, saying
that now, so far as the big ship was concerned, they had changed their

minds, and they want small ships
—

quite a few.

Mr. Whitley. Do you know whether the plans for the smaller

ships are going ahead ?

Mr. Dalinda. I don't know. I don't think so.

Mr. Whitley. You have no active connection with Mr. Carp and
his activities at the present time?
Mr. Dalinda. No; I do not.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda, you seem to be well informed with
reference to this picture and all the activities engaged in. What, in

your opinion, is the reason that Mr. Carp, who admits that he is not
a naval expert, was selected by the Soviet Government to undertake
a mission in this country involving the amount which was or would
have been involved had it gone through ?

Mr. Dalinda. I have no information or knowledge. I have an opin-
ion on it, but I don't think the committee would be interested in that.

Mr. Whitley. No; we are not interested in opinions. I thought
maybe Mr. Carp had enlightened you somewhat in that respect.
Mr. Dalinda. It is useless to say. It is money what he wants; and

he wanted a medal.
Mr. Whitley. He wanted money and a medal ?

Mr. Dalinda. Yes. He was getting 5 percent.
Mr. Whitley. But from your own knowledge you can state

Mr. Starnes (interposing). He was getting what percent?
Mr. Dalinda. Five percent.
Mr. Whitley. From your own knowledge you can state that he was

not selected because of his knowledge of naval affairs?

Mr. Dalinda. No; of my own knowledge I could state, not for that

reason.

Mr. Whitley. Did you have anything at all to do with the plans
which have been drawn up for him for these smaller naval vessels ?

Mr. Dalinda. No ; I did not. I learned that accidentally, that they
switched the idea from a big ship to quite a few small ones, and I

thought, '"That is a heavy thought."
Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Ferris has any informa-

tion as to whether any of these plans have ever gotten into the hands
of the Soviet Government?
Mr. Dalinda. Which plans; which were sent to Moscow?
Mr. Whitley. Yes; I mean turned over. Did you ever receive a

letter from Mr. Ferris saying that he understood the plans were in the
hands of the Kussians ?
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Mr. Dalinda. I think—I did not hear from Ferris for quite some

time, and I wired him asking to advise me as to what was going on, and
he wrote me something to that effect.

Mr. Whitley. That he understood the plans were in the hands of

the Russians ?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Whitley. That was the tenor of it ?

Mr. Dalinda. Yes
;
but I never thought of that.

Mr. Whitley. Was that your interpretation of that letter?

Mr. Dalinda. No. I thought he had some commissions or some-

thing like that.

Mr. Whitley. You did not interpret it to mean that m some May
the Russians had gotten possession of those plans?
Mr. Dalinda. No; I never thought of that,

Mr. Voorhis. What were those plans?
Mr. Dalinda. There were something like a hundred, or a couple

of hundred blueprints, and those versed in the art of shipbuilding
could figure out right away what it means.
Mr. Whitley. Mr. Dalinda, do you know any of the following

individuals, and if so, what were your dealings with each one :

Wakeman ?

Mr. Dalinda. I met Mr. Wakeman on one occasion. I asked him.

bluntly, "Why don't Bethlehem want to take the offer?"

Mr. Whitley. He is president of the Bethlehem Co.?
Mr. Dalinda. He was the president of the Bethlehem Shipbuild-

ing Co.
Mr. Whitley. Mr. McCatt?
Mr. Dalinda. I think that is a misspelled name, but I know him.

He is an official.

Mr. Whitley. Or it may be McCabe.
Mr. Dalinda. Maybe. I met the gentleman also only once, on the

same occasion. Of course, I didn't believe the stories which were
told, that they don't want it, because it was a big order, and it was a

big shipbuilding company, and didn't pay any dividends.
Mr. Whitley. Did they tell you why they did not accept the offer '.

Mr. Dalinda. They never told me.
Mr. Whitley. Do you remember Admiral Green?
Mr. Dalinda. No. I remember Mr. Green, at the State Depart-

ment.
Mr. Whitley. That is probably what is meant here. Admiral

Leahy ?

Mr. Dalinda. No; I never met him.
Mr. Whitley. Did you ever meet the Under Secretary of the Navy,

Mr. Charles Edison?
'

Mr. Dalinda. No; I never did.

Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Carp is acquainted with

any of these individuals?
Mr. Dalinda. I think Mr. Carp met Admiral Leahy. I think so.

Mr. Whitley. Have you ever met the Secretary of State?
Mr. Dalinda. No

;
I never had the pleasure.

Mr. Whitley. Have you ever sold any patents to Mr. Carp or to

the Soviet Government?
Mr. Dalinda. No

;
I never sold any.
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Mr. Whitley. Of the various patents that you have offered to Carp,
lie has not purchased any of them ?

Mr. Dalinda. No; he did not.

Mr. Whitley. Did all those patents have to do with military or

naval activities?

Mr. Dalinda. No; naval activities; it was a fuse, and I gave him
an offer to the Department, upon which he never reported

—an acoustic

device.

Mr. Whitley. The fuse which you offered to the Soviet Govern-
ment—you owned the patent to that fuse?

Mr. Dalinda. At that time I owned it. Since then I sold it to a

French company.
Mr. Whitley. Did you sell that patent, or some other patent, to

the French Government, for $2,000,000?
Mr. Dalinda. I regret to say no.

Mr. Whitley. Did you make a statement to the effect that you had
sold the patent to the French Government for $2,000,000?
Mr. Dalinda. No. That is absurd in itself. Patents are not paid

$2,000,000. I would have had to build a whole factory to produce
that fuse, and the factory would have cost over $2,000,000.
Mr. AVhitley. You did not tell Mr. Nolan that you had sold that

to the French Government for $2,000,000, did you?
Mr. Dalinda. I told him I expected to, and that I understood that

somebody was prepared to pay me for establishing the factory?
Mr. AVhitley. Have you ever sold the rights to that particular fuse

to England ?

Mr. Dalinda. No
;
but they are under consideration with England.

Mi\ Whitley. Have you sold the rights to that fuse to Germany?
Mr. Dalinda. Oh, no; I have not.

Mr. Whitley. To Italy?
Mr. Dalinda. No. They are only submitted to France and Eng-

land, and are to be submitted to the United States.

The Chairman, You testified that you did not give any of this

money except the twenty-odd-thousand dollars that you got
Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. You testified that you did not give any of that to

anyone except to two individuals?
Mr. Dalinda. Except to two individuals; yes, sir.

The Chairman. Mr. Dubrowski and
Mr. Dalinda. And Mr. Benenson.
The Chairman. As a matter of fact, did you not make a political

contribution with a part of that money ?

Mr. Dalinda. Yes; a hundred dollars I gave to one man—to that
Mellen. I mentioned him.
The Chairman. To whom?
Mr. Dalinda. Chase Mellen. He ran for assemblyman in New

York City, and I gave a hundred dollars to him.
The Chairman. That was the only political contribution?
Mr. Dalinda. That was the only political contribution.
The Chairman. Out of this fund?
Mr. Dalinda. I would not say, but during that period of time.
The Chairman. I am talking about out of this fund. Didn't you

make a political contribution in the senatorial race out of this fund?
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Mr. Dalinda. Never.
The Chairman. You are sure of that?
Mr. Dalinda. I appreciate your question. I don't know what you

refer to, but I did not.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda, what military patents have you sold
to the United States Navy or Army during the last 5 years?
Mr. Dalinda. I didn't,

Mr. Whitley. No?
Mr. Dalinda. No. I proposed, and I expect to.

Mr. Whitley. To what European governments other than France
have you sold patents in the last 5 years?
Mr. Dalinda. No others. Not to governments, but to companies.
Mr. Whitley. To what companies?
Mr. Dalinda. In France.
Mr. Whitley. In the last 5 years you sold patents to companies

in France?
Mr. Dalinda. Yes. I am almost at the end of concluding business

in England. It is probably finished, but due to the mail delays
Mr. Whitley. Mr. Chairman, do you want to start with your

examination ?

The Chairman. No; it is rather late.

The committee will stand adjourned until tomorrow morning at

10 o'clock.

Mr. Dalinda. Do I understand; am I to report tomorrow again,
Mr. Chairman?
The Chalrman. Report back at 10 o'clock tomorrow.

(Thereupon the committee adjourned until tomorrow, Wednesday,
September 20, 1939, at 10 a. m.)

'



INVESTIGATION OF UN-AMERICAN PEOPAGANDA
ACTIVITIES IN THE UNITED STATES

WEDNESDAY, SEPTEMBER 20, 1939

House of Representatives,
Special Committee to Investigate

Un-American Activities,

Washington, D. C.

The Committee met at 10 a. m., in the caucus room, House Office

Building, Hon. Martin Dies (chairman) presiding.
The following members were present : Messrs. Starnes, Dempsey,

Voorhis, Mason, and Thomas.
Also present : Mr. J. B. Matthews, research director of the com-

mittee.

TESTIMONY OP JOSEPH ZIONSON DALINDA—Resumed

The Chairman. Mr. Dalinda, as I recall, you testified yesterday
that you did not know that Mr. Carp had received large sums of cash

from the Soviet Government.
Mr. Dalinda. I did not know of my own knowledge; no, sir.

The Chairman. Did you have any reason to suspect that from your
contact with him?
Mr. Dalinda. Certainly.
The Chairman. That is your answer \

Mr. Dalinda. Yes, sir.

The Chairman. Did you know that ii was a huge sum of money?
Mr. Dalinda. I heard it was some $200,000,000.
The Chairman. Did you know that the money was to be used for

purposes that they did not want to have a record made of?

Mr. Dalinda. I did not think so. I understand that the State De-

partment also knew of the existence of the amount of money, and
said so to Mr. Ferris, and that it was a bona fide fund.
The Chairman. I am talking about the use of the cash money. Did

you have reason to believe that they would spend the money for pur-
poses that they did not want to have a record of?
Mr. Dalinda. That is an inevitable conclusion.
The Chairman. For your information and the information of the

committee, I have the personal bank account of Mr. Sam Carp, which
shows deposits. This was obtained from the Empire State Building
Branch of the Manufacturers Trust Co., Thirty-fourth Street and
Fifth Avenue, New York. An examination of the record discloses

that the personal account of Sam Carp was opened August 12, 1937,
with an initial deposit of $140,000. The account is active at the present
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time with a balance of $35,511.97, as of July 31, 1939. The account

was checked from August 12, 1937, to July 31, 1939. The total amount

deposited in cash was $328,578.73. According to the investigator, it

was learned from various tellers and employees of the bank that almost
without exception the deposits made by Sam Carp in his personal ac-

count were in cash.

A register, upon which all deposits other than cash deposits are

noted, bears out this fact.

At the Canal Street Branch of the Manufacturers Trust Co., an ex-

amination of the records disclosed that the account of the Carp Ex-

port & Import Corporation was opened on July 14, 1936.

In this account, there are huge deposits, but the chairman has not

yet had an opportunity to ascertain the total amount of funds de-

posited in this account to the credit of the Carp Import & Export
Corporation. The Chair has not had an opportunity to add them up
to ascertain how much it is, but I will do so at a later time. I have
before me here some of the large deposits. For instance, there is a

deposit of $30,255, and the maker of the check is the Amtorg Trading
Corporation. These amounts of deposit range from $32,000 to

$53,000, $57,000, $25,000, $49,000, and so forth. In the case of all of

them, with the exception of one, the maker of the checks is the Amtorg
Trading Corporation. The total amount would run into a very large
figure. I have here the bank accounts showing the various deposits of
the Amtorg Trading Corporation.
Mr. Starnes. Will all of that be inserted in the record?
The Chairman. Yes.

(The statement referred to is as follows:)

New York City, September 19, 1939.
Re Sam Carp.

Carp Export & Import Corporation,
220 Fifth Avenue, New York City.

Reference is made to verbal instructions received by the writer from Mr.
Rhea Whitley to the effect that, a check should be made on the bank account
of the Carp Export & Import Corporation and of the personal account of
Sam Carp.
At the Manufacturers Trust Co., ."> Broad Street, New York City, advice

was received from W. L. Schneider, vice president, that the account of the

Carp Export & Import Corporation was located at the Canal Street branch,
and that the personal account of Sam Carp is located at the Empire State

Building branch. A subpena calling for the production of the records of both
accounts was served on Mr. Schneider, a copy of which is attached hereto.
At the Canal Street branch of the Manufacturers Trust Co., 407 Broadway,

an examination of the records disclosed that the account of the Carp Export
& Import Corporation was opened on July 14, 1936, with an initial deposit of

$2,500; and that the officers of the corporation were as follows: Sam Carp,
president; Morris Wolf, attorney; and S. Jean Wolf, secretary-treasurer.
S. Jean Wolf is the wife of Morris Wolf.
At the request of the writer, Mr. Becker, branch manager, furnished pho-

tostat copies of the ledger sheets relating to this account, which are attached
hereto.

Further examination of the ledger sheets disclosed substantial deposit items
which were represented by the following described checks :
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Date
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An examination of the copies of the certified check items on file at the
bank revealed the following :

Serial No.
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their books. We have the deposits of the Carp Export & Import
Corporation. This money came from the Amtorg.
Mr. Dalinda. There were a few hundred thousand dollars, and

there are left about $40,000?
The Chairman. About $35,000.
Mr. Dalinda. My guess would be

The Chairman (interposing). Did you, from your contacts with
and conversations with him, and from your contacts with McGood-

win, Ferris, and others, learn of other people to whom these funds
were distributed ?

Mr. Dalinda. I never heard from him to that effect.

The Chairman. Were other people brought in on this deal in the

city of Washington?
Mr. Dalinda. No. sir. I will tell you how I conclude that. I con-

clude that from the fact that when Mr. Ferris agreed to represent
him he made the point, the definite point, that if he has anybody
else he will want to know who it is, and that if he was getting any
memorandums here or was consulting with anybody he must depend
on the advice of Mr. Ferris as to how to proceed in the matter.

Mr. Starnes. When did you first meet Mr.' McGoodwin ?

Mr. Dalinda. Years ago, in 191G, in the Republic of Venezuela,
at Caracas, where he was the American Minister.

Mr. Starnes. Was it when you went down to Venezuela on an oil

deal? Is that when you first met him, in 1916?

Mr. Dalinda. Yes, sir. I carried a letter of introduction.

Mr. Starnes. The letter of introduction was from whom \

Mr. Dalinda. From the Pan American Union, John Barrett.

Mr. Starnes. At that time McGoodwin was Minister to Venezuela
from the United States?

Mr. Dalinda. Yes, sir. We struck up a friendship as newspaper
people, and ever since I am proud to say that wTe have been friends.

Mr. Starnes. Since that time you and he have been close friends?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Starnes. And you have had a number of business deals and
transactions with him?
Mr. Dalinda. Not business dealings, because it was simply per-

sonal friendship rather than business.

Mr. Starnes. When did your business relations with him begin '.

Mr. Dalinda. With this Carp transaction.

Mr. Starnes. Was that the first time that you had a business
transaction with Mr. McGoodwin?
Mr. Dalinda. We attempted to make one years ago, but never

came out with it.

Mr. Starnes. What business deal was that?
Air. Dalinda. With the Standard Oil Co. of New Jersey.
Mr. Starnes. What was that deal?

Mr. Dalinda. It was an oil concession in Venezuela. Nothing
came from that.

Mr. Starnes. In what year was that?
Mr. Dalinda. I guess about 1920 or 1919.

Mr. Starnes. About a year and a half after the World War?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Starnes. He was still living in Venezuela at that time?
94931—39—vol. S 10
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Mr. Dalinda. No, sir; he was in New York.
Mr. Starnes. Was lie still Minister to Veneznla ?

Mr. Dalinda. He was out of the Service. No, sir; he was not

Minister. I would say that was in 1921.

Mr. Starnes. He was Minister from 1913 to 1921 ?

Mr. Dalinda. Yes, sir; he has not been Minister since that time.

I am sorry for that error, but in going back that far one does not

remember.
( Thereupon, upon motion of Mr. Dempsey, duly seconded, the

committee went into executive session. After some time in execu-

tive session, the committee resumed the hearing, with Mr. Dalinda
on the stand.)
The Chairman. Mr. Dalinda, the figures of the Carp Export &

Import Co., from July 14, 193G, to July 21, 1939, show they deposited

$585,025.
Dr. Matthews will conduct the examination at this time.

Mr. Matthews. Mr. Dalinda, yesterday you identified a letter writ-

ten by Mr. Carp to Mr. Preston McGoodwin, in which Mr. Carp stated

that his export and import firm was an agent for the shipbuilding
trust of the U. S. S. R.
Mr. Dalinda. I recall that letter. Mr. McGoodwin did not accept

that letter.

Mr. Matthews. Following up the statement that this company was
the agent of a foreign principal, I ask you to identify this letter.

[Presenting it.] Did you receive that letter from Mr. Carp?
Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Matthews. The letter is dated June 1, 1938, and is addressed to

Joseph Z. Dalinda, and the letter is signed by Mr. Carp, as president,
of the Carp Export & Import Corporation. From that letter I read

as follows :

This will acknowledge receipt of your letter of May 26, 1938, on the subject
of the mechanical fuse.

We have this day forwarded your letter to our principal in Moscow and
immediately upon receipt of further word from them, we will communicate with

you.

The witness has identified the letter as having been received by him-
self. Now, will you please identify Chase Mellen, Jr.?

Mr. Dalinda. Who ?

Mr. Matthews. Mr. Chase Mellen, Jr.

Mr. Dalinda. He is now employed by the city of New York. He
was about a year ago with the Lehman Bank, in New York.
Mr. Matthews. You once addressed a memorandum to Mr. Mellen,

concerning matters which Mr. Carp was negotiating in this country.
Mr. Dalinda. I did once give him a memorandum.
Mr. Matthews. I have here a memorandum to Mr. Chase Mellen, Jr.,

which came from your files, which reads, in part, as follows :

Mr. Sam Carp is a brother-in-law of Mr. Molotov, the Prime Minister of

Russia, and due to this relation and personal friendship with Stalin, Mr. Carp
was charged by the Soviet Government to place certain orders in the United
States, primarily of a military nature.

You made that statement, did you not?
Mr. Dalinda. I presume, if you found that in my files, I did. I

do not recall, but that is a correct statement.

Mr. Matthews. Reading further——
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I understand from Mr. Carp that the Soviet Government duly realizes thai

the Amtorg has made itself unpopular in its dealings in America, and in order

to get pronipt and efficient results, he was charged with the task as a party
accustomed to take responsibilities. This was the moving factor in requesting
Mr. Carp to attend to orders which are imperative to the Soviet Government
and where prompt delivery is urgent.

Is that correct ?

Mr. Dalinda. It was except that he was not accustomed to take

responsibility.
Mr. Matthews. But otherwise the statement is correct?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Matthews. Reading again from the memorandum:

I found, however, that the big American companies are rather reluctant to

proceed with such indefinite releases from the Government, as one hears it is

practically impossible to say what could be construed as contradicting this

particular law. On the face of it. there cannot be any objection on the part of

the United States Government for a private American company to assist the

Soviet Government in building up a navy, which could under no condition, by

any stretch of imagination, ever be used against this country. I may also add

that that is the impression 1 personally gathered from responsible sources.

However, it is most essential to state here that definite approval from the cor-

responding governmental offices, namely the Navy and the State Department,
for such orders, is confidently expected, as the result of the present endeavors.

That statement represented the situation, as you understood it?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Dempsey. It is the fact that shipbuilding companies in this

country can build ships and that private naval architects will make

plans for them, if the Navy Department of this Government sees

no objection to it, and if the Navy Department sees no objection,
the State Department gives a certificate and they can go ahead ?

Mr. Dalinda. Yes, sir. It is just on condition that responsible

shipbuilding companies will take such orders, and such orders were

taken for South American countries.

Mr. Matthews. Was it your purpose, in addressing this memo-
randum to Chase Mellen, Jr., to persuade him to use his influence on

shipbuilding companies to accept orders which Carp offered ?

Mr. Dalinda. Not quite so. The object of this letter, if I recall,

was simply—I think it is correct—that he should speak to one of the

firms.

Mr. Matthews. Which firm?

Mr. Dalinda. The Newport News. They said they would not

purchase.
Mr. Matthews. And you wanted Mr. Mellen to use his good offices?

Mr. Dalinda. Yes, sir. Later—I think I mentioned yesterday the

object of this letter.

Mr. Matthews. I have here a letter dated October 11, 1937, ad-

dressed to you by Mr. Scott Ferris. In this letter, Mr. Ferris stated

as follows :

I submit 11 months have passed with S2<>0,000,000 on deposit to pay for the

necessities that Russia requires
—with a company fully authorized to apply for.

pay for, contract for, and export such supplies.
• I submit with shipbuilders and

ways on every hand anxious for the business, that surely two great countries

like the United States and Russia, at peace with each other—with harmonious
relations existing between them—with each country anxious to do its full

duty—this commercial undertaking deserves to be solved.

Do you have any knowledge of the fact that $200,000,000 was on

deposit for this purpose?
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Mr. Dalinda. I mentioned before the committee that we were so

told by Mr. Carp. You can readily understand that Mr. Ferris here

thought from the State Department, or from officials, that Carp had
at his disposal over $200,000,000, for this purpose, in the United
States.

Mr. Matthews. Did you ever check the authenticity of that state-

ment ?

Mr. Dalinda. Yes, sir; I asked Carp's bank that the chairman
mentioned. I did not have much success in finding out exactly how
much money he had, but the bank's advice was that he kept a bank
account, in six figures.
Mr. Matthews. Did Mr. Carp say that he was making the deposits,

or that the money was at his disposal ?

Mr. Dalinda. At this time, I do not remember what he said, but

my impression was that the money was here—here in the United

States, and the account could have been in New York.
Mr. Matthews. It could have been in the Amtorg, or that the

Amtorg was authorized to pay that money to Carp ?

Mr. Dalinda. That is possible. Carp always said that he was the
man who could dispose of it.

Mr. Matthews. Do you know that he was receiving the bulk of
those funds from the Amtorg? Did you know that?
Mr. Dalinda. No, sir; I did not know that. To the contrary, he

always said that he was absolutely divorced from the Amtorg.
Mr. Matthews. On the question of the contract between yourself,

Mr. Ferris, and Mr. McGoodwin on the one hand and Mr. Carp on
the other, I believe you said there was no contract.

Mr. Dalinda. I said a definite binding contract did not exist.

Mr. Matthews. That is, not a written contract?
Mr. Dalinda. No, sir; and not an oral definite contract. I thought

Mr. Carp was a man who could be trusted in the transaction of
such a thing.
Mr. Matthews. Nevertheless, you considered that a verbal contract

did exist?

Mr. Dalinda. To such an extent as to lead to what was manifested

yesterday, that Car]) did not live up to it.

Mr. Matthews. You considered that a verbal contract did exist,

and at one time contemplated a suit on that contract ?

Mr. Dalinda. I do not recollect. That is probably so. It is prob-
able, but I do not personally recollect it.

Mr. Matthews. I read that letter

Mr. Dalinda. Let it be no, sir. I do not want to appear as wanting
to be suing a Soviet agent.
The Chairman. You are afraid that it might hurt you. In other

words, you are afraid that there might be some sort of reprisals on

your relatives over there?

Mr. Dalinda. I do not put anything beyond them.
Mr. Mattheavs. If that question is omitted from the correspond-

ence, when it appears as a part of the matter, we will have very mate-
rial aspects of this subject left out of the record.
The Chairman. I do not see, from what you said about Mr. Carp

yesterday, that it could be any worse. I do not see how it could be
worse. In view of the opinion expressed of him yesterday, I do not
see that it would make any difference.
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Mr. Dalinda. I do not think I said anything derogatory about

Carp. I presented a sketch of him, and that was by accident or

inference.

Mr. Matthews. May I point out the fact that the Daily Worker
has already printed the statement that the participants in this whole

matter were Trotsky agents
—Mr. Dalinda, Mr. Carp. Amtorg, Molo-

tov, and everyone else connected with it, so that if Mr. Dalinda fears

that damage of that sort will follow his testimony, the official organ
of the Communist Party in the United States has already done that.

I was going to read to you from a letter to Mr. Scott Ferris, dated

February 24, 1939, in which you said, with reference to Mr. Carp:

He knew we performed all we contracted to do for him mainly through your
vision, efforts, and connections.

That is the statement I wanted you to identify, as embodying your

opinion that there was a contract binding upon Mr. Carp.
Mr. Dalinda. I have to reiterate as to the binding contract—yes,

sir; there is.

Mr. Matthews. You consider that there was a binding contract?

Mr. Dalinda. Yes, sir.

Mr. Matthews. Did you prepare the credentials for Mr. McGood-
win yourself, to be used in his presentation of this matter of Mr. Carp
to the Government departments in Washington? Did you prepare
that for Carp's signature?
Mr. Dalinda. Mr. McGoodwin received that letter which you

showed me a photostat copy of. You remember what I refer to?

Mr. Matthews. Yes.
Mr. Dalinda. Mr. McGoodwin did not like that letter because he

thought it in no way presented the position Mr. McGoodwin was to

occupy, and put him in a position that he should not be in.

Mr.' Matthews. You mean to say Mr. McGoodwin did not tise the

credentials that were prepared for him?
Mr. Dalinda. No

;
and Wolf refused to give him the other one, and

I think Mr. McGoodwin sent to me the first draft. Maybe I am not

correct. I do not remember exactly. Probably you have that in my
file.

Mr. Matthews. There is such a draft in your file, but you say
those credentials were not used.

Mr. Dalinda. No
;
because there is also a letter where they refused

that, if I recall correctly.
Mr. Matthews. In a letter dated March 22, 1938, addressed by you

to Hon. Scott Ferris, you spoke of "those others" who so ably assisted

in that work and you spoke of those persons as being entitled to

receive honoraria from Mr. Carp. Will you identify fully the per-
sons to whom this statement refers?

Mr. Dalinda. McGoodwin and myself, and also I had in view

always the parties who helped me to get Carp.
Mr. Matthews. Did you name all those parties yesterday?
Mr. Dalinda. Yes; I did.

Mr. Matthews. The two gentlemen in New York?
Mr. Dalinda. I have had correspondence to that effect, that I asked

specially for them.
Mr. Matthews. Yesterday, Mi-. Dalinda, you failed to remember

a memorandum that had to do with the amount which Mr. Goodwin
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was to receive from Mr. Carp for his services in Washington. I

show you a carbon copy of the memorandum which you wrote ap-

parently, which is addressed to yourself, and I take it intended to be

signed by Mi-. Carp. Is that the explanation of this document?

(Handing document to witness.)
Mr. Dalinda. It would look reasonable that that is so, but I think

that was one of the drafts made to get him, because that figure was
never mentioned, that is, the $100,000 and the $300,000 which pre-

sumably was expected, but it was never done.

Mr. Dempsey. Did you not definitely state yesterday that the agree-
ment was you would get $100,000?
Mr. Dalinda. Yes; but here it is stated as $300,000.
Mr. Matthews. This memorandum states that Mr. Dalinda is to

receive $100,000 on the same terms.

Mr. Dalinda. Oh, yes; but there was no arrangement of that
exact nature.

Mr. Matthews. But you did contemplate these figures?
Mr. Dalinda. It was" the order of $200,000,000, and we thought

that was proper remuneration.
Mr. Thomas. Is there a date on that memorandum?
Mr. Matthews. No date.

Mr. Dalinda. I presume, if I remember it correctly, it was con-

templated to address a request for such things and it was never done,
because I found out that Carp was rather chary in parting with

money.
Mr. Matthews. You did expect to receive 50 percent of what

Mr. McGoodwin received from Mr. Carp.
Mr. Dalinda. Yes; I did.

Mr. Matthews. On the face of this memorandum you expected
to receive $250,000?

Mr. Dalinda. How much?
Mr. Matthews. $250,000; $150,000 from McGoodwin for you, and

an additional $100,000, as set forth.

Mr. Dalinda. About the additional, that was to be divided with
those gentlemen in New York.
Mr. Matthews. You expected something over $150,000 yourself

for having introduced Mr. McGoodwin to Mr. Carp?
Mr. Dalinda. I expected as much as can be gotten from them?
The Chairman. The bank record shows there was $328,000 in

cash, and Mr. Carp testified to another $100,000 that was not

deposited in the bank, and that makes $428,000 that went somewhere.
Go ahead.
Mr. Matthews. Reverting, Mr. Dalinda, to the question of your

expectation of receiving sums not forthcoming from Mr. Carp, I

want to ask you if you did not contemplate suing Mr. Carp on the

basis of the contract?

Mr. Dalinda. I did not. If there is mention of that in the letter,

I did. It may be I would never go to court to sue a Soviet agent.
Mr. Matthews. I want to read a letter from you yourself to Hon.

Scott Ferris, under date of March 11, 1939, in which you say:

It is my intent then that Carp should be addressed in writing and if there
is any delay in fall settlement, we will hand it over to an attorney who would
add some particulars at my disposal which would cause the payment to be
executed at once without much ado or any talking.
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Will you explain what those particulars were that you would

expect to bring such prompt action?

Mr. Dalinda. I will tell you exactly. There could not be any such

things at my disposal, but' I wanted to make Mr. Ferris put more

pressure on him. Mr. Ferris was reluctant in doing that, and that

Avas exactly my situation.

Mi-. Matthews. You stated you were going to supply the particu-
lars. You were not bringing pressure on Mr. Ferris.

Mr. Dalinda. The idea was that Mr. Ferris would talk after that

to Carp more strenuously for the payment.
Mr. Matthews. You just put that in your letter without having

anything in mind?
Mr. Dalinda. Nothing definite in mind.

Mr. Matthews. Was there anything indefinite in your mind?
Mr. Dalinda. No; nothing of such a nature.

Mr. Matthews. In other words, that was bluff.

Mr. Dalinda. That was bluff.

Mr. Thomas. Have you got an answer to that letter there?

Mr. Matthews. No; if there is an answer to that letter, it does

not take up that particular point.
Mr. Dalinda. I handed over the files to the gentleman who came

from your committee immediately when he entered my office, so there

was no occasion to take away any papers.
Mr. Matthews. In another letter to Hon. Scott Ferris, dated De-

cember 14, 1938, you attached a postscript, which reads as follows:

I was just now shown a United Press wire from Los Angeles about the arrest

of two Soviet spies. You cannot make a tiger change its spots
—Bolsheviks will

remain Bolsheviks. I am sending you the clipping in case your papers didn't

carry it. 1 also heard not long ago that Carp was in California.

Did you mean that those two statements should stand in juxta-

position ?

Mr. Dalinda. No
; Carp is no spy.

Mr. Matthews. Did you mean to convey the idea that there was a

relationship between Mr. Carp's presence there and the arrest of two
Soviet spies?
Mr. Dalinda. No; I did not.

Mr. Matthews. That would be logical.
Mr. Dalinda. That might be so, but I am sure I did not want to

convey that.

Mr. Matthews. That was not one of the particular things you
had in mind in collecting money from Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. No; certainly not. I am satisfied Carp is in no way
a spy.
Mr. Matthews. You did not make that plain to Mr. Ferris in your

letter.

Mr. Dalinda. I see that was written hastily, and you know how one
dictates.

Mr. Starnes. A Bolshevik is a Bolshevik, however. What about
that statement?
Mr. Matthews. Did you mean that to stand?
Mr. Dalinda. Certainly, that is self-evident.

Mr. Matthews. Mr. Dalinda, were your interests in this matter of
Mr. Carp's getting a battleship in the United States entirely financial ?
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Mr. Dalinda. You want me to say whether I had principles, a

reason for it?

Mr. Matthews. Yes.
Mr. Dalinda. I did think it was a good thing that Russia should

have a navy in the Far East.

Mr. Matthews. That was one of your motives, in addition to the

financial motive?
Mr. Dalinda. That is not the moving motive. But I thought that

was a good thing in the case of any misunderstanding that might
happen between the United States and Japan, and I thought that
would be a very valuable asset to have over there, and that was
expressed by many other people.
Mr. Matthews. Did you impress that point upon Mr. Carp, the fact

that you had a political interest in addition to your financial interest?

Mr. Dalinda. I do not know; it is possible that during conversa-
tion such a thing was mentioned, because I used to see him very
often, and it would be strange if I did not mention that. I think he
mentioned such things, too. The committee probably knoAvs now
that I did not see Carp for a great deal of time. But after knowing
him intimately for over a year, I find him always a straightforward
American in the way that he did not want to change his residence and

go to Russia. He preferred it here.

Mr. Matthews. That is a sufficient answer, so far as that is con-

cerned.

Let me read you excerpts from some of your letters to Mr. Carp
on this question. Under date of November 8, 1937, you addressed a
letter to the Carp Export & Import Corporation.
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Matthews. In which you stated among other things:

It gives me great pleasure to demonstrate further my desire to serve the

country of my birth.

Was that one of your motives in this undertaking ?

Mr. Dalinda. When I wrote that letter, if I understand, if that
is the letter I have in view, that letter was shown by Carp in Moscow
at one time.

Mr. Starnes. Shown to whom in Moscow?
Mr. Dalinda. In Russia

; Carp was going to Russia
Mr. Starnes. Did he show it to Molotov ?

Mr. Dalinda. Yes; he said he would show that to Molotov. I have
been quite persona non grata for a number of years, and Carp prom-
ised and agreed that he will arrange to have come to the United
States some of my relatives, and he thought that would facilitate

him there, if he would do that, and that I would show that I did not
feel unfriendly toward Soviet Russia and toward Stalin, because I
had actually acted against Soviet Russia and Stalin. That was the
idea.

Mr. Matthews. Further along in the same letter you said that this—
has put me in a position where I had to make serious sacrifices and readjustments
in order to enable me to serve Russia.

That means the same as you have just explained?
Mr. Dalinda. Yes; there was a great demand on my time. Carp

would come in in the morning and stay at least an hour, and he would
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come in before catching a train and stay several hours at a time, time

and time again, and he would have certain figures with him. When I

wrote that I no doubt had that in mind.

Mr. Matthews. I will read from one of your memoranda, dated

June 3, 1938, in which the following statement appears :

I am prepared to give data in connection with this question to the Soviet Gov-

ernment, without any consideration, as proof of my wish to be of service to the

country of my birth.

Mr. Dalinda. Right you are; that is in connection with that in-

vention.

Mr. Matthews. Further on in the memorandum you say:

I am in ;i position at this time to propose all these inventions to the Soviet

Government. I am glad to be able to do so for the patriotic reasons about which

I talked to you on numerous occasions.

You mean patriotic reasons toward Soviet Russia?

Mr. Dalinda. Toward Russia. That is one of the things Carp de-

manded, or suggested, that we make a present of one of the inventions,

and I think I am not asking consideration, but it was an exceptional

thing.
Mr. Matthews. Further in the same memorandum appears the fol-

lowing statement :

The advantages which they furnish to an armed force are of unique significance,

and I am pleased indeed to be able to serve the country of my birth.

I do not quite understand, Mr. Dalinda, these numerous references

to patriotism for the Soviet Union, or wishing to serve the country of

your birth. You say you had been persona non grata in the Soviet

Union, and you say, in fact, that you have been against the present
Soviet regime. How do you reconcile that ?

Mr. Dalinda. You heard my explanation, and I have nothing to

add to that. At that time—or now everybody is against Soviet

Russia because they acted as they did now. At that time Soviet

Russia was expected to join France and England, and there was no
reason why we should not do such a thing, that nobody could have
an objection to it.

When I wrote that memorandum it was expected of me to do such
a thing to prove my good will toward them, whether I am persona
non grata or not. You subpenaed from me a magazine which you
have, and which contains my article, where I wrote and definitely

spoke against them.
Mr. Matthews. You mean to say your attitude has changed in

recent weeks, since the conclusion of the nonaggression pact ?

Mr. Dalinda. No; that article was written in 1933.

Mr. Matthews. I am speaking relative to your statement that you
had changed your attitude toward the Soviet Union.

Mr. Dalikda. No; I was in 1923 definitely against them and ex-

pressed it on numerous occasions.

Mr. Matthews. You said everybody was for the Soviet Union, be-

cause it was expected that they would be on the side of England and
France.
Mr. Dalinda. That was by way of explanation, that there was no

harm in such a thing, and it could not be counted against anyone for

wanting to help Russia.
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Mr. Matthews. You have a fair understanding of communism?
Mr. Dalinda. Yes; certainly.
Mr. Matthews. Do you mean to say that the recently negotiated

past between Hitler and Stalin was a surprise to you?
Mr. Dalinda. Very much so, and I am satisfied it was a surprise to

many others.

Mr. Matthews. You are satisfied, then, that you did not under-

stand communism prior to a few weeks ago?
Mr. Dalinda. That has nothing to do with my understanding, be-

cause England and France getting together with Russia did not take

place.
Mr. Matthews. Do you not know that it has been a principle of.

communism from the days of Lenin, during the World War, and
down to the present time, that the Soviet Union would make an al-

liance with anybody, regardless of principles, if such alliance would
be to the advantage of the Soviet Union ?

Mr. Dalinda. I think
Mr. Matthews. You know that is correct ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. Then you have no occasion for surprise.
Mr. Dalinda. But it was, nevertheless, more than a surprise, and

when I see the town in which I was born invaded by the Soviet

Army, it does not help.
Mr. Matthews. In all these transactions in this country, it was

your purpose to remain somewhat in the background?
Mr. Dalinda. I think so, probably.
Mr. Matthews. That was the meaning of a paragraph in a letter

which is addressed to Mr. Car]), dated September 8, 1937, in which

you said :

As a matter of fact, except for those who are immediately associated with me,
no one knows that I use my endeavors in connection with you, or even that I

proposed to the Soviet Union some of the inventions controlled by my com-
panies via your good self.

You meant by that to express your desire to remain entirely in

the background? You did not want to be publicly identified with
the transaction?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. You did not want anybody outside of your im-
mediate associations to know that you had any connection with it?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. You mean you did not want
Mr. Dalinda. I did not want any occasion to advertise.

Mr. Matthews. Was it a matter of not being advertised, or did

you want it not to be known ?

Mr. Dalinda. I do not see how— if you will tell me what you
have in mind——
Mr. Matthews. Was there any special reason why you did not

want to be known as having any connection with this matter?
Mr. Dalinda. I thought you referred to the inventions.
Mr. Matthews. This refers to the battleship.
Mr. Dalikda. I do not know: I could not tell you what was the

reason. Probably there was some reason why it was.
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Mr. Matthews. But there were matters which you did not want

generally known that had to do with your part in connection with

the whole business?

Mr. Dalinda. In connection with payment to me. The main con-

sideration was entirely that of money.
Mr. Matthews. As "to some of your associates of a like mind who

lined up with yourself on the subject of helping the Soviet Union—
did Mr. Ferris have the same attitude you had, the attitude you
expressed to Mr. Carp about the matter? Did Mr. Ferris want to

help the Soviet Union?
Mr. Dalinda. Mr. Ferris, I think correctly expressed that position,

about wanting to help the Soviet. Union to get a big navy. He
heard that from other officials who said so.

Mr. Matthews. From officials, did you say?
Mr. Dalinda. From officials.

The Chairman. What officials?

Mr. Dalinda. Here in Washington ;
I would better say I think he

spoke to some Congressmen, your colleagues, and some Senators, who

thought that is a valuable thing.
Mr. Matthews. I will read from a letter addressed to you by

Mr. Scott Ferris on the letterhead of the Democratic National Com-
mittee, in which there is this statement :

I repeat, that this is only the viewpoint of a layman, but I know how hard
this 9 months' delay is for Mr. Carp to bear and I know how detrimental it

might be to his country's interest.

Mr. Thomas. What is the date of that?

Mr. Matthews. November 10, 1938.

Mr. Thomas. Written by whom?
Mr. Matthews. Written by Mr. Scott Ferris to Mr. Dalinda.

I take it Mr. Ferris forgot that Mr. Carp was an American citizen,
in speaking of Mr. Carp's country suffering from this delay.
Mr. Dalinda. No: I think he did not forget that. I think he

had
Mr. Matthews. I will read the statement again:

I know how detrimental it might be to his country's interest.

What is the country, Russia or the United States ?

Mr. Dalinda. The country which he referred to at that time?

Mr. Matthews. The Soviet Union?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. Were there other similar expressions from time

to time from Mr. Ferris, that you recall ?

Mr. Dalinda. I may.
Mr. Matthews. That had to do with the matter of helping the

Soviet Union build a big navy?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. I will read from one of Mr. Ferris' letters to you,
under date of November 18, 1937.

Mr. Dalinda. Mr. Chairman, would it be in order to address you?
The Chairman. Yes.
Mr. Dalinda. I dare to suggest that Mr. Ferris would be better

to answer those questions.
Mr. Matthews. This letter was addressed to you.
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Mr. Dalinda. By Mr. Ferris?

Mr. Matthews. Yes.

Mr. Dalinda. He would be the logical one to reply to that, and I

am sure he would welcome such an occasion.

Mr. Thomas. What has the question to do with ?

Mr. Matthews. The question has to do with ascertaining if there

was an understanding between Mr. Ferris and Mr. Dalinda as to

their motive, other than financial, in engaging in these operations
to secure a battleship.
Mr. Thomas. If there was an understanding, there must be two

parties; and you were one of the parties.
The Chairman. Go ahead.
Mr. Matthews. I will read from this letter of November 18. 1987,

as follows :

I do not know what the convening of Congress may do. I hope it has no bad
effect in any way. I suppose, however, that there will be those who will begin
to pass resolutions criticizing the State Department and possibly the Navy De-

partment for selling arms or munitions to anybody. I hope, however, that this

is not true and hope they can see the situation as I see it. that it will be of

help to our country to in turn help Russia ; for Russia is over there in a critical

position, being bounded by Italy and Germany, and in close proximity to Japan.

Mr. Dalinda. That is correct; and I think that is logical on the

part of Mr. Ferris.

Mr. Matthews. You do not vouch for the geography, however;
you do not mean to say that Russia is bounded by Italy?
Mr. Dalinda. No

;
but he meant that Italy is just an appendix to

Germany. That is more of a literary expression than geography.
Mr. Matthews. Continuing that statement, he says:

It would seem to me to be the part of good sense for our Government to be
as helpful to Russia as they can, and I hope the great bulk of the Congressmen
will take that view of it.

This was the understanding between yourself and Mr. Ferris?
Mr. Dalinda. I did not say so, but that is Mr. Ferris' idea. I will

say that probably at that time the chances are I shared them then.

Mr. Starnes. You share those ideas?

Mr. Dalinda. Not now, but at that time.

Mr. Starnes. At the time this business was going on you did share
that view?
Mr. Dalinda. That is the letter of 1937.

Mr. Starnes. At that time you did share in those views?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Starnes. At that time you did have other than a financial

consideration motivating you in carrying on these affairs?

Mr. Dalinda. I would not say that is the motive, but to help Rus-
sia to have a navy. That was part of the operation.
Mr. Starnes. That was part of your consideration?
Mr. Dalinda. I would not call that consideration ; that alone would

not motivate Mr. Ferris.

Mr. Starnes. That alone would not have motivated you?
Mr. Dalinda. Certainly not.

Mr. Starnes. It was among the motivating circumstances.

Mr. Dalinda. I would exclude that as entirely
Mr. Dempset. Is it not true that at that time no one in America

felt that Russia would get together with Germany or Japan?
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Mr. Dalinda. That was a fact that year, and after that, up until

about 3 months ago, nobody could see that Soviet Russia, in spite of

what the learned counsel said, that that should be expected.
Mr. Matthews. Since the witness has testified that nobody in

America thought of that, I would like to know on what basis he said

that.

Mr. Dalinda. I had no right to say nobody.
Mr. Matthews. As a matter of fact, do you not know there have

been numerous individuals who have for several years not only have

expected it, but have written about it, as to what was going to

happen ?

Mr. Dalinda. I did not know that. I know about half a year ago
one man expressed it definitely, and had reason to. because he had
facts to that effect.

Mr. Matthews. You do not know that the special committee for

the investigation of un-American activities more than a year ago

brought to light the fact, clearly, that the totalitarian philosophies
of Stalin and Hitler are in all essential respects identical, and that

an alliance between them would be quite a natural thing?
Mr. Dalinda. I regret to say that I did not know that this com-

mittee found that out a year ago.
Mr. Matthews. I read from your letter to Mr. MeGoodwin, dated

November 19, 1937, in which you say :

My own personal thought is that the President and Secretary Hull will be

entirely within their rights in standing very erect in helping Russia to secure

the arms and munitions they desire. My own personal notion is, frail as it

may he, that they can well afford to stand out and take an important part in

seeing this is done. With Russia one of the greatest countries in the world,

and surely one of the largest ones, and right over in the very crotch of our

enemies, Italy, Japan, and Germany, surely we should do what we could—
first, to maintain their friendship—second, to make them able to sustain them-
selves and ward off the blows of these three enemy nations.

That was your response to Mr. Ferris' view of the situation?

Mr. Dalinda. I subscribed to that.

Mr. Matthews. And now you say you have changed that view?
Mr. Dalinda. Now
Mr. Matthews. You have changed that view about your estimate

of who were enemies and who were friends.

Mr. Dalinda. Yes. I would not now want Russia to have a big
navy in the Far East ; is that the question (

Mr. Matthews. Yes.
Mr. Dalinda. I would question the wisdom of that.

Mr. Matthews. But you were proceeding on that basis in this

transaction?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Matthews. And you were accepting money which you knew
came from the Soviet Union in order to conduct negotiations in this

country for that purpose.
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Matthewt
s. And you are aware of the fact that now the work

which you did, insofar as it aided the Soviet Union is also placed at

the disposal of Nazi Germany?
Mr. Dalinda. I am not aware of that.

Mr. Voorhis. Would you say, Mr. Dalinda, from this experience,
that it might be true that it is always a dangerous thing for one
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nation to try to build up the military power of another, because you
never can foresee what is likely to happen in the future?

Mr. Dalinda. I guess now that is the proper way to take that on a

broad scale, but France helps England; Germany helps Italy; France

helped Poland, and Poland went against France at one time.

Mr. Matthews. Now, Mr. Dalinda, did you discover that the same

opinion which you and Mr. Ferris had was shared in quarters where
it was necessary to obtain permission for the construction of this

battleship?
Mr. Dalinda. I would say it is a logical conclusion, because such

a permit was eventually granted.
Mr. Matthew's. And was Mr. Ferris or yourself or Mr. McGood-

win ever assured that this desire to aid in the arming of Soviet

Russia was held in these official circles?

Mr. Dalinda. I certainly have not been. I do not know about Mr.

McGoodwin, but about Mr. Ferris, I do not know whether he was

assured, but he was told that that was not the wrong idea.

Mr. Matthews. I read you from a letter which Mr. Ferris ad-

dressed to Mr. McGoodwin, a copy of which was in your files, a

letter dated February 4, 1938.

Mr. Dalinda. Why would you read that to me?
Mr. Matthews. It was. addressed to you.
Mr. Dalinda. You say it was addressed to Mr. McGoodwin.
Mr. Matthews. I beg your pardon; it was sent to you; a copy was

sent to you.
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. Apparently for your attention, or to clarify your
understanding, your mutual understanding on why you were working
and what cooporation you were getting in various places. And I

simply ask you if this represents the situation as you understood it,

on the basis of this correspondence?
Mr. Dalinda. I will try to satisfy you on that if I can.

Mr. Matthews (reading) :

Of course, I recognize this suggestion is an argument that should not perhaps
come from me because it is your matter, but I am writing this suggestion for

what it may be worth. The whole difficulty throughout the long tedious

months has been that the New York shipbuilders either do not want the busi-

ness or were too timid to take the business or were offering one alibi and
another to keep from taking the business. There never has been, within my
knowledge, any holdback on the heads of the Government—never has been any
holdback on the part of Mr. Hull, Mr. Green, or Admiral Leahy, but on the

contrary always been willing to do not only their part but more than their

part to help Mr. Carp get this equipment that he very much desires.

Now, I think that if you can do it, you should throw some light,
on doing more than their part to help Mr. Carp.
Mr. Dalinda. If I can do what?
Mr. Matthews. Can you throw some light
Mr. Dempsey. Who wrote this letter?

Mr. Matthews. This is a letter that Mr. Scott Ferris

Mr. Dalinda. I understand Mr. Ferris has written that letter to

Mr. McGoodwin, and a copy of it was sent to me. The question
is whether I could place some light on Mr. Ferris' words. More
than they can do—Counselor, I did not get that?

Mr. Matthews. Doing more than their part to help Mr. Carp.
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Mr. Dalinda. I think that is probably more a literary way of

expressing it, because they were always courteous to him, receiving

him; and when he heard there was not any objection to the plan,

he had the cooperation of

Mr. Matthews. He was assured of wholehearted cooperation?
Mr. Dalinda. I would expect so.

Mr. Matthews. In this matter.

Mr. Dalinda. As a matter of fact, it may be said here, I heard

that from Mr. Ferris, that he heard from some Navy people that

they think that would be a very good thing, that Soviet Russia

should have a navy, but they did not think they should spend any
time in helping it.

Mr. Matthews. Who did not think?

Mr. Dalinda. The Navy people.
Mr. Matthews. Did not think they should spend any lime help-

ing it?

Mr. Dalinda. They should not.

Mr. Matthews. I have a letter addressed to you from Mr. Ferris

under date of March 30, 1938, in which he said :

I repeat, when Secretary Hull said he would call a meeting and get us all

together and help work the matter out and try to allay any discording notes

and get the whole thing going and get the results we had hoped for, that

seemed to me to be the proper course to carry out, but presumably, there are

so many things I do not know—presumably so many things I do not under-

stand, in my anxiety to help. I would be prone to do the wrong thing rather

than the right thing, although unintentionally.

Mr. Dalinda. I know what Mr. Ferris had in mind when he wrote

about that. Mr. Ferris, living in Oklahoma, could not understand

why a big shipbuilding company would not want to make money,
when they were not making money and losing money ;

and when the

shipbuilding company would give the reply, they do not want it, or

they have not got any permission, or without any explanation would
refuse to accept the order, he went to the State Department and asked

them to invite the representatives of the shipbuilding company. I

think he referred especially to the Bethlehem Shipbuilding Co., be-

cause Carp was negotiating with them; and asked that the State

Department tell them directly that there is no objection on the part
of the State Department, that the shipbuilding company should take

that order. That is what he says, when he writes that, because Mr.
Hull could never understand, I understand from Mr. Ferris saying

so, why the shipbuilding company cannot take the order. And up to

now I am not quite sure that I understand why the shipbuilding

company would not take it.

Mr. Matthews. At least you had full cooperation in official Wash-
ington. Is that your understanding of the situation?

Mr. Dalinda. I had full cooperation in Washington?
Mr. Matthews. Mr. Carp and your associates?

Mr. Dalinda. Yes
;
in that idea, that is full cooperation.

Mr. Matthews. In Mr. Ferris' letter to you dated March 16, 1938,

Mr. Ferris stated :

I repeat, I am so anxious to be helpful to you, Mr. Carp and Mr. Wolf, in

every way I know. I am perfectly sure that, from the President down, they
will all be glad to cooperate and help any way they can within the laws and
rules and regulations. I have no way on earth of making these sliipliuilders
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bid—no way of making these architects prepare plans and submit them. ! am
perfectly sure our good Government headed by President Roosevelt—Secretary
Hull—Admiral Leahy and the Board, have no way .a do not have the right
under the law to do more than give their approval and cooperation and then-

helping hand insofar as they can do it within the law.

That was your understanding?
Mr. Dalinda. Mr. Ferris was an old Congressman, and I do

think he could say anything better than he said here now, and I

the papers will repeat that. That is the whole thing in a nutshell.

It was within the law, within the rules and regulations, and he

thought that should be done. I am sure you gentlemen fully approve
of that, and that there cannot be any other feeling about that.

Mr. Matthews. It was repeatedly stated in the correspondence that

nothing would be done except within the law?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Matthewt

s. So far as the United States Government was con-

cerned and its officials?

Mr. Starnes. Who was suggesting that thev do otherwise?
Mr. Dalinda. Who ?

Mr. Starnes. Yes; who.
Mr. Dalinda. I did not get the question.
Mr. Starnes. Who was suggesting to Mr. Ferris and to the officials

of this Government that they should do otherwise ?

Mr. Dalinda. Certainly nobody ever suggested that.

Mi". Starnes. Why is it that they are constantly, or Mr. Ferris, is

constantly reiterating in his letters that they will only do that, and
that is all that can be expected ?

Mr. Dalinda. May I ask that you ask that of Mr. Ferris, who was

your colleague for 14 years, gentlemen ?

Mr. Starnes. Evidently someone was suggesting to Mr. Ferris—
someone wras impatient at the delay. That is evident from this cor-

respondence.
Mr. Dalinda. I do not draw that conclusion.

Mr. Starnes. That they were impatient at the delay. They were

impatient because the private shipbuilding companies of this country
were refusing, or failing to take any action on this matter. And it is

also evident from this correspondence that someone was suggesting to

Mr. Ferris that some sort of pressure ought to be brought on these

companies to make them do this.

Mr. Dalinda. I do not draw that conclusion. The Government
could not press any private company. But, as I mentioned before,
what Mr. Ferris was trying to bring about was that the shipbuilding
company come to the State Department and the high officials of the

shipbuilding company should hear directly from the State Department
officials that there was no objection to them taking the order, because
all the shipbuilding companies were always saying, "No; w7e do not
want it, we have not got the permit."
Mr. Dempsey. He was also showing that insofar as the Government

was concerned, so long as the law was complied with they had no

objection?
Mr. Dalinda. Right you are.

Mr. Dempsey. That is the way I interpret it.

Mr. Starnes. So do I, and I do not think the President or the Sec-

retary of State would do anything else except under the law or the

rules and regulations.
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\v. Dalinda. Certainly.
Mr. Starnes. But T do say that there is an implication to be made

in this correspondence acre that somebody was impatient at the delay
and wanted something done about this matter.

1 r". Dalinda. There was impatience, but I do not think anybody
Id ever dare to say to Mr. Ferris, to suggest to him, that he should

tmething that was not absolutely in accordance with the highest
oi i hies.

Mr. Starnes. Why should he keep on reiterating that?

Mr. Dalinda. I do not draw the same conclusion as you. I draw
the conclusion that he cannot understand why the shipbuilding com-

panies do not come in there and accept the order.

The Chairman. I think the correspondence will unfold. Continue
with the correspondence.
Mr. Matthews. Mr. Dalinda, under date of October 1, 1937, the

Secretary of State sent a telegram to Scott Ferris which reads as

follows :

Four applications for licenses have been granted and are being mailed to

Carp today.

Will you please make it clear what those licenses were for?

Mr. Dalinda. I referred to them yesterday when I spoke. Carp
got permission for parts of the naval vessel.

Mr. Matthewt
s. And these were four licenses for parts?

Mr. Dalinda. I could not say whether that referred exactly to this,
but I would expect that, because, as far as I know, Carp never took
them because that was only part of the vessel and he had to have per-
mission for everything.
Mr. Matthews. You do not know whether these licenses were ever

acted upon by Mr. Carp?
Mr. Dalinda. I do not think he bought any part of that. But, for

instance, here is a case of what Mr. McGoodwin did. McGoodwin
prepared the licenses for Carp, because in the first instance they
were sent to the State Department and they were made irregular,
and it was prepared then in the proper way, and later allowed, as you
see.

The Chairman. With reference to this matter of impatience, the
truth is that the correspondence reflects that Carp and you and Mc-
Goodwin, all of you, were very impatient at the delays, were you not?
You wrote many letters indicating that you wanted this thing gotten
over with quickly, is not that true?

Mr. Dalinda. Normally, we expect it.

The Chairman. At the same time you and Mr. Ferris and others
were very impatient about the payment of more funds.
Mr. Dalinda. Right you are.

The Chairman. So there were two kinds of impatience there.

Mr. Dalinda. No.
The Chairman. The correspondence will show it. Go ahead.
Mr. Matthews. Mr. Dalinda, did Mr. Ferris see the President on

this matter?
Mr. Dalinda. Not to my knowledge. And I do not think he did see

the President.
Mr. Matthews. You- wrote a letter to Mr. Ferris under date of July

7, 1938, in which you stated :

94931—39—vol. 8 11
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I am in the office now for an hour and hurriedly dictating a few lines to reach

you on the 9th when you will have the honor and pleasure of seeing the

President.

Mr. Dalinda. Yes
Mr. Matthews. Do you recall that statement ?

Mr. Dalinda. No, I do not—but what else did I say there ?

Mr. Matthews. That is the entire paragraph.
Mr. Thomas. To whom was that letter written ?

Mr. Matthews. To Mr. Ferris from Mr. Dalinda. Do you recall

whether or not that visit to the White House
Mr. Dalinda. Took place?
Mr. Matthews. Took place.
Mr. Dalinda. You want to know whether I recall that? I do not

recall. I think he saw only the Secretary to the President.

Mr. Matthews. With reference to this battleship matter?

Mr. Dalinda. No. Mr. Ferris definitely did not want to talk in any

way, if he had occasion to talk to the President, and mention that.

Mr. Matthews. Was the President apprised of this proposal to build

a battleship ?

Mr. Dalinda. What is that ?

Mr. Matthews. Was the President apprised of the proposal to build

a battleship for Russia in the United States?

Mr. Dalinda. Whether Mr. President knew about such a fact, I

do not know, I could not tell you. I would expect he should.

Mr. Matthews. There was a reference in a letter written by Mr.

Scott Ferris to Mr. Preston McGoodwin under date of February 18.

1939, which contains a matter which you may be able to clear up.

Reading from the letter :

These papers down here make it appear that a regular civil war is on between

Roosevelt and Congress regarding the sale of airplanes and war materials to

foreign countries. Of course, I am sure as you say, it is politics. Of course,

I am sure the President's good judgment should prevail and doubtless will

prevail. Of course, I recognize that it is smart for us to sell material to our

friends and withhold from our enemies. for in the last analysis, I feel perfectly

sure that to pursue this course is to let other people do the fighting that our

own boys would have to do.

Does that refer to this effort on the part of you and others to arm
or help arm the Soviet Union ?

Mr. Dalinda. That refers to his general ideas and I think they
will thresh that out tomorrow in Congress.
Mr. Matthews. Never mind about that.

Mr. Dempset. He is answering your question.
Mr. Matthews. He is talking about what Congress is going to do

tomorrow.
Mr. Dempsey. You are talking about what they did about this

proposed sale of airplanes. We all know about that.

Mr. Dalinda. There is a division in the United States
;
some people

think it is a wise thing to do and others think not. If you ask me

my opinion, which is not of value, I will give it. But I do not think

it is of value or interest to the committee.

Mr. Matthews. But I am asking you with reference to this state-

ment particularly.
Mr. Dalinda. Mr. Ferris, as I understand that, does not speak here

of Russia. He speaks of selling generally, and he speaks of Ameri-

can boys and wanting them to stay home. And that is a fine idea.



UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES 5099

Mr. Matthews. This letter has to do with the question of getting
this permit.

Mr. Dalinda. I do not think so. He gives his views and his

opinions. I think it is just a general letter to a friend.

Mr. Matthews. It discusses the sale of arms generally throughout
the world, but particularly it refers to Mr. Carp's proposition.
Mr. Dalinda. Not in the part which you read.

Mr. Matthews. No; not in that part. But the letter is on that

subject.
Mr. Dalinda. I do not know that.

Mr. Matthews. The letter says
Mr. Dalinda. I do not want to delay, Mr. Congressman; to the

contrary.
Mr. Matthews. The letter says:

My Dear Mac : I again say, please you and Mr. Dalinda be the judges, and
please let me follow your lead. Please let me do the things that, in your judg-
ment, seem best to do. In the meantime, let me work away at my own affairs

until you think something tangible can be done. I repeat, it would be delightful
if it should dawn on Mr. Carp that he really needs some help and call us back
in the service and let us help accomplish the things that should be done. It is

tremendously discouraging to me to have to prime the pump and get him to

realize that he needs us. Then, again, we, of course, always want to make
perfectly sure that we do not rock the boat or do anything to spill the beans—
in the event a shower bath of trouble should plunge down upon the head of

Mr. Carp, I am fearful that he might not be the right sort that would keep our
fat out of the fire. Perhaps I am all wrong about this—perhaps Mr. Carp,
about the Gibbs delay and other Government intricacies, has made us feel that

way, but you know, confidentially, and way clown under the ground, we have
had some unpleasant experiences trying to consummate some business with Mr.

Carp. I know you and Mr. Dalinda will both agree on this.

The letter generally is on the subject of your battleship permit.
Mr. Dalinda. Yes

;
it is

;
but the balance of it is his opinions and

views.

Mr. Matthews. All right. I just asked you if you included the

Russian deal, or intended an observation that it would be a good thing
to arm Russia so that Russia could do the fighting for the United

States, and we would not have to send American soldiers abroad.

Mr. Dalinda. I subscribe to that.

Mr. Matthews. As a matter of fact, you entertained considerable

anxiety over the attitude of Congress on this question of building the

battleship, did you not?
Mr. Dalinda. I do not remember.
Mr. Matthews. Was not that frequently a matter of correspond-

ence between you and Mr. Ferris?

Mr. Dalinda. You see, you are in a better position to judge at this

time. You have my correspondence.
Mr. Matthews. Do you recall that steps were taken to prevent the

submission of the application for Mr. Carp's battleship to the State

Department, prior to the action of Congress on the billion-dollar naval

expansion bill?

Mr. Dalinda. I do not recall, but if that is mentioned in there, then
that is correct.

Mr. Matthews. I will read you from your letter to Mr. Scott Ferris
dated April 1, 1938, which was the period during which that legisla-
tion was pending in Congress, I believe.

I had a conference yesterday with Mr. Carp and from his statement and in-

ferences I would say he is now pleased with the situation. Mr. Gibbs so much as
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said to him that he submited the plans at the Navy, but it was thought advisable

to withdraw tbe plans and Mr. Gibbs now keeps them in a safe in Washington.
The idea is not to have anything on record with the Navy or the State Depart-
ment in an official way before the Navy appropriation is through, lest something
will come out in the papers and one of the Senators will begin to squawk. All

of which will be, if not detrimental, unpleasant all around.

Do you recall that now?
Mr. Dalinda. Yes; I recall it.

Mr. Matthews. In the same letter which you wrote to Mr. Ferris

under date of April 1, 1938, you speak of the part which Ambassador

Troyanovsky played in these negotiations. Can you state very briefly

for the record what that was?
Mr. Dalinda. That is in addition to what I stated yesterday to your

colleague there. I said I did not know whether Mr. Troyanovsky took

any steps officially, but I recall now it was in the papers, he went to

see Mr. President just before the President was leaving for the South
after some illness.

Mr. Matthews. He went to see the President ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. With reference to this matter of the battleship ?

Mr. Dalinda. That I could not tell you because I was not present.
But I know he went because it was in the papers.
Mr. Matthews. Do you know whether Ambassador Troyanovsky

went to the State Department with reference to the battleship ?

Mr. Dalinda. I know that because Carp told me so.

Mr. Matthews. And that is what you refer to when you say Am-
bassador Troyanovsky lef for Florida?
Mr. Dalinda. Yes

;
he left for Florida.

Mr. Matthews (reading) :

Ambassador Troyanovsky left for Florida and when last at the State Depart-
ment seeing Secretary Hull, he also saw Mr. Green and has agreed with the
latter that Mr. Rosoff (the president of Amtorg) will go to see Mr. Green's
second man, Mr. Yost, because Mr. Green was also leaving town and found out
whether Mr. Gibbs submitted the plans.

Mr. Dalinda. All correct.

Mr. Matthews. So Ambassador Troyanovsky did go to the State

Department?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Matthews. With reference to Mr. Carp's battleship?
Mr. Dalinda. As far as I know

;
as I was told

; yes.
Mr. Matthews. Mr. Carp stated on the stand that this was

entirely a proposition of his own, that he was not an agent for the

Soviet Government in this matter.

Mr. Dalinda. I am not responsible for Mr. Carp's statements.

Mr. Matthews. That he was acting as an American corporation
in the construction of this battleship. That obviously would not fit

in with the Russian Ambassador's going to see the Secretary of

State about the matter.

Mr. Dalinda. Certainly. Probably it is a matter of record with
the State Department, whether he has been there or not.

Mr. Matthews. Do you happen to know anything about the

receptions which were accorded to Amtorg or Amtorg representatives
on these matters in Washington?
Mr. Dalinda. I think I recall that Rosoff was given or invited to

some dinner.
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Mr. Matthews. I will refresh your recollection. In this letter

of yours under date of April 23, 1938, addressed to Hon. Scott

Ferris, you say :

Mr. Rosoft*—
that is the president of Amtorg—
always enjoys more than official courtesy on the part of the State Department.

What, did you mean by that?

Mr. Dalinda. I would not know now. It is a matter of expres-

sion. He was very courteously received. And that was the state-

ment which I was given by Carp, probably, because he was the man
who was spending millions of dollars here, and he was a decent type
of chap.
Mr. Matthews. You think it was the money that Amtorg had to

spend here that accounted for it ?

Mr. Dalinda. That is usual; after all, foreign offices are for that

purpose.
Mr. Voorhis. May I interrupt? In other words, the story about

this reception was a story that Mr. Carp told to you ;
is that right ?

Mr. Dalinda. I mentioned Carp. I do not recall exactly, this or

the other. But if I say something about Rosoff it would be concluded

that I saw in the papers or heard from Mr. Carp, because personally
I never met Rosoff .

Mr. Thomas. You did not read that in the newspapers?
Mr. Dalinda. I would not tell, exactly; maybe. But I would ex-

pect that Carp told me.
Mr. Thomas. He was the representative of the Amtorg Corpora-

tion ?

Mr. Dalinda. Rosoff
; yes. He was the president of the company.

Mr. Thomas. And he had been received more cordially than ordi-

nary ; you did not see that in the newspapers.
Mr. Dalinda. Presumably, I did not. It would be a logical con-

clusion that Carp said it.

Mr. Thomas. You think Carp said that to you, and that is why
you wrote that?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. Mr. Dalinda, I have here a memorandum dated

March 20, 1939, which you enclosed in a letter to Mr. Ferris of even

date. I will read you a few excerpts from this memorandum and

ask for your comment.

He told a few men in New York—
and he refers to Mr. Carp, obviously

—
He told a few men in New York that the Minister will never he invited more

to the Russian Embassy.

And again:

It was on that occasion that he met the Minister, last November 8—at the

Embassy.

What was the situation with respect to Mr. McGoodwin's—known
in this correspondence as the Minister—going to the Soviet Embassy
in Washington?
Mr. Dalinda. McGoodwin was invited to the Embassy before he

ever met Carp. As a former diplomat, I understand that is a cour-

tesy at least that is extended. It was not the only embassy where
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he would visit. But Carp did say when he got angry with Mc-

Goodwin, that he would arrange that that should be stopped.
Mr. Matthews. I think you stated yesterday that this matter of

Carp's battleship had not, so far as you knew, been discussed at a

Cabinet meeting.
Mr. Dalinda. To my knowledge ? I think yes. I think I was told

about that, that it was discussed at a Cabinet meeting. I think

Ferris told me about that—yes, I think he told me.
Mr. Matthews. Ferris told you it had been discussed at a Cabinet

meeting ?

Mr. Dalinda. Yes; I think so.

Mr. Matthews. You have a memorandum dated March 21, 1939,
which reads in part as follows:

However, all that has nothing to do with the business itself, and here is only
one thing to be stated—all that was contracted to be performed, was actually

performed when his matter was discussed at a few Cabinet meetings, and
decision taken to accommodate the Russians.

Do you mean that there was more than one Cabinet meeting ?

Mr. Dalinda. Presumably.
Mr. Matthews. Mr. Ferris told you there was more than one Cabi-

net meeting?
Mr. Dalinda. Yes

;
I would expect so, if I say so.

Mr. Matthews. And he told you decision was taken at these Cabi-

net meetings to accommodate the Russians?
Mr. Dalinda. That is a poor expression, "accommodate." But

agree to grant them a permit.
Mr. Matthews. Continuing the memorandum:

*to

At this very moment, all that was humanly possible to do in this connection
under a democratic form of government, was done, as Secretary Hull told you.
When the President saw Gibbs with the plans and sent word "down the line"—
as Wolf claimed it was necessary, that was, as a matter of fact, unnecessary,
because a decision at the Cabinet meeting, was after all, all that is required.

That was written by you?
Mr. Dalinda (examining document). Yes.

Mr. Matthews. You mean that the President looked over the

plans ?

Mr. Dalinda. I do not know whether he looked over the plans. I

do not know whether he saw the plans.
Mr. Matthews. You stated here that he had seen the plans.
Mr. Dalinda. All right, if I say so.

Mr. Voorhis. What would be the main reason for his seeing the

plans ?

Mr. Dalinda. I am sorry; I would not be able to say.
Mr. Voorhis. Would it not be in order to be sure that those plans

contained no American confidential military matters?
Mr. Dempsey. What would be the main reason for his seeing the

plans ?

Mr. Dalinda. I am sorry; I would not be able to say.
Mr. Dempsey. You would not be able to say what the reason was.

Mr. Dalinda. I would presume the President would depend upon
Green's opinion.
Mr. Dempsey. In the Navy Department?
Mr. Dalinda. Yes

;
I may be—the answer to that may be Gibbs

tried to see the President, but that is just a speculation on my part.
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Mr. Dempset. That is right. There are many things here that

are speculations.
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. I am just asking him to explain how he got the

information included in this memorandum.
And, Mr. Ferris told you, did he, that word had been sent down

the line to go through with Carp's battleship. Now what is meant

that word had been sent down the line ?

Mr. Dalinda. I would expect that the Navy Department was told.

Mr. Matthews. The Navy Department was told?

Mr. Dalinda. I would expect so.

Mr. Matthews. That was the understanding between you and your
associates ?

Mr. Dalinda. No; it wasn't the understanding.
Mr. Mason. Will you bring out how he knows that that happened?
Mr. Dalinda. I know that from Mr. Ferris.

Mr. Mason. Mr. Ferris had told you?
Mr. Matthews. Mr. Ferris was in charge of the matter here in

Washington.
Mr. Mason. That is all.

Mr. Matthews. Now referring to the matter in the memorandum
of March 20, 1939. You anticipated, did you not, that Carp's battle-

ship might involve the Premier of the Soviet Union in some trouble?

Mr. Dalinda. Without in any way wishing to avoid the question,
Is that relevant to this, Mr. Chairman?
Mr. Matthews. The relevancy, as I see it, Mr. Chairman
Mr. Dalinda (interposing). But if you want an opinion about

that as my answer, it is not important at all; if you want to ask

my opinion, Mr. Chairman
The Chaieman. No

;
we do not want opinions.

Mr. Dalinda. I haven't any evidence.

The Chairman. We want evidence.

Mr. Dalinda. But I haven't any evidence.

The Chairman. What is the relevancy of it ?

Mr. Matthews. The relevancy, Mr. Chairman—
Mr. Dalinda (interposing). If I may interrupt: Do you have such

a thing as a closed session? I would be perfectly willing
Mr. Thomas. What is the relevancy of it ?

The Chairman. Suppose we pass it for the moment.
Mr. Thomas. What is the relevancy of this?

Mr. Matthews. I am not going to state what you have said in this

memorandum.
Mr. Dalinda. I know what I said.

Mr. Matthews. I am not going to state that.

Mr. Thomas. What is the relevancy of it ?

Mr. Matthews. The relevancy, as I understand the matter, is this :

It has been shown here by documents that the Carp agency in the

United States depended exclusively, almost exclusively, if not exclu-

sively, on Carp's relation to the Prime Minister of the Soviet Union.

Carp was their "expert," the "expert" dealing for the Soviet Govern-

ment, allegedly for Stalin himself, because of his personal relationship
with the Prime Minister.

The Prime Minister of Kussia authorized this man to expend up-
ward of $200,000,000 for the Soviet Union—I mean, in the United

States, for the purposes which we are discussing here.
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That brings the Prime Minister of the Soviet Union into the picture.
He brought himself into it, and I was asking if Mr. Dalinda had any
knowledge, or on what basis he was speaking, when he wrote this

memorandum in which he anticipated that certain things might
happen to the Prime Minister.

Mr. Thomas. I think it is very relevant.

The Chairman. Well, let us pass over it for the moment. This

man, as I understand, has said he has relatives in Russia now, do

you not ?

Mr. Dalinda. Certainly ;
that is why I ask the chairman if you had

closed sessions.

The Chairman. And you do not want to be on record, have any
record; is that it?

Mr. Dalinda. I am sorry, Mr. Chairman.
The Chairman. I do not know why the matter cannot be passed for

the moment.
Mr. Starnes. We would like to hear some explanation, of course,

and you think you can do that if we have an executive session ?

Mr. Dalinda. I would be glad to give you this additional informa-

tion and anything else that interests you.
The Chairman. Let us pass that.

Mr. Matthews. The object of you and your associates in carrying on

this work, as stated earlier, was to aid in the arming of the Soviet

Union ?

Mr. Dalinda. You have got me on the spot and you know that,

and I know that, but that would not help.
Mr. Matthews. But you did not believe that anything might

happen to Latvia and Estonia?
Mr. Starnes. You knew the Soviet Government was establishing

a blockade of Estonia ?

Mr. Dalinda. That is something I expected the moment I saw

Germany and Russia going together.
The Chairman. All right; let us proceed.
Mr. Matthews. From a letter addressed to you by Scott Ferris,

dated February 18, 1939, Mr. Ferris mentioned to you the subject of

a congressional investigation. Did you anticipate that this whole
matter might eventually be the subject of an inquiry on the part of

a congressional committee? You can answer my question and then I

will show you the letter.

Mr. Dalinda. No.
Mr. Matthews. Did you ever discuss that with him ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Matthews. That is, that the matter of the Carp battleship

might be the subject of an investigation?
Mr. Dalinda. The answer is "No," but I supposed there would be.

You do not have that in any correspondence here ?

Mr. Matthews You received this letter, did you, from Mr. Ferris

[indicating letter].
Mr. Dalinda. Yes

;
that is Mr. Ferris addressing the letter to me.

Mr. MATrHEWS. Reading from this letter :

Our Oklahoma papers portray the situation in Washington as almost a civil

war between the President and Congress over the sale of anything to any for-

eign country. Of course, I recognize the President is doing right in selling to

friendly countries such ammunitions as they may need. I recognize we are only
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helping ourselves in lending no fuel to the fire of the enemy, for surely as we
furnish ammunition and money and aid to our friends, it just relieves our own
hoys of doing that much fighting. Perhaps this is a selfish view. I feel sure the
President will win out in this as I hope he will win out in Mr. Carp's matter.
Of course, whether it is opportune now to plunge into this Russian question and
how far Mr. Carp and his associates would stand up under the fire and investi-

gation of Congress I do not know.

Now does not that letter indicate that there was some anxiety in

3
Tour mind
Mr. Dalinda (interposing). In Mr. Ferris' mind.
Mr. Matthews. Yes.
Mr. Dalinda. And it is evident that there is no anxiety in my

mind to that.

Mr. Matthewt
s. What did he mean by "stand up under fire"?

Mr. Dalinda. Whether he would?
Mr. Matthews. But if there were some anxiety on the subject
The Chairman (interposing). Whether Carp would stand up

under fire?

Mr. Matthews. Yes.
The Chairman. What does that mean to you, about Carp standing

up under fire?

Mr. Matthews. Yes; I read a letter from Mr. Dalinda to Mr.
Ferris a moment ago in which you mentioned keeping your fat out
of the fire in the event of a Congressional investigation.
Mr. Dalinda. In my letter?

Mr. Matthews. Yes.
Mr. Dalinda. You are much mistaken, I am sorry to say.
Mr. Matthews. I beg your pardon if I am in error.

Mr. Dalinda. Mr. Chairman, I think that is a matter for

Mr. Matthews (interposing). I will read this to you.
Mr. Dalinda (continuing). If you will allow me the privilege of

saying so, for Mr. Ferris; Mr. Ferris can give you a better answer
to that question ;

he will be in much better position and is more capa-
ble of answering the question than I am, and I am sure I do not need
to hold a brief for Mr. Ferris

;
I am sure he doesn't need it.

Mr. Mason. We would be interested in Mr. Dalinda's answer and

explanation to these questions and possibly have that followed by an

explanation from the other side and in seeing how the two explana-
tions coincide. I think that is the business of this committee.
Mr. Dempsey. But it is also the business of the committee not to

permit a witness to put a construction on a letter written by some-

body else.

Mr. Dalinda. That same explanation I am afraid

Mr. Dempsey (continuing). Or to interpret Mr. Ferris' statement.

Mr. Dalinda. I am afraid that is what it would be. That is

what I expected to ask the chairman.
The Chairman. You can certainly tell us what you understand.
Mr. Dalinda. Certainly, Mr. Chairman.
Mr. Starnes. What he told you.
The Chairman. Not something Ferris said, unless Mr. Ferris told

you.
Mr. Dempsey. We can ask Mr. Ferris.

Mr. Dalinda. Certainly, As a matter of fact, I understand he is

anxious to appear.
Mr. Dempsey. I know that.
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Mr. Matthews. Mr. Dalinda, you had some anxiety over what

Congress might do?
Mr. Dalinda. What is that ?

Mr. Matthews. In addition, you had some anxiety
—you also en-

tertained some anxiety?
Mr. Dalinda. No

;
don't say I had, because I had no anxiety about

it. You didn't say it correctly; I personally never foresaw such a

thing.
Mr. Matthews. Well, in your letter you said that if the application

were of record, in connection with the billion-dollar naval-expansion

bill, there would be some squawking from the Members of Congress.
Mr. Dalinda. They might speak about it

;
but I don't see

Mr. Matthews. That is, some anxiety of yours with regard to the

fact that Congress would have the matter under investigation, is it not?

Mr. Dalinda. That is an opinion about the squawking of some Sen-

ator.

Mr. Matthews. Yes.

Mr. Mason. Mr. Dalinda, you though the matter ought to receive as

little publicity as possible.
Mr. Matthews. Mr. Dalinda, Mr. Ferris sent you a telegram dated

October 6, 1937, which reads as follows :

Is it necessary I start back tonight? Will war speech help us or hurt us?

Can you identify that?

Mr. Dalinda. I do not remember what that speech was. When was
that?
Mr. Matthews. 1937.

Mr. Dalinda. 1937?

Mr. Matthews. Yes.
Mr. Dalinda. I don't remember that. Do you remember what hap-

pened on January 2, 1938 ?

Mr. Matthews. But I remember October 6, 1937.

Mr. Dalinda. All right; I wish you would refresh my recollection-

Mr. Matthews. There was a speech delivered by the President in

Chicago in which the phrase "quarantine the aggressors" was used and
became quite generally known.
Mr. Dalinda. I don't remember, but my opinion was that such a

speech should help.
Mr. Matthews. The speech would help?
Mr. Dalinda. Should help.
Mr. Matthews. That such a speech should help ?

Mr. Dalinda. That was my opinion; I do not know whether the

committee would be interested in it, which I expressed to Mr. Ferris.

Mr. Matthews. Mr. Ferris wanted to know if the "war speech"
would help.
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Matthews. "Or hurt us."

Mr. Dalinda. Yes. Did I make any reply?
Mr. Matthews. Yes; you replied to that letter of Mr. Ferris, the

letter being dated October 6, 1937, that on "the face of it it seemed
the President's speech should be helpful."
Mr. Dalinda. That is what I understood.
Mr. Matthews. And vou stated further:
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But I presume it was, just as they say on the stock exchange, already dis-

counted by those entrusted with decisions on the subject matter. Personally,

I am more inclined to think that there is not going to be a war and I am almost

sure that Japan will not make the mistake of the Italians and face the animos-

ity of the whole world, and that they will find a gracious way to "save face,"

and stop invasion of China. If I am wrong in this, we shall no doubt see

Russia step in, which she will do after securing due "consideration" from

England and the United States. The Soviet Ambassador Troyanovsky is hurry-

ing back to the United States and that also has some bearing on the subject.

Do you know what bearing the Soviet Ambassador had ?

Mr. Dalinda. As far as this memorandum is concerned—I can

draw a conclusion, if you want my opinion.
Mr. Matthews. You mean Carp was representing the Soviet

Union
Mr. Dalinda (interposing). I might pass the opinion that the

Carp Corporation would have more dollars.

Mr. Matthews. In this letter you did not anticipate there was

going to be a war?
Mr. Dalinda. My faulty vision of the plan is admitted. But I am

in good company ; you will admit that.

Mr. Matthews. I have here another telegram from Mr. Preston

McGoodwin to Scott Ferris also on the subject of the events in the

Far East.

Mr. Dalinda. What is that doing in my files?

Mr. Matthews. Well, I presume it was turned over to you. I do
not know. You would have to answer to that, I presume.
Mr. Dalinda. Does it say why it was, or say anything about that?

Mr. Matthews. I will read the telegram and ask you if it was an

element in the transaction.

Have just arranged permission of admirals for eminent marine architect to

submit plans and specifications. This is definite but if any hitch will advise.

Regret 1 erroneously magnified obstacles in letter 4th instant because of my
zeal to employ informal relations between the two secretaries through your
efforts instead of having to ask admirals. In this I was, of course, thinking in

terms of future business from same client. As to war clouds. All contingencies
covered in my contract which I wrote. My self regards.

By the same client, he meant the Soviet Government ?

Mr. Dalinda. I presume so.

Mr. Matthews. Yes.

Mr. Dalinda. But I have no recollection of that.

Mr. Matthews. You do not?
Mr. Dalinda. I do not know that wire at all.

Mr. Matthews. Now returning to the memorandum from which
we read a moment ago.
Mr. Mason (interposing). May I ask right there if it was the

custom of Mr. Ferris in sending a telegram or a letter to the other,
Mr. McGoodwin, or of McGoodwin sending a letter or telegram to

Ferris to also

Mr. Dalinda (interposing). Send a copy to me?
Mr. Mason. Send a copy to you.
Mr. Dalinda. It is not customary but that may account for it at

the time.

Mr. Mason. That probably accounts for it,

Mr. Dalinda. But I do not recall that one.

Mr. Matthews. You would receive a copy of the original.
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Mr. Dalinda. But I do not recall that at all.

Mr. Matthews. Do you recall, Mr. Dalinda, the suggestion that

when you wrote important letters to each other that the recipient
should return the original to the sender in order that there be no
record ?

Mr. Dalinda. I do not recall, but it is possible; I do not recall that;
but such is not the case here because the originals are here.

Mr. Matthews. You were also bothered considerably amongst
yourselves about the Soviet executions, were you not?

Mr. Dalinda. May I say, Mr. Chairman, if you will

Mr. Matthews (continuing). And in the United States at that

time
Mr. Dalinda (continuing). Mr. Chairman, I want permission to

make this suggestion. I know what learned counsel's suggestion has
reference to. If you want me to I pray you to make this a private

session, if that is the correct term; I do not know how you term it,

and I will give the explanation.
Mr. Mason. Can we not pass that temporarily ?

Miv Dalinda. I would like to have you appreciate, and I assure

you I want to cooperate as much as I can.

Mr. Whitley. Mr. Dalinda, do you know whether the Soviet

Military and Naval Intelligence had encountered considerable diffi-

culty in the past years in securing American naval secrets?

Mr. Dalinda. I would expect that they have.

Mr. Whitley. Did you ever discuss that matter with Carp or did

he ever make any reference to that to you %

Mr. Dalinda. No; I do not think he ever did; I am sure he did

not.

Mr. Whitley. Did Mr. Carp ever tell you that the Soviet Union

Intelligence had not been able to secure the American naval secrets

that it would like to have; did he ever make any suggestion?
Mr. Dalinda. I think he mentioned that they had less than they

expected, but that it was something they would be careful about.

Mr. Whitley. They would be cautious about such a thing?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Whitley. But he did at least indicate to you that the Soviet

Government had not been able to secure certain naval secrets that

they might like to have had for their own use ?

Mr. Dalinda. Mr. Counselor, I do not think he ever suggested
that to me or to any of my friends.

Mr. Whitley. Did he ever suggest to you that one of the prin-

cipal reasons behind this venture, this proposition whereby he was
to have all this money to purchase battleships in the United States,

was to make contacts with the Navy, that it might make it possible
for the Soviet Military and Naval Intelligence agents to get infor-

mation they wanted?
Mr. Dalinda. No; he never suggested that, and to the contrary he

always emphasized that he acted for the American group, and I am
satisfied that he was.

Mr. Whitley. He did not suggest or hint that it might be one

of the purposes, that this project might be one to make contacts, or

the purpose was to make contacts for use in the future by the

Soviet in securing naval secrets?
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Mr. Dalinda. You repeat the question and my answer would be

the same that he would never do that to me.

Mr. Whitley. Did you ever have any reason to think that might
be the purpose behind the project, or one of the purposes of the

project? Did you ever have any reason through your associations

and conversations with Mr. Carp to believe that might be one of

the purposes?
Mr. Dalinda. One of Mr. Carp's purposes?
Mi-. Whitley. Of the Soviet Governmenr.
Mr. Dalinda. I would not know about the Soviet Government,
Mr. Whitley. You have never had any reason to suspect that?

Mr. Dalinda. Of Carp?
Mr. Whitley. That you suspected that through Carp the Soviet

Government might be trying to make contacts with the Navy Depart-
ment ?

Mr. Dalinda. No
;
I do not think so.

Mr. Whitley. You do not think so?

Mr. Dalinda. I am satisfied there was not.

Mr. Whitley. And you never heard Mr. Carp make a statement

that the Soviet Government intelligence agents had never been able

to "crack" the Navy Department ?

Mr. Dalinda. "Crack" the Navy Department?
Mr. Whitley. That is a phrase which means to make contacts

through which they could obtain information.

Mr. Dalinda. That they had endeavored to?

Mr. AVhitley. He never made a statement to you that gave you
the impression or idea that that was one of the purposes to make
contacts to establish friendly relations with persons which later on

might be used to advantage?
Mr. Dalinda. He never mentioned that.

Mr. Whitley. He did not make any mention of that?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Whitley. As I understand, you said he naturally would not

discuss that with you.
Mr. Dalinda. With me?
Mr. Whitley. Yes.
Mr. Dalinda. I think I would be the last person he would men-

tion such a thing to.

Mr. Thomas. He would not mention it to you ?

Mr. Dalinda. I do not think he would.
Mr. Thomas. Even if he were endeavoring to do it, he would

not mention it to you, you mean?
Mr. Dalinda. I know that Mr. Carp was out to get money; that

is what he wanted.
The Chairman. Go ahead, Mr. Matthews.
Mr. Matthews. You say that Mr. Carp was out to get money?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Matthews. By the way, in speaking of Mr. Carp in your

correspondence with Mr. Ferris you referred to him as Rodriguez.
Mr. Dalinda. Yes; we remembered he was called that in South

America.

Mr. Matthews. I will read from this memorandum again, and ask

you to explain whether this statement referred to Mr. Carp.
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Next thing I may mention is the suggestion not to pay much attention to

what he again says, promises, etc. Unfortunately, his memory "fails" him when
it suits his purpose, and sometimes I am sorry that I restrained you from
striking him on that memorable occasion in his larger room at the Hay-Adams
House. However, it is for the best that you didn't.

That was the occasion in which Mr. Ferris almost struck Mr. Carp ;

is that correct, is that what you referred to ?

Mr. Dalinda. Mr. Chairman, I appealed to you.
Mr. Thomas. This will not hurt your relatives in Russia, will it?

Mr. Dalinda. It would not, but that is Mr. Ferris' business.

Mr. Matthews. I will read on. [Reading:]

I invite to believe my knowledge of all the surrounding circumstances and
the nature of the people

—we will get the money. In full. Not much more time

to wait. I gave you yesterday the reasons—the Bolsheviki Government never

failed to pay when it was agreed upon, and I know to my own knowledge that

Rodriguez advised Moscow that he had agreed to pay to the Minister, just as I

know that he advised there that one of my conditions was the release and
delivery of my brothers.

Maybe the following little fact will help in bringing home the point I am
driving at. Rodriguez had an employee

Mr. Dempsey. Is that relevant, Mr. Chairman?
Mr. Dalinda. I do not see how it is.

Mr. Dempsey. The part relative to his relatives.

The Chairman. Leave that out.

Mr. Dempsey. With reference to relatives.

Mr. Dalinda. It is too late.

Mr. Matthews (continuing) :

Rodriguez had an employee, a retired United States Navy captain, who, were
he not retired, would have been now in the rank of an admiral, and, therefore,
a friend of all the present acting admirals. Wolf would make this captain to

telephone from their New York office to Admiral Leahy or other admirals, and
ask pertinent questions. When this captain preferred not to do that, he was
reminded by Wolf in a similar way as he did when pointing an accusatory
finger at Admiral Leahy and the old Judge Moore, and reminding the captain
he is in their pay and should do what he is told. The captain would later be
asked to make a written report of what was said over the telephone, and this

written report compared with their records. As you understand, neither the

admiral at the Navy Department, nor the captain at Rodriguez's office knew
about the latter. When I found out this trick—and it was no less than Wolf
himself who boasted about it—I understood how one has to be on guard with
them.

Now, Mr. Dalinda, are you not saying here in effect that Mr. Carp
and Mr. Wolf, one or the other, or both of them, tried to force a

United States Navy captain, their employee, to call up the admirals

in Washington and get certain information?
Mr. Dalinda. I say exactly what they say.
Mr. Matthews. And then when his captain

—do you also mean to

say
Mr. Dalinda (interposing). I mean to say this, if you will excuse

me, Mr. Chairman : I again appeal to you, would it not be proper to

discuss these matters in a closed session?

The Chairman. Well, this does not have anything to do with Rus-

sia; this has to do with the Department.
Mr. Dalinda. As I say, this was said to a friend

;
I told it to Mr.

Ferris, and I thought that I could speak freely.
Mr. Starnes. I notice in there you state Moscow is fully apprised

of the Minister's activities, or the Minister's work, in that respect.
That is correct?
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Mr. Dalinda. If I say so, Carp was telling me.

Mr. Starnes. They were fully apprised of the amount of money lie

was to receive under this contract ?

Mr. Dalinda. If Carp said so, they were.

Mr. Voorhis. I want to know—I am not clear at all about Admiral

Leahy and Judge Moore mentioned in there. What was the propo-
sition in connection with them?
Mr. Matthews. The connection was that Carp and Wolf, accord-

ing to Mr. Dalinda, tried to coerce a naval captain in their employ to

make telephone calls to Admiral Leahy and other admirals, to get
information from them, and then make a record of it for Carp.
Mr. Voorhis. That is what they tried to do ?

Mr. Matthews. Yes.

Mr. Dempset. Were they successful in that?

Mr. Thomas. That is what we are trying to find out.

The Chairman. We don't know.
Mr. Starnes. While we do not know what the information was, we

do know, as a result of Carp's money—I mean of Carp's action in

spending Soviet money in this country, they were enabled to in-

fluence action thereby, or to obtain favorable action that had not been

obtained before.

Mr. Dempsey. No; I don't think so.

Mr. Dalinda. Gentlemen, there is no money that could influence

any naval officer.

Mr. Dempsey. I don't see they did obtain action that they could

not obtain before.

Mr. Dalinda. It took a great deal of time to get something, and
now what they have got is also nothing. But what I want to say is

the captain in their service got $100 a week, or a month—I think a

month.
The Chairman. Did not you testify, though, yesterday, that Wolf

was a blunt type of fellow; that he wanted to get it right now by
rough methods?
Mr. Dalinda. I never met with Wolf at any other place except the

office.

The Chairman. I know; but did not you say that?

Mr. Dalinda. I said it; but, if it will interest you, Carp himself

protested time and time again about Wolf's behavior at Government
offices. Wolf would lecture on constitutional rights and keep dog-

ging the officials, and that is why Wolf was not suitable for that

purpose. He is a blunt kind of man.
The Chairman. Now Dr. Matthews has hardly read any of the

stuff that is in those two memorandums; is that right?
Mr. Matthews. That is right.
The Chairman. You have purposely passed up a great many things

which the committee is going to hear in executive session and then

determine whether or not that matter ought to be released to the

public. But here is your own statement, and I do not know what you
mean by it when you say that here was an ex-naval officer, retired,

on the retired list, who was on the pay roll of the Soviet Govern-

ment, according to the testimony of Carp, and he is calling up ad-

mirals—Wolf is having him call up admirals, for the purpose of

getting information. You certainly know what you had in mind.
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Mr. Dalinda. I had in mind exactly what I said. I repeated what
Wolf said to me.
The Chairman. All right.
Mr. Thomas. I think it is all very important and so important

and so startling that we ought to bring it all out right here and
let the whole world know about it.

The Chairman. Well, there are matters in this memorandum that

may affect this man himself. I mean he has relatives in Russia.
Mr. Thomas. All right ; family matters, we can pass up—family

matters.

Mr. Dalinda. I appreciate that
;
that is good and kind. It will

affect me personally very much.
The Chairman. Do you think there are matters you can tell this

committee more fully and frankly about in executive session than

you have heretofore?
Mr. Dalinda. Yes.
The Chairman. And will we have any assurance from you that

vou will give us a full, frank disclosure of this matter?
Mr. Dalinda. Certainly. I don't want to say I was not frank here

;

but, in view of certain friends, it may interest you
The Chairman. In other words, you mean there is certain

information you have which you will not now disclose, which
Mr. Thomas. Why do you want to go into executive session? So

you won't hurt your relatives?

Mr. Dalinda. So it would not hurt me.
Mr. Thomas. So it would not hurt your relatives; but outside of

that, you are willing for everything to be brought out here; is not that
true?

Mr. Dalinda. True.
Mr. Thomas. Then I think anything personal to you we might take

up in executive session, and everything else

Mr. Starnes. You want to conclude the examination here, though.
Mr. Chairman?
The Chairman. I think this will be agreeable, that any matter deal-

ing with his brother, or any of his relatives, his remarks with refer-
ence to anybody in a foreign country, be heard in executive session.

Mr. Dalinda. I understand that is now public knowledge, and all

the harm that could or may happen—I hope nothing—I think per-
haps publicity would only help ;

but it is done. I never expected that
matter to come to the public ;

that was a most cherished hope of mine.
The Chairman. You have not made anything public
Mr. Dalinda. I say my consideration was my brother, and Carp said

I had no brother.

The Chairman. Do you mean to tell me the Soviet Government
would be so dictatorial and tyrannical they would punish your rela-
tives because of statements you have made?

Mr. Dalinda. Mr. Chairman, I don't have to tell you about that ;

you know better about that.

The Chairman. But you have not said anything yet.
Mr. Dalinda. If I did not say, I will tell you I did not know for 2

years my mother was dead. I did not hear from her for 5 years, and
the last message I have from her is not to write, and here you are.
And so I stood for very much because I was promised consideration:
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and I wrote one of the letters that I did in the hopes only for that, and

I would not take that job only for doing that
;
and I hope the news-

papers will have sympathies with me, like all newspapermen do, for

the sake of my relatives, and not mention that.

The Chairman. I have not yet seen what you said.

Mr. Dalinda. That memorandum speaks of

The Chairman. We are not going to bring- out the memorandum.
_

Mr. Dalinda. No; but they, however, do speak about it; that is

already there.

Mr. Starnes. Mr. Chairman, this man not only has his family, and
I sympathize with him on that, but this man got into this thing because

there was money in there for him. He knew what he was doing; he is

an intelligent man. even if he is a

Mr. Dalinda. Mr. Congressman, you are certainly right in compli-

menting me on being intelligent.
Mr. Starnes. He is an intelligent man, and he went into this thing

with his eyes open, deliberately, for the purpose of making money.
That is what they all were doing; they were making money. And
while I have every sympathy in the world with any human being who
believes he might be jeopardizing his family
Mr. Dalinda. You will not jeopardize me?
Mr. Starnes (continuing). Yet I think the best interests of the

country might be jeopardized because a man might be willing to do
certain things, that were unlawful, for money.
Mr. Dalinda. I beg your pardon ; you don't refer to me doing any-

thing unlawful ?

Mr. Starnes. I did not say you did
;
I say if a man did do anything

for a monetary consideration, I don't think he ought to have any
sympathy.
Mr. Dalinda. You certainly
The Chairman. In this correspondence, omit anything with refer-

ence to his personal matters; you know what I am talking about; then

the committee can take that up in executive session.

Mr. Dempsey. I suggest you permit the different members of the

committee to see that memorandum—I have seen the meinoradum, and,
if they will see that, they will get an idea what it is.

Mr. Mason. I have not seen it.

Mr. Starnes. I have not seen it
;
I only saw a portion of it.

Mr. Dempsey. It would not help anybody, and it would hurt a lot.

It has nothing to do with this country.
The Chairman. We are not going into it. We will take a recess now

until 1 : 30 o'clock.

(The committee thereupon took a recess until 1 : 30 p. m.)

after recess

The committee reconvened, pursuant to the taking of the recess, at

1:30 p. m., Hon. Martin Dies (chairman) presiding.

TESTIMONY OF JOSEPH ZI0NS0N DALINDA—Resumed

The Chairman. The Chair's idea is that we will let Mr. Matthews
ask a few more questions he wants to ask, and then we will probably
go into executive session; so there are just a few more questions here

94!t:;i—39—vol. 8 12
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in open session that we will cover, then we will go into executive

session and go more fully into it. All right, Mr. Matthews.
Mr. Matthews. Mr. Dalinda, will you please identify the name

which appears as "Sir Walter" on some of your memoranda?
Mr. Dalinda. Scott Ferris—Walter Scott, and that is how it be-

comes "Sir Walter."
Mr. Matthews. I see. So whatever memorandum is addressed to

"Sir Walter," that means Mr. Ferris?
Mr. Dalinda. Yes

;
that is how I called him. I don't call him "Fer-

ris" or "Scott."

Mr. Matthews. And Mr. McGoodwin was addressed as "Minis-

ter," or spoken of as "Minister" ?

Dr. Dalinda. No; I always addressed him personally.
Mr. Matthews. I mean, where we find that in the correspond-

ence

Mr. Dalinda. It is always McGoodwin.
Mr. Matthews. And where Rodriguez appears, that refers to Mr.

Carp?
Mr. Dalinda. That refers to Mr. Carp.
Mr. Matthews. Did you use other pseudonyms, aliases, or pen

names ?

Mr. Dalinda. I think so.

Mr. Matthews. How were you referred to, when you were not
referred to by your own name?
Mr. Dalinda. I think maybe—I would not remember exactly; I

think always I am "Dalinda," you know. Whereas I don't remember,
I don't think different.

Mr. Matthews. Was Wolf ever referred to by any name other
than his own?
Mr. Dalinda. I don't think so.

Mr. Matthews. You don't think so ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Matthews. When you went to the offices of the Carp Export &

Import Corporation to have interviews or conferences, was it a prac-
tice for the heads of that corporation to take down your conversa-
tion on the dictagraph?
Mr. Dalinda. I don't have any direct knowledge of that. I would

not be surprised.
Mr. Matthews. But you did so state in your letter to Mr. Ferris,

did you not, that they had tried to record your conversations?
Mr. Dalinda. You know that is suspected always, that the Soviet

offices keep such instruments.

Mr. Matthews. What about your own office: When they came to
see you at your own offices, did you record their voices ?

Mr. Dalinda. No. That was suspected, but I did not.

Mr. Matthews. You stated in a letter to Mr. Ferris that you had
recorded them?
Mr. Dalinda. I think so.

Mr. Matthews. But that was some more bluff?

Mr. Dalinda. Yes; sometimes.

Mr. Matthews. You did not do it?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Matthews. Never?
Mr. Dalinda. Never.
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Mr. Matthews. Did you ever contribute to political campaigns, Mr.
Dalinda ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. In recent years?
Mr. Dalinda. I don't remember. I mentioned only yesterday one

contribution.

Mr. Matthews. To whose political campaign did you contribute
within the past year?
Mr. Dalinda. About 2 years ago, it was Mr. Mellen. I mentioned

that yesterday.
Mr. Matthews. You contributed to the political campaign of Mr.

Chase Mellen ?

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. Junior?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Matthews. Did you contribute anything to any campaigns

in Oklahoma?
Mr. Dalinda. No

;
I didn't. Not that I would not do it, but I was

late about it.

Mr. Matthews. Did you write to Mr. Ferris asking him how you
could contribute to the campaign of Senator Thomas?
Mr. Dalinda. I did.

Mr. Matthews. Did you make a subsequent contribution?
Mr. Dalinda. I didn't; I was late.

Mr. Matthews. You were late?

Mr. Dalinda. Yes; he was already elected, so my contribution
was not made.
Mr. Thomas. You mean he wrote you a letter after he was

elected

Mr. Dalinda. No; my letter came in presumably at the time he
was elected. Anyhow, I would be willing to contribute.

Mr. Thomas. How did it happen you selected these two men right
out of a clear sky—one in New York and one out in Oklahoma ?

Mr. Dalinda. In the New York case, I met Mr. Mellen and he
was running shortly after that for a local office.

Mr. Thomas. How much did you contribute to his campaign?
Mr. Dalinda. I mentioned yesterday the figure of $100. And,

about Senator Thomas, it was just to please Mr. Ferris, who was his

close friend.

Mr. Thomas. It was just to please Mr. Ferris?
Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Thomas. Did Mr. Ferris ask you to make that contribution?
Mr. Dalinda. No; he didn't.

Mr. Dempsey. Did you contribute?

Mr. Dalinda. No. I regret to say I was late. I would be glad to.

Mr. Dempsey. Do you know of any prohibition against American
citizens contributing to political campaigns?

Mr. Dalinda. I don't know of any such.
Mr. Dempsey. I don't, either.

Mr. Matthews. Mr. Dalinda, did you ever
Mr. Thomas. I might say, in that connection, while there is no

prohibition, in this case it is a very interesting fact that these men
were trying to get the United States Government to lower the bars
so that we could manufacture arms for Russia.



5116 UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES

Mr. Dempsey. There was no embargo on that.

Mr. Thomas. No
;
but it is an interesting tie-up.

Mr. Dalinda. Mr. Congressman, I think yon will be interested to

know—I think Mr. Thomas was against that.

Mr. Thomas. What is that ?

Mr. Dalinda. If I understood correctly, I think Mr. Thomas was

against that.

Mr. Thomas. What uThomas" are yon referring to ?

Mr. Dalinda. The Senator from Oklahoma. He did not share

in the opinion which Mr. Ferris had on the subject, so that would
not be in it, anyway.
Mr. Thomas. Of course you brought it up, Mr. Counsel, because

of the interesting tie-up, I assume? Mr. Matthews, did I under-

stand you are bringing this up because of the interesting tie-up?
Mr. Matthews. Yes; I was just inquiring what the facts are.

Mr. Dempsey. What tie-up?
Mr. Matthews. Mr. Dalinda wrote a letter to Mr. Ferris saying he

intended to contribute, or asking how he could contribute, to whom
he could send a check, and I was going to inquire of him how much
he contributed.

Mr. Dalinda. And whether I did.

Mr. Matthews. And whether he did.

Mr. Dempsey. Was there any prohibition in the law about it?

Mr. Matthews. No; but it is sometimes a matter of congressional

investigation.
Mr. Dalinda. That was all the contribution, which I mentioned.

There was no other.

Mr. Matthews. That was the only one?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. Mr. Dalinda, there is a reference here in a letter

from Scott Ferris——
Mr. Thomas. I would like to ask another question : Those con-

tributions you were making; they were being made by you out of

your own funds?
Mr. Dalinda. Entirely out of my own funds; by check to Mr.

Mellen.
Mr. Thomas. And where were you getting those funds from?
Mr. Dalinda. My funds?
Mr. Thomas. Yes.

Mr. Dalinda. I am in business—from my business.

Mr. Thomas. And you were also getting funds from Russia, were

you not?
Mr. Dalinda. Sir, I did not get them direct from Russia.
Mr. Thomas. Not directly; but, indirectly, that is where the funds

came from?
Mr. Dalinda. Yes .

Mr. Thomas. That is the point I was trying to make, Mr. Dempsey,
that these funds were coming indirectly from Russia, and some of
them were being passed on in the form of political contributions in

the United States.

Mr. Dalinda. But the money I contributed was before I got any
money.

Mr. Dempsey. I do not think there is any such testimony as that.

The witness testified yesterday he contributed $100 to some man
locally.
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Mr. Dalinda. Mr. Mellen. He is a Republican and an important

Republican in the State of New York. And, as a matter of fact, I

am confident the contribution was made before I got any money.
Mr. Dempsey. He was running for some local office?

Mr. Dalinda. Yes.
Mr. Dempsey. And you gave him $100 for his campaign?
Mr. Dalinda. Yes. His political manager sent a letter and I re-

plied; but, as a matter of fact, I contributed the money before I got

any money from McGoodwin.
Mr. Thomas. He was also helping this whole crowd?
Mr. Dalinda. He was helping; my story was he was helping with

one shipbuilding company.
Mr. Thomas. Sure; that is right. It does not make any difference

to me whether it is a Republican or a Democrat, it is all the same

thing.
Mr. Dempsey. Are you sure about that?

Mr. Thomas. I am positive.
Mr. Matthews. Mr. Dalinda, there is a reference here in a letter

from Mr. Ferris about "a proposed deal," which perhaps you can

explain :

If you—
(meaning Mr. McGoodwin)—
Mr. Dalinda, Charlie Michelson, Colonel Woodson, and Charlie Cunningham
want to take a fly at this land deal, there is plenty of it here for all of us.

The sale is so near at hand, so wire me immediately on receipt of this letter

to what extent, if at all, you want to play.

Does that have anything to do with this matter of Carp's?
Mr. Dalinda. No. I recall that reference. That was a matter of

land to be bought in Oklahoma at sales.

The Chairman. Bought from the Government?
Mr. Dalinda. From the Government—no.

Mr. Dempsey. You are talking about oil lands?
The Chairman. Lands in Oklahoma.
Mr. Dalinda. In Oklahoma City—no, Oklahoma State, and maybe

in the city.
Mr. Thomas. Who did you buy these lands from ?

Mr. Dalinda. I am not sure from whom he would buy them.
Mr. Thomas. You are not sure from whom you bought the lands

there?
Mr. Dalinda. I don't know whether he bought—yes; he bought

some, I think; yes. However, I didn't take any part in it.

Mr. Matthews. You did take part in it ?

Mr. Dalinda. No; I didn't.

Mr. Matthews. You didn't?
Mr. Dalinda. No.
Mr. Matthews. Then you would not know about the matter first

hand ?

_

Mr. Dalinda. I spoke to Mr. Ferris about that, but quite some
time

Mr. Matthews. On the question of where this Carp battleship
stands at the present moment, I would like to have you clear that

up, Mr. Dalinda. Is the application for this battleship still pend-
ing
—the application with the State Department?
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Mr. Dalinda. I don't know
;
I would expect it does not, because

we all understood that permission was granted for them to have it.

Mr. Matthews. Perhaps you could clear up this telegram and

letter, then, and tell us what it does refer to. This is a telegram
from you to Hon. Scott Ferris, dated August 3, 1939—a little more
than a month ago.
Mr. Dalinda. I remember that

; yes.

Mr. Matthews. It reads :

Would it be too much to ask to write me how things stand. Regards.

Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. Then the answer of Mr. Ferris to you, dated August
15,1939:
Dear Mr. Dalinda: I just returned to the office this morning. I hasten to

make reply to your telegram.
So far as I am aware the Russian technicians have the matter in Moscow and,

as I understand, nothing is desired to have us do until they return and until they

give final verdict in the premises. I have been devoting my attention to other

matters and after the diplomatic end apparently took it over for the time I have

thought there was nothing we could do until they finish rolling it over, after

which we will probably go back to the task, at least, hold ourselves in readiness.

Does that mean these plans are still in Moscow now, being passed
upon ?

Mr. Dalinda. I think I saw yesterday in the papers where Carp said

they were already examined, and whether they were returned, or not,
1 would not have any knowledge.
Mr. Matthews. But the application with the State Department is

now pending for the approval of those plans %

Mr. Dalinda. I would think they were approved; wouldn't you
think so ?

Mr. Matthews. I am asking you.
Mr. Dalinda. I don't know.
Mr. Matthews. The permit was made and canceled at one time,

was it not ?

Mr. Dalinda. The permit was canceled ?

Mr. Matthews. Yes; the permit of the State Department was
granted a little over a year ago and about 6 months later was canceled.

Mr. Dalinda. I don't know that.

Mr. Matthews. You don't know that ?

Mr. Dalinda. How can it be canceled, when they were sent to

Russia ?

Mr. Matthews. That is what I am trying to inquire of you. The
communication here states it has been formally canceled, but that the
matter stands as it was.
Mr. Dalinda. I don't know that.

Mr. Matthews. Then, so far as you know, the whole matter of the

Carp battleship has not yet reached a final conclusion. Some plans
are in Moscow, at least, waiting to be passed upon ?

Mr. Dalinda. Yes. I think he wants to build—there was an expec-
tation to build smaller units.

Mr. Matthews. Cruisers?
Mr. Dalinda. Something smaller than cruisers.
Mr. Matthews. These plans maybe refer to cruisers.
Mr. Dalinda. These plans refer probably to the big ship; is not

that so ?
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Mr. Matthews. It is Mr. Ferris' letter, and I am asking you how

you understood it.

Mr. Dalinda. I don't know. I understand after they got permis-
sion for 50,000 tons, they wanted permission for 35,000, and I under-

stand this has to do with 35,000.
Mr. Matthews. This has to do with 35,000 ?

Mr. Dalinda. Yes. Do I understand you are making a few marks
on my letters ?

Mr. Matthews. Just a slight pencil mark, yes. Would you rather

not have that done ? They have to be copied by the reporter, in order

to be entered in the record, and otherwise the reporter will not know
how much to copy and might copy too much.
Mr. Dalinda, were you acquainted with the fact that about 5 years

ago the President issued a statement requiring members of the Demo-
cratic National Committee who were operating as lobbyists in Wash-

ington to resign from their posts as Democratic committeemen?
Mr. Dalinda. No

;
I didn't know that. I don't remember.

Mr. Matthews. You did not know that ?

Mr. Dalinda. No.
Mr. Matthews. Have you learned it since?

Mr. Dalinda. No
;
I heard it now.

Mr. Matthews. You just heard it now?
Mr. Dalinda. Yes.

Mr. Matthews. That was not taken into account when you employed
Mr. Ferris to represent Mr. Carp ?

Mr. Dalinda. I did not employ Mr. Ferris.

Mr. Matthews. You were involved in it?

Mr. Dalinda. Yes
;
I was involved in it. I think Mr. Ferris would

be the best to answer that question, Mr. Counsel. And we never dis-

cussed that and it never was mentioned in my presence. I presume
Mr. Ferris was aware of that, if that is so.

Mr. Matthews. Mr. Chairman, there are some other matters which
I think, by agreement, we are to take up in executive session.

The Chairman. Your thought is to go into executive session now
on those other matters ?

Mr. Matthews. Yes.

The Chairman. Then, if the committee wants to make public any
of the information later, why that is one thing. The committee will

go into executive session. Please clear the room.

(The committee thereupon went into executive session.)





INVESTIGATION OF UN-AMERICAN PROPAGANDA
ACTIVITIES IN THE UNITED STATES

FRIDAY, SEPTEMBER 22, 1939

House of Representatives,
Special Committee to Investigate Un-American Activities,

Washington, D. C.

The committee met at 10 :30 a. m., in the caucus room, House Office

Building, Hon. Joe Starnes, presiding.
Present: Mr. Starnes, Mr. Dempsey, Mr. Voorhis, Mr. Mason, Mr.

Casey, and Mr. Thomas.
Present also : Mr. J. B. Matthews, Director of Research.

Mr. Starnes. The committee will come to order. I understand Mr.

Charles Recht is present this morning, and Mr. Matthews will conduct

the examination of the witness.

TESTIMONY OF CHARLES RECHT, ATTORNEY, NEW YORK CITY

(The witness was sworn by Mr. Starnes.)
Mr. Matthews. Will you give the committee your full name ?

Mr. Recht. Charles Recht.
Mr. Matthews. What is your home address ?

Mr. Recht. 1 University Place, New York.
Mr. Matthews. What is your business address ?

Mr. Recht. I am an attorney, with an office at 10 East Fortieth

Street.

Mr. Matthews. Under what name do you conduct your business,
Mr. Recht?
Mr. Recht. Under my own name.
Mr. Matthews. Have you ever been in the Soviet Union ?

Mr. Recht. Oh, yes.
Mr. Matthews. How many times?
Mr. Recht. I believe seven or eight times.

Mr. Chairman, may I make a correction, before Dr. Matthews pro-
ceeds much further?
There appeared a story in the newspapers that I was dodging a.

subpena. I would like very much to correct that and to give you a

statement as to the facts in that situation.

I was on my vacation when, on Monday afternoon, a process server

appears at my office and leaves a subpena, I understand, about 4 or 4 : 30
in the afternoon, returnable at 10 o'clock on Tuesday morning.

I had left for an automobile trip, not intending to communicate
with my office until the following Monday.
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The subpena server said if my office would communicate with the

committee, a definite date could be set, which was done, and it was

suggested that I would appear here on Tuesday.

Subsequently, when I called upon Wednesday I was told you were

looking for me, and I immediately returned.

I want it distinctly understood I have never been served with a sub-

pena, I have never dodged a subpena, and if the committee had only
written me a letter, you would not have required the issuing or produc-
tion of any subpena, and I would have been very glad to be here and

answer any and all questions.
Mr. Starves. We are glad to have you here and to have that ex-

planation from you.
Mr. Matthews. You said you had been in the Soviet Union seven

or eight times.

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. When was your first trip to the Soviet Union?
Mr. Recht. 1922.

Mr. Matthews. When were you there last?

Mr. Recht. 1936.

Mr. Matthews. You have not been in the Soviet Union since 1936 ?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. What time of the year were you there in the year

1936?
Mr. Recht. In the spring.
Mr. Matthews. Do you remember the months?
Mr. Recht. The middle of May, I believe.

Mr. Matthews. How long were you there on that visit ?

Mr. Recht. About 2 weeks.

Mr. Matthews. What was the purpose of your latest trip to the

Soviet Union ?

Mr. Recht. It was partially business and partially
—

well, a pleasure

trip. I took a trip around the world.

Mr. Matthews. What was the nature of the business on which you
went to the Soviet Union ?

Mr. Recht. In connection with inheritance matters.

Mr. Matthews. What countries did you visit other than the Soviet

Union on this trip around the world ?

Mr. Recht. I first went to France and then went to Czechoslovakia

and had an interview with President Benes, which was publised in

the New York Post. I then went to Poland to study the Jewish ques-
tion in Poland.

I took the Trans-Siberian Railroad and went to China and had an

interview with Finance Minister H. H. Kung, and with the Presi-

dent of the Republic, Dr. Sun-Fo, and several other Chinese leading
men. Then I returned via Vancouver home, spending a few days in

the Canadian Rockies.

Mr. Matthews. When were you in the Soviet Union immediately

prior to this visit of 1936 ?

Mr. Recht. That I do not recall
;

it might have been 1934.

Mr. Matthews. You were not there in 1935 ?

Mr. Recht. I do not believe so.

Mr. Matthews. What was the object of your visit in 1934?
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Mr. Recht. That was in connection with the work which I have
been carrying on relative to inheritance matters and other matters

involving Russian nationals.

Mr. Matthews. What other matters besides inheritance ?

Mr. Recht. Insurance matters.

Mr. Matthews. Were you in the Soviet Union in 1933 ?

Mr. Recht. I think so.

Mr. Matthews. On what business were you there then?

Mr. Recht. The same.
Mr. Matthews. Were you there in 1932 ?

Mr. Recht. I do not recall
;
I might have been. I do not remember

the dates, it was seven or eight times, and I also visited for that same

purpose other countries, France, for instance. We have represented
French nationals for that purpose.

Mr. Starnes. You say "we."

Mr. Recht. I mean my office.

Mr. Starnes. Your firm ?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. Your first visit to the Soviet Union was in 1922?

Mr. Recht. That is correct.

Mr. Matthews. Were vou there on inheritance and insurance busi-

ness at that time?
Mr. Recht. Yes; on interests involving Russian legal questions;

legal questions involving Russians in this country.
Mr. Matthews. Have you ever been in England?
Mr. Recht. Yes; two or three times.

Mr. Matthews. On business?

Mr. Recht. On business as well as pleasure.
Mr. Matthews. And Switzerland?
Mr. Recht. Never been to Switzerland—I passed through in trains

in going to other countries
;
in going to my native land, for instance,

Czechoslovakia.
Mr. Matthews. And Japan?
Mr. Recht. No; I was in Manchukuo on the way to China, pass-

ing through on the way to China.
Mr. Matthews. You were in China in that same year, 1936?

Mr. Recht. That is correct.

Mr. Matthews. What other Chinese officials did you meet besides

Dr. H. H. Kung, and the President of the Republic, Dr. Sun-Fo ?

Mr. Recht. I met the counsellor of the foreign office, Dr. Pi

Waitchapou.
Mr. Matthews. What was his position?
Mr. Recht. He was counsellor of the foreign office, the legal ad-

viser
;
and he discussed international law.

Mr. Matthews. Did you ever meet General Chiang Hsiu Liang ?

Mr. Recht. No
;
never met him.

Mr. Matthews. Did you ever have any relations of any kind
with him?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Through an intermediary?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Did you ever meet Generial Chiang Kai-Shek?
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Mr. Recht. No
;
I was promised an interview, but it did not take

place.
Mr. Matthews. Are you a member of the Communist Party of the

United States?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Have you ever been a member?
Mr. Reciit. No.
Mr. Matthews. Openly or secretly?
Mr. Recht. Never; the only party I have ever belonged to is the

Democratic Party.
Mr. Matthews. Are you a member of the American League for

Peace and Democracy?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Were you ever a member of the American League

against War and Fascism ?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Have you ever contributed, financially, to either

of those organizations?
Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. To which?
Mr. Recht. Oh, I sent a contribution to the journal of the Ameri-

can League against War and Fascism, Fight.
Mr. Matthews. The magazine Fight ?

Mr. Recht. Yes; because they published my articles on China.

Mr. Matthews. You contributed to the magazine because they pub-
lished your articles?

Mr. Recht. That is correct.

Mr. Matthews. Was that in the nature of a subsidy, to get your
articles in the magazine?
Mr. Recht. It was the easiest way out, Dr. Matthews.
Mr. Matthews. On these trips to the Soviet Union, who paid your

expenses ?

Mr. Recht. I paid my own expenses.
Mr. Mattheavs. Was that also true of your trip around the world ?

Mr. Recht. Oh, yes.
Mr. Matthews. You paid your entire expenses?
Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. Have you ever traveled on a false passport?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Have you always traveled on passports issued in

your own name ?

Mr. Recht. Oh, yes; decidedly so.

Mr. Matthews. Did you ever make any other contributions to the

American League for Peace and Democracy, or the American League
against War and Fascism, other than what you have mentioned?
Mr. Recht. None

; except to the magazine.
Mr. Matthews. Have you made more than one to the magazine?
Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. Two or three ?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. Do you remember how many?
Mr. Recht. Two or three times they published my articles.

Mr. Matthews. What sums did you contribute to the magazine
Fight?
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Mr. Kecht. I think I gave them $100 for each article they pub-
lished.

Mr. Matthews. That was two or three times?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. You do not remember exactly how many times;
was it two or three times?

Mr. Recht. Two or three.

Mi-. Matthews. Do you recall an organization known as the

Prodexco I

Mr. Recht. No; if you will—I do not recall it; if you will give me
a little more detail.

Mr. Matthews. It is spelled P-r-o-d-e-x-c-o.

Mr. Recht. I do not recall it just offhand. If you could tell me
more about it

Mr. Matthews. Can you not tell us more about it ?

Mr. Recht. The name sounds familiar.

Mr. M-atthews. Were you one of the directors of the organization?
Mr. Recht. Not that I recall

;
I would know if I was a director of

the organization.
Mr. Matthews. You were not one of the incorporators of the

organization?
Mr. Recht. No

;
not to the best of my recollection.

Mr. Matthews. You have no recollection of the organization at all ?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. None whatsoever?
Mr. Recht. Not offhand; the name sounds familiar. If you will

identify
Mr. Matthews. If you ever had any connection with it I think you

would remember.
Mr. Recht. Not necessarily. I have lived a long business life, Dr.

Matthews, and have been 30 years at the bar.

Mr. Matthews. Did you ever know Ludwig C. K. Martens?
Mr. Recht. Yes; he was my client.

Mr. Matthews. Who was Mr. Martens?
Mr. Recht. Mr. Martens was the first representative of the Soviet

Government in this country.
Mr. Matthews. How long was he a representative of the Soviet

Government in this country ?

Mr. Recht. About a year.
Mr. Matthews. What year was that?

Mr. Recht. 1918 to 1919.

Mr. Matthews. Was he the so-called unofficial ambassador of the

Soviet Union in the United States ?

Mr. Recht. I believe that is what he was called by the newspapers.
Mr. Matthews. What were the circumstances of his departure from

the United States ?

Mr. Recht. Well, that is all a matter of a 15,000-word record by
the Senate investigating committee in 1919, gentlemen.
Mr. Matthews. Will you proceed and summarize that in a few sen-

tences ?

Mr. Recht. Mr. Martens was investigated by the Senate committee,
I think by the Overman committee and by the Lusk committee and
some other committees, on the charge that he was a member of the
Communist International. Finally deportation proceedings were be-
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gun against him in 1919 or 1920, and then he departed.
Mr. Matthews. You say deportation proceedings were begun and

then he departed?
Mr. Recht. That is correct.

Mr. Matthews. Do you mean lie was deported?
Mr. Recht. He was not ; it was a voluntary departure on an ar-

rangement by Secretary Wilson, who was Secretary of Labor at that
time.

Mr. Matthews. You say it was voluntary ;
it could have been a de-

parture under the pressure of deportation proceedings ?

Mr. Recht. I do not know what you call it, but the Secretary of La-
bor and I, as attorney for Mr. Martens, made an arrangement that in
lieu of deportation Mr. Martens can voluntarily depart, wherein the

deportation was afterward canceled.

Mr. Matthews. Who represented Mr. Martens?
Mr. Recht. Governor Hardwick, of Georgia, and Dudley Field

Malone, and Professor Hourwich. The chief counsel was Governor
Hardwick of Georgia.
Mr. Matthews. Were you a member of the so-called Embassy staff

headed by Mr. Martens ?

Mr. Recht. Not a member; I was attorney for Mr. Martens in the

deportation proceedings, one of the attorneys.
Mr. Matthews. Have you been attorney for the Soviet Embassy

since the recognition of the Soviet Union in 1933 ?

Mr. Recht. No—I have handled some cases which were referred to

me by the Embassy, that is, one case only.
Mr. Matthews. Then you have served the Soviet Embassy in a legal

capacity ?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. In one case ?

Mr. Recht. I was consulted only in one case.

Mr. Matthews. What was that case?
Mr. Recht. I submit to you, gentlemen, that as a matter between

attorney and client, that is privileged, and I am not obliged to answer
it, but it is no secret. It was in connection with the search for the
Russian fliers lost in the Arctic region. A plane had been hired and
smashed in Alaska, and the people who owned the plane made some
claims which the Embassy thought were exorbitant, and I was called
in to sit in as adviser to try to adjust this claim between the owner
of the plane and the Embassy, that is all, and I was paid.
Mr. Matthews. Are you retained at the present time by the Soviet

Embassy ?

Mr. Recht. Not unless I am called, and I hope to be retained in any
case that might arise. There is no permanent retainer, however.
Mr. Matthews. Or for the Soviet consulate in New York?
Mr. Recht. No

;
we are not retained by the Soviet consulate, but we

have appeared for the Soviet consulate.
Mr. Matthews. Are you an attorney for the Amtorg Trading Cor-

poration ?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Have you ever been ?

Mr. Recht. I am counsel
Mr. Matthews. You are counsel for the Amtorg Trading Corpora-

tion?
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Mr. Recht. That is a matter where cases of litigation are some-

times referred to me, but only in litigation. That is a matter of record.

We appear here and there in cases which reach the courts.

Mr. Matthews. How long have you been counsel for the Amtorg
Trading Corporation ?

Mr. Recht. Only since Judge Thacher—I took the litigation part

away from Simpson, Thacher & Bradley, Judge Thacher's firm.

Mr. Matthews. Have you ever had any business connections with
the Soviet Government ?

Mr. Recht. Well, I am appearing for the Soviet Government in

one case now pending in the southern district of New York, in the

Federal court, against the National City Bank.
Mr. Matthews. Is that the only case you have ever had on behalf

of the Soviet Government ?

Mr. Recht. No
;
I have appeared in three or four cases which were

referred to me.
Mr. Matthews. Over a period of years ?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. Beginning at what time, do you recall ?

Mr. Recht. I do not recall. As I recall there were not more than

three for the Soviet Government.
Mr. Matthews. Have you ever represented any institutions other

than the Government itself, institutions of the Soviet Government?
Mr. Recht. That would be included in the general retainer. You

mean institutions of the Soviet Government?
Mr. Matthews. Departments of the Soviet Government.
Mr. Recht. Yes; I represented in one case the Natural Gas Cor-

poration, which was a part of the Government, in a lawsuit.

Mr. Matthews. The Natural Gas Trust, or Corporation (

Mr. Recht. Trust.

Mr. Matthews. The Natural Gas Trust of the Soviet Union?
Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. When was that, do you recall ?

Mr. Recht. About a year or two ago.
Mr. Matthews. Throng] lout your practice as an attorney in the

United States, have you ever instituted suits in the United States on
behalf of any branch or department of the Soviet Government, or

one of its subsidiary agencies ?

Mr. Recht. I told you we brought suit—this suit pending now was

originally started in 1921 ; it is a suit against the National City Bank,
and then because of a decision of the Court of Appeals of the State

of New York we had to suspend it, but after recognition we resumed
it. This is a case that went to the United States Supreme Court
after being in the court of appeals, and now we may go into the

appellate division on the same case.

Mr. Matthews. Is that the case of the Russian Volunteer Fleet ?

Mr. Recht. No; that is the case of the U. S. S. R. against the

National City Bank.
Mr. Matthews. What is the Russian Volunteer Fleet?

Mr. Recht. The Russian Volunteer Fleet was a corporation organ-
ized under the czarist government.
Mr. Matthews. Did you ever institute suit in this country on

behalf of the Russian Volunteer Fleet?

Mr. Recht. Oh, yes
—I did not institute it, I took it over.
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Mr. Matthews. You conducted that suit on behalf of the Russian

Volunteer Fleet?
Mr. Recht. That is right.
Mr. Matthews. When did that take place?
Mr. Recht. The suit was commenced in 1918, I think.

Mr. Matthews. When was it finally adjudicated?
Mr. Recht. It was not adjudicated.
Mr. Matthews. What was the outcome?
Mr. Recht. That, gentlemen, is a matter of 7,000 pages of testi-

mony in the Court of Claims now, where the case was pending.
This was a case involving the seizure by our Government of two

ships that the Russians were building here during the war.

Mr. Matthews. You can state in a word what the outcome was?
Mr. Recht. The outcome was that when Mr. Lebreen concluded

an agreement with our President he assigned this claim to the

United States.

Mr. Matthews. You stated you have represented litigants in the

Soviet Union in connection with American insurance companies;
is that correct?

Mr. Recht. Oh, yes.
Mr. Matthews. A great many of them ?

Mr. Recht. 12,000 individuals.

Mr. Matthews. 12,000 cases?

Mr. Recht. Yes.
Mr. Matthews. 12,000 cases of Russian citizens who had claims, or

purported claims, against American insurance companies?
Mr. Recht. Yes; except that there were also some Polish, some

Lithuanian, some Latvian, some Germans, and some Estonians as

well as some Americans in this 12,000.

Mr. Matthews. Were these citizens of other countries you have

just named at one time citizens of Russia?
Mr. Recht. They might have been.

Mr. Matthews. Was that the reason why that was handled in this

group of cases?

Mr. Recht. They arose by reason of policies issued by the New
York Life Insurance Co. in Russia. Then these people were in
different parts of the world and they sued because they had bought
Russian policies.
Mr. Matthews. They were at one time citizens of Russia, they took

their policies out in Russia?
Mr. Recht. That is right. I remember one case of an American

citizen who had lived in Russia and took out a New York Life
Insurance policy in Russia and took that policy with him. The
question arose as to where the policies were issued.

Mr. Matthews. Do you represent these claimants in these 12,000
cases individually; do you represent these persons individually?
Mr. Recht. Yes; as attorney under an arrangement with the New

York Life.

Mr. Matthews. Did these 12,000 persons get in touch with you,
individually ?

Mr. Recht. No
;
that is a matter of a contract which was concluded

between the New York Life and myself, and Messrs. Sullivan &
Cromwell, attorneys, which is about 70 pages long, and under this
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contract I was appointed administrative agent to settle all these

claims arising by reason of these Russian policies.

Mr. Matthews. From the Russian end of that matter, was there

not some agency in the Soviet Union with which you dealt ?

Mr. Recht. Yes; an agency which is still in existence, which is

called Iniurcollegia.
Mr. Matthews. Did not these 12,000 individuals cooperate through

this organization as an intermediary in order to retain you as their

counsel in these cases?

Mr. Recht. That is correct.

Mr. Matthews. You did not have any personal or direct contacts

with these 12,000 individuals yourself?
Mr. Recht. Sometimes they wrote me letters, and we answered

them.
Mr. Matthews. Were they few or many?
Mr. Recht. Many.
Mr. Matthews. About how many would say?
Mr. Recht. They even wrote letters to the New York Life, which

the New York Life sent back to us, and we answered them, or Sullivan

& Cromwell, attorneys for the New York Life.

Mr. Matthews. Is not the Iniurcollegia an agency of the Soviet

Government ?

Mr. Recht. No; the Iniurcollegia is an association of the Moscow

bar, of lawyers.
Mr. Matthews. Was it a prerevolution organization?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Did you ever represent any prerevolutionary Rus-

sian insurance organizations in this country?
Mr. Recht. Not that I know of. I do not recall just what you

mean by prerevolutionary.
Mr. Matthews. Organizations which existed prior to the revolution

and which continued after it.

Mr. Recht. I do not recall any.
Mr. Matthews. An organization known as the Russian Insurance

Co.?
Mr. Recht. No

;
not any Russian insurance company ;

what you are

after is the Moscow Fire, I suppose ;
I can tell you about that.

Mr. Matthews. The Moscow Fire Insurance Co.?

Mr. Recht. That is right; is that what you are after?

Mr. Matthews. What was that?

Mr. Recht. The Moscow Fire was an insurance company which had
a branch in America and did a lot of reinsuring.
Mr. Matthews. Was not that the Rossia Insurance Co. ?

Mr. Recht. No; that was another. There were a group of them.

There was a Moscow Fire Co., First Russian, the Second Russian, and
the Rossia, a Russian reinsurance company; they all did reinsurance

business here.

After the revolution the superintendent of insurance of the State of

New York took these companies into liquidation, and lie asked me to

assist him. I did assist the superintendent of insurance as well as his

counsel, who was at that time Mr. Donnelly.
Mr. Matthews. The superintendent of insurance of the Soviet

Union ?
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Mr. Recht. Of the State of New York. Mr. Donnelly was of the
firm of Olvany, Eisner & Donnelly.
Mr. Thomas. Did yon represent the American branches of those

reinsuring companies, or the parent company?
Mr. Recht. I did not represent anybody, Mr. Congressman. I was

asked by the superintendent of insurance because of my contact I could
make with Russia to assist Mr. Donnelly and try to preserve the funds

against improper claimants in this country, and I did assist him for
about 3 years. I also assisted him in the Rossia insurance case, but
that did not get very far, I might say.
Mr. Matthews. What was the Rossia insurance case?

Mr. Recht. The Rossia insurance case was another reinsuring com-

pany, that was taken over—is it material, gentlemen ? It is such an
old story and I will be taking up your time, and it is all a matter of
record.

The Rossia was grabbed up by a lot of improper people in the State
of Connecticut, in my opinion, and if you want to go into all of that, I

shall be glad to do it.

The superintendent of insurance tried to prove that the transfer was

fraudulent, and the case was tried. I sat in as assistant, voluntarily,

with the superintendent's attorney or counsel, and he retained, I think
it was Professor Wolf, of Rumsey & Morgan. This is all past history,
and the court of appeals, Judge Wasshwold, was sitting in the supreme
court, and decided that the whole transfer was fraudulent, and then
on appeal to the appellate division as well as the court of appeals,
Judge Wasshwold's decision was reversed.

Mr. Matthews. Who was this Wolf you refer to?
Mr. Recht. He was a member of the firm of Rumsey & Morgan^

New York attorneys.
Mr. Matthews. Will you please name the banks in which you

keep your accounts?
Mr. Recht. We have an account in the Chase; the Manufacturers

Trust; National City, and Empire Trust, and maybe two or three
small accounts where I am named administrator or executor of estate

in some other banks.
Mr. Matthews. Are these accounts in the name of your law firm?
Mr. Recht. In my own name.
Mr. Thomas. You have an account in the Manufacturers Trust

Co.?
Mr. Recht. Yes.
Mr. Matthews. Chase, Manufacturers Trust, National City, and

Empire Trust?
Mr. Recht. That is right. There may be two or three small ac-

counts where I am administrator or executor of an estate.

Mr. Thomas. Do you have an account in the Amalgamated?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Have you ever had occasion to collect moneys in

the United States or Canada for persons or institutions in Russia?
Mr. Recht. I have explained
Mr. Matthews. Insurance money?
Mr. Recht. Insurance money and inheritance.

Mr. Matthews. Any other funds than insurance or inheritance?
Mr. Recht. Well, we might have brought suits for nonsupport, for

compensation, negligence
—I do not know; I mean, ordinary legal

practice.
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Mr. Matthews. Could you give an estimate of the amount of such

moneys that you have collected in your work as counsel for Kussian

individuals or governmental agencies?
Mr. Recht. Our transmissions to individuals run to about $150,000

a year for Russians.

Mr. Matthews. For Russians?
Mr. Recht. For Russians. They are less than that for French

and Poles.

Mr. Matthews. How are these funds transmitted?

Mr. Recht. Through the Chase National Bank.
Mr. Matthews. To what agency in Moscow?
Mr. Recht. To the bar association, Iniurcollegia.
Mr. Matthews. These funds are directly transmitted?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. They are not matters of bookkeeping transactions ?

Mr. Recht. No. We have to furnish receipts for the court, to the

administrators and the lawyers showing that the payment was made
and the debt was discharged. Those receipts are filed in court.

Mr. Matthews. Who issues those receipts?
Mr. Recht. The individual signs the receipt.

Mr. Matthews. The individuals?

Mr. Recht. Yes, before notaries or American consuls.

Mr. Matthews. These individuals are in Russia?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. They issue receipts or sign receipts before nota-

ries, and they are sent back to you by Iniurcollegia?
Mr. Recht. Yes. In Poland they were signed before Polish nota-

ries; in France they were signed before French notaries.

Mr. Matthews. As far as the Soviet Union is concerned, in every
case you have been satisfied that the individual claimant has received

the funds transmitted to him ?

Mr. Recht. Gentlemen, I submit again, within the scope of this

resolution—I am willing to answer and I will answer very clearly
and gladly, but I just wonder how material this is. If you want to

know, I will tell you what happened. When I went to Russia, I

visited the office of this bar association. It is the same as any other
law office—people coming in there and raising the dickens about a

high funeral bill, about a claim that was settled for an estate that
was too large; and I generally ducked, so I would not have to answer
any questions. It was the same in France or in Poland.
We have the receipts, and even after the money is received we

sometimes get a letter directly from a claimant, because the bar asso-

ciation office says, "If you are not satisfied, write to the lawyer di-

rectly," and they write us letters, and we have to answer the client

directly that we settled the claim for board and lodging for so much
money rather than go to court, because the litigation would be more
expensive than the settlement, Of course, they believe that the law-

yer is in cahoots with the claimant. You gentlemen are lawyers;
you know how that is. Lawyers get accused of almost everything.

Mr. Matthews. Mr. Chairman, I think the witness can give a yes
or no answer to that question.
Mr. DEMrsEY. What is the question?
Mr. Matthews. I will ask the reporter to read it.

Mr. Dempsey. Ask the question again. I do not know what the

question is.
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Mr. Matthews. I asked the witness if he has been satisfied that in

every individual case the claimant has received the funds which he

has collected for him in this country.
Mr. Recht. Well, I have answered it.

Mr. Matthews. Yes, or no.

Mr. Kecht. Yes; surely; I am satisfied.

Mr. Dempsey. He said he had receipts from them.

Mr. Recht. That is right.
Mr. Dempsey. That is the only evidence you could possibly get.

Mr. Recht. Yes.
Mr. Matthews. Have all of these cases in the Soviet Union or the

constituent republics of the Soviet Union been handled through
Iniurcollegia ?

Mr. Recht. That is right.
Mr. Matthews. Have any of these claimants resided in the Repub-

lic of Georgia or the Republic of the Ukraine?
Mr. Recht. Well, we do not distinguish where they reside. We

get a case and find out where a person resides.

Mr. Matthews. Do you know in many instances where the claim-

ant resides ?

Mr. Recht. In every instance.

Mr. Matthews. You know in every instance?

Mr. Recht. We have to tell the court about it.

Mr. Matthews. The fact that these republics which I have named
are known as autonomous republics has no bearing on the case so far

as your work is concerned?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. I think I asked you if you could give some ap-

proximate amount of the claims you have collected on behalf of these

individuals in the Soviet Union.
Mr. Recht. It runs to about
Mr. Matthews. I think you said $150,000 a year.
Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. Since what time?
Mr. Recht. The last 5 years, I would say.
Mr. Matthews. For the last 5 years ?

Mr. Recht. Yes.
Mr. Matthews. Prior to that time was it larger?
Mr. Recht. Less.

Mr. Matthews. Since 1922, would you say it has been—well, what
would you say it has been on an average since 1922 ?

Mr. Recht. I could not tell you. Are you referring to inheritance?
Mr. Matthews. Inheritance and insurance.

Mr. Recht. It probably runs to about $2,000,000.
Mr. Matthews. $2,000^000 total?

Mr. Recht. Yes; since 1922.

Mr. Matthews. A total of $2,000,000?
Mr. Recht. A little over, probably. I have never computed it.

Mr. Matthews. Were you provided in any of these cases with a

power of attorney signed by the individuals ?

Mr. Recht. In every case, under court rules, we have to file a power
of attorney.
Mr. Matthews. And those powers of attorney were provided also

by Iniurcollegia?
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Mr. Recht. That is correct.

Mr. Matthews. But signed by the claimants ?

Mr. Recht. That is right.
Mr. Matthews. Have you ever made any financial contributions to

the Communist Party of the United States?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. How many attorneys have you on your stall in your

office at 10 East Fortieth Street ?

Mr. Recht. Four.
Mr. Matthews. Are they listed as your partners?
Mr. Recht. No

; they work for me or are my associates.

Mr. Matthews. Could you give me some idea of their aggregate

salaries?

Mr. Recht. My overhead is approximately $20,000 a year.

Mr. Matthews. That is the overhead of the entire office?

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. Are these employees to your knowledge members of

the Communist Party of the United States ?

Mr. Recht. I do not believe so. I am almost sure they are not.

Mr. Matthews. Have you ever been designated as an official agent
of the Soviet Government in the United States?

Mr. Recht. Yes
;
for 1 year, from 1920 to 1921, to wind up the affairs

of Mr. Martens.
Mr. Matthews. Have you ever been at any other time so designated?
Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Are you registered with the State Department as

an agent of a foreign principal ?

Mr. Recht. At that time I registered.
Mr. Matthews. Are you now registered with the State Department

as the agent of a foreign principal ?

Mr. Recht. No
;
I am not an agent of any foreign principal.

Mr. Matthews. Will you please identify Alexander Rosenchein ?

Mr. Recht. Mr. Alexander Rosenchein was the president of what
was then called Credit Bureau, now Iniurcollegia. The Iniurcollegia
was first called the Credit Bureau.
Mr. Matthews. When was the name changed from Credit Bureau

to Iniurcollegia?
Mr. Recht. In 1935 or 1936, 1 am not sure.

Mr. Matthews. From 1922 until 1935 or 1936, Iniurcollegia was
known as the Credit Bureau ?

Mr. Recht. That is right.
Mr. Matthews. And what connection did Mr. Alexander Rosenchein

have with the Credit Bureau ?

Mr. Recht. He was first president of it. Later I believe he became

president of the Russian-Polish trade delegation, and then came here

to this country and became vice president of the Amtorg Trading
Corporation.
Mr. Matthews. He became vice president of the Amtorg Trading

Corporation ?

Mr. Recht. That is right.
Mr. Matthews. In what year?
Mr. Recht. I do not recall.

Mr. Matthews. Recently ?
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Mr. Recht. It might have been 1931 or 1932, 1 am not certain of the

dates.

Mr. Matthews. Is it correct that you have had some considerable

correspondence with Mr. Rosenschein ?

Mr. Recht. Oh, yes.
Mr. Matthews. Do you know what his official position at the present

time is?

Mr. Reciit. I do not know.
Mr. Matthews. Do you know where he is ?

Mr. Recht. I do not know.
Mr. Matthews. When did you last hear of Mr. Rosenschein ?

Mr. Recht. I think when I was on the short trip around the world,
I am not sure

;
he was engaged in construction work of a canal on the

Volga River, and knowing that I was in Moscow he took an auto-

mobile trip and I had lunch with him.
Mr. Matthews. That was in 1936 ?

Mr. Recht. I think so.

Mr. Matthews. You met him on the Volga ?

Mr. Recht. No
;
I did not meet him on the Volga.

Mr. Matthews. He was in charge of construction of a canal on the

Volga ?

Mr. Recht. Yes. He came to Moscow to have lunch with me, just
for a few minutes.
Mr. Matthews. Did you have any personal contact with him prior

to that time?
Mr. Recht. Yes.
Mr. Matthews. Or was it a matter of correspondence ?

Mr. Recht. Well, he was president of this lawyers' association. He
was a lawyer, and as president I had contacts with him.
Mr. Matthews. Did he ever discharge any duties of a confidential

nature for the Soviet Government in this country ?

Mr. Recht. I do not know.
Mr. Matthews. Or in other countries to your knowledge?
Mr. Recht. I mentioned as far as I know. I mentioned to you that

I heard he was trade chairman of the Polish-Russian delegation and
later became vice president of the Amtorg, and then I believe he was
made head engineer

—not engineer, but administrator, business ad-
ministrator—of this Volga canal construction. That is what he told

me. I did not take particular interest.

Mr. Matthews. Did you ever have any reason for believing that
Alexander Rosenschein was an agent of the Gay-Pay-Oo ?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. Have you stated fully the nature of the business on

which you were in China in 1936?
Mr. Recht. Yes; very fully.
Mr. Matthews. Did you ever know Zhukovitsky?
Mr. Recht. Yes.
Mr. Matthews. Was he ever employed in your office?

Mr. Recht. He was not employed in my office. Mr. Zhukovitsky
was a lawyer who was sent here by the Iniurcollegia to assist as a
Soviet lawyer in our office.

Mr. Mattheavs. How long was he in your office ?

Mr. Recht. About a year, a year and a half.
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Mr. Matthews. Was he an American citizen ?

Mr. Recht. No.
Mr. Matthews. He was sent here by Iniurcollegia (

Mr. Recht. Yes.

Mr. Matthews. When did he leave your office?

Mr. Recht. He afterward became attached to the legal department
of the Amtorg and worked half in our office and half in Amtorg.
Later on he resigned and worked for the legal department of Amtorg
entirely, and later became vice president of the Amtorg Trading Cor-

poration.
Mr. Matthews. Where is he now?
Mr. Recht. He went back, about a month ago.
Mr. Matthews. About a month ago?
Mr. Recht. That is right.
Mr. Matthews. Do you know what he is doing now, what appoint-

ment he has?

Mr. Recht. No
;
after being here 7 years.

Mr. Matthews. You mean he has gone back to the Soviet Union ?

Mr. Recht. He went back with his family to the Soviet Union.
Mr. Matthews. And you say he was not on your pay roll?

Mr. Recht. No.

Mr. Matthews. But he worked in your office. When he was in

your office, he was a representative of the Soviet Credit Bureau or

the Iniurcollegia, or both?

Mr. Recht. That was formerly the Credit Bureau
; yes.

Mr. Matthews. Under which name?
Mr. Recht. First the Credit Bureau and later Iniurcollegia.
Mr. Matthews. He was here in a period that overlapped the two

names?
Mr. Recht. When they changed the name.
Mr. Matthews. And did you conduct any other business with Mr.

Zhukovitsky than matters that had to do with claims of Soviet
citizens transmitted to you through the Iniurcollegia or the Credit
Bureau ?

Mr. Recht. No; not other than legal business. He made a speech
before the Philadelphia Bar Association on Soviet law, and I helped
to correct his English, if that is what you mean.
Mr. Matthews. But no other business connections?
Mr. Recht. No; purely legal. He was a lawyer. He was an

expert on Soviet law.

Mr. Matthews. Have you ever contributed financially to the
Abraham Lincoln Brigade?
Mr. Recht. No. I think I bought a couple of theater tickets and

did not go.
Mr. Matthews. Or to the Friends of the Abraham Lincoln

Brigade ?

Mr. Recht. That is what it would be.

Mr. Matthews. Did you ever contribute any money to the North
American Committee to Aid Spanish Democracy?
Mr. Recht. The same way. I get tickets, theater tickets, send the

check and give the tickets away.
Mr. Matthews. Have you ever contributed any funds to the

organization which succeeded the North American Committee to Aid



5136 UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES

Spanish Democracy, now known as the Spanish Refugee Relief Com-
mittee ?

Mr. Recht. I do not believe so. After Spain was finished, I lost

interest, except that I adopted a child.

Mr. Matthews. Was that for an organization known as the Foster
Parents Plan?
Mr. Recht. Yes. I sent the Quakers $109 to adopt a little

girl.
Mr. Matthews. Have any parties been held in your home for these

organizations ?

Mr. Recht. No. My home is my castle; I do not let anybody in

there.

Mr. Matthews. Would you be good enough to name your as-

sistants, the attorneys in your office?

Mr. Rfcht. Yes. Mr. David Drucker. Mr. Hyman Oppenheim, Mr.
Isidore Kantrowitz, and Mr. Serge Jarvis.

Mr. Matthews. How many other employees are there in your office

doing secretarial work?
Mr. Recht. Only two.
Mr. Matthews. Are they stenographers?
Mr. Recht. That is right.
Mr. Matthews. Will you please give their names ?

Mr. Recht. Miss Margolies and Miss Schechtman.
Mr. Matthews. Do you have their first names ?

Mr. Recht. I think Miss Margolies' first name is Sonia; I am
not sure; and Miss Schechtman 's first name I think is Ann.
Mr. Matthews. Mr. Chairman, that concludes the questions.
Mr. Starnes. Does any gentleman of the committee have any ques-

tions to ask?
Mr. Recht, did I understand you to say a moment ago that you

were a native of Czechoslovakia?
Mr. Recht. That is correct.

Mr. Starnes. When were you born?
Mr. Recht. 1887.

Mr. Starnes. What year did you come to America?
Mr. Recht. I was 13 years old.

Mr. Starnes. You have remained here ever since, continuously?
Mr. Recht. Ever since.

Mr. Starnes. You are a naturalized citizen?

Mr. Recht. That is right.
Mr. Starnes. That concludes the examination of the witness.
Mr. Recht. Thank you, gentlemen.
Mr. Starnes. The committee will recess until 10 o'clock tomorrow

morning. .

(Whereupon a recess was taken until 10 o'clock tomorrow, Sat-

urday, September 23, 1939.)
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House of Representatives,
SrECTAL Committee to Investigate

Un-American Activities,

Washington, D. C.

The committee met at 10 a. m., in the caucus room, House Office

Building, Hon. Martin Dies (chairman) presiding.
Present: Messrs. Dies, Starnes, Casey, Dempsey, Mason, and

Thomas.
Also present: Mr. Rhea Whitley, counsel to the committee; J. B.

Matthews, director of research.

The Chairman. The committee will come to order, please.
Our first witness is Dr. Dubrowsky.

TESTIMONY OF D. H. DUBROWSKY

(The witness was sworn by the chairman.)
The Chairman. Doctor, I wish you would speak distinctly, slowly,

and as loud as possible, because it is going to be rather difficult to hear

anyway in this room and we want to get your testimony.
Will you tell us your full name ?

Mr. Dubrowsky. D. H. Dubrowsky.
The Chairman. How do you spell it?

Mr. Dubrowsky. D-u-b-r-o-w-s-k-y.
The Chairman. What is your first name ?

Mr. Dubrowsky. D. H.
The Chairman. The initials are D. H. ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. And your address?
Mr. Dubrowsky. 400 East Fifty-eighth Street, New York.
The Chairman. New York City ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. All right, Mr. Whitley.
Mr. Whitley. How old are you ?

Mr. Dubrowsky. Fifty-one.
Mr. Whitley. When did you first come to the United States?

Mr. Dubrowsky. In 1905.

Mr. Whitley. Why did you leave Russia at that time ?

Mr. Dubrowsky. I was a political exile.

Mr. Whitley. As a result of your political activities ?

Mr. Dubrowsky. I was in the first revolution—in 1905.

Mr. Whitley. You participated in the first revolution ?

Mr. Dubrowsky. Yes
;
and I had to escape.
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The Chairman. He was born in Russia ?

Mr. Dubrowsky. I was.
The Chairman. What part of Russia?
Mr. Dubrowsky. Kiev, Ukraine.
The Chairman. You lived there continuously up until 1905?

Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. You were in the revolution at that time? •

Mr. Dubrowsky. I was.
The Chairman. Were on the side of the revolutionists ?

Mr. Dubrowsky. I was a member of the Socialist Democratic Party.
The Chairman. Member of the Socialist Democratic Party?
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. And you were required to leave?

Mr. Dubrowsky. After that revolution.

Mr. Whitley. Are you a citizen of the United States, Doctor?
Mr. Dubrowsky. I am.
Mr. Whitley. When and where were you naturalized?

Mr. Dubrowsky. I was naturalized in 1917 in the county of New
York, New York City Supreme Court of New York County.
Mr. Whitley. After coming to the United States, Doctor, did you

have any political affiliations here?

Mr. Dubrowsky. I joined the Socialist Party.
Mr. Whitley. Shortly after your arrival?

Mr. Dubrowsky. Shortly after my arrival.

Mr. Whitley. Were you active in that party for a number of

years ?

Mr. Dubrowsky. For a number of years.
Mr. Whitley. Did you maintain your interest in the political

developments in Russia?
Mr. Dubrowsky. I did.

Mr. Whitley. And did you maintain close connections with
friends and political associates in Russia?
Mr. Dubrowsky. I did over these years.
Mr. Whitley. Who were some of these associates, Doctor, back

in the early days?
Mr. Dubrowsky. Some are still prominent and some are quite

dormant.
Leon Trotsky was one.

Mr. Whitley. I see.

Mr. Dubrowsky. I knew him well when he was publishing the

democratic newspaper Nova Mier.
Nicholas Bukharin, Leo Deutch, Gregory Weinstein who later

occupied a position in the foreign office as director to the American

department in Moscow.
Mr. Whitley. Those are just a few.

Mr. Dubrowsky. The Nuerteva.

Mr. Whitley. Those are just some of the active leaders?

Mr. Dubrowsky. Ludwig Mertens.

Mr. Whitley. Doctor, you will give us some of the more recent

leaders a little later on?
Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. Were you in sympathy with the Bolsheviki revolu-

tion ?

Mr. Dubrowsky. Quite naturally I was.
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Mr. Whitley. When the left, or radical, branch of the Socialist

Party in the United States in 1919 broke away from the party and
formed the Communist Party of the United States did you take part in

that break and become a member of the Communist Party?
Mr. Dubrowsky. I did become a member of the Communist Party.
Mr. Whitley. At that time ?

Mr. Dubrowsky. At that time.

Mr. Whitley. Do you have your membership card ?

Mr. Dubrowsky. I have my membership cards.

Mr. Whitley. Will you describe—identify them for the committee,

please ?

Mr. Dubrowsky. At that time the party was in disrepute and was
an underground organization, and for that reason I have joined under
a psuedonym. My name at that time was Ivanoff.

Mr. Whitley. Will you spell it ?

Mr. Dubrowsky. I-v-a-n-o-f-f.

Mr. Whitley. That was the alias you joined the party under?
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. What was the date of that book, that membership

book?
Mr. Dubrowsky. That membership book is dated January 1922.

Mr. Whitley. 1922.

(The membership book dated January 1922 was identified as

"Dubrowsky Exhibit No. 1.")

Do you have any other membership cards or credentials ?

Mr. Dubrowsky. Yes. Later on when the party became a legal

entity, or later when the Workers Party was organized, the Workers

Party was the legal angle of the party and was controlled completely
and fully by the underground Communist Party, the illegal party.

Mr. Whitley. In other words, you had two party membership
books ?

Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. One in the legal party operating above ground and
the second in the underground party.
Mr. Dubrowsky. Quite right. The legal party I have joined under

my own name.
Mr. Whitley. Then you were a member of the legal and the illegal

party ?

Mr. Dubrowsky. Of the illegal party under a different name.
Mr. Whitley. Under a different name ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. The legal party under your right name and the

underground party under an alias.

Mr. Dubrowsky. Under an assumed name.
Mr. Thomas. What is the date of the second card ?

Mr. Dubrowsky. This one is dated 1924.

(The membership book dated 1924 was identified as "Dubrowsky
Exhibit No. 2.")

Mr. Whitley. Doctor, after the Communist Party, the left wing of

the Socialist Party was formed into the Communist Party of the

United States and you became a member here, did you continue to be
an active member of the Communist Party ?
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Mr. Dubrowsky. No. By that time I had officially joined the repre-

sentatives of the Soviet Government in the United States, and as such

I could not actively participate in any party organization.

Mr. Whitley. In other words, after you became an official repre-

sentative of the Soviet Government in the United States you had to

cease, you could not participate actively ?

Mr. Dubrowsky. In party activities.

Mr. Whitley. That was in order to divorce the Soviet Government
from such activities from the party?
Mr. Dubrowsky. That is correct.

Mr. Whitley. That did not, of course, change your feelings?

Mr. Dubrowsky. It did not.

Mr. Whitley. Or sympathy with the movement ?

Mr. Dubrowsky. It did not.

The Chairman. He did not cease to be a member; he ceased to be

active; is that correct?

Mr. Dubrowsky. Yes.

The Chairman. Your activities were soft pedaled ?

Mr. Dubrowsky. It was soft pedaled.
Mr. Whitley. Now, Doctor, what offices have you held with the

Soviet Government ?

Mr. Dubrowsky. I have them listed here.

I was secretary of the so-called Soviet Embassy when Ludwig
Mertens was appointed Ambassador to the United States.

I have here a certificate filed by Ludwig Mertens dated the 29th of

May 1920.

Mr. Whitley. I see.

Mr. Dubrowsky. Here is the certificate.

Mr. Whitley. Showing you were appointed secretary of the so-

called Soviet Embassy?
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Starnes. You had better have that identified also as an exhibit,

had you not ?

Mr. Whitley. Yes. Will you make the identification in the rec-

ord, Mr. Reporter?
The Chairman. The membership cards have been identified as

exhibits 1 and 2 and the certificate will be identified as exhibit No. 3.

(The certificate of appointment as secretary, dated May 29,

1920, was identified as "Dubrowsky Exhibit No. 3.")

Mr. Whitley. What other official positions other than being the

secretary to the Embassy, or secretary to Ludwig C Mertens, who was
unofficial Ambassador, what other positions have you held with the

Soviet Government, Doctor?
Mr. Ludwig. On my first visit to Moscow after the revolution in

1920, 1 was appointed a representative for the purpose of helping the

civil war or pogrom victims, and those victims could be counted in

hundreds of thousands throughout the whole length and breadth of the

Soviet Republic, especially in the south.

The Chairman. I did not understand that.

Mr. Whitley. He was appointed by the Soviet Government to the

committee
Mr. Dubrowsky (interposing). As a representative of the com-

mittee. The committee appointed—may I point out—the committee
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appointed by the Central Executive Committee of the party and
consisted of Communist Party members only and exclusively.
Mr. Whitley. Yes.
The Chairman. What was that committee?
Mr. Whitley. It was to aid these refugees of the civil war—victims

of the civil war in Russia; a committee was appointed by the Central
Committee of the Communist Party in Russia
Mr. Dubrowsky (interposing). May I explain that?

The Chairman. What date was that ?

Mr. Dubrowsky. May I explain that?
The Chairman. Yes.
Mr. Dubrowsky. As a result of the civil war, during the civil war,,

hundreds of villages and towns have been practically razed
;
the popu-

lation has been mutilated, killed, and starved, leaving victims of death
and disaster after the civil war in pogroms numbering hundreds of
thousands who were left absolutely destitute, without any succor.

I was appointed a representative in the United States and Canada
for the purpose of raising funds to help rehabilitate the victims in the
civil war.
The Chairman. Now, what year was that ?

Mr. Dubrowsky. That was in 1921.

The Chairman. 1921 ?

Mr. Dubrowsky. 1920—I beg your pardon.
The Chairman. 1920?
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. You were appointed by the Central Committee of

the Communist Party?
Mr. Dubrowsky. No; the Central Committee appointed the com-

mittee as constituting a committee on relief. That committee consisted

naturally of Communist Party members; no others could be appointed.
The Chairman. And they, in turn
Mr. Dubrowsky (interposing). In turn that committee appointed

me in the United States.

The Chairman. To raise funds?
Mr. Dubrowsky. For the purpose of raising funds to help the

victims.

The Chairman. I understand. All right, Mr. Whitley.
Mr. Whitley. Doctor, you will explain the funds raised after you

have completed your identification.

Mr. Dubrowsky. I will.

The Chairman. Did that cover South America, or was that just in
North America?
Mr. Dubrowsky. It covered the United States, Canada, and South

America.
The Chairman. Both continents?
Mr. Dubrowsky. The continents of North and South America.
The Chairman. You were representatives, official representatives

for all that section ?

Mr. Dubrowsky. For all that section.

The Chairman. All right.
Mr. Whitley. What other official positions have you held with the

Soviet Government, Doctor ? Incidentally
Mr. Dubrowsky (interposing). On the 28th of October 1921 I was

appointed representative in the United States of the Russian Red
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Cross, an affiliate of the International Red Cross with headquarters
at Geneva.
Mr. Whitley. Do you have your appointment?
Mr. Dubrowsky. The certificate of appointment is right here.

The Chairman. That will also be identified.

(The certificate of appointment as Russian Red Cross repre-
sentative, dated October 28, 1921, was identified as "Dubrowsky
Exhibit No. 4.")

Mr. Whitley. What other official position ?

Mr. Dubrowsky. On November 25 of the same year, 1921, I was

appointed representative in the United States, Mexico, and Canada,
and later on it was extended to the North and South American Con-
tinents.

Mr. Whitley. Do you have that appointment ?

Mr. Dubrowsky. I have the appointment.
Mr. Whitley. The original appointment?
Mr. Dubrowsky. This is a photostat. I have the original if you

want it.

Mr. Whitley. Yes.

(The appointment of November 25, 1921, was identified as

"Dubrowsky Exhibit No. 5.")

Any other official connections with the Government over there,
Doctor?
Mr. Dubrowsky. Yes. I was appointed also representative of the

Georgian Red Cross, of the Armenian Red Cross, of the White Russian
Red Cross. As a matter of fact, of all the Republics of the U. S. S.R.,
to represent in the United States, primary to represent all of the con-

stituent Republics of the U. S. S. R.
That certificate was issued and signed by Enukidze. He, by the

way, was shot.

Mr. Whitley. What was the date of that certificate?

Mr. Dubrowsky. The date of this certificate is the 14th of December
1930.

Mr. Mason. You said 1920 or 1930?

Mr. Dubrowsky. 1930.

(The certificate dated December 14, 1930, was identified as

"Dubrowsky Exhibit No. 6.")

Mr. Whitley. Any other official connection?

Mr. Dubrowsky. I have also a certificate issued by the Embassy of
the U. S. S. R., dated December 14, 1934, after recognition, certified

by the State Department of the United States, that I am an agent,
and accredited agent and representative of the Union of Red Crosses
of the U. S. S. R., indicating all constituent republics.

(The certificate of appointment dated December 14, 1934, was
identified as "Dubrowsky Exhibit No. 7.")

Mr. Whitley. All these appointments were for you to function in

the United States as the agent of the Soviet Government?
Mr. Dubrowsky. Quite right.
Mr. Whitley. Any other positions, Doctor?
Mr. Dubrowsky. Yes; I was also appointed, in 1924, by the High

Commission of the Fridtjof Nansen for the relief of Russian starv-

ing, famine, which was created by the League of Nations. I was the

representative of that committee in the United States.
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Mr. Whitley. In connection with that commitment or appoint-

ment, Doctor, were you representing the particular country or the

League of Nations as such?

Mr. Dubrowsky. No
;
I was representing only Russia.

Mr. Whitley. Only Russia?

Mr. Dubrowsky. It was limited so far as Russia was concerned.

Mr. Whitley. You were appointed by the League of Nations

committee ?

Mr. Dubrowsky. That committee had been specifically organized
for the relief of Russian famine sufferers.

Mr. Whitley. I see.

Mr. Dubrowsky. At that time there were no famines in capitalist

countries.

Mr. Whitley. Any other official positions held by you on behalf

of the Soviet Government, Doctor?
Mr. Dubrowsky. Yes. I have an appointment of November 17,

1923, showing I was appointed representative in the United States

and Canada of the Proletkino, a motion-picture industry
Mr. Whitley (interposing). The Russian motion-picture industry?
Mr. Dubrowsky. It is one.

Mr. Whitley. It is one of them?
Mr. Dubrowsky. One of the few controlled exclusively by the

Communist Party.
Mr. Whitley. I see. And as representative of that organization in

the United States you had, or your position had to do with bringing
films in ?

Mr. Dubrowsky. With bringing films in and exploiting them.

Mr. Whitley. And exploiting them ?

Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. And you will detail the manner in which that was
done later on ?

Mr. Dubrowsky. I will go into that further.

Mr. Whitley. Any other official connection ?

Mr. Dubrowsky. Yes. I was representative of the Central Execu-

tive Committee for relief of the famine which was headed by Leo
Kamenev.
Mr. Matthews. He was also shot, by the way.
Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. Shot by whom and for what reason?

Mr. Dubrowsky. He was accused of being a German agent and

communicating with Hitler.

Mr. Matthews. He was shot by whom ?

Mr. Dubrowsky. Shot by Stalin. All the shooting is done by that

fellow.

Mr. Whitley. And what was the nature of that commission ?

Mr. Dubrowsky. The nature of that commission was rather mani-
fold. Originally it was started as the commission organized by the

Russian Senate to procure funds and material relief for victims of the

Russian famine. Later on it created a sort of agency for the same

purpose. In other words, that was at the time when they realized that

as famines go on they can become a racket.

Mr. Whitley. In other words they were selling at exhorbitant prices
as the result of the famine?
Mr. Dubrowsky. That is right.
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Mr. Whitley. And you were appointed a representative here?
Mr. Dubrowsky. I was appointed American represenative, that is

right. Of this committee which was the Vtzik Committee was organ-
ized and established by the Senate of the Soviet Union.
Mr. Whitley. I see.

Mr. Dubrowsky. And I was appointed the representative.
Mr. Whitley. Do you have the original document showing that

appointment?
Mr. Dubrowsky. I have the original document to that.

Mr. Whitley. Any other official positions, Doctor?
Mr. Dubrowsky. I think there are some more. I was also ap-

pointed, in 1924—rather 1925—by a subcommittee of the Vtzik to take
care of the artists traveling abroad and collect a certain percentage
from them.
Mr. Whitley. In other words, you represented the artists in this

country for the purpose of collecting a certain percentage of their

salaries?

Mr. Dubrowsky. To make it as brief as possible, no Russian artist,
no matter what his standing or no group of artists could leave Russia
to go abroad unless they signed an agreement with this committee

obligating themselves to pay 10 percent of their earnings, to this

committee, supposedly for famine relief.

Mr. Whitley. Supposedly for famine relief?

Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. And you were the representative in the United
States?

Mr. Dubrowsky. I was the representative in the United States.

Mr. Whitley. To collect that 10 percent?
Mr. Dubrowsky. And that is how I happened to have had to take

charge of the Moscow artists when they came to America aided by
Stanislavsky.
Mr. Whitley. Any other connections, Doctor?
Mr. Dubrosky. I have another certificate issued to me, but which

I think was misplaced, of which certificate I referred to a little

while ago.
There are other official connections but I do not believe they are

of importance. I can recall none offhand. I do not believe the cre-

dentials are here but I have them somewhere, that is, in connection
with the shipment of commodities to individuals in Russia. I have

succeeded, in 1924, in inducing Russia to give the promise. It was

stopped shortly after with the exception of the first 2 months of
transmission of individual shipments for which dollars were paid
here because the Russian stores could not handle the goods.
Mr. Whitley. I see.

Mr. Dubrowsky. And it was stopped.
Mr. Whitley. The various official connections you have described

cover a period, from about 1920 to 1935 ?

Mr. Dubrowsky. They cover a period from 1919 to 1935.

Mr. Whitley. Up to 1935?
Mr. Dubrowsky. Yes; a period of 16 years.
Mr. Whitley. During that period of 16 years you have
Mr. Dubrowsky (interposing). I have been an active agent of the

Soviet Government in the United States, Canada, Mexico, and South
America.
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Mr. Whitley. In various capacities?
Mr. Dubrowsky. Iii the various capacities that I have indicated,

one of which, by the way, I held until 4 years ago, that of the Red
Cross.

Mr. Whitley. Now, Doctor, during that period, did you occupy any
close touch with the officials of the Soviet Government ; during that

period of 16 years, did you maintain close contact with the officials

of the Soviet Government ?

Mr. Dubrowtsky. I quite naturally had to maintain close contact

all those years.
Mr. Whitley. By correspondence and by means of

Mr. Dubrowsky. Correspondence and visits to the Soviet Union.

Mr. Whitley. Frequent correspondence '.

Mr. Dubrowsky. And visits to the Soviet Union.
Mr. Whitley. Doctor, during that period, who are some of the

officials of the Soviet Government you came in contact with and knew
and collaborated with? Incidentally, were you acquainted with

Valdimir Nikolai Lenin %

Mr. Dubrowsky. Yes; I knew Valdimir Lenin.

Mr. Whitley. You knew him personally?
Mr. Dubrowsky. I knew him personally. I knew most of the

founders of the Soviet Republic personally.
Mr. Whitley. Were you personally acquainted with Kamenev—

Leo Kamenev?
Mr. Dubrowsky. Leo Kamenev, who was the Vice Premier

;
he was

the right hand of Lenin at one time. I knew him very well; he was
one of my chiefs in the

Mr. Whitley. What happened to him, Doctor?
Mr. Dubrowsky. Oh, he was shot.

Mr. Whitley. He was shot?

Mr. Dubrowsky. He was shot.

Mr. Casey. Who was he shot by?
Mr. Dubrowsky. Of course, by Joe Stalin.

Mr. Whitley. Were you personally acquainted with Josef Stalin?

Mr. Dubrowsky. Yes
;
he was my chief at one time, but he did not

shoot me.
Mr. Whitley. He did not shoot you?
Mr. Dubrowsky. No.
Mr. Whitley. You have already stated you were well acquainted

with Trotsky?
Mr. Dubrowsky. I was.
Mr. Whitley. What about Nicholas Bukharin?
Mr. Dubrowsky. I knew Nicholas Bukharin for years.
Mr. Whitley. What official positions did he occupy?
Mr. Dubrowsky. He occupied two very important positions in

Russia. He was the general secretary of the Communist Interna-
tional at one time, and he was the editor of the official Communist
newspaper, Pravda. This, I believe, from the party point of view,
is the most prominent position one individual could occupy in the
Soviet Union.
Mr. Whitley. What happened to Bukharin, Doctor?
Mr. Dubrowsky. Shot.
Mr. Whitley. He was shot?
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Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. Were you acquainted with Leonid Krassin?
Mr. Dubrowsky. Leonid Krassin—I knew him since 1920. I met

him.
Mr. Whitley. And what official positions did he occupy in the

Soviet Government?
Mr. Duborwsky. Leonid Krassin was the original Commissar of

Foreign Trade, a member of the first original cabinet created by
Lenin. He was later trade delegate, or chairman, in 1921, and he
was the one who signed a trade agreement with Lloyd George—in

1920; I beg your pardon; in 1920. Then he was appointed Ambas-
sador to France and was Ambassador also to Great Britain.

Mr. Whitley. You were well acquainted with him?
Mr. Dubrowsky. I was well acquainted with him.
Mr. Whitley. During this period?
Mr. Dubrowsky. During this period.
Mr. Whitley. Were you acquainted with Christian Rakovsky?
Mr. Dubrowsky. I was well acquainted with Rakovsky.
Mr. Whitley. And what official positions did he occupy with the

Soviet Government?
Mr. Durrowsky. He was Prime Minister to the Ukraine Soviet

Republic. He was a Rumanian by birth.

Mr. Whitley. What happened to him, Doctor?
Mr. Dubrowsky. Well, he was elevated to be Ambassador to

France and England, then he was given 25 years of hard labor.

Mr. Whitley. In Siberia?

Mr. Dubrowsky. Oh, yes; I don't know whether he is yet alive;

they usually shoot them there.

Mr. Whitley. Was that during the regime of Josef Stalin?

Mr. Dubrowsky. Of course, Joe did that.

Mr. Casey. Why did he do that?

Mr. Dubrowsky. They all had to confess either to being Nazi spies
or Japanese spies, and they usually confess. It is hard to explain to

one, but as you sit in the famous Lugunka, after about a month or
two while they work on you, they usually confess.

Mr. Casey. Do you mean they deal out something worse than death
ro make them confess?

Mr. Dubrowsky. The bargain is usually confession or death; you
bargain with them, "If I confess, will you shoot me?"
Mr. Casey. That is preferable ?

Mr. Dubrowsky. Oh, yes ;
much preferable.

Mr. Whitley. Were you acquainted with Nicholas Krestinsky?
Mr. Dubrowsky. I knew Mr. Krestinsky while he was Commissar

of Finance and Ambassador to Berlin. He was also the predecessor of
Josef Stalin as general executive secretary of the Communist Party.
Mr. Whitley. In other words, at the time you knew him, he occu-

pied the position which Stalin occupies at the present time?
Mr. Dubrowsky. That is quite right.
Mr. Whitley. What happened to him ?

Mr. Dubrowsky. He was shot.

Mr. Whitley. He was shot ?

Mr. Dubrowsky. Shot.
Mr. Whitley. That is after Stalin came into power?
Mr. Dubrowsky. That is right.
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Mr. Whitley. Were you acquainted with Gregory Zinoviev ?

Mr. Dubrowsky. Yes; I knew the gentleman—if you may call him
that,

Mr. Whitley. What positions did he occupy with the Soviet Gov-
ernment?
Mr. Dubrowsky. When I first met Zinoviev. that was during my

first trip to Moscow when it was blockaded, in the early part of 1920.

I met him in Petrograd. He was the chairman of that region. That
is an all-powerful position; he, is the czar; he is the almighty.
Mr. Whitley. Of that section ?

Mr. Dubrowsky. Of that section. And by way of illustration of
the mood of the individual, I once was having dinner in his apart-
ment and a former classmate of mine, a Russian classmate, not Ameri-

can, Bill Shatov, who was quite prominent at one time, was at that

time in charge of the Ogpu—at that time it was not called the Ogpu,
it was the Cheka or Retcheka, the committee of the—well, it is the

secret police department, anyway, with extraordinary powers—and
the Honorable Mr. Shatov brought a list. It was right after the

Genera] Yudenitch affair.

Mr. Whitley. About what date?
Mr. Dubrowsky. That was in May 1920—after he was beaten off,

possibly 6 or 7 days, and came into Leningrad, or Petrograd at that

time it was still called, because Lenin was alive—and that evening
Mr. Shatov brought a list of names containing about 130 people that
were to be executed that night as counter-revolutionaries. Our
friend Mr. Zinoviev, with a squeaky, unpleasant voice, asked, "Is it

too much to read; it is all right to sign it?" "Yes." And he signed
it and they were executed that night. So that I had no particular
anxiety when I heard that Joe shot him.
Mr. Whitley. That is, later Zinoviev himself was shot?
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. And, as I understand it, while you wTere having

dinner with Zinoviev, they brought in a list of one hundred and
thirty odd
Mr. Dubrowsky (interposing). Individuals.
Mr. Whitley. Names for a blanket execution, for him to approve,

and he signed it without reading it ?

Mr. Dubrowsky. Oh, he signed it; it was too much trouble to read.
Mr. Whitley. Did he make any comment?
Mr. Dubroavsky. Oh, yes.
Mr. Whitley. It was too much trouble to read it, but he signed it?

Mr. Dubrowsky. It was too much trouble to read, but he signed it.

Mr. Casey. It did not interfere with his appetite?
Mr. Dubrowsky. It did not, at all. He was quite used to that sort

of thing. Thousands were being executed in those days, and the
names were not asked.
Mr. Whitley. Were you acquainted with Leonid Serebryakov?
Mr. Dubrowsky. Yes; I was.
Mr. Whitley. What positions did he occupy in the Soviet Govern-

ment ?

Mr. Dubrowsky. Mr. Serebryakov occupied a position similar to
the one which is held by Krassin now. He was general executive

secretary of the Communist Party.
Mr. Whitley. You mean which is held by Stalin now ?
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Mi*. Dubrowsky. Which is held by Stalin now; yes. He was the

most trusted individual, and the most friendly to Vladimir Lenin.

Mr. Whitley. In other words, Serebryakov occupied the same posi-

tion that Stalin occupies now ?

Mr. Dubrowsky. That Stalin occupies now.

Mr. Whitley. And you knew him personally?
Mr. Dubrowsky. I knew him personally very well. Then, when the

Trotsky affair took place, he was accused of taking sides or, rather,

of sympathizing with Trotsky, and was exiled to the United States—
given a position as vice president of Amtorg. Now the man was as

far removed from the activities of Amtorg as we are from China at

the present moment. He did not speak a word of English. He was

an extraordinarily able and gifted man from the bottom.

I remember when actual trouble started in Eussia and the Soviet,

that Stalin had definitely set out to exterminate every possible oppo-
sition to him, I spent a considerable part of the night before he sailed

to Russia
;
I tried to induce Mr. Serebryakov. or Comrade Serebryakov,

not to go. I felt he was going to be shot, But, you know, it is some-

times curious that the Russian fatalistic attitude to life is similar to

the Chinese or Asiatics. He says, "I know I am going to die, but

I will go just the same."
Mr. Whitley. And did he go ?

Mr. Dubrowsky. And he went and he was shot.

Mr. Whitley. And he was shot ?

Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. Were you personally acquainted or associated with

Maxim Litvinoff, formerly foreign minister?

Mr. Dubrowsky. Yes
;
I knew Maxim Litvinoff—oh, for the last 18

years.
Mr. Whitley. You knew him well ?

Mr. Dubrowsky. I knew him. I used to meet him quite often.

Mr. Whitley. Have you seen him and associated with him in Russia?

Mr. Dubrowsky. I have seen him quite often in Moscow. Every
time I went to Moscow, I used to come out to see Litvinoff.

Mr. Whitley. Have you associated with him in the United States,
or seen him here?
Mr. Dubrowsky. Well, I have not exactly associated with him, but

1 have met Mr. Litvinoff; the day recognition was granted by the

present administration—in good faith, of course—I happened to have
been in Washington that day and three of us—Skvirsky, who was the

unofficial representative of the foreign office in the United States, and
after he ceased to be representative of the far eastern republic in 1922,
he continually resided in the United States until his recall, I believe,
2 years ago; and Bogdanov, who was the chairman of the board of
directors of the Amtorg—we anxiously were awaiting the arrival of
Litvinoff from the White House.
Mr. Whitley. The three of you were waiting to get a report from

him as to the result of his conference on recognition?
Mr. Dubrowsky. That is right, The recognition was practically

granted, but some details had to be ironed out. I believe that was
one of the last conferences that was had at the State Department and
White House. Litvinoff came in all smiles and stated and said "Well,
it is all in the bag; we have it." But I want to make this remark,
with a view of illustrating not the point of view of Litvinoff, but
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it is the tendency of every Soviet official of high standing, the

tendency of the Soviet Government, if there were a few drawbacks.

Smiling and rubbing his hands, "Well," he says, "they wanted us to

recognize the debts that we owed them and I promised we were

going to negotiate."
Mr. Thomas. Who was he referring to then?

Mr. Dubrowsky. By "they" he evidently meant the State Depart-
ment and all the officials they dealt with in negotiating the debts due

to the United States from Russia, or the previous Russia. He says

"Well, I promised them we were going to negotiate, but
^
they did

not know we were going to negotiate until doomsday." That is no

reflection on the State Department. The State Department naturally
took it all in good faith that by "negotiation" they meant the promise
was to negotiate and arrive at some decision.

Mr. Thomas. And what was the statement he made to you?
Mr. Dubrowsky. "We are going to negotiate until doomsday," but

the implication was there they would negotiate and arrive at some

decision. And then he said "The next one was a corker
; they wanted

me to give them freedom of religion."
Mr. Whitley. In Russia?
Mr. Dubrowsky. Oh, yes; in Russia, and he said "And I gave it

to them."
Mr. Mason. Who was "they"?
Mr. Dubrowsky. That was evidently referring to President Roose-

velt and the Secretary of State and all of the assistants that par-

ticipated. He did not mention anyone in particular, but he referred

to the conferences that were being held at that time. "Well," he

said, "I was very much prompted to offer that I will collect all

the Bibles and ship them out to them."
Mr. Whitley. Was he amused at that ?

Mr. Dubrowsky. He was very much amused at that, because that

was the culmination, evidently, of the simplicity of American official-

dom.
Mr. Whitley. In other words, Doctor, part of the conditions, one

of the conditions for recognition was that they would negotiate con-

cerning the debt ?

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. And he promised to negotiate concerning the debt?
Mr. Dubrowsky. He promised to negotiate concerning the debt.

Mr. Whitley. And when he came back later and related the story,
he said "They don't know we are going to negotiate until doomsday"?
Mr. Dubrowsky. They did not know they would negotiate until

doomsday.
Mr. Whitley. And another thing was the Russian people would be

given religious freedom, and he promised that to them ?

Mr. Dubrowsky. He promised that to them.
Mr. Whitley. And he said he was prompted to get all of the Bibles

in Russia and ship them to them, if they wanted it ?

Mr. Dubrowsky. He didn't say
—he said "I was prompted to make

that offer."

Mr. Whitley. In other words, he was highly amused ?

Mr. Dubrowsky. He was highly amused
; yes.

Mr. Whitley. Did he mention anything about the condition that
the Soviet Government would not spread propaganda in this country

—
Communist propaganda ?
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Mr. Dubrowsky. No
;
he didn't mention it at this time, but that was

understood. You see, the general motive is that any promise given to

a bourgeois state is not worth the paper it is written on; it is the

bourgeois prejudice that you can do anything you please, and you are

not obligated to fulfill an obligation made to a bourgeois state.

Mr. Whitley. So he was quite amused ?

Mr. Dubrowsky. Quite amused. Everyone is; it is not particularly

Zinoviev, but that is the point of view that is generally taken.

Mr. Whitley. Were you acquainted with Mr. Troyanovsky, for-

mer Ambassador?
Mr. Dubrowsky. Yes; I was acquainted with Mr. Troyanovsky.
Mr. Whitley. Were you well acquainted with him over a period

of years ?

Mr. Dubrowsky. Not well acquainted, but I knew him.

Mr. Whitley. He was recently recalled?

Mr. Dubrowsky. He was recalled, I believe, about a year or so

ago.
Mr. Whitley. Do you know what happened to him?
Mr. Dubrowsky. The rumors are he is residing in the Lugunka,

and is one of the batch that will be tried and most likely

shot. They will have to confess, you know.
Mr. Whitley. Doctor, why are you appearing here today as a

witness ?

Mr. Dubrowsky. In connection with that, I should like, if I am
permitted by the chairman, to make a statement of my own. With

your permission, may I read it?

The Chairman. Yes; that is all right, Doctor. That is an ex-

planation of why you are appearing before the committee?
Mr. Dubrowsky. Why I am appearing as a witness. Before I

give my testimony, as I said, I should like to make a statement.

The Chairman. All right, Doctor.

Mr. Dubrowsky. I am only too glad to appear before this com-
mittee

; indeed, I consider it both a privilege and a civic duty. Since

I am going to be utterly frank, the motives of some of my testimony

might be misconstrued. I should therefore like to make this much
clear, that anything that I may say concerning the dealings between
the American Government and the Soviet Government should not be

construed as in any way my personal criticism of the Government
of the United States.

As for my attitude toward the Soviet Government, I should like

to say that during the first 7 or 8 years that I represented it as

director of the Soviet Red Cross in the United States, I did so with
the firm conviction that I was contributing my small share of effort

toward building a better social order. But with the ascendency of

Stalin to absolute power, I began to wonder whether the new social

order in Russia was of any benefit to the Russian people, or to the

world at large. I therefore cut my party affiliation in 1924 or 1925;
it was somewhere at that time.

After the assassination of Kirov in December 1934—who was

occupying the position of chairman of the Northern Commune in

Petrograd and who was the right-hand henchman of Joe Stalin—and
the orgy of executions that followed at the direct behest of Stalin, it

became clear to me beyond cavil, beyond any shadow of a doubt, that
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Stalin had transformed what was once an idealistic movement into
what might be best described as "political gangsterism."

I severed my connections with the Soviet Government the follow-

ing month, in May of 1935, about 6 months after the wholesale
executions.

Mr. Casey. When was the recognition of the Russian Government
by the United States?
Mr. Dubrowsky. In 1933; in November 1933.

Subsequent developments have fully justified my judgment.
Today, Stalinism is virtually indistinguishable from Hitlerism. Un-
wittingly, believing that I was serving a progressive and idealistic

purpose, I helped to create this Frankenstein monster. I therefore
deem it my plain duty, before the country of my adoption and before
the whole world, to expose the machinations of the monstrous Stalinst
machine and to do everything in my power to further its destruction.
Mr. Whitley. Doctor, have you ever previously testified before

any committee or any group of any kind?
Mr. Dubrowsky. I have never before testified anywhere, before

anybody.
Mr. Whitley. Doctor, what was the first active service you per-

formed for the newly formed Soviet Government, following the revo-
lution over there?
Mr. Dubrowsky. At that time a special committee was formed by

a group of individuals in New York which assumed the prerogatives
of a committee representing the Soviet Government unofficially.
That committee, to the best of my recollection, consisted of Ludwig
Martens, who was later appointed as ambassador, although never

recognized; John Reed; Nuerteva, whom I mentioned before; Gregon
Winestone, who at that time was editor of the Novamier, and myself.
Mr. Whitley. An unofficial committee?
Mr. Dubrowsky. An unofficial committee.
Mr. Whitley. And what date was that?
Mr. Dubrowsky. That was soon after the revolution. It must have

been the early part of 1918. Russia at that time was completely
blockaded; the so-called Cordon Sanifaire of Clemenceau was de-

clared. It is a sanitary barrier around a certain place. I was dele-

gated to function in establishing communication with the Soviet
Government. The only means of establishing that in our position
was through a certain man by the name of Vororosky, who was sta-

tioned in Stockholm, Sweden. Vororosky had some official standing
with the Swedish Government and was being allowed to communicate
with the Soviet Government while in Finland. I then organized
means of communicating with the Soviet Government through Mr.
Vororosky, and through agents and sailors traveling across the
Atlantic.

Mr. Whitley. In other words, you established communication be-
tween this committee you have just described, and of which you were
a member, and the Soviet Government?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

The Chairman. You say you did it through sailors ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir
;
we had sailors who would call on people

in the United States.

The Chairman. Members of the Communist Party?
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Mr. Dubrowsky. The Communist Party was the Government of

Russia, and still supposedly is.

The Chairman. Who were these sailors?

Mr. Dubrowsky. Either Communists or the so-called fellow trav-

elers, sympathizers, Socialists, and so forth, who sympathized with

the Communist Government of Russia.

Mr. Whitley. They were used as couriers?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir; they were used as couriers. As a result

of this communication, or the physical means we had established, one

of the highest members, named Petersen, brought the credentials of

Martens as Ambassador to the United States. They only miscalcu-

lated it—one slight mistake was that Martens officially and legally was
not a Russian citizen. He was a German by birth, and never became
a Russian citizen. That was a bone of contention in those days—that

is, is he a Russian citizen or a German citizen
; and, as such, can he be

Ambassador from the Soviet Government? That misunderstanding
was cleaned up or rectified. A certificate was sent to Martens. The
result was that the Russian Government granted him citizenship when
he came to the United States.

Mr. Casey. They actually did that?

Mr. Dubrowsky. Of course, it is an actual certificate in writing. It

is simple. Now, the Embassy was short lived. If you will recall, the

Lusk committee was organized and raided the Embassy. They were
not exactly gentle. I remember they went in and demolished desks

in their fury to get something but they made a clear job of it. They
got all the documents. In short, Martens had to leave the United
States. He was tried under an order of deportation from the De-

partment of Labor. He left in January 1921. At that time I had

already returned to the United States from Russia. I had an inde-

pendent office because of our experience and the likelihood of being
raided. So I segregated myself from the Embassy. The Embassy
was on Fourteenth Street and my office was on Forty-second Street.

The distance was not very far.

Mr. Whitley. That was the first activity that you were engaged in

as a member of this committee ?

Mr. Dubrowsky. That was purely humanitarian. I had at that

time organized all sorts of philanthropic organizations among Rus-

sians in the United States and Canada to carry shiploads of com-
modities to the victims of the civil war.

Mr. Whitley. That earliest activity was not as an official of the

Soviet Government ?

Mr. Dubrowsky. No, sir
;
that was not I should say. Nominally of

course it was a private organization but nothing in Russia is private.

Everything is official.

Mr. Whitley. Also, that earlier activity that you have just de-

scribed was before the Communist Party in this country was organized,
was it not ?

Mr. Dubrowsky. The Communist Party was an underground or-

ganization. As for the Communist Party at that time, its yery life

dependent on that, and the Embassy had to send commodities and

clothing. Then the Communist Party began to interfere at that time.

They had placed in my office a special commissar by the name of

Alexander Bittlemann, who I understand until the present time is a
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member of the Central Executive Committee of the Communist Party
of America, inasmuch as it is an American organization.
Mr. Whitley. Who placed him there?

Mr. Dubrowsky. The Communist Party.
Mr. Whitley. The Communist Party of the United States ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, I would like to state right here that

Dr. Dubrowsky's testimony is going rather far back, but he is laying
the predicate for bringing it up to date, showing how the various

functions were organized, how they operated then, and then he will

show that they operate in the same manner today.

Now, will you describe for the committee some of your first func-

tions as an official of the Soviet Government ?

Mr. Dubrowsky. As an official of the Soviet Government, I came
into being when I was appointed, on my second trip to Russia in

1921. Reports began to come in from the Volga section of Russia,
in the southwest, that there was no crop at all, and that millions and
millions of citizens were doomed to die unless the Soviet Government
could extend a helping hand. The Soviet Government in those days
could not possibly extend that charity, and so Kamenev conceived

this idea. He was at that time the right-hand man of Lenin, as

vice premier, and also was a member of the political bureau. He was
also chairman of the Moscow Soviet. He was also chairman of the

Moscow Soviet, and the Soviet Committee of Labor and Defense.

He was the most powerful man after Lenin in those days. He called

me in and told me that a calamity had overtaken that part of Russia,
and that possibly 10,000,000 people might die of starvation. Super-
human efforts had to be made throughout the whole world to provide
relief for the victims, which might be estimated in the millions.

Mr. Casey. That situation occurred, did it not, because of the

agrarian policy of the Government?
Mr. Dubrowsky. At that time they had no policy. It was utter

disorganization. It was partly due to the civil war and partly due
to purely climatic conditions. That wTas back in the summer of 1921.

You refer to 1933.

Mr. Casey. To 1932.

Mr. Dubrowsky. This was in 1921.

Mr. Casey. In 1921, the calamity received notice in the press of

this country.
Mr. Dubrowsky. The American Government donated $20,000,000

toward that relief. Congress did it at the request of President

Harding and Mr. Hoover. That is how the American Relief Admin-
istration began to function in Russia. America was the only civilized

state that came to the relief of the Communist state to the extent of

$20,000,000. Throughout the rest of the whole civilized world, they
did not collect one-half of that.

The Chairman. You mean that they got more from the United
Stares ?

Mr. Dubrowsky. They got more from the United States than
from the rest of the whole civilized wTorld combined.
Mr. Casey. Twice as much?
Mr. Dubrowsky. More than twice as much.
Mr. Whitley. Go ahead witli your description.
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Mr. Dtibrowskt. Before I was called in by Kamenev at the head-

quarters of his seat of government, which was the seat of a grand
duke—it was an important Government seat—he told me there were
confidential reports coming in that were extremely grave, and that I
must go back to the United States and await important instructions.

I was on the high seas, coming across, when a: cable came in signed
by Kamenev. He is the President. He is nominally President, and
he has occupied that position since it was in existence, but has not as

much to do with the policies as you or I. That was advising me of
the calamity or famine that was threatening. Following that cable

from the President of the Soviet Government, there came one signed
by Dr. Solovieff. When I landed in New York those two cables

awaited me. By that time a great deal of publicity had been given
as to the actual conditions. They were not minimized. Gentlemen,
I have photographs in my possession showing where women ate their

children. This is no exaggeration. Public opinion in the United
States had been aroused, as I said, to the extent that Congress do-
nated $20,000,000 to send relief. Former President Hoover, I believe,
was responsible for saving millions of human lives through the

charity of the Congress of the United States.

All sorts of private organizations sprang up. The Quakers have
done considerable relief work, and the American Red Cross has done

it, as well as private societies. My task was to organize the relief

from former Russians in the United States, but, having had experi-
ence with the Communist Party previous to that period, I thought I

would organize the American Federated Committee, to which I in-

vited representatives from the Communist Party, the Socialist Party,
Liberals, etc., hoping that the Communist Party membership would
behave. Their behavior only lasted for a short while. The Soviet

Government decided to organize a central committee to appeal to the

proletarian political world, or friends of the Union, the Communist
Party, and their front, the Friends of the Soviet Union. The Com-
munist Party and their front, the Friends of the Soviet Union, began
to sabotage the Federated Committee. They began to complain to

Kamenev, who was at that time a member of the Comintern and a
member of the political bureau, that I was interfering with the activi-

ties of the party in seeking relief, as I thought it should be sent.

Mr. Whitley. Your committee was actually sending materials for
relief?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir; that is right.
Mr. Whitley. That new organization set up by the Communist

Party of America was the Friends of Soviet Russia ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir. They decided they would do it their own
way. Their own way, as it proved to be later, was to divert it, and
the famine was made a sort of a racket. My understanding was—and
I have heard the statement made—that 50 percent was used for Com-
munist activities and 50 percent for actual relief. I believe that is a
conservative figure. My own understanding was that possibly 90 cents
of each and every dollar collected went to the Communist Party, with
the relief be damned. That was a convenient method of collecting
funds. That was the beginning of the racket.

Mr. Whitley. Was that organization, the Friends of Soviet Russia,
organized at that time, or was that the same organization that Mr.
Gitlow testified concerning?
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Mr. Dubrowskt. Yes, sir
;
the same organization.

Mr. Whitley. Were you acquainted with Mr. Gitlow during that

period?
Mr. Dubrowskt. Yes, sir.

Mr. Whitley. He was an active Communist Party member?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir; of the Communist Party, and of the

Friends of Soviet Russia at that time.

Mr. Whitley. He testified that over a million dollars was diverted.

Mr. Dubrowsky. I believe it was more than a million dollars; 90

cents out of every dollar went to the Communist Party.
The Chairman. That is, the Communist Party of the United States

kept the money?
Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman, I would not be at all surprised if

a part of it was for the Communist Party in the United States and a

part for the Communist Party in Mexico. If the Communist Party
in Mexico needed it, they sent it there naturally.
Mr. Starnes. Instead of using it for the relief of starving humanity,

it went to help further the political program of the Communist Party ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Casey. What happened to the Federated Committee ?

Mr. Dubrowsky. They took it over completely. Every member who
was not a member of the Communist Party withdrew. I have docu-

mentary proof of that. I have proof from the Communist Party that

they instructed me not to interfere with the Friends of Soviet Russia.

I have a photostat copy of a cable which a representative of the

Friends of Soviet Russia and myself had drawn up notifying them
that from that date on my activities in famine relief were completely
segregated from the Friends of Soviet Russia or the Communist
Party.

Mr. Whitley. Do you have that cablegram here with you ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. Will you describe it?

Mr. Dubrowsky. This cable is in English. It is in English because

Dr. Hartmann, the head of the Friends of Soviet Russia, did not

speak Russian. It was sent to the central committee of the Red Cross.

It is dated April 20, 1922. It is also addressed to the Russian Ambas-
sador at Riga. In those days there was no direct connection by cable

with Soviet Russia, and they had to go via Riga or Estonia. It reads

as follows :

Your number 13075. Beginning February second Rusredcross and Friends
Soviet Russia raising money and shipping supplies entirely separately. All ship-
ments from that date addressed Arbeiter Hilfe.

That was the International Workers Relief, which was designated
in German, because the headquarters of the outside organization was
in Berlin. The cablegram reads—

All shipment from that date addressed Arbeiter Hilfe are from Friends Soviet
Russia and their affiliated bodies. .<•-*

The}' controlled a number of organizations throughout the United
States under different names. The cablegram continued

All shipments addressed to Centrokrest Soloviev are from Russian Red Cross
and its affiliated committees.

Mr. Whitley. Who signed that ?
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Mr. Dubrowsky. That was signed by myself on behalf of the Rus-
sian Red Cross, and Hartmann on behalf of the Friends of Soviet

Russia.
Mr. Whitley. That was the result of those activities ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir; the instructions were the result of the

activities of the Friends of Soviet Russia.

Mr. Whitley. That organization of the Friends of Soviet Russia,
that started on* under that name, has been continued down to the pres-
ent time under the name of the Friends of the Soviet Union?

Mr. Dubrowsky. That is exactly what it is.

Mr. Whitley. They changed the name?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir

; they changed the name.
Mr. Whitley. The organization is still in existence?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. That is the organization of which Mr. Corliss Lamont
is the head at the present time ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. Will you describe to the committee the manner in

which
Mr. Dubrowsky (interposing). May I correct that? Corliss La-

mont is only a figurehead. Lamont happened to be a very convenient

name to exploit. He takes orders.

Mr. Whitley. The organization is still run by the Communist

Party?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Thomas. Who does he take orders from ?

Mr. Dubrowsky. From the central committee. The activities of

the Friends of the Soviet Union are directed by the Communist

Party.
Mr. Whitley. Describe to the committee how the activities of the

Communist Party were financed in the early days, when it was just

getting started, and when they were having some difficulty in getting
funds either here or from Moscow.
Mr. Dubrowsky. In the very early days—it is ancient history at

the present moment—but early in 1918, 1919, and 1920, when Russia

did not have any funds available—but she has had an accumulation,
I understand, of over $100,000,000 in confiscated diamonds and precious
stones from the population. Confiscation is a popular name and a

convenient name. All sorts of sins may be committed under that

name. It assumes a face of respectability. A number of those dia-

monds found their way into the United States. A number of dia-

monds found their way into almost every civilized country.
Mr. Whitley. How did they get into the United States ?

Mr. Dubrowsky. Through those special couriers. They would

travel through as sailors, or come in by way of Mexico and Cuba.

There were a good many, I know, that came in that way. There were

a few that came through Martens and members of his staff. They
came in under different names and different passports. Where they

spoke English, it was easier for them to gain admission. Admission

into the United States in those days was not a difficult problem. It

was not what it is today. It is rather difficult today.
In one particular instance I came almost to physically handling a

bag of diamonds. It was during the spring of 1921. It was pos
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sibly a few months after Martens and his staff had been deported.
While they were not actually deported, they paid for their own
transportation. That was compromised in the Department of Jus-

tice and the Department of Labor
;
so that technically you might say

they were not deported. You might say he was not deported with
his staff, but I would say they departed from the United States. A
man by the name of Michael Borirdin, who was destined to play a

very important and significant role in the Chinese revolutionary
movement, was concerned. He was sent by the Comintern and the

foreign office in 1924 and 1925 to direct the revolution in China. It

is quite a prominent name historically now. At that time Borirdin
was on the way from Moscow under the name of Brodin. He de-

parted from the United States under the name of Grusenberg.
Americans associated with him knew him by the name of Michael

Grusenberg. I knew him in Chicago. He was a failure as an attor-

ney and conducted a night school. He owned a night school, and
became the famous generalissimo of the Chinese revolution.

Now, this man Borirdin, on the way from South America to Mos-
cow, dropped in to see me and tell me that he had been given a
batch of diamonds, which Borirdin estimated to be worth $250,000,
to be delivered partly to the numerous Communist movements in

South America—I do not recollect which—and part of it in Mexico
and part in the United States; that for some technical reason he
could not himself deliver the diamonds to the party in the United
States and appeared in my office with this explanation.
About 2 weeks later a man appeared in my office whom I had

never seen before and deposited a bag. He said, "These are diamonds
that Borirdin sent and that they were to be delivered to the Com-
munist Party."

Gentlemen, I was frightened. I have done all sorts of things in my
youth for a revolution, I have risked my life many times, but I
could not make up my mind to be a party to smuggling, and I re-

fused to accept them. I made him take them back with him, but I

promised him I will let him know where he can deliver them.
Mr. Casey. Did he not refer to a particular person to whom he

wanted to deliver them?
Mr. Dubrowsky. No; to the Communist Party; he did not know

exactly. I was the only official at that time in the United States,
or my office, rather, was, which I headed,.

I called up Prodexico, the produce exchange corporation, which
occupied the same offices as the Embassy occupied, which was left in
the United States as a nucleus for communication with Soviet Russia.
This was organized by Martens before he departed to Russia. To

the best of my knowledge, as far as I can recollect, the incorporators
were John P. Olzol; Kenneth Durant, who is until the present date
a representative of the Soviet Telegram News Agency; Julius Fox,
who has since died; and Charles Recht. At that time Charles Recht
was one of the incorporators; at that time he was one of the

directors, too; and he definitely participated in the affairs of Pro-

dexico, possibly as an attorney, I do not exactly recall.

The Chairman. That was Charles Recht who testified before the
committee yesterday.
Mr. Dubrowsky. That was Charles Recht, who testified before the

committee yesterday.
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The Chairman. That was strictly a Soviet Government organiza-
tion?

Mr. Dubrowsky. That was a Communist affair, not a Soviet or-

ganization
—organized and incorporated in New York before Martens

left.

Mr. Thomas. It was incorporated for what purpose?
Mr. Dubrowsky. The purpose evidently was supposedly to do

commercial transactions between the United States and Soviet

Kussia, which were nonexistent; you could not have any commercial
transactions.

Mr. Whitley. Was that the forerunner of Amtorg?
Mr. Dubrowsky. That was the forerunner of Amtorg; commercial

transactions started with Argus, a branch of the British organization.
Mr. Thomas. In their application
Mr. Dubrowsky. They gave that as the purpose. Essentially it

was the same sort of an organization, with responsible, trusted indi-

viduals to be in constant communication with Russia.

I was coming back to the diamonds.
The Chairman. That matter in connection with the diamonds is

very interesting, because Mr. Gitlow testified to the same thing, and
there were some people who treated it more as a fantastic story,
some newspapers.
Mr. Dubrowsky. Usually the newspapers, because it is fantastic;

and sometimes the truth is stranger than fiction. But it is the absolute

truth.

I have known individuals who kept on bringing in these diamonds,
but I have never kept in physical contact with a single case until

this particular case brought by Michael Borirdin.

The Chairman. Is it not a matter of history that the Bolsheviki
confiscated all of the Crown jewels in Russia? Is not that a matter
of history?
Mr. Dubrowsky. That is a matter of history which everyone can

verify.
The Chairman. And, of course, during those days they had no

money, no medium of exchange.
Mr. Dubrowsky. That was used as the medium of exchange. They

had no dollars and no pounds.
Mr. Casey. Did you ever know of Crown jewels coming to America?
Mr. Dubrowsky. Crown jewels which are of historic value are still,

in the present day, to the best of my knowledge, in the Kremlin. As a
matter of fact, I have seen the exhibition. But all sort of jewels
are called Crown jewels. There are a great many Crown jewels that
we know of, and all of these were disposed of. You find on Fifth

Avenue, New York, all sorts of trinkets which belonged to the Czar
and his family, and the ones that might have any historic value have
been converted into cash.

Mr. Casey. Did they actually belong to the nobility?
Mr. Dubrowsky. Of course they did.

Mr. Whitley. After you had declined to take these jewels, what
action was taken with reference to them?
Mr. Dubrowsky. Grodskow took them. They were delivered to the

office of the Produce Exchange Corporation, which I have mentioned
before.

Mr. Whitley. In which Mr. Charles Recht was active.
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Mr. Dubrowsky. Was at least counselor; he was definitely counselor.

I always supposed he was one of the incorporators or directors.

The Chairman. Did he deny that yesterday?
Mr. Matthews. He said he had no recollection of the corporation at

all.

Mr. Dubrowskt. That is a deliberate misstatement. He had plenty
of recollections, and I will in some of my testimony elaborate on them
and prove that he had definite information.

Mr. Whitley. After these jewels were delivered to Prodexico, were

they converted into cash for the party?
Mr. Dubrowsky. Following that, as I said, that was early in the

spring; on May 1 1 was in Moscow and while 1 was in the Red Square,
in the celebration, I have met Mr. Borirdin, and he asked me to come
to the foreign office and to verify Dourikin, who was at that time As-
sistant Commissar of Foreign Affairs, that the diamonds that were

supposed to be delivered by himself were delivered, to the best of my
knowledge, to the Produce Exchange Corporation, and that they
were worth a great deal more than $12,000 which the Produce Ex-

change Corporation reported that they sold them for.

Mr. Whitley. In other words, there was some shrinkage there of

value ?

Mr. Dubrowsky. There was considerable shrinkage, 75 percent.
Mr. Whitley. Apparently, from all of the circumstances, it would

appear that they were converted, and $12,000 was realized for the

Communist Party.
Mr. Dubrowsky. I was asked to testify to that fact in Moscow.
Mr. Whitley. The amount realized was reported to Moscow?
Mr. Dubrowsky. The amount realized was reported to Moscow, and

he was in the shadow of suspicion, Mr. Borirdin, that they were really
diamonds worth $250,000, and only $12,000 worth was delivered to the

Communist Party in the United States.

Mr. Whitley. What other methods of financing were there ?

Mr. Dubrowsky. As the times advanced, and Soviet Russia began
to do trading with the outside world, and began to be recognized as a

part of the family of nations, the United States was one of the last

ones, in 1933, they began to get funds by exporting all sorts of raw
commodities. Their trade was considerable with England, France, and

Germany, with the whole world, as a matter of fact, and with the
United States. At one time I was told it was doing as much as

$150,000,000 worth a year between the United States and Russia in
commercial transactions, and commercial transactions and trade were

assuming considerable proportions.
I do not believe that I wToulcl state that any diamonds were being

smuggled in. But you know that you support movements of all sorts,
and different rackets were being established in the United States and
everywhere else, so you got a repetition of the same identical formula,
if you please.

I will endeavor in the short time—I hope to be able to leave shortly
—

to give you a bird's-eye view of what the rackets are, and some time in

the future I hope to have an opportunity to go into details and
elaborate upon them.
The Chairman. They started in about what year I

Mr. Dubrowsky. The rackets started about 1923 or 1924 into an
organized attempt to fleece innocents abroad.
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Mr. Thomas. You mean that the many activities of the Communist

Party today are nothing more than a financial racket?

Mr. Dubrowsky. No
;
I am speaking at this moment, Congressman,

not of the Communist Party but of the Soviet Government.
Mr. Thomas. Including the Communist Party ?

Mr. Dubrowsky. The Soviet Government in Russia, of course, is

part and parcel of the Communist Party.
The Chairman. You say that the soviet organized these rackets ?

Mr. Dubrowsky. The soviet organized these rackets. What are

they ? A great deal has been said and a great deal has been written for

years that Russia is spending tremendous sums for propaganda in the

United States. It is technically incorrect. I will endeavor to prove
that the propaganda they have spread in the United States Americans
swallow and pay for it, if you please.
One of them is the Amkimo.
The Chairman. What is that ?

Mr. Dubrowsky. That is a corporation organized, to the best of my
knowledge, in the State of New York, an American corporation, if you
please, to import soviet films, nine-tenths of which is pure propaganda.
They exhibit these films throughout the United States.

The income from these performances are very substantial, I can
assure you. They run into millions a year.
The Chairman. Where are the films made?
Mr. Dubrowsky. Made in Soviet Russia and imported into the

United States by an American corporation, a subsidiary of Amtorg,
the director of which is always a member of the Communist Party and
a soviet citizen.

Mr. Casey. Practically all Russian films are propaganda ?

Mr. Dubrowsky. I should say 90 percent and more are pure
propaganda films.

Mr. Thomas. Are they sold to commercial concerns here?

Mr. Dubrowsky. That depends on what they consider will bring in

more revenue.

Mr. Thomas. What kind of concerns would purchase these films?

Mr. Dubrowsky. I believe very few concerns would purchase these

films, except the news items, which have a definite propaganda basis.

They are shown by distributing agencies, but the actual films which

produce a very substantial income are exploited by themselves.

Mr. Whitley. In other words, they show them themselves at their

own theaters ?

Mr. Dubrowsky. They usually have all sorts of fronts.

Mr. Whitley. Does the American corporation have to pav for those

films?

Mr. Dubrowsky. The American corporation does not have to pay;
they represent the film agency.
Mr. Whitley. They are films made in Russia and shipped over

here and the Amkino exploits them in every way possible. What hap-
pens to the profits that accrue to the Amkino?
Mr. Dubrowsky. That, of course, I do not know. I have not handled

those funds, but if the committee is very much interested to know
what happens and what amounts are being taken from the American

population for definite propaganda, all that they have to do is to

inquire at Amkino and they will give you the information from their

books.
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The Chairman. How do they exhibit the films, through front

organizations?
Mr. Dubrowsky. Either through front organizations of the Com-

munist Party; and also friends of the Soviet Union have a good
many films that they exhibit throughout the length and breadth of

the United States, for which admission is charged. They rent films at

so much per day. Sometimes they exploit the films and hire a

theater, or rent a theater themselves. There are many ways to ex-

ploit the films, and that depends upon what promises to bring the best

revenue, and they guide themselves accordingly.
Mr. Thomas. Will you also develop that part in reference to newrs

items? They go to commercial concerns?

Mr. Dubrowsky. That is right. Those are practically sold to the

distributors of news.
Mr. Thomas. Which ones, for instance?

Mr. Dubrowsky. Now, Congressman, I suppose to the Universal
News films, to different distributors, or to whatever distributors

they can make the best terms with. I do not know exactly how it

was being done, but that is the method of procedure.
The Chairman. Let us get another way in which they raise money

in the United States.

Mr. Dubrowsky. Another way they raise money—there are, as you
know, approximately 3,000,000 American residents and citizens, I

believe more than 3,000,000, 1 do not recollect the actual figures, but it

runs into millions, they are citizens of the United States, or became
citizens. They have settled and stayed here, and in the majority

Mr. Whitley. You mean from Russia?

Mr. Dubrowsky. That is right. In the majority of cases each one,
each individual who has settled and raised their family, has some
sort of relatives somewhere in Russia. Sooner or later Russians die

and they leave estates.

Mr. Whitley. Those in the United States leave estates?

Mr. Dubrowsky. Those in the United States leave estates. Some-
times the only relatives of that individual who died are all in Russia,
and sometimes some are here and some are in Russia, but I say there

are thousands and thousands, tens of thousands of cases, and all this

means revenue.

The Chairman. A Russian dies and he has relatives in Russia.

What is the procedure?
Mr. Dubrowsky. The procedure is that in this particular case, Mr.

Charles Recht—as to how it started, I will go into at some other

time; you are asking me what is being done today?
The Chairman. That is right,
Mr. Dubrowsky. Mr. Charles Recht—any Russian consulate receiv-

ing notification of the death of a Russian in which an estate is

involved, notifies Mr. Recht. Mr. Recht notifies a central organiza-
tion in Moscow, created for that purpose exclusively, of which he is

an active agent in the United States and Canada. That I will prove
at some time by documentary evidence. I have a photostat copy
of his appointment as agent in the United States and Canada,
signed by the president of that organization. Mr. Recht immediately
communicates with that central organization in Moscow and tells

them, for instance, that Mr. Banahoff died in Kalamazoo, Mich., and
he has left $2,000 in cash savings and he has left a piece of land, and

94931—39—vol. 8 15
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he possibly may have had some stock, which is being administered by
the local—either public administrator or orphans court, which has
the legal administration of it and is to look after such an estate.

But he tells them :

We do not know where the relatives live. His acquaintances, his correspond-
ence, does not disclose it; will you please look up the relatives?

The job of that central body in Moscow, called the Credit Bureau,
is to notify the police department, which is quite centralized and

quite efficient, almost as efficient as the Gestapo, and they begin to go
to the region where that man has supposedly migrated from, and
sooner or later they will discover some relatives, you may rest assured.

The Chairman. They will find a way?
Mr. Dubrowsky. They will find a way. Documents are prepared ;

the heirs are in a great many cases quite illiterate, and they will

make and execute a power of attorney to Mr. Charles Recht, so he
has an absolute monopoly of all estates in the United States and

Canada, so far as Russians are concerned, and if he tells you he does

not, it is a deliberate misstatement, to say it mildly.
The documents he receives, and he collects funds, and sends them,

if you please, to that central organization in Moscow, irrespective
of the fact whether that individual lives in Moscow, or 5,000 miles

away in Vladivostock, or anywhere else.

Mr. Whitley. In other words, Mr. Recht, as the official representa-
tive of this organization, this Soviet organization in the United

States, does not represent the individuals that are involved, but he

represents the agency of the Soviet Government in collecting these

estates ?

Mr. Dubrowsky. Mr. Recht, I notice from the statement in the

papers, said that he had handled thousands of individual estates.

I am absolutely certain, and I am convinced I can prove it, that if

he knew one of those it was by mere accident. He does not know
them from Adam.

It is sent to him and he is instructed to collect, and he collects it,

and the individual gets valueless Soviet rubles.

Mr. Casey. He has a power of attorney from Russia ?

Mr. Dubrowsky. Yes ; the organization procures it, but no indi-

vidual in Russia can afford the luxury to state to any official body
in Russia that "I do not feel like signing the document," without

being suspected of being a spy.
Mr. Whitley. You say the central agency that handles these mat-

ters is the Credit Bureau. That was a former name?
Mr. Dubrowsky. It does not matter what name it is; they keep

on changing the name for purposes of their own.
The Chairman. Just like they do with the front organizations in

the United States. If you expose one of them they will change its

name.
Mr. Dubrowsky. That is right. If it suits certain purposes, the

name is changed.
The Chairman. About the amount of revenue from this source;

is that considerable?
Mr. Dubrowsky. My rough estimate, on the experience I have had,

because I have handled some identical things on a different basis,
which I will explain at a future sitting

—that revenue will bring in

approximately a million dollars a year of estates.
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The Chairman. That goes to the Soviet Government?
Mr. Dubrowsky. That goes to Stalin, and let no one tell you

that it goes to anyone else.

Mr. Casey. The entire amount goes there?

Mr. Dubrowsky. The relatives get a few worthless rubles out of

the official exchanges.
I will give you an illustration. A man gets a hundred dollars to

his credit and it is a criminal offense to possess that, much money ;

it is a capital offense, if you please. They notify him, send him a

notification to come to the nearest branch bank or post office, and he

gets the official rate of exchange, 5 rubles at the present time for a

dollar. A few years ago it was quite different from that, and 5 rubles

now means exactly 10 cents. And the price to buy, to purchase a

pair of shoes or a suit of clothes—you can imagine how many
dollars he has to spend.

Mr. Whitley. Doctor, the Soviet Government having confiscated

all private property in Kussia, within the geographical boundaries of

Russia, we now see this process which you have described reaching
out into other countries, confiscating the private property of Russians

in other countries ?

Mr. Dubrowsky. That is exactly what is being done.

Mr. Whitley. Expropriation of private property ?

Mr. Dubrowsky. Yes; and the exploitation of it.

The Chairman. Of course, the money they get from the films is

used in the United States for propaganda purposes of the party.
Mr. Dubrowsky. You see, the question was, "Is money being sent

from Russia for the support of all sorts of activities?" Of course,
as you know, the Communist Party is an affiliated body, part and

•parcel of the Comintern. You cannot—there is no line of demarca-
tion between the government and the party.
The Chairman. What I mean is that the money that is derived

Mr. Dubrowsky. Oh, when they do that, you cannot lay your hands

upon any particular sum that was taken and say that they took

$100,000 out of the proceeds of the propaganda activities and gave it

to Mr. Browder.
But from every indication some funds are being gotten, and Stalin

does not have to produce those funds because they are produced right
here in the United States.

The Chairman. But funds from the estates go to Russia, for the

benefit of the Soviet Government ?

Mr. Dubrowsky. Those also do not go to Moscow. It is only a ques-
tion of a bookkeeping transaction. The Russian agency lias an ac-

count, let us say, at the Chase National or Manufacturers' Trust Co.,
or whichever bank they are dealing with. I understand that the

Chase National Bank is still the fiscal banking agency for the Soviet
Government. And they also have an account with the Manufacturers'
Trust Co., rather a substantial institution. The banks in which Mr.
Charles Recht puts money, has an account with either the Chase or

Manufacturers' Trust, and the Manufacturers' Trust or Chase simply
notify them by cable that Mr. Charles Recht has deposited to this

account, $10,000, $50,000, $100,000, and it becomes an account of the

official agency for the Soviet Government in the Chase National Bank,
and anyone can draw against it, has the right to draw.
The Chairman. But the point is, they are making proceeds from

films that stay here in the United States.
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Mr. Dubrowsky. They stay here in the United States—I beg your
pardon; that must not be misconstrued, that that must stay here. If

they need to make a payment for some purpose in France, or England,
or Africa, for that matter, they will instruct the Chase National Bank
and say, "Will you transfer, let us say, to the Midland Bank,
$100,000?" They do not have to ask Moscow, because the money is

right here.

The Chairman. All right ;
will you give us the principal sources of

revenue; you have given two of them?
Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman, there was
Mr. Starnes (interposing). Who drew on these accounts?
Mr. Dubrowsky. I mean whoever was authorized.

Mr. Starnes. You do not know who was authorized ?

Mr. Dubrowsky. Yes; I do. Troyanovsky, the Ambassador
Mr. Starnes (interposing). In other words, all of them?
Mr. Dubrowsky. The president, the chairman of the board of the

Amtorg. I am not authorized.
Mr. Whitley. Doctor, through the processes you have described,

the Soviet Government confiscated the private property of individuals
in this country, at least, many of whom are American citizens ?

Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. What would be the necessity of the Soviet Govern-

ment giving cash, for instance, as the testimony here shows with refer-

ence to Carp having approximately $400,000 in cash, what would be
the necessity of such a transaction as that on the part of an agent of
the Soviet Government in handling so much cash or its being brought
to this country for disbursement?
Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman, I must say that when a transaction

is perfectly legitimate and over and above board, it is usually paid for'

in check, or by check.

The Chairman. Yes.
Mr. Dubrowsky. And when the transaction is subject to question it

is paid in cash so that no trace of it will be left.

The Chairman. I see.

Mr. Dubrowsky. Consequently you may draw your own conclusion
when cash is being used of something being wrong.
The Chairman. In other words, if it is a legitimate transaction it

is paid for by check.

Mr. Dubrowsky. If it is a legitimate transaction it is paid for by
check.

The Chairman. In other words, when cash is sent by the Soviet
Union to its agents there would be some questionable transaction?
Mr. Dubrowsky. Absolutely.
The Chairman. Now, will you give us the principal sources of

the revenue ?

Mr. Whitley. Doctor, will you describe the manner in which the
thousands of veterans have been utilized for this purpose ?

Mr. Dubrowsky. Back in 1928 I was called through a few different

sources, which came within a period of 6 months, from various sources,
some Russian, the Red Cross, from the State Bank in Moscow, and
from the American Red Cross, and from the Veterans' Bureau, all try-

ing to help locate relatives of the deceased American veterans, of vet-

erans killed in action.
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The majority of those veterans of Russian origin who were killed in

action or died in action or as a result of active duty with the American

Expeditionary Forces were insured from $5,000 to $10,000. That was

really a substantial sum of money ;
it is a substantial sum anywhere, and

especially so in Soviet Russia.

Besides the actual cash value of the insurance, there are also all sorts

of benefits due the immediate relatives or dependents of the American
veterans : Parents, if they are dependent ;

minor brothers or sisters
;

wives, children, and so forth, so that the average value to the family
of a veteran who was killed or who died as a result of his activities

amounts to approximately between $15,000 and $18,000 in the course

of 20 years.
When I started, when I began first to investigate this problem, I

have had, I must say, all the wonderful cooperation from the humane,

just point of view of the National American Red Cross. I knew that

Judge Barton Payne, with whom I have discussed this matter time

and again, was extremely wonderful in helping to see that the rela-

tives of the American veterans who happened to have the misfortune

of residing under the hammer and sickle, of having the same protec-
tion in the payment of benefits as to Russians in the United States.

With that in mind, he wanted to have absolute assurance that every

penny collected from the United States Veterans' Bureau, Treasury

Department, and sent to the dependents in Russia will reach the proper
destination and will not be confiscated.

The Chairman. Pardon me for interrupting you, but you have got to

catch a plane at 12:30?
Mr. Dubrowsky. I wish you would allow me to do so.

The Chairman. I had been advised of your wish.

Mr. Dubrowsky. I would like to do so very much, if possible.
The Chairman. It would take how many days to develop your

testimony ?

Mr. Dubrowsky. If you want me to give you a pretty good descrip-
tion of it, possibly, I believe a few days, Mr. Chairman.
The Chairman. A few ?

Mr. Dubrowsky. It would; yes.
The Chairman. Could you answer just a few general questions?
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. I want to ask you this: Do they raise money

largely through front organizations that are set up with that idea

in mind?
Mr. Dubrowsky. Always.
The Chairman. They do?
Mr. Dubrowsky. Always ;

that is the modus operandi.
The Chairman. Do you have any information along the line Mr.

Gitlow testified as to the diversion of funds in labor union organiza-
tions, through officials they have in unions

;
do vou have that informa-

tion?

Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman, my activities, as I have indicated,
have not been with the labor phase of it. But that is the mode of

operation; if it applies in my case it applies in whatever they do;
they always have had and continue to use that method .

The Chairman. From your contacts over a long experience, would

you say that the Soviet Union, through these various devices that
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you have indicated and through front organizations have raised a

considerable sum of money in the United States?

Mr. Dubrowsky. Very considerable sum, and they are still raising
it every single day in the week.

Mr. Casey. "Considerable" is pretty indefinite.

Mr. Dubrowsky. I indicated, Congressman, a little while ago, that

the income from estates amounted to approximately a million dollars

a year. I also indicated that the income from the Amkino amounted
to considerable. If I could spend the rest of the afternoon I would

develop the other avenues.

The Chairman. Can you testify this afternoon; that is what I

wanted to know?
Mr. Dubrowsky. I could not possible do so.

The Chairman. Suppose you go ahead with the veterans' angle.
Mr. Whitley. Will you complete the explanation of that, doctor?

You had gotten to the point where you were arranging to get the

benefits from this country to the beneficiaries in Russia and that the

Eed Cross agency wanted the assurance that the money would go to

the relatives in Russia.

Mr. Dubrowsky. That is right.

Now, I presented the absolute conditions under which the Amer-
ican veterans, the United States Veterans' Administration with the

cooperation of the American Red Cross, would settle the estates, and
the absolute condition was that the beneficiaries were to receive and

get every cent which was due them, and that under no circumstances
will it be either confiscated or diverted otherwise.

Mr. Mason. Would you say this is correct, that the Soviet Gov-
ernment and the International has played the American people
through all these various means you have described, Front organi-
zations and otherwise, as a bunch of suckers in providing funds to

propagandize ourselves ?

Mr. Dubrowsky. Well, roughly speaking, yes; generally speaking,
that is right.
Mr. Mason. That would be true?

Mr. Dubrowsky. That is what it amounted to.

Mr. Whitley. Doctor, in spite of these assurances that these funds
would go to the beneficiaries in Russia, what was the result?

Mr. Dubrowsky. The result of it was that I, for a period of about
6 years, was not allowed to go to Russia or to get any facts to see

what was happening.
But, occasionally a number of complaints began to slip in through

people who traveled to Russia, or an individual would find someone,
if he was illiterate, to write a letter; sometimes the letter would be
addressed to the Treasury Department; sometimes it would be ad-

dressed to the President of the United States; sometimes it would be
addressed to the White House without any name

;
sometimes it would

be addressed to me
;
sometimes it would be addressed to the Veterans'

Administration.
Whenever occasions were presented to my attention, I had a hell

of a time adjusting them because I had given definite and absolute
assurance to the Veterans' Administration and to the American Red
Cross, assurances not only on my behalf but on behalf of the Soviet
Government that every penny will be delivered to the beneficiaries.

That was not lived up to.
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Mr. Thomas. That was not what?
Mr. Dubrowskt. That was not lived up to.

Mr. Dempsey. Do you know what percentage of these payments
the individuals would get?

Mr. Dubrowskt. This led to the creation of Torgsms, that is, a

trading organization created in 1928 at the beginning of the 5-year

plan to enable foreign specialists to buy commodities for voluta,

in dollars, pounds sterling, francs, or whatever was specified.

Mr. Casey. From your testimony, doctor, I would assume

Mr. Dempsey. Pardon me. Will you allow him to complete the

question I asked?
Mr. Casey. Surely. I thought he had concluded.

Mr. Dubrowskt. I want to continue with that if I may.
Now, the understanding and definite obligation, understood by the

Soviet Government, was that an account will be opened for the family
of the veterans, although they are not given dollars, but they are

given credits to these special stores for foreigners, and purchases on

the same basis as foreigners did
;
in other words, the proceeds would

be utilized for their needs.

Mr. Whitley. In other words, give credits to them at the store.

Mr. Dubrowskt. That is correct; whether they purchase shoes—
they could even purchase living quarters if they pleased at the

Torgsins. It was more than the department store in the United

States. It didn't look like it but it was.

In 1932, 4 years later, to my amazement, it was just shortly after

recognition, and I will exhibit a letter of instructions from Mr.

Skwirsky, instructing me contrary to the promises and obligations

undertaken, that these funds of the*veterans are subject to confiscation.

I will produce and introduce in due time legislation passed in the

Soviet Union, signed by the Commissar, and by the President of the

Soviet Union, Kalinin, that these funds are not subject to any con-

fiscation in any form whatsoever.

Four years later, evidently they did not need the funds so badly
and the same thing over again, a promise is not a promise as long
as it is given a person in a bourgeois status.

Mr. Whitlet. During these proceedings, as I understand, you
handled the matter with the Veterans' Administration and wrote them
a letter.

Mr. Dubrowskt. Yes.

Mr. Whitlet. Will you indicate to the committee the number
Mr. Dubrowskt (interposing). There were 56,000 Russian families

of veterans, Russian nationals, in the American Expeditionary Force.

Mr. Whitlet. Will you indicate how much money was collected

from these veterans?

Mr. Dubrowskt. Several millions of dollars.

Mr. Whitlet. And those funds went to Russia?
Mr. Dubrowskt. And those funds, of course, went to Russia.

Mr. Whitlet. Yes.
Mr. Dubrowskt. But in exchange for those funds they have obli-

gated themselves to give commodities to beneficiaries, which for all

practical purposes was satisfactory to the American Red Cross so

far as I was concerned.

The Chairman. They could buy shoes?
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Mr. Dubrowskt. They could buy shoes, trousers. For instance, they
could buy a pair of shoes for $3, $4, or $5, but the moment the money
was confiscated in trading with this corporation the same shoes cost

$200 to $250.
The Chairman. So these beneficiaries get very little out of it.

Mr. Dubrowskt. After the close of the Torgsins in 1935.

I believe I have a letter somewhere in which I have notified that co-

incident with my severing my service the Torgsin stores also closed.

And, I have notified the American Red Cross, the officials, and I have

notified General Hines that this was the situation and I take no more
moral responsibility for what is going to happen to these funds.

The Chairman. You did notify him?
Mr. Dubrowskt. I notified General Hines and the Red Cross.

Mr. Whitlet. Is this a letter you sent to General Hines ?

Mr. Dubrowskt. This is the letter that I sent to General Hines.

Mr. Whitlet. Yes.

Mr. Dubrowskt. This is a letter I sent to Mr. McClintock who was
vice chairman of the American Red Cross.

The Chairman. It is not clear to me just what the beneficiaries got
out of it.

Mr. Mason. As I understand he testified that in exchange with these

Soviet stores they only got a few cents out of every dollar.

Mr. Dubrowskt. I beg your pardon. I said that in the Torgsins
stores they were actually, got the actual dollar's worth.

Mr. Mason. But after they were closed

Mr. Dubrowskt (interposing). When the stores were no longer in

existence, any more, that is at the present time, every dollar sent to

Russia for an individual that individual got 4 to 5 cents out of it.

The Chairman. That is after the stores were closed.

Mr. Dubrowskt. Since 1935 when they closed the Torgsins stores.

The Chairman. In other words, the money raised by American tax-

payers goes to the Soviet ?

Mr. Dubrowskt. In effect, though the confiscation is not quite com-

plete ;
it is only about 95 percent complete.

The Chairman. The taxpayers' funds are used to help the Soviet

Union ?

Mr. Dubrowskt. And they are still doing it.

Mr. Caset. Well, how many $250 pair of shoes would a Russian

beneficiary of an American veteran be able to get if he had the $5,000?

Mr. Dubrowskt. Well, if he is to get the $5,000 he could get the

shoes through direct purchases.
Mr. Caset. What would it cost a well-dressed man there?

Mr. Dubrowskt. There isn't any well-dressed man in Russia.

Mr. Whitlet. I would like to read this letter.

Mr. Dubrowskt (continuing). Such a thing is not possible.

Mr. Whitlet. I think this letter explains the situation, Mr. Chair-

man.
The Chairman. Very well ; you may read it.

Mr. Whitlet. The letter is dated November 13, 1935, and addressed

Gen. Frank T. Hines, Veterans Administration, Washington, D. C,
and reads :

Dear Sir: I had intended to write to yon some time ago, but I only recently

returned from the country where I was compelled to stay for reasons of health.
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In June of this year my connection with the Russian Red Cross was com-

pletely and definitely terminated. As you know, I devoted all my time for a

number of years to the adjudication of claims of American veterans for Russian
beneficiaries residing in the Union of Soviet Socialist Republics. Although defi-

nite assurance were given by the Soviet Government and its local officials,

numerous complaints were received by the Veterans' Bureau, the American Red
Cross, and even our State Department. These complaints came from individuals

and testified that confiscation of the benefits do take place in one form or

another.
Whenever a complaint was called to my attention either by Washington or by

the beneficiary, if be was still at large, I deemed it my moral duty to rectify

the injustice committed by the Soviet officialdom even if it required on my part
vehement protests to the central committee of the Soviet Red Cross, to the State

Bank of the Union of Soviet Socialist Republics, or to the Soviet Foregn Office.

I was in a position to demand that justice be done and that the Soviet

Government live up to its solemn promise because of three important facts,

namely :

1. I am an American citizen, and consequently could not be recalled to Moscow
to face the inquisition of the infamous Ogpu.

2. I was not a member of the Communist Party, and therefore could not be

subjected to its regimentation and disciplinary action.

3. In the absence of diplomatic relations between the United States of America
and the Union of Soviet Socialist Republics, Moscow felt that my "Bourgeois"
ideas as to living up to agreement should be tolerated if only for reasons of

political expediency.
While I was in charge of the Russian Red Cross office in this country, I

scrupulously watched every case and was able at least to exact renewed promises
from the Soviet Government that it would fulfill the assumed obligations.

Throughout the years of my service I had no opportunity for personal investiga-
tion of a single case, since I was not allowed to go to Russia until after our

recognition of the Soviet Government.

Doctor, I believe you testified during a fixed period of 6 years they
would not let you come to Russia?

Mr. Dubrowsky. That is correct.

Mr. Whitley. That was because if you had gone over there you
could make an official check up to see if the beneficiaries were getting
the funds?
Mr. Dubrowsky. That is correct.

The Chairman. That is what he said.

Mr. Whitley. During this time they would not let him go.
Mr. Dubrowsky. I was a frequent visitor until I started this vet-

erans' matter.

Mr. Casey. You have told us about any assurance given to the

bourgeois not being any good whatsoever.
Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Casey. How7 about an assurance given to a dictator state?

Mr. Dubrowsky. Will be just as good.
Mr. Casey. WT

orth just as little?

Mr. Dubrowsky. Just as little.

Mr. Whitley. The last paragraph of this letter reads :

As I am no longer connected with the Russian Red Cross, a fact which I wish
to call to your attention, I am no longer in a position to bear any responsibility
for the conduct of veterans' cases by the Russian Red Cross. These cases are not
entrusted to a Soviet official, whose loyalty is necessarily pledged to the Russian
Communist Party, of which he is a member, and to the Soviet Government, of

which he is a citizen. In these circumstances, the beneficiaries of American
funds are left without adequate protection and guardianship.

That is signed, "Sincerely yours, D. H. Dubrowsky."
Mr. Thomas. Is there an answer to that letter ?

Mr. Whitley. I do not know.



5170 UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES

Mr. Dubrowsky. I have some answers. He had acknowledged due

receipt of the letter.

Mr. Whitley. You received an acknowledgment of the letter?

Mr. Dubrowsky. He acknowledged the letter and thanked me for

calling their attention to it.

The Chairman. You are going to be back next week?
Mr. Dubrowsky. I can.

Mr. Mason. I want to ask you a question.
Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Mason. Is it correct, Doctor, from your own contacts and

knowledge to say that the Communists are active in labor organiza-
tions in these front organizations, and that they also have persons
in the Government service, actually in service in the city of Wash-
ington, agents of the Soviet Government of the International?

Mr. Dubrowsky. My own interpretation would be such, Mr. Con-

gressman.
Each active member, each member of the Communist Party, must

subscribe to the rules and regulations of the party which is con-

trolled by the Comintern, with headquarters at Moscow, of which

Joseph Stalin is the active, leading spirit.

Mr. Mason. Do you know of your own knowledge they have placed
some of these persons in service of the departments of the Govern-
ment?

Mr. Dubrowsky. I am not prepared to say; I don't know.
Mr. Whitley. But, do you know whether Joseph Brodsky, an

attorney in New York, is a member of the Communist Party ?

Mr. Dubrowsky. That is the general understanding, that he is a

member; that is the understanding.
Mr. Whitley. You have never seen his book?
Mr. Dubrowsky. I have never actually seen it.

Mr. Whitley. You have never seen his book?
Mr. Dubrowsky. No

; that is the general understanding.
Mr. Whitley. Do you know whether Mr. Brodsky was one of the

mediums through which funds were transmitted from the United
States last year to the Communist Party ?

Mr. Dubrowsky. That was also the understanding, but to my own
knowledge I do not know.

Mr. Whitley. But that was the understanding?
Mr. Dubrowsky. That was the understanding.
The Chairman. Did you estimate approximately the amount of

money that was collected for veterans from the beneficiaries of

veterans ?

Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman, many millions of dollars.

The Chairman. What percentage would you say of the bene-

ficiaries of the veterans actually get?
Mr. Dubrowsky. Until 1935, I should image about 80 percent.

The Chairman. Eighty?
Mr. Dubrowsky. Yes. From 1935 approximately 5 percent has

been paid; 4 to 5 percent ;
not to exceed 5 percent.

The Chairman. To the veterans ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. How much money ; could you give us an estimate ?

Mr. Dubrowsky. Anywhere between five and seven million dollars—
$8,000,000 approximately. If I could sit down for half an hour
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Mr. Thomas. You said that they are still sending funds at the pres-
ent time ?

Mr. Dubrowskt. Yes.
Mr. Thomas. The 80 percent was prior to 1935 ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Thomas. That is your best knowledge ?

Mr. Dubrowsky. That is to the best of my knowledge.
The Chairman. Over what period of time would you say the five

to seven million dollars has been collected ?

Mr. Dubrowsky. From 1928 until the time I severed my
Mr. Whitley. In 1935 ?

Mr. Mason. That is a million dollars a year.
Mr. Whitley. Mr. Chairman, Dr. Dubrowsky has to catch a plane.
The Chairman. I believe you will be back at a later time.

Mr. Dubrowsky. I will be at your disposal.
The Chairman. Monday I understand we have a witness who is

going to answer or is scheduled to answer Fritz Kuhn.
Mr. Whitley. That is right.
The Chairman. Then the committee will stand adjourned until 10

o'clock Monday.
(Thereupon at 12: 30 p. m. an adjournment was taken until 10 a. m.

Monday, September 25, 1939.)





INVESTIGATION OF UN-AMERICAN PROPAGANDA
ACTIVITIES IN THE UNITED STATES

MONDAY, SEPTEMBER 25, 1939

House of Representatives,
Special Committee to Investigate

Un-American Activities,

Washington, D. C.

The committee met at 10 a. m., in the caucus room, House Office

Building, Hon. Martin Dies (chairman), presiding-.
Present: Mr. Starnes, Mr. Voorhis, Mr. Casey, Mr. Mason, and

Mr. Thomas.
Also present : Mr. Rhea Whitley, counsel.

The Chairman. The committee will be in order.

Mr. Thomas. Mr. Chairman, before we hear the witness, I would
like to make an observation and a suggestion.
Based on testimony presented to this committee to date, there can

be no doubt but that the officers and members of the Communist
Party, U. S. A., and the German-American Bund are violating both
the Registration and the Espionage Acts of this Nation. The penalty
of such violation in the case of the Foreign Agents Act is a fine of

not more than $1,000 or imprisonment for a term of not more than 2

years; and in the case of the Espionage Act, the penalty is a fine of

not more than $5,000 or imprisonment for not more than 5 years.
In view of the clear-cut testimony showing the close tie-up between

the Communist Party and the German-American Bund and their

foreign headquarters; and in view of the national emergency which

exists, I think it is our solemn duty as a committee of the House im-

mediately to acquaint both the State and Justice Departments with
all relating testimony.

I therefore ask that the chairman of the committee request our

attorney to transmit all such testimony to the Departments in ques-
tion without delay.
The Chairman. The Chair wishes to state that several months ago

he transmitted to the appropriate departments all the information
we then had, together with a request that these agencies

—that is, the
German-American Bund and the Communist Party and their affili-

ated organizations
—should be prosecuted under the Registration Act.

Since that time the Registration Act has been amended, making it, in

the Chair's judgment, more necessary than ever that these organiza-
tions be prosecuted as agents of a foreign power.
The Chair personally believes there should be quite a distinction

made between freedom of speech allowed to legitimate organizations,
on the one hand, and freedom of speech used by agencies and agents
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of foreign powers, on the other. There is the line of demarcation, the

Chair has ever had in mind. Here is an organization, we will say,
that is an agency of a foreign power. Certainly, under no circum-

stances are we required in the interest of the preservation of freedom
to harbor in our bosom known enemies. The wildest construction, the

most liberal construction of the Bill of Rights, would not justify us
in keeping within our midst, in harboring and encouraging them. But
the thing we have got to come to some definite decision on sooner
or later, in the judgment of the Chair, is what are you going to do
with these agents who are in the Government itself, or in labor organ-
izations, who occupy important positions? We might as well be frank
about this. There is no use talking about handling this situation until

there is a definite policy pursued by the Government toward them.

Of course, that is my own personal opinion.
Mr. Thomas. These statutes are on the books. One has been on the

books for a great many years. We now have an emergency. We have
also had plenty of testimony presented to this committee relating to

this subject. And I think it is our duty to transmit all of that testi-

mony relating to the subject to both of those Departments.
The Chairman. The Chair has received information that both the

Government and labor organizations are preparing now to clean house.

The Chair has been advised from reliable sources that labor organiza-
tions are now perfecting plans to compel known Communists—I do
not mean those who are falsely accused of being Communists, because

we must always bear that in mind—but known Communists are being
compelled to get out of labor organizations or to renounce the Com-
munist Party. And so far as the Government is concerned, the Chair
is of the belief that the same action is going to be taken by the

Government.
Mr. Thomas. As chairman of the committee, will you instruct the

attorney to transmit that testimony to those two Departments?
The Chairman. Provided the two Departments, of course, want it.

Mr. Whitley. We are transmitting it, anyway.
Mr. Thomas. I think it is our duty to transmit it to them.
The Chairman. I think we must keep this in mind. There is evi-

dence before this committee definitely that these organizations are

agencies of foreign powers. I do not see how anybody can ever have

any question any more with reference to that fact from the testimony
that we have heard. That being true, are we required to permit them
to operate under charters, licenses from States, to collect huge sums
of money, to abuse the Bill of Rights for the purpose of building up
an espionage or sabotage system in the United States? I think that

is a point that has been overlooked by many people in their zeal to

preserve the Bill of Rights.
Mr. Voorhis. In other words, an American citizen has a right

to believe freely what he wants about what he may think, mistakenly
or otherwise, is best for his country.
The Chairman. That is right.
Mr. Voorhis. But when a person does not believe something

freely, when the very opposite is really the case and he follows a
certain course of action, not out of his own conviction but because
he is told to do so by some force or power outside of the United

States, that becomes a different matter.
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The Chairman. It is so obvious now, the way in which they have

changed their foreign policies overnight.
Mr. Voorhis. That is right; and the way certain people in Amer-

ica have changed their foreign policy the next night.
The Chairman. That is what I am speaking of.

Mr. Starnes. Mr. Chairman, I am going to be very, very jealous
indeed of the rights of free speech and of free press, and I am
willing to endure some evils for the sake of preserving those two

very precious and fundamental assets, because without those two
there is no democracy. I want us to be very careful in any recom-
mendation we make that we will not do something that, instead of

preserving will destroy democracy.
Mr. Thomas. We are not making any recommendation in this

case. All we are doing is asking the attorney to transmit to the

Justice Department and the State Department whatever testimony
we have on this question which might show that the Communist

Party and the German-American Bund are foreign agents.
Mr. Starnes. I agree that that should be done, and I understand

it already has been done.

The Chairman. Very well; let us proceed. Mr. Whitley, you
may call your witness.

TESTIMONY OF GERHART H. SEGER, FORMER MEMBER OF THE
GERMAN REICHSTAG

(The witness was duly sworn by the chairman.)
Mr. Whitley. What is your full name, Mr. Seger ?

Mr. Seger. Gerhart Heinrich Seger.
Mr. Whitley. Where were you born?
Mr. Seger. In Lutzes, Germany.
Mr. Whitley. When?
Mr. Seger. November 16, 1896.

Mr. Whitley. Have you lived in Germany most of your life?

Mr. Seger. Yes; I have.

Mr. Whitley. Do you have any Jewish blood, Mr. Seger?
Mr. Seger. No. I am, as they call it now, as Aryan as probably

Mr. Hitler, himself, would like to be.

Mr. Whitley. What were your political affiliations in Germany,
Mr. Seger?

Mr. Seger. I was a member of the Social Democratic Party in

Germany.
Mr. Whitley. Were you ever connected in any way with the

Communist Party ?

Mr. Seger. No; I never was a member of it nor did I in any way
affiliate with any organization of that kind.

Mr. Whitley. Have you ever held any official position in the Ger-
man Government, Mr. Seger?
Mr. Seger. I was a member of the German Reichstag for four con-

secutive terms.
Mr. Whitley. Those terms were how many years each ?

Mr. Seger. That depended on whether the Parliament was dissolved.

I was elected first in September 1930, and I served until I was arrested.

Mr. Whitley. Were you a member of any special committees while
a member of the Reichstag?
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Mr. Seger. Yes ; I was a member of the foreign-relations committee,
which at that time was about equivalent to the Foreign Affairs Com-
mittee of the United States Senate.

Mr. Whitley. As a member of that committee, you had the oppor-

tunity to study and observe conditions, world conditions, and their

relation to the German Government?
Mr. Seger. Oh, yes.

Mr. Whitley. Were you ever arrested by the German authorities,
Mr. Seger?

Mr. Seger. Yes; once when Hitler came into power, and quite a

number of opposing members of the Parliament were arrested.

Mr. Whitley. When were you arrested
;
what was the date ?

Mr. Seger. March 12, 1933.

Mr. Whitley. Why were you arrested?

Mr. Seger. The Nazi Government on February 28, 1933, introduced

a special decree called a decree for the protection of State and Nation

which introduced the so-called protective custody, meaning that some-

one could be arrested without any charges brought against him, just
for the protection of the Nazi Government itself; and under that pro-
vision I was arrested together with, I think, 116 other members of the

German Parliament.
Mr. Whitley. In other words, you were a political prisoner ?

Mr. Seger. Yes; that is right.
Mr. Whitley. When did you first come to the United States, Mr.

Seger ?

Mr. Seger. In October 1934 on a visitor's visa.

Mr. Whitlev. When and where did you first take out your citizen-

ship papers?
Mr. Seger. After my visitor's visa expired, I went back to Europe,

and then I came again as a legal immigrant in August 1935, and I

received my first papers in December 1935.

Mr. Whitley. Mr. Seger, what have you been doing since you came
to the United States; what has been your business?

Mr. Seger. I have been lecturing a great deal. Three and a half

years ago I became the editor of a German democratic weekly in New
York?
Mr. Whitely. Mr. Seger, why were you willing to appear as a wit-

ness before this committee?
Mr. Seger. Well, I would like to begin this way : My father was a

member of the German Constitutional Assembly which, after the war,
drafted the Constitution of the German Republic. I followed him
into his seat in the German Parliament, and, having seen what hap-
pened to the democracy in Germany, since I came over here I felt it my
duty at least, in order to repay the United States for its hospitality,
to help to prevent anything of that kind happening over here.

Mr. Whitley. In other words, you feel that it was your duty to

appear here?
Mr. Seger. Yes.
Mr. Whitley. Mr. Seger, since you came to the United States in

1934, have you had occasion to travel extensively in this country?
Mr. Seger. Well, I have been in 43 States of the Union so far, and

I have had the opportunity probably of coming to know more of it

than I ever knew of Germany.
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Mr. Whitley. And during your travels in the United States, Mr.

Seger, have you had occasion to observe and study conditions through-

out this country ?

Mr. Seger. Oh, yes. Being the editor of a German newspaper, I

made it my business to study German-American organizations and

relations very carefully.
Mr. Whitley. And* have you had occasion to contact the German-

Americans throughout the United States and to arrive at an estimate

of what is their number and attitude?

Mr. Seger. Well, as far as the number is concerned, that is very hard

to say. There are quite different estimates. According to what I have

seen in these 5 years, I would venture to make the statement that,

taking the first and second generations together, I would judge about

seven to eight million German Americans are in this country.
Mr. Whitley. During your travels and contacts with these German-

Americans, what is your observation as to their attitude, the attitude

of this group, in the United States?

Mr. Seger. Well, it is different in some States like New York and

New Jersey, but altogether I would say that about 5 percent of the

German Americans are either members of Nazi organizations or sym-

pathizers. The difficulty is that not more than another 5 percent are

actively stating their stand on the Nazi issue or taking some part in

combating nazi-ism in the United States. Ninety percent of the

German Americans, I would say, are either indifferent as far as the

Nazi issue is concerned or they are scared to say what they think.

Mr. Whitley. In other words, if they are not actually indifferent,

they take an indifferent attitude because they are afraid to take any
other.

Mr. Seger. Quite a number of them have lived so much into our

American life that they do not care very much about what happens to

Germany any more. That accounts for the indifferent attitude of a

number of them. But, on the other hand, there is quite some number
of German-Americans who are actually afraid either to participate
in an anti-Nazi meeting or say that they feel differently about nazi-ism.

Mr. Whitley. Mr. Seger, why would a German-American, a citizen

of the United States, fear coercion or be intimidated or afraid to state

his stand on the issue, if he were opposed to nazi-ism?

Mr. Seger. Well, most of the German-Americans of the first genera-
tion certainly still have relatives in Germany ;

and that, of course, ap-

plies to many of those in the second generation, too. And since the

present German Government has quite frequently used the so-called

hostage system, they are afraid there might be some repercussions on
their relatives over there in case they do anything which displeases
the Nazi authorities over here.

The Chairman. Is it not fair to assume, Mr. Seger—at least, this

committee has expressed this very many times—that the overwhelming
majority of the German-Americans in this country are loyal, patriotic
citizens?

Mr. Seger. Oh, yes ; by all means I would say that.

The Chairman. Many letters have come to this committee from
German-Americans expressing their absolute opposition to nazi-ism
and to the German-American Bund, and many of them feel embar-
rassed by the bund.
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Mr. Seger. Yes.
The Chairman. They take the viewpoint that the bund is doing

them a great deal of harm. And one of the greatest dangers we face

in this country is that there is liable to be created an anti-German
sentiment throughout the country that might injure good, loyal,

partriotic people of German descent. That was certainly true before

the last war, and there is a danger that that might happen again.
Do you not think we ought to be very careful, every one of us, to

emphasize the fact that we do not have any more loyal, patriotic people
in this country than the great, overwhelming majority of the people
of German descent ?

Mr. Seger. Oh, yes ;
that is true. And, if I may quote an example

to that effect, on my trip, when I first came to Portland, Oreg., where
there is quite a German community, I was approached by an old

gentleman by the name of Pederson, who introduced himself as being
not only a personal friend of the former German Kaiser, but an ardent
admirer of the German monarchy, and he said, "Before the last World
War I was entirely on the side of the German Government, and I have
never talked to a man like you in my life," meaning that I was a Social

Democrat and a Republican in the German sense of the term. "But,"
he said, "I am anxious for you to know that the great majority of

the German community here in Portland has nothing whatever to do
with the Nazi organization in this town." And such statements have
been made to me practically all over the United States.

The Chairman. I think that is absolutely a correct analysis of

the situation. I do not believe that in any community you will find

more than 5 percent of the people of German descent who are Nazis,
or who participate in the bund.
Mr. Seger. That is true. But the trouble is, many people are

afraid to say so in public because they have relatives over there and

they do not want to make any trouble for them.
Mr. Casey. Right on that point, may I continue from where the

chairman left off? There are a great many German-American citi-

zens who have a natural and understandable sympathy for either

their mother country or the country from which their own fore-

fathers came, just as is the case with any other race in this country.
Mr. Seger. Yes; they have. The trouble is that it is doubted even

by many German-Americans who have been far away from the old

country for some time, whether the present German Govermnent is

actually representing a majority of the German people.
And since the point has been raised by the Nazis, for their pro-

tection, that anyone who says anything against Hitler talks against
Germany, there are people who do not state their views, although
they are anti-Nazi, for fear that it might be interpreted as they are

saying something against Germany.
Mr. Casey. There are also German-American people who fear to

express a certain sympathy for Germany because they appreciate that
Hitler is unpopular probably in the community in which they live

and it might interfere with their own occupations, and so forth;
is not that so ?

Mr. Seger. Yes; that is correct.

The Chairman. As I said before, this hysteria that is built up is

unjustified. For instance, I get telephone calls—and I assume other
members of the committee do, too—from people saying that so and
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so is a German and he ought to be watched. You know how it was
before the World War.
Mr. Casey. I know how it was, Mr. Chairman. I live in a German

community and before the World War I saw the hysteria there then.

There are no finer people than the German-American people, in my
estimation, by and large.
The Chairman. That has impressed itself upon the Chair, because

almost every day some one calls up anonymously on the telephone
and says, "There is a certain family that ought to be watched, they
are Germans," as if the fact that they are Germans would in any
sense constitute them an enemy of this country. It is that which
constitutes the greatest danger to any country, and Fritz Kuhn and
his bund are doing the greatest disservice to the German-American

people of this country that has ever been done them.

Mr. Seger. I had a very tangible experience to that effect in Boston

recently. I addressed a State convention of the Federation of Women's
Clubs in Boston, and I explained at great length, as I always do,

urging my audience to distinguish between Germans and Nazis. And
when I was through, just the same, a lady came up and she said with-

out any preliminary remarks, "I have a German cook, shall I fire

her?" Of course, I explained to that lady, "Unless you have evidence

that she is a Nazi and she is disturbing your household, or something
else, but just because you have a German cook, you do not need to fire

her."

The Chairman. Of course, we have a situation in the United States

where we have two minorities
;
one is a Jewish minority and one is a

German minority. The German-American Bund, of course, has spread
a great deal of anti-Jewish propaganda. But, as a matter of fact,

in my judgment, they are doing more harm, unjustly and unfairly to

the German minority, than they are to the Jewish minority.
Mr. Seger. Yes. And there is one thing which I would like to

emphasize at this point. You see, not being Jewish myself, I fre-

quently run into the amazed question, "Why did you suffer in a con-

centration camp? Why were you arrested? You are not a Jew."
As if the Jews in Germany were the only victims of Hitler, which is

entirely wrong. In the concentration camp where I was—and that

holds true throughout Germany—they were 10 percent Jewish and
90 percent gentiles.
The Chairman. Any one who was opposed to Hitler was put into

the concentration camps?
Mr. Seger. Of course, naturally.
The Chairman. Proceed.

Mr. Whitley. Mr. Seger, do you know of any specific instances

where the Nazi Government has used coercion where it has met opposi-
tion ? In other words, you stated a moment ago that the reason a

great many German-Americans in this country were afraid to express
their real views was because they had relatives in Germany ?

Mr. Seger. Yes.
The Chairman. Do you know of any specific instances where any

such coercion has been used or exercised ?

Mr. Seger. Yes. I would like to quote two cases. First of all, if

I may be permitted to do so, I would like to quote my own experience.
I was arrested in March 1933, and kept for 3 months in jail, and then

taken to a concentration camp. After 6 months in that concentration
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camp, where I probably would still be, after I had gotten the general
idea of it, I managed to escape into Czechoslovakia. Six weeks later

my wife, who had nothing to do with politics
—she was a former

actress—was arrested, together with our daughter who, at that time,
was 22 months old, and put in a man's concentration camp, in order

to force me to come back; although, after my escape, when I was in

Czechoslovakia, I had not opened my mouth for fear that something

might happen to my family. I had not made any public statement or

anything of the kind which would embarrass the Nazis. I kept quiet.

Just the same, they arrested these two people and put them in a man's

concentration camp, and probably they would have been there for a

long time, but they were released under the pressure of some officials

of Great Britain at the time.

Another experience we felt quite recently was with our newspaper.
The trouble is I cannot, at least in a public way, say anything about

the man in particular. A furniture merchant in Yorkville, in New
York City
Mr. Thomas. Where?
Mr. Seger. Yorkville. That is the German part of New York

City; he put an ad in our paper for a year. Our manager signed a

contract for a year. Then, after the ad had appeared for the first

time in my paper, my paper being opposed to the Nazis, this man
was visited by a Nazi storm trooper, a member of the bund, and he

was asked, "You put an ad in such and such a paper, didn't you?''
He said, "Yes; what of it?" So the Nazi got a list out of his pocket,
looked it over, and said, "You still have an uncle in Stuttgart, over

there, have you not?" He said, "Why, yes." "Well, how would you
like him to run into trouble?" So the contract was canceled. And
that, of course, I have experienced on many occasions; that there is

such an anxiety.
If it is not too much, I would like to quote with reference to a

large midwestern university another example. I was talking there,

together with an American professor, at a symposium, and there was

quite a large crowd there. So we had to wait on the stage a little

while before we could get out. And while we were waiting, an em-

ployee of the university asked me to follow him because there was a

lady and a gentleman who would like to talk to me. He led me into

a completely dark corridor where I could scarcely see two people

standing there, far from recognizing anybody. And the gentleman
stepped up to me and introduced himself as the head of the German
department of that university, saying that he would like to have a

talk with me. I said, "I am sorry, Doctor, I do not talk to anyone
I cannot even see. If you want to talk to me, you have got to come
out into the open."
So I went back on the stage and finally when I got out of the uni-

versity building, there was a car parked right at the curb with the

motor running and a man stuck his head out of the window and
motioned at me, and he said, "I am the one who asked you; would

you mind having a glass of beer in my home?" I said, "No, provided
you invite the American chairman," because I always in such a case

like to have a witness with me. So on the way to his home, he ex-

plained the situation; and that is why I am quoting this instance.

He said, "You see, I am not a Nazi. I am an American citizen, since
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22 years. So is my wife. But there are two German exchange stu-

dents on the campus who make it their business to watch every move

I make and to watch who I am associating with; and since we both

have relatives over there and do not want them to run into trouble,

I have to act the way I did."

Mr. Whitley. Mr. Seger, you mentioned the fact that following

your escape from the concentration camp and your seeking refuge
in Czechoslovakia, your wife and 22-month-old baby were arrested

and put in a concentration camp: Are they still in a concentration

camp ?

Mr. Seger. Oh, no; they are over here. My wife has taken out

her first papers now.
Mr. Whitley. How did she manage to get out of the camp?
Mr. Seger. I spoke twice in a large committee meeting in the

British House of Commons and Lady Astor, the American-born

member of the House of Parliament, got interested in that case and

organized an intervention with the then German Ambassador, and

upon this pressure they were released and taken to Germany.
Mr. Whitley. Mr. Seger, have you had an opportunity to observe

and study the policies and activities of the Nazi Party in Germany?
Mr. Seger. Oh, yes

—
definitely. As a matter of fact, I have made

it my business to such an extent that, after the first few years of

Hitler's activity, I came to the conclusion that he was liable to be-

come a very dangerous man. So, as far back as 1927, I published
an editorial in the newspaper, where my father was editor, demand-

ing Hitler's expulsion from Germany as an undesirable alien. That

is probably why they got me.

Mr. Whitley. Mr. Seger. have you also had occasion to observe

and study the efforts of the Nazi Government to spread actively

their doctrines and political beliefs in other countries ?

Mr. Seger. Oh, yes. I ran into those activities in Switzerland,

Sweden, Denmark, Czechoslovakia, Austria, when in it still existed,

in France, Belgium, Holland, England, and practically all over

Europe.
Mr. Whitley. And do you know whether similar efforts are being

made by the Nazi Government to spread their doctrines in the United

States?
Mr. Seger. Oh, yes

—
definitely.

Mr. Whitley. Will you explain to the committee the manner in

which this is being done by the Nazi Government?
Mr. Seger. Well, I have prepared a statement to that effect; be-

cause, if I may be permitted to read it, I would like to do so, because

I have collected for 5 years the documentary proof of it, and it seems

to me that in view of previous testimony given to this committee the

whole situation ought to be cleared as much as possible.

First of all

Mr. Whitley. Just a minute. Mr. Chairman, in view of the fact

that Mr. Seger has to quote German laws and various sections of

those laws in order to establish his point, in this instance I think it

would be well to let him read this statement
;
because in the state-

ment, of course, he has these quotations.
The Chairman. Well, we are very much opposed to that policy;

but, in exceptional cases, I see no harm in its being done. But I do

not want this to be a precedent.
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Mr. Whitley. The majority of his statement is made up of quota-
tions from various publications and laws which will establish the

point.
The Chairman. Proceed.
Mr. Seger. First of all, I think there is one distinction between

communism and nazi-ism in one respect. The Communists of the
Soviet Government have for a long time maintained that the Third
International and the Soviet Government are two different agencies.
Of course, that was a fake distinction; but, just the same, it was a
matter of policy to make that distinction

;
whereas Nazis are even

more sincere, if I may say so, in that respect, because one can quote
one law whereby it becomes evident that any Nazi organization
throughout the world is to be regarded as an agency of the German
Reich Government and cannot be looked upon as a private organiza-
tion. This law has been issued on December 1, 1933. It was signed
by Hitler and his Secretary of the Interior, Dr. Friek, and the first

part reads as follows :

Following the victory of the National Socialist revolution, the National So-
cialist German Workers' Party has become the exponent of the fundamental
idea of the German state and is inseparably united with the State. It is a
public corporation.

And the third article of this law establishes this even more. It

says
—it speaks of the great duties toward "the fuehrer, the nation,

and the state" of all members of the National Socialist Party, in-

cluding its affiliated organizations. There is no limit to this state-

ment as far as affiliated organizations are concerned
;
no geographical

limit, either. It concerns all Nazi organizations the world over.

It says in this article any Nazi organization throughout the world is,

according to this German new legislation, as a German governmental
agency; it represents the German state.

And then, having established this, I wish to meet the statement
that is often brought forward as an excuse for the identity between
the Nazi government and the German Government does only concern
Reich citizens—that means German citizens; in other words, the

Nazis of foreign citizenship, although of German extraction, are not
included. The Nazis in the United States have tried to make the

utmost of their change from the "Friends of the New Germany,"
which had among themselves German citizens as well as Americans,
to the "American-German Volksbund" which allegedly only accepts
American citizens to its membership. This distinction is of no im-

portance whatever, examined in the light of authoritative Nazi
statements in Germany.
For instance, in May 1937, the German Nazi organization for Ger-

mans abroad, "The League of Germans Abroad," published a Ger-
man geographic sketch, edited by Mr. Friedrich Lange. On page
8 of this publication, it says :

We will never call German people who are citizens of foreign countries,

aliens, but racial comrades. German people will always remain our racial

comrades, even if foreign citizenship is forced upon them, just as members of

an alien race can never become racial comrades by means of conversion. We
will always remember that we, Germans, are not only citizens of the largest
German state, of the German reich. but that we are also racial comrades of

more than 30,000,000 Germans outside our borders.

And then a very significant step was taken. This man who was
the head of these Germans, of this German League Abroad, Dr. Ernst
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Wilhelm Bohle, became German Under Secretary of State. He was
made part of the German official Government in order to be able to

supervise what German Nazis abroad are doing and see whether they
are exactly in line with the German policies. So this man said

[reading] :

Loyalty, discipline, and blind obedience are tbe foundation pillars of every
branch of the National Socialist government. The loose contact and the distance

in mileage between party comrades abroad, even though the organizations for

Germans abroad is a solid unit, render these three virtues more necessary than

ever for those of us who are in foreign countries. Therefore we are doing right
when we keep our organizations abroad free of all racial comrades who are not

ready to adhere to the absolute discipline customary with us.

Mr. Thomas. Who are you quoting that from ?

Mr. Seger. This is the Under Secretary of State, Dr. Bohle.

Now, I wish to emphasize at this point one fact : When this session

this morning was opened the chairman was referring to the espionage
law of the United States. It seems to me of the utmost importance that

it ought to be kept in mind that all affiliated Nazi organizaions abroad
are looked upon by the German Government as a reserve from which
to draw any assistance they would like to have in any possible field.

And since this Under Secretary of State said so expressively that

loyalty, discipline, and blind obedience are the foundations of these

Nazi organizations abroad, there is, of course, the necessity of looking

upon these organizations as a probable recruiting field for these people.
The Chairman. Well, if it won't interrupt your thought right there,

let me ask: Would not, as a matter of fact, the primary purpose of

having an organization built up in a country in which you know the

organization would, at most, constitute a very small minority and could
not make any great headway in the nazification of that country

—would
not the primary purpose of building it up be to have an intelligence
bureau in that country ?

Mr. Seger. Yes
;
I imagine.

The Chairman. Because, certainly, from the polls
—you take, for

instance, the bund—the German Government is certainly advised of
the fact repeatedly the polls have shown how^ unpopular the bund is,

and it is making no marked progress through the country. But if they
have 100 posts in the United States and if they are loyal to the Nazi

ideology, then there would be a potential spy system throughout the

country. Is not that the fact ?

Mr. Seger. That is the fact. But I would like to add one more
thought to what the chairman just said. I personally do believe the
Nazi government enjoys the unpopularity of the bund, because that is

a very effective disguise. Everybody is looking upon the bund as dif-

ferent from the German Government, hence something you don't need
to pay any attention to, and that makes them all the more secure in
whatever they are doing by way of subversive activities.

Now, I don't want to take up too much time, but I have to establish
this point one step further. This same man, Dr. Bohle, delivered a

speech in Stuttgart on August 30, 1937. That is where the Institute
of Germans Abroad is located. And there he said—and this I am only
quoting because some Nazis in the United States have stated they are

loyal Americans, are only interested in the welfare of the United States

Government, but actually they are taught—the membership of these

organizations
—to look upon foreign citizenship as something con-
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temptible, and to that effect I would like to quote just a few lines.

Dr. Bohle said :

We Nationalsocialists living abroad reject the concept of such a cosmopolitan
German whose chief ambition is to assimilate with the people of the country
in which he lives, because this cosmopolitan German not only makes himself

ridiculous in the eyes of foreigners, but because he consciously or unconsciously
denies his Germandom. We only know the concept of the complete German
who, as a citizen of his country, is always and everywhere a German and

nothing but a German. This makes him a Nationalsocialist.

And this was further outlined in an article in the Nazi Bund
newspaper Deutscher Weckruf und Beobachter by Mr. Kuhn him-

self. On the 22d of April 1937 he printed in this newspaper an

article in which he said, and this is only one sentence I quote, but that

I feel ought to be emphasized :

We may have various citizenship papers in our drawers, but we are all

Germans and part of the great German nation of a hundred million people.

So that is the way he looks upon citizenship.
Mr. Whitley. That is Mr. Kuhn's own statement in his own official

paper ?

Mr. Seger. Yes. And then, in September of 1937, just a few
weeks later, in the official publication of the Deutsches Auslands-

Institut of Stuttgart, on page 588 of this volume, the secretary of this

organization makes the following statement :

Just as the ambassador, the envoy, and the consul represent the Government
of our Reich abroad, so is the Nationalsocialist group leader the standard bearer

of the foreign organization, the representative of the movement for German
reconstruction and German conservation. He is the representative of the Ger-

man nation abroad. It is his responsibility to make the foreign organization
the true home of Germans abroad and to teach them to understand fully the

present policy and the future plans of the fuehrer, in spite of distance and in

spite of the distorted influence of their environment. The leader of the national

group is the guaranty that national socialism will become something that is

self-evident to the Germans abroad, just as their Germandom should be, and
that the foreign organization of the Nazi Party, on the basis of the decree of

the fuehrer of January 30, 1937, will become the foreign organization of the

German Reich.

Mr. Whitley. Mr. Seger, just one moment there. In that quota-
tion, reference is made to the "Nationalsocialist group leader" abroad ?

Mr. Seger. Yes.

Mr. Whitley. Would that designation cover Mr. Kuhn?
Mr. Seger. Oh, yes.

Mr. Whitley. He is the Nationalsocialist group leader in this

country ?

Mr. Seger. Yes.

Mr. Whitley. And this statement refers to him and all other Nazi

group leaders throughout the world?
Mr. Seger. That is right.
Mr. Casey. By virtue of what authority is he group leader in this

country ?

Mr. Seger. I beg pardon?
Mr. Casey. By virtue of what authority ;

bv whom requested ?

Mr. Seger. Well, it is a peculiar situation. He still maintains some-

times, at least in the outward appearance, as if his organization is some
sort of a democratic institution which elects its president. But, per-

sonally, although T cannot prove it, I am convinced he was designated
as leader by the Stuttgart Institute. But that is hard to prove, of
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course. Since he was over there himself, lie may have been told to

pick up the reins of this organization. They made a change when they

changed from ''Friends of the New Germany'
1

to the new ''German-

American Volksbund"; then he introduced himself as the new leader

who was elected by the bund. But, actually, there are no elections

in the democratic sense of the term; nor are the announcements of

this organization in any way compared with democratic announce-

ments.
For instance, if the leader of this bund says something to his mem-

bership, it is always called "the order of the day" in a military fashion.

So that there is no democratic procedure at all. This man Kuhn was

certainly designated by the German authorities; I have no doubt
about it. He is one of the old members of the Nazi Party. I am
coming to that later on.

Mr. Thomas. He was probably designated in the same way as the

Nazi leader of Czechoslovakia, or Denmark
Mr. Seger. Or any other place. Then I would like to establish that

whenever the Nazi organization abroad
The Chairman. Before you get past that point, let me inject this :

A lot of people say, "Why don't you prove that fact ; why cannot you
prove it?" They seem to overlook the fact the only way we have
to prove that is from circumstances, from circumstantial evidence,
which is admissible in any court. You prove a certain given state of

circumstances, and from that even a jury has a right to deduce the

conclusions. Of course, that is the only way we can possibly prove
this agency, is to prove the circumstances.

Mr. Seger. Yes; it would be, unless you subpena the leader of the

Auslands Institut in Stuttgart and get him over here and ask him.
"Did you appoint Mr. Kuhn," and he says, "Yes." Unless you can
do that, there is no way of proving it.

Mr. Casey. I appreciate that difficulty; I simply wanted to get

your idea.

Mr. Seger. Yes; you cannot possibly do it any other way.
The Chairman. I thought it was wise to make that statement.

Mr. Voorhis. Are you going to explain the relationship of the

Auslands Institut to these other organizations in various countries?

Mr. Seger. Yes. I just wanted to make one point more clear.

Sometimes it is said even that the relationship between the Stuttgart
Institut and foreign organizations concerns only the European con-

tinent and not the Western Hemisphere and, therefore, I would like

to quote one more document. In speaking of a nation of 100.000,000

Germans, as they usually do, it is important to know that the "League
of Germans Abroad" does expressively include all Germans without

regard to their citizenship of other countries in the Western Hemi-
sphere also. In an official publication called "Germandom in All the

World," one of the officials of the Auslands Institut, Dr. Friedrich

Lange, said :

Of the 33 million Germans living outside the Reich and claimed as part of the
German Nation, this map indicates that approximately 15 millions live in the
Western Hemisphere. Of these, 8 millions live in the United States and a half
million in Canada.

These Germans abroad, irrespective of their citizenship, are to be
influenced by the Nazi organizations, in this country by the American-
German Volksbund, in such a way that they become ardent Nazis,
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regarding their ties to Germany as much stronger than those to the
United States.

Now I am coming to the bund fuehrer, in regard to his activities as

far as the education and influencing of its membership is concerned.
In the 1937 Yearbook of the American-German Volksbund it is said

verbatim :

Every effort in behalf of the German youth is of great importance over there

(Germany), since the future of Germandom in America can no longer depend upon
new recruits from across the sea. It must find its German future in its own land,
and construct it out of its own youth. Therefore, the youth groups of the Ger-
man-American Volksbund represent a truly great achievement for Germandom.
The children's choirs of the glee clubs help perpetuate the German language.
Within the next few years the entire unified strength of Germandom will be
necessary—
Now comes the part for which I quote that :

* * * in order to check the shrinkage in the German population through the
Americanization of its youth.

In other words, it is in its own proclamation that it is the outspoken
purpose of the bund to check the Americanization of the German youth
of America.
On August 12 the Nazi Party newspaper appearing in Stuttgart,

where the German Auslands Institut is located, wrote the following:

And those German-Americans, who for centuries have made only sacrifices for
America, who have become the fertilizer for the culture of that country, who
were too trusting and honest to mix into politics or to secure rights for themselves
and for their folkdom, these Germans today are ready to enlist in the final struggle
and to take their place in the political life of America, while preserving their
national characteristics and their German "Weltanschauung" in order to exercise
a determining influence on the new America. Therefore, the program of the

young German-Americans, no matter to which organization or groups they may
belong, is : We want to bring the Germans in the United States, who in part have
become alienated from the German fatherland and from the German Nation, back
to the great community of blood and fate of all Germans. To this end the spiritual
regeneration of the Germans after the model of the homeland is necessary.

Mr. Voorhis. Mr. Seger, may I interrupt just a minute?
Mr. Seger. Yes.

Mr. Voorhis. That quotation you gave us about carrying on this

work in order to check the shrinkage of the German communities by
the x\mericanization of the youth of German blood, where was that
from—from the Yearbook?
Mr. Seger. That was from the Yearbook of the bund.
Mr. Voorhis. Is that published in German ?

Mr. Seger. Yes; that is published in German.
Mr. Voorhis. Is it published in English also, or just in German?
Mr. Seger, Not as far as I know.
The Chairman. Just German?
Mr. Seger. The German language, sir.

Mr. Voorhis. Can you quite understand why thev publish a thing
like that ?

Mr. Seger. Well. I have no doubt, if I should be permitted to be

frank, that the leading Nazi fuehrers in this country count to a large
extent on the fact that they are quite frequently approached by
American officials—for instance, I have had such cases with the Fed-
eral Bureau of Investigation, as well as the district attorney's office

in New York—who do not speak German.
Mr. Voorhis. Yes.
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Mr. Seger. But rely upon an interpreter. It is a strange fact, but I

have experienced that myself, that a gentleman came in to see me
who was charged with a certain investigation, and lie did not speak
German, and he brought papers with him, like the newspaper of the

Nazis, and asked me to translate it for him, which I did. And they

rely upon their belief that many Americans won't bother to read that

stuff and translate it into English, and just let it go at that.

The Chairman. Well, also, in 1937 the bund was very confident
; they

made many bold statements that they are not making now; is not

that the fact?

Air. Seger. That is true. They have got a little scared right now.
Mr. Thomas. And their activities in this country were different then

from their activities now?
Mr. Seger. Yes.
Mr. Thomas. Particularly in the camps, like Camp Nordland?
Mr. Seger. Yes; that is true. I just want to finish this quotation of

one sentence, because someone who reads this could well be under
the misapprehension that this was primarily a matter of folk songs and

promoting the German language, and all that sort of thing. But it

says in this Yearbook :

* * * When we have attained this goal we will organize the Germans in

order to give them, after the completion of their spiritual regeneration, economic
reinforcement and political schooling.

Which, of course, can only mean schooling in Nazi philosophy and

dictatorship.
In order not to leave any doubt whatsoever that the German-xlmer-

ican Bund is actually the authorized American representation of the

German Nazi dictatorship, it is stated verbatim in the same Yearbook :

We stand here as the heralds of the Third Reich, as preachers of the German
world viewpoint, of national-socialism which has displayed hefore the eyes of

the world the incomparable German miracle, the miracle of national-socialism.

So in their own words they state they are nothing else but the

representation, political and otherwise, of the German dictatorship.
It is obvious that within the mechanism of Nazi propaganda abroad

the teachers, students, professors, and school teachers alike have the

most important task to perform. May I quote two important docu-

ments to that effect?

On December 24, 1936, a decree was published by the Reich Minister
of Education concerning trips abroad by university teachers and
students. In this decree it is ordered :

I therefore order that all persons subject to my ministry who travel abroad
for study, research, or lectures, or for congresses, or similar purposes, shall on
their arrival in a foreign country forthwith get into contact with the foreign
organization of the Nazi Party and with the branch office of the German
Academic Exchange Service, whenever possible. If this be not done a short

report of the reasons must be furnished to me.

Mr. Voorhis. That is from whom?
Mr. Seger. That is from the Minister of Education, the Reich

Minister of Education. In other words, he orders everybody who
goes abroad to get in touch with the Nazi representation in that

particular country he is going to, so as not to have anyone running
around who is not serving his purpose he has particularly announced.
Mr. Thomas. And I assume, from what you say, that the organi-

zation of the Nazi Party here would be the bund ?
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Mr. Seger. Yes. While this above-mentioned decree does deal only
with those German teachers and students who are still Reich citizens,
the Nazi Government has made every conceivable effort to influence

also all teachers of Germany history and German language through-
out the world. Those who have spent their vacations in Germany
were invited to participate in Nazi training, of which I may give a

description from a Nazi source, the Voelkischer Beobachter, the large
Nazi paper in Germany, of which Adolph Hitler himself is the

major stockholder. It published an editorial by a man named
B. Eichinger, on August 19, 1937—and that now does concern
American teachers of the German language, who teach the German
language either in the high schools or in the universities and

colleges of the United States:

Our teachers abroad, spending their vacations in Germany, shall now them-
selves experience the national socialist cofraternity by the community of camp
life: they shall now grow in human comradeship in Tailfingen, on that pretty
piece of German land. Here educators otherwise scattered over some dozens of
countries, and often separated by thonsands of kilometers, will come to know
each other, exchange experiences, clarify the common aims and methods of their

work, and, above all, experience themselves the rythm of the new era. They will

return to their schools abroad with new knowledge and deepened understanding
of the essence of national socialist education, and there they will educate the
foreign German youth to be national socialists and the foreign youth—which also
likes to attend German schools abroad—to be able members of their nations and
at the same time to be intelligent friends of Germanism.

So that an attempt was made and since then has been carried out
to get hold of all German-language history teachers, irrespective of
their citizenship, to invite them in Germany, where they spent their

vacations, to participate in Nazi training. And, of course, having
spoken on many campuses of the United States, I know of any number
of German teachers at universities who go to Germany every year in

the summer and spend their vacation there, and nobody who comes
from abroad—and their arrival is usually known—can escape the

attempt to influence them in the Nazi way.
While it is perfectly clear to all who read the official publication of

the bund, the Deutscher Weckruf and Beobachter, regularly, and who
follow closely the events in the bund camps and the speeches of all

bund rallies and meetings, that the American-German Bund is the
Nazi representation of this country, the least possible doubt can clearly
be eliminated by looking at those issues of the Nazi paper describing
the reception of the bund delegation in Germany August 1936.

I understand that the committee has asked Mr. Kuhn about the trip
to Germany in 1936, and that he has made it to appear as though it

was just an ordinary trip, and that he just went there like any other

German-American
;
that he tendered Hitler a sum of money that had

been collected for poor Germans for winter relief, and that it was all

very harmless; but in his own paper he gives quite a different descrip-
tion of the trip. The Deutscher Weckruf and Beobachter, No. 6. of

August 6, No. 9, of August 27, and No. 11, of September 10, show in

reports and pictures the intimate relationship between the bund, the

Reich Nazi Government, the League of Germans Abroad, and its

institute in Stuttgart. I understand that the leader of the bund, Mr.
Fritz Kuhn, tried in his testimony before this honorable committee to

minimize the political importance of the trip of the bund delegation to

Germany. He denied having had a previously prepared reception
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with the German Chancellor, Hitler, and also denied any relationship
between the bund affiliate Ordxrangsdienst with the German Nazi

storm troopers. In handing to the committee those three issues of the

Nazi bund newspaper may I emphasize the contents ?

I have here those two issues of the paper, and I shall give them in

for the files of the committee, because they prove this visit and the

circumstances.

While Mr. Kulm has stated in his testimony under oath that his

visit to the chancellory in Berlin was not prearranged and that all

he had to do was to go to his telephone in the hotel in Berlin and ask

the secretary of Mr. Hitler for an appointment, Mr. Kuhn's own

newspaper in a big story on the front page reports that the visit of

the American-German Bund delegation with Mr. Hitler was already

arranged when they set foot on German soil in Cuxhaven and when

they were received in Hamburg by the commissioner of the city of

Berlin, Dr. Lippert. It is furthermore said in the same story that the

delegation of the bund and the American German Ordnungsdienst

paraded before Hitler, who stood on the balcony of the Chancellory,
and that, in expressive military fashion, as a subordinate to a

superior, Mr. Kuhn reported to Chancellor Hitler. The bund news-

paper runs the report with the by-line of its author, the American
Col. Edwin Emerson, and it says—

I would like to quote this both in German and in English, because

in German it especially proves that Mr. Kuhn on this trip considered

himself to be there as a subordinate of Hitler. The German ver-

sion is:

Auf clem Balkon der Reichskanzlei stehend, nahin Reichskanzler Hitler den

Vorbeimarsch ab, Bundesfuehrer Fritz Kuhn erstatteto ihm Meldung.

That means in English
—

Standing on the balcony of the chancellory building, Chancellor Hitler

watched the parade; Bund Leader Fritz Kuhn reported to him.

I have been in the German army myself during the World War,
and I know what in the German sense it means for someone to report.
It means in Germany that they report because of that subordinate

relationship of blind obedience. As a matter of fact, I shall have
occasion to quote later, if I may talk about that, from Mr. Kuhn
himself when he reported to a meeting in Los Angeles about these

happenings in Berlin. He said that he reported to Hitler about the

bund, or the progress the bund had made in the United States, and
that the conversation ended by Hitler saying to Kuhn, "Now7 you go
back and continue your struggle.
Mr. Vookhis. That was a report made back on September 10, 1936 ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. There is one point, Mr. Seger, on which I think
information is sometimes lacking, and I want to ask you about it:

The Nazi theory is a world theory like Communism is a world theory.
In other words, both are world theories, are they not ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. Because Hitler says in his Mein Kampf that it is

and, also, Karl Marx treated communism as a new world theory.
Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. The only difference is that one contemplates a
racial state while the other contemplates a proletarian state, and
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the Nazis are really copying the Communist strategy in building up
the movement throughout the world.

Mr. Seger. Yes, sir; that is the fact, I would like to add, how-

ever, that the Nazis are quite liberal in the definition of races if their

imperialist policies are served by it. For instance, they put the

Japanese people in the Aryan race, although, according to their

own books, they are not quite as Aryan as the Germans.
Mr. Starnes. I tried to pin Mr. Kuhn down on that point as to

the Aryan race in Asia. I asked him the specific question, and tried

to tie him down to a definite answer.

Mr. Voorhis. I suppose the Poles and Czechs are going to be

German now.
Mr. Seger. Yes, sir. With the Poles, it was this way : As long as

Hitler maintained a treaty of friendship between Germany and

Poland, they were respectable and excellent people, but since they
denounced the treaty and began to make war on them they were

pictured in the German papers as an inferior race.

The Chairman. They make use of that like the Communists make
use of the proletariat, In other words, it is anything that is expedi-
ent at a given time.

_

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. What I want to ask you is this, because charges
have been made that, while you were in Germany, you were either

affiliated with or were sympathetic with the Communist Party : That

propaganda has been spread throughout the country?
Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. What are the facts with reference to that?

Mr. Seger. With reference to that, I want to say this: The
Socialist Democratic Party, to which I belonged, was like the ruling

party in Norway, Sweden, and Denmark. Both parties favor pub-
lic ownership of utilities and natural resources, but they would
never achieve anything of that kind unless it was in a democratic

way by the vote of an overwhelming majority of the people, as in

Sweden. In other words, it was a party which Americans would
describe as a party of the middle way.
The Chairman. It was a party to abolish private ownership of

public utilities?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. It advocated State ownership of public utilities

and natural resources?
Mr. Seger. Yes, sir. For these reasons, we have always been in

very hostile relationship to the Communist Party in Germany. As
a matter of fact, when we had our so-called revolution in 1918 and

1919, the people killed by the Communists in the uprising in Berlin
were not members of the family of the Kaiser or the former ruling
groups in Germany, but were members of the Socialist Democratic

Party. We have had riots and fights with them in the German
Reichstag. It is a strange relationship. The Communist Party in

Germany has voted along with the Nazi Party on numerous oc-

casions.

The Chairman. They have admitted it?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. They were a contributing factor in the triumph
of Hitler?
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Mr. Seger. Yes, sir. They instituted a plebiscite in order to do

away with the third party, in which they participated. The Com-
munist Party issued an appeal and participated in that plebiscite

with the Nazis.

Mr. Voorhis. I believe you said that the bitterest contest in Ger-

many during those years was between the Socialist Democratic Party
and the Communist Party ?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Voorhis. And when the Russian revolution began to liquidate

people similar to the Socialists, that did not help much?
Mr. Seger. No, sir.

Mr. Casey. That party was middle way between the Russian form
of dictatorship and the Nazi form of dictatorship ?

Mr. Seger. No, sir; it is almost middle way between extreme com-

munism and extreme capitalism. It is an economic term rather than

political.
The Chairman. That is the philosophy of the Social Democrats

throughout the world ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. Approximately how many Communists were there

in Germany when Hitler came into power ?

Mr. Seger. When Hitler came into power there were 89 Communist
members of the Reichstag out of a total of 576; 576 represented the

total membership and 89 of them were Communists.
The Chairman. From the standpoint of the population, what pro-

portion were Communists? What proportion of the population were

Communists ?

Mr. Seger. Out of a total electorate of 44,000,000 people, the highest

figure they ever got was 5,800,000 votes, or about one-seventh of the

whole electorate.

The Chairman. Not that many ever registered ?

Mr. Seger. No, sir. As a matter of fact, of all German political

parties, the Communist Party had the worst proportion as between

the electorate or voters and members of the party.
The Chairman. What was their party membership in Germany?
Mr. Seger. Around 400,000, or less than one-tenth of their voting

power.
The Chairman. With a party membership of 400,000 they were able

to cast as high as 5,000,000 votes ?

Mr. Seger. Yes, sir. That fact was due to the economic crisis, and
was a result of general dissatisfaction and the desperate unemploj^-
ment condition.

The Chairman. As a result of their strategic position as a party,

they were able to thwart the aims and policies of the Democratic Party
membership in the parliament ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. On numerous occasions they threw their support
to the Nazi group, which facilitated the rise of Hitler into power in

Germany ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. I want to ask another question in that connection,
and I think you would be in a better position to give the answer than,

perhaps, anyone else : What was the greatest single factor in the spread
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of nazi-ism in Germany ? Your Social Democratic Party was a pro-

gressive party, was it not ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. Did not that party put into effect many social re-

forms in Germany?
Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. Did not the Social Democratic Party go into such

things as unemployment insurance, old-age pensions, and so forth?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. In an effort to meet the needs of workers ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. Was not your party not only the leader in that

movement in Germany, but in the world ?

Mr. Seger. Many people say so.

The Chairman. That is generally credited to you, as I understand it.

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. You did put into effect many important reforms in

Germany ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. During the time you tried to be a republic, what
was the greatest single factor that brought about the rise of Hitler ?

Mr. Seger. In order to give a very concise answer to that, I would

say you would have to go into it by way of percentages. What was

causing Hitler's rise to power, I would say was this, that 30 percent
of Hitler's success was due to the Treaty of Versailles, and the policy
of the former allied powers towards the German Republic; that

another 30 percent of Hitler's success was due to the fact that democ-

racy in Germany was something very new. If I may say so, our

declaration of independence did not date from 1776, but it went back

to 1919, or a difference of 150 years. The remaining 40 percent of

Hitler's success was due to the fact that they were probably in a more

desperate situation and were in a worse economic crisis than was true

of any other country. In that very year we had more than 7,000,000

unemployed men, and that was the time in which Hitler scored his

first great success, in September 1930.

The Chairman. Did the other democracies during that period
when you were struggling to make a success of the republic do any-

thing to help Germany succeed as a republic, or were their policies

directly the opposite?
Mr. Seger. They did not help us.

The Chairman. They did not help Germany in making a success

of it?

Mr. Seger. No, sir. The only real assistance we got in settling
some of the questions under the Treaty of Versailles was in those two
efforts for the settlement of the question of reparations. That was

through the help of the American people, through the Dawes plan
and the Young plan. Those were the only occasions when we got
any considerable help in the settling of foreign problems.
The Chairman. You were a member of the Foreign Relations

Committee, and I want to ask you whether, if, as a matter of fact,
the democracies, or the world democracies, had really assisted Ger-

many during that crucial period, would Hitler have ever come into

power ?

Mr. Seger. I do not think so.
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The Chairman. When he first came in he was treated more as a

joke, was he not?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. No one ever seriously thought that he would ever

get arbitrary power in Germany ?

Mr. Seger. No, sir; he was looked upon as a local political come-

dian in Munich.
The Chairman. It was a slow process that led them into it?

Mr. Seger. Yes, sir. In 1930 Hitler had only 13 representatives in

the German Reichstag out of a total of 497. It was only a small

group.
Mr. Voorhis. In other words, would this be an accurate thing to

say: As I understand it, the Social Democratic Party never had a

majority, and never organized the Government, and it was always a

coalition Government ?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Voorhis. Consisting of a number of parties in the center?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Voorhis. This administration in Germany was always com-

pelled to go before the German people and try to persuade the Ger-

man people to accept the very heavy terms of the Treaty of Ver-

sailles?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Yoorhis. And in the eyes of their own people, they were con-

fronted with a terrific handicap?
Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Voorhis. In addition to that, while you were putting on the

statute books such statutes as the 8-hour day, unemployment insur-

ance, and those things, due to the heavy burden imposed by the

treaty, you never actually succeeded in reducing the volume of unem-

ployment, so that you constantly had a number of people who were
on the edge of destitution because of the functioning of the economic

system ?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Voorhis. And, of course, those people, in their desperation
Mr. Seger (interposing). They became a prey for Hitler. The}'

were ready to listen to radical dogmas.
Mr. Voorhis. Do you have any evidence of a substantial nature

to the effect that the Communists, either Russian or German, gave
any practical assistance to Hitler at the time he came into power?
Mr. Seger. Do you mean financial assistance?

Mr. Voorhis. Or in any other way.
Mr. Seger. No, sir; not financial assistance. I do not have any

evidence to that effect. Yes, sir; I can mention one thing: In Feb-

ruary 1933 Hitler was already temporarily appointed chancelor.

According to our constitution, he was appointed chancelor by the

President to form a cabinet. If he succeeded, he had to go before
Parliament and ask for a majority vote of confidence. Until that

happened, he was temporarily chancelor to run the business of the

Government. During that time, the Social Democratic Party, the

Liberal Party, and the Catholic center wanted to find a way to get
Hitler out of office, but the Communist Party, through the German
proletarian representatives, refused to join in such a struggle for

'.t4!»::i—:59—vol. 8 17
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preserving democracy in Germany by getting Hitler out of the way.
because they said he would only last 6 weeks, and then "we will

have caused a revolutionary situation in Germany, and we will be
able to establish a Soviet dictatorship."
Mr. Voorhis. Then, out of that confusion, or as a result of that

action, Hitler came into a power that he would not have had under a

democratic regime ?

Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. In that connection. Hitler's appeal was always
to the workers of the nation, was it not \

Mr. Seger. No, sir.

The Chairman. He despised the middle class, did he not?
Mr. Seger. No, sir; I would not say that. His first support was

from the middle class of people. He promised them a lot, but he
did not live up to his promises. One reason I know that he gained
his position within the Nazi Party and then gained his way to the

dictatorship was because of his former adherence to the middle class.

He promised to smash the big department stores, but did not do it.

Mr. Starnes. It was a sort of anti-chain-store idea?
Mr. Seger. Yes, sir; he promised to do that, but he did not.
Mr. Starnes. How did he obtain his power? Did he do it by

force, or did he do it by beguiling and bewitching the parliamentary
bodv into granting him certain powers?
Mr. Seger. He did it first by threat of force. He was actually

appointed Chancelor. It was a perfectly legal appointment. When
the old president, Von Hindenburg, appointed Hitler as Chancelor,
it was within the prerogatives of his office. Then he was supposed
to form a cabinet which would have the support of a majority in

Parliament. He did not have that majority, and for that reason,
relying upon the storm troopers, he ordered the elimination of a
sufficient number of members of Parliament in order to turn his

minority into an artificial majority.
Mi-. Starnes. And then they voted him into power ?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Starnes. So he chose to do it by a peaceful revolution rather
than by a bloody revolution ?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Starnes. He did it by purging his opposition, thereby estab-

lishing a majority which would give him the power he wanted?
Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Starnes. And when they gave him the powers he wanted, he
became dictator.

Mr. Seger. There was a bloody struggle by the Nazi Party in

Germany by having street riots that coerced the population.
The Chairman. You had this situation in Germany: You had

one Nazi group, and the Communist group was the other, and each
one thrived on the other's opposition. Each one really welcomed
the activities of the other, because it gave some excuse for existing?
Mr. Seger. Yes, sir.

The Chairman. That is why these parties are a serious threat in

the United States. If you have two radical groups of that kind

they become a serious menace.
Mr. Starnes. Yes; plus the surrender of legislative power.
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Mr. Whitley. At this point I would like to make specific reference

to certain portions of Mr. Kuhn's testimony. Mr. Seger, while tes-

tifying before this committee under oath, Mr. Fritz Kulm, the leader

of "the German-American Bund, was being questioned with reference

to a meeting with Hitler in Germany. At that time this question was
asked him :

Who arranged the conference with Mr. Hitler for you?

To that question Mr. Kulm replied as follows:

Practically nobody. I went there and that is all. I went into the office and
asked the secretary if I could see him.

Upon further inquiry he stated in answer to this question
—

You did not have to have any representations made for yon by the American
Ambassador or the officials of the German Government? All you did was to go
to Mr. Hitler's office and tell the secretary who you were?

To that question Mr. Kulm replied :

I did not even mention my name, because my name did not mean anything.

Do 3^011 care to comment on that ?

Mr. kSEGER. That statement of Mr. Kuhn's is certainly not true. In
his own paper, Weckruf Und Beobachter, he reported repeatedly
himself that an American colonel named Emerson, who is one of
the contributors to his paper, told him that it was arranged with
Hitler when he landed in Germany. He was told, as coming from
Mr. Hitler, that it was arranged for him to talk.

Mr. Whitley. He was fulfilling an engagement ?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Whitley. Further, in the course of his testimony, Mr. Kulm
was asked whether his conversation with Hitler touched upon the

achievements of the bund in the United States, and in answer to that

question, Mr. Kulm said "No."
Mr. Seger. That is not true. That statement of Mr. Kuhn's is not

true. In Mr. Kuhn's own newspaper, Weckruf Und Beobachter, issue

of December 10, 1936, there is a report given of a speech made by
Mr. Kulm himself in San Francisco on November 18, 1936. In this

report it is stated that Mr. Kulm described the reception in the

chancellery in Berlin as the high light of the whole trip to Germany,
and about the conversation held, with Mr. Hitler saying to the Ameri-
can delegation, "Now you go back and continue your struggle."
Mr. Voorhis. Is that a direct quotation?
Mr. Seger. Yes, sir; it is literally translated.

Mr. Whitley. That is from his own publication?
Mr. Seger. Yes, sir; from his own speech. It is quoted from his

own speech, as published in his own paper.
Mr. Casey. It was never difficult for an American citizen to get an

audience with Hitler before the war started, was it?

Mr. Seger. Yes, sir; it was difficult. It was exceedingly difficult.

There are just a few choice American correspondents to whom Hitler
but rarely grants interviews. Otherwise, there is very little oppor-
tunity for any foreigner to see Hitler. Even diplomatic representa-
tives are constantly complaining that it is impossible to see any of
those gentlemen whom you would call in American language "big
shots."
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Mr. Starnes. They even had difficulty 30 days or 6 weeks ago in

seeing him ?

Mr. Seger. Yes, sir.

Mr. Whitley. In the couse of his testimony, Mr. Kuhn was asked

about the Ausland Institute in Stuttgart, which is the national head-

quarters of the League of Germans Abroad. At that time, Mr. Kuhn
stated that he knew very little about it, that it was a Nazi Party
institution only dealing with the Nazi members, and that he had

nothing to do wih it. Would you comment on that testimony?
Mr. Seger. That statement by Mr. Kuhn is not true. In his own

newspaper. Weckruf Und Beobachter, No. 11. of September 10, 1936,

in a lengthy report dated from Stuttgart August 25, it is described

how the delegation of the American-German Bund was received in

Stuttgart on August 22 by one of the trustees of the Ausland Institute,
the lord mayor of Stuttgart, Dr. Strelein, who expressed his satis-

faction that the American-German Bund delegation was visiting the

institute. The leader of the institute, Dr. Czaki was present at that

representation of the American delegation, and also the leader of

the Germans abroad, Dr. Bohle.

Repeatedly, Mr. Kuhn's newspaper Wockruf Und Beobachter has

reported favorably in great detail about the activities of this institute

of which he stated in his testimony he knows nothing about.

Just one more example: In volume 2, number 19, issue of November

5, 1936, second page of Mr. Kuhn's newspaper Wockrup Und Beo-

bachter, in a dispatch from Rome, covered under the caption "Germans
Abroad and Germans in the Reich Belong Together," Mr. Kuhn refers

in detail to a speech by the Undersecretary of State, Dr. Bohle, head
of the League of Germans Abroad in which Dr. Bohle declared, as

leader of the League of Germans Abroad and under his responsibility
over all Germans outside of the German boundary lines, that he looks

upon the Germans abroad—
with the sentiment of happy certainty that the Germans abroad are joining more
and more the great commonwealth of Hitler. The Germans abroad can only be
Germans if they are National Socialists. If that would not he so, then there

would be a cleavage separating Germany from her Germans abroad. To create

this accord is the task of the organization of Nazis abroad.

The Nazi yearbook of the bund in 1937 contains a long word of

thanks that the institute furnished all kinds of material for this year-
book, to make this yearbook particularly rich.

Mr. Starnes. Will you identify this publication which is in the

yearbook ?

Mr. Seger. Certainly. This word of thanks is signed by the man
who was the business manager of Kuhn's newspaper, Wintershield.

It is a statement that he was very thankful to the Stuttgart Institute

for submitting this material.

Mr. Starnes. We need that, because this witness, Mr. Kuhn, re-

peatedly stated, under oath, denied, under oath, that there was any
connection, and a strenuous effort was made by the committee to ascer-

tain that fact, and he repeatedly denied that there was any connection
between the Auslander Institute and his bund, and that there was any
connection between the National Socialist Party and that organization.
Mr. Seger. That is not true.

Mr. Whitley. You say, according to his own publication, the bund
delegates visited that institute and were royally received.



UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES 5197

Mr. Seger. Yes.

Mr. Whitley. That is in conflict with Mr. Kulm's statement that he

knew little or nothing about it.

Mr. Thomas. Did Mr. Kuhn submit the proof that he was going to

send to us?

Mr. Whitley. He has not submitted it; I have written him twice

and he has not acknowledged receipt of either letter.

Mr. Thomas. That is, proof* about the statement he made in refer-

ence to Barney Baruch.
Mr. Whitley. That is right.
And also his promise to submit a list of the locations of bund posts,

with the names of the leaders.

Mr. Thomas. What was the date of the last letter ?

Mr. Whitley. The first letter was written within 2 days after he

testified, and the second letter was written about 2 weeks ago. They
were both sent by registered mail, with a request for return receipt,

so I know he received them.
Mr. Thomas. And there has been no answer?

Mr. Whitley. No response.
Mr. Seger. I could submit all these statements because I collected

them for this purpose which show all the connections.

Mr. Starnes. Mr. Chairman, in view of the fact that Mr. Kuhn
made these statements, and we seem to have definite, positive proof that

they were untrue, I think some action should be taken, and some report
should be made by the chairman of the committee to the proper author-

ities, in order to see whether or not this man can be called to account

for perjury.
I want to make another statement : I think in view of the statement

just made by the counsel that Mr. Kuhn has not furnished this com-

mittee with that list showing the locations of the bund groups in this

country and their officers, after he promised that he would do that, we
should bring him back before this committee and ascertain why he has

not furnished this information. It seems to me he is in contempt of

the committee and that he should be called back here and required to

furnish the information, and I so move.
Mr. Voorhis. I second the motion.
The Chairman. That seems to be the unanimous opinion of the

committee. However, we have one or two more witnesses in connec-
tion with this matter and it might be well to hear them before we have
Mr. Kuhn back.

Mr. Starnes. I want to broaden that motion. I do think we should
have Mr. Kuhn's secretary, Mr. William Kunze, and have him also

to furnish information.
The Chairman. Then we can certify the record to the district attor-

ney's office on the question of perjury.
Mr. Whitley. I think it would be a good idea, Mr. Chairman, for

Mr. Seger to let us have the original publications in which these

quotations or articles appeared, and to mark those so we will have the

original papers.
Mr. Starnes. Mark them and give us a literal translation.
Mr. Seger. Yes ; I will.

Mr. Whitley. Also, Mr. Kuhn can be questioned about the state-

ments in his own paper; and then, in connection with this testimony,
he can be asked if he made certain statements which are absolutely
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contradicted by his own statements in his newspaper, and if the com-

mittee determines that he has perjured himself, in the light of this

testimony, we can certify the facts to the grand jury and request an

indictment for perjury.
Mr. Voorhis. Have you the yearbook for 1937 ?

Mr. Seger. I have not it with me
;
I have it in my office in New York

and you can have it.

Mr. Whitley. In the course of his testimony, Mr. Kuhn was asked

by the chairman whether the orderly division of the German-American
Bund has any similarity to the Storm Troopers and Black Shirts in

Germany, and Mr. Kuhn denied that there was any similarity.

He was also asked whether the Storm Troopers and the Black

Shirts in Germany keep order at meetings, and Mr. Kuhn said he

never was in such a meeting. In other words, he stated he had never

attended a Nazi meeting in Germany, so he did not know whether

Storm Troopers there maintained order or not.

Will you comment on that?

Mr. Seger. Both statements are not true. I have attended many
Nazi meetings in Germany, and some of my campaign meetings, and

I have been disturbed by Nazis. I have attended Nazi meetings

here, so I know Storm Troopers did function. I have attended meet-

ings in Elizabeth, N. J., and in Union City, N. J., where a Nazi

orderly division was set up to the last detail, and how they divided

the room into two columns and stood there along the hall, facing
each part of the audience, facing part of the audience on the outer

walls, facing the audience from the side, and in every single detail

the whole appearance of the orderly division is exactly like the Storm

Troopers in Germany.
Furthermore, among these newspapers is one where it is described

in detail, the paper of August 27, 1936, how Kuhn was addressing a

Nazi meeting in Germany, in which a picture is given, which was

guarded by Black Shirts and Storm Troopers.
Mr. Whitley. So, if Mr. Kuhn denied that the orderly division of

this country was modeled after the Storm Troopers of the Nazi Party
in Germany, and his statement was that he had never attended a

Nazi meeting patrolled by Storm Troopers; those statements were
incorrect ?

Mr. Seger. Yes.
Mr. Casey. Mr. Seger, as to that picture, was Mr. Kuhn photo-

graphed in that picture?
Mr. Seger. Yes.
Mr. Casey. He is right there in the picture?
Mr. Seger. He is right there.

Mr. Whitley. In the course of his testimony Mr. Kuhn was asked

by Mr. Starnes whether the German-American Bund delegation was

marching when they visited Germany. Mr. Kuhn denied that they
were marching under the Swastika flag. Will you comment on that?
Mr. Seger. Yes; there is a picture right here which shows it [indi-

cating].
Mr. Thomas. That picture is right in his own paper?
Mr. Seger. Yes.
Mr. Whitley. That is a picture in Mr. Kuhn's paper of the Ger-

man-American Bund delegation marching. The date is August 27,

1936, showing the delegation marching under the Swastika.
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111 the course of his testimony before this committee Mr. Kuhri
stated repeatedly that the bund is an American -organization, con-

cerned with American polities only, and that its members are always
told to respect the American Constitution and American ideals.

Could you comment on that for the committee?
Mr. Seger. In October 1936—1 am glad to hand this paper to you,

too, was an editorial written and signed by Mr. Kuhn. written under
the caption, "What Are We? German-Americans or American-Ger-
mans''? He explains why they took the name American-German
Folks' Bund, and in this editorial Mr. Kuhn stated as follows:

If we prefer the terms American-German to the term German-American, we
do so for the same reason for which the former German-Russians called them-
selves Russian-Germans; the German-Brnzilian Brazilian-Germans, namely for
the reason that we are, first of all, Germans in race, in hlood, in language.
We helong to the great commonwealth of all German peoples on this earth.

By obtaining other citizenships we have not lost our German character. We
remain what we were : Germans in America, American-Germans, because we
did not become Americans by taking out the second papers. We became citizens

of the United States of America consisting of 48 States—
Then he expresses his contempt for that citizenship and he says

—
and this citizenship we participate in with Negroes, Chinese, and people of

almost all nations of the earth.

May I submit that?

Mr. Whitley. Have you any further comment with reference to

that same subject matter?
Mr. Seger. Yes; Mr. Kuhn had delivered a speech at Camp Nord-

land, which is in the same strain. That was in his newspaper on
Mav 5, 1938, and he said :

Our relationship to Germany has remained unchanged. The present attitude
of our homeland being the new creed of it, does find our complete agreement.
In reviewing the aims of our bund it is necessary to point out time and again
that it is not the intention of our movement to import the national socialism
as practiced in Germany to this country. However, we have no reason to

depart from looking upon most of these points of the program of the new
German Waltanschaung as practicable in the United States, too.

Mr. Voorhis. Where is that from?
Mr. Seger. That is in his speech delivered on May 1, 1938. at Camp

Nordland.
Mr. Vookhis. Where is that report?
Mr. Seger. In his paper.
Mr. Voorhis. You have a copy of it ?

Mr. Seger. Yes; I can give that to you. Here it is [presenting

paper].
Mr. Whitley. Have you anything further from Mr. Kuhn, any

statement that would contradict his testimony before this committee?
Mr. Seger. You will find in this paper reporting about the Ger-

man Day on Long Island.

Mr. Thomas. What is the date of that paper ?

Mr. Seger. That is August 29, 1937—no; that is date when the

German Day was held, and then that report in his paper is on Sep-
tember 2, 1937. After Mr. Kuhn had delivered his official address,
the following scene took place that is described in his paper:

Many thousand arms were stretched out in the German greeting. Snappy
commands were heard across the formations, one moment of solemn silence, and
then the German national anthem Deutschland Deutschland Ueber Alles was
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roared: The band was playing it, the mass of the people were singing it enthused
and inspiring a picture of forceful impression. Then Klara Sehlieffon, our
German actress and radio announcer recited the Greeting of the Fuehrer: from
the depth of her soul she expressed the greeting to Germany and to the great
leader of the German people: her deeply moving recital, the spoken and greeting
word became an experience, it attracted even those who were keeping them-
selves still apart, and finally the music began the national anthem of the German
people of the Third Reich : Die Fahno hoch, die Reihen fest geschlossen.

That is the Horst Wessel Song.
Mr. Whitley. In the course of his testimony before this committee

Mr. Kuhn denied having participated in the so-called Beer Hall Putsch
in Munich on November 9, 1923, stating he had already left Germany
at that time. Will you comment on that?
Mr. Seger. Yes. There is testimony against testimony. He testifies

that which Mr. Whitley just read before the committee, but in his own
newspaper it is said otherwise. In his paper of December 30, 1935, he
is introduced to his followers as the new leader of the bund, with a big
picture of his on the front page, and underneath his picture it says:

When on November 9, 1923, in front of the Feldherrenhalle in Munich, Bavarian
police shot at the Nazis marching under the leadership of Hitler and Ludendorff,
Kuhn was among the marching Nazis.

Mr. Whitley. The incident referred to is what is known as the Beer
Hall Putsch?
Mr. Seger. That is right.
Mr. Whitley. I believe he also stated he was never identified in

any way with the Nazi Party prior to his departure from Germany.
That same quotation would seem to indicate that that is not true.

Mr. Seger. Yes; in this picture it says:

Mr. Fritz Kuhn became a member of the Nazi Party in 1921 and was active
under the then Munich police commissioner, one of the first leading Nazi officials,
Dr. Poehner.

Mr. Starnes. Are those quotations from his own official newspaper?
Mr. Seger. That is right.
Mr. Whitley. As I recall. Mr. Kuhn very positively denied the

simple statement that he had participated in the Beer Hall Putsch,
and, second, that he had been identified with the Nazi Party before he
left Germany.
Mr. Seger, in the course of his testimony before this committee, Mr.

Kuhn denied that he was ever arrested in Germany or was ever engaged
in any unlawful activity. He also made this statement in his own
newspaper of June 8, 1939, in which he was dealing with charges
brought against him by the district attorney of New York, and Mr.
Kuhn said in this statement :

Contrary to public statement, I have never in this country, in Germany, or
elsewhere, been in conflict with authorities.

Can you comment on that statement?
Mr. Seger. Yes: that statement is not true.

In 1921 Mr. Kuhn was convicted and sentenced to 4 months' im-

prisonment for petty theft. He had ransacked the pockets of the
overcoats of his fellow students in the university building of Munich.
When he was released from jail it was difficult for him, as a former
convict, to find a position. Upon the urgent request of his parents,
a Jewish friend of the family by the name of Mr. Reinhold Spitz,
took him into his warehouse. Mr. Kuhn rewarded the old friend
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of his family and his benefactor, by stealing merchandise in the

value of '2.000 marks. It was only upon the urgent request of Mr.

Kuhn's parents that his benefactor refrained from notifying the

police, and Mr. Spitz discharged Mr. Kuhn: his last good deed to

the family by Mr. Spitz was that he participated in setting up a

fund in order to send Mr. Kuhn abroad to Mexico.

Mr. Thomas. On that point, can you tell the committee for the

record the source of this information?
Mr. Seoer. Yes; it is Mr. Spitz, his former employer, who is

here in the United States as a legal immigrant, and he is willing to

testify. As a matter of fact, I know he has been in contact already
with the district attorney's office in New York'.

Mr. Thomas. The district attorney is aware of this particular
information (

Mr. Seger. Yes.

Mr. Whitley. I have Mr. Spitz's affidavit, and he will be called

later.

Mr. Seger. I must rescind that particular part and say on that

that the district attorney was not aware of that information, that

he transmitted this part of the testimony to the district attorney.
Mr. Whitley. We have an affidavit. Mr. Spitz is well known to

yquj
Mr. Seger. Yes; he is.

Mr. Whitley. Mr. Seger, have any public statements been made
in the United States concerning Mr. Kuhn's criminal record in

Germany ?

Mr. Seger. Yes; I published it in my own newspaper in April of

this year, and nothing happened.
Mr. Whitley. Has he brought any suit against you or your paper

for libel \

Mr. Seger. No
;
we invited him to, but he never did.

Mr. Whitley. Has he threatened to do it ?

Mr. Seger. No.
Mr. Whitley. Did he make any denial in his own paper?
Mr. Seger. No; he kept perfectly quiet about his past.
Mr. Whitley. He made no denial in his paper of articles in your

paper concerning his criminal record in Germany?
Mr. Seger. Yes; that is true.

Mr. Whitley. You read his paper carefully?
Mr. Seger. Oh, yes; I have to.

Mr. Whitley. Although, as I understand it, Mr. Kuhn has brought
numerous libel suits against various organizations in this country, he
made no attempt to sue you or your paper for publishing his crim-
inal record in Germany?
Mr. Seger. None whatever.
The Chairman. There is one question I want to ask you about.

You have given us a pretty good idea as to what brought about the

rise of Hitlerism. What part did Jews play in it ? We hear a great
deal to the effect that Jews had practically a monopoly on all the

lucrative business in Germany. What are the facts \

Mr. Seger. No; first of all, the Jewish minority in Germany are

very small. They have in all Germany less than one-fifth of the

Jewish population you have in New York City. Our Jews numbered
exactly 508.000, less than 1 percent of the population. The Jewish
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people, I would say roughly, were 80 or 90 percent of middle-class

people, lawyers, teachers, physicians, and so forth.

Quite a number of them were in the newspaper business, but the

fact that so many Jews in Germany, comparatively speaking, were
in these professions was due to a 500-year-old law in Germany pro-

hibiting Jews to either own land or engage in manual labor, or

develop farms. So the Jews were confined for 500 years, to 1812, to

engage only in trade and finance and in the professions.

Furthermore, I would say that Jews in Germany were rather of

the simulationist kind. They were actual Germans; they felt as

Germans, and most of the Jews were very much astonished when

they were suddenly looked upon as Jews, because they considered

themselves Germans. As a matter of fact, they had a higher per-

centage of Jews who died in the war, in active service, than others,

comparatively speaking.
The Chairman. Then this anti-Semitism was a false cry?
Mr. Seger. Yes; and it was actually some sort of an artificial

creation ; the German people did not share that.

The Chairman. The anti-Semitism issue raised by Hitler was for

the purpose of gaining adherents, or did gain many adherents, to that

course?
Mr. Seger. Of course, each trained physician who felt the competi-

tion of his Jewish fellows was eager to get rid of them by subscribing
to Hitlerism.

The Chairman. That was true with reference to other professions?
Mr. Seger. Yes.
The Chairman. That was not the determining factor; that was

only a symptom ;
it was more of a symptom of something that was

deeper.
Mr. Seger. Yes

;
it was.

The Chairman. Did you have any newspaper experience in Ger-

many?
Mr. Seger. Yes ; I am a typesetter by trade, and I worked my way up

to editor of a daily paper in Germany.
The Chairman. While you were a member of the Reichstag?
Mr. Seger. Yes.

The Chairman. Where was that ?

Mr. Seger. That was in the town of Dessan
; my constituency was in

Magdeburg.
The Chairman. Hitler never at any time had a majority, did he?
Mr. Seger. No.
The Chairman. It was the case of an organized minority being able

to outmaneuver a disorganized majority; was that not practically
what it was ?

Mr. Seger. Before he came to power, and when he actually came to

power, he was already about on the decline; the highest figure he
reached was 42 percent of the vote on the third of July 1932, a whole

year before he came to power. As a matter of fact, he had lost a
little over 10 percent of his vote at the election which actually brought
him later into power.
The Chairman. The tragedy of it is that he has been able, through

a minority organization, to seize control and fasten upon the Germans
unthinkable consequences, because that is what it will amount to,
that his defeat will be so great that this whole thing will probably
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start all over again. So it seems to work in a vicious cycle, and there

seems to be no way of solving the problem.
Mr. Seger. To my mind the German Republic made one great mis-

take. We were too lenient with those who abused the possibilities of

free speech and of democratic institutions. The democracy in Ger-

many did not have the will power to defend itself against those who
undermined the new institutions.

The Chairman. In other words, }
tou let subversive groups grow

until they became powerful.
Mr. Seger. We permitted Hitler to set up a military organization,

which was very foolish.

The Chairman. Did not the Communists have practically a military-

organization, too ?

Mr. Seger. Yes; but the Communists at the same time were stressing
for reasons of competition some positive tenets, and therefore their

military organization did not flourish or become effective.

The Chairman. The meetings of both groups are attended by vio-

lence ?

Mr. Seger. Yes.
The Chairman. The Communists try to break up the Nazi meetings

and the Nazis, in turn, try to break up the Communist meetings?
Mr. Seger. Yes.

Mr. Voorhis. Both of them break up everybody else's meetings?
Mr. Seger. Yes.

(Thereupon, the committee adjourned, subject to the call of the

chairman.)





INVESTIGATION OF UN-AMERICAN PROPAGANDA
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House of Representatives,
Special Committee to Investigate Un-American Activities,

Washington, D. C.

The committee met at 10 a. m., Hon. Martin Dies (chairman)
presiding.

Present: Messrs. Dies (chairman), Starnes, and Voorhis.
Also present : Mr. Rhea Whitley, counsel to the committee.

The Chairman. It seems as though most of the members of the

committee are not here this morning-. I think some of them advised

me they are out of town. The Chair will resolve himself into a sub-

committee of one for the purpose of hearing this testimony until the

other members of the committee show up. Proceed.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, Dr. Dubrowsky, when he appeared
as a witness last Saturday, identified himself in the various official

positions which he had held with the Soviet Government. He also

at that time indicated he had the original documents appointing him
to the various positions which he has held. For the sake of em-

phasis and also of clarity, I would like at this time just prior to the

doctor resuming his testimony, to introduce again for the record this

concise list of his credentials, together with the original documents,
most of them written in Russian, appointing him to these various
official positions.
The Chairman. All right.

(The matter referred to follows:)

Identification of Dk. D. H. Dubrowsky

1. Letter of identification from Ludwig Martens, unrecognized Soviet Am-
bassador to the United States, dated May 29, 1920, indicating that Dr. David
Dubrowsky was traveling through the United States, England, Denmark, and
Estonia to Moscow on business of the Commissariat of Foreign Affairs for the

Embassy in America.
2. Certificate issued to Dr. D. H. Dubrowsky, under the alias of "Nikolayev"

by the Commissariat of Foreign Affairs in Moscow, dated August 4, 1920, identi-

fying him as an official of the Soviet Embassy in America, instructing all Soviet
institutions to provide him with "materials of a special informative character
as well as photographs, films, and all sorts of printed matter" expenses to be

charged to the Commissariat of Foreign Affairs, signed by Leo Karkhan. Assist-

ant Commissar of Foreign Affairs, and Marcel Rosenberg, in charge of the

Anglo-American section.

3. Certificate as a representative of the Jewish public committee to aid victims
of pogroms, dated June 18, 1921.

4. Certificate accepting resignation as representative of this committee, No-
vember 16, 1921.
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5. Mandate appointing Dr. D. H. Dubrowsky as representative of the Russian
Red Cross in the United Stares and authorizing him to take charge of famine
relief, dared October 28, 1921, signed by Z. Solovieff, president of the central

committee of the Russian Red Cross, and by E. Korovin, general secretary, in

Moscow.
6. Mandate as representative of the Russian Red Cross for United States,

Mexico, and Canada, dated November 25, 1921, signed by Solovieff and Korovin
as above.

7. Mandate appointing a collegium for the Russian Red Cross agency for

North and South America to consist of Dr. D. H. Dubrowsky, chairman, and
two members. Ozohl and Dr. Mikhailovsky, signed as above, December 21, 1921.

8. Cablegram confirming the above, dated December 22, 1921, signed by
Solovieff.

9. Representatives of the Nansen High Commission of the League of Nations
for Russian Relief.

10. Representative of tlie All-Russian Central Executive Committee of the
Eamine Relief, headed by Leo Kamenev (1922).

11. Proletarian Cinema Trusts, headed by Donchenko (1924).
12. Special committee in charge of Artists Tours Abroad, headed by Krassin

<1925).
13. Society for Cultural Relations with Foreign Countries (V. O. K. S.).

headed by Mr. Leo Kamenev (192.
r
>).

14. Certificate appointing Dr. D. H. Dubrowsky as representative of the

Georgian Red Cross, dated May 26, 1928, signed by Mamaladse and Paniachvilu

president of the central committee of the Georgian Red Cross and chief of the

foreign section, respectively.
15. Certificate as representative of the Russian Red Cross of all the con-

stituent republics issued on December 14, 1930, by the executive committee of

the Union of the Red Cross and Red Crescent Societies of the Union of Soviet

Socialist Republics.
16. Certificate of the Russian Embassy, dated February 7, 1934. authorizing

Dr. D. H. Dubrowsky to handle the claims of Russian nationals, involving:

industrial insurance and inheritance, signed by Gregory Gokhman, chief of the

consular division of the Embassy of the Union of Soviet Socialist Republics in

Washington, D. C.

17. Certificate as agent and official of the Red Cross of the Union of Soviet

Socialist Republics, dated December 14, 1934, signed by Gregory Gokhman,
chief of the consular division of the Embassy of the Union of Soviet Socialist

Republics in Washington D. G, and certified by Cordell Hull, Secretary of State

of tlie United States.

18. Letter by Dr. D. H. Dubrowsky to Gen. Frank T. Hines, Veterans' Admin-
istration, Washington, D. C, dated November 13, 1935.

19. A similar letter to James K. McClintock, vice chairman, the American Red
Cross, Washington, D. C, dated November 21, 1935.

20. Letters from—
(1) The American Red Cross, New York chapter, dated May 20, 1935, signed

by Edna J. Wakefield, director of home service ;*

(2) Canadian Red Cross Society, dated May 21, 1935, signed by Dr. J. L.

Biggar, national commissioner of the Canadian Red Cross Society;

(3) National headquarters of the American Red Cross, dated May 22, 1935.

signed by James K. McClintock, vice chairman;
(4) National headquarters of the American Red Cross, signed by Antoinette

E. Hardisty, assistant to the vice chairman of insular and foreign relations;

(5) League of Red Cross Societies of Paris, dated June 18, 1936, signed by
Ernest J. Swift, secretary general.

TESTIMONY OF D. H. DUBROWSKY—Resumed

Mr. Whitley. Doctor. Mr. Charles Recht testified last week before

this committee with reference to his activities in the collection of in-

surance and other claims in this country for individuals in Soviet

Russia. I would like to make specific reference to various portions of

Mr. Recht's testimony and see if you can give us any further data con-

cerning the matters he testified about.
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At the time of Mr. Recht's examination he was questioned concern-

ing an organization known as Prodexco, which organization you testi-

fied, I believe, last Saturday, was organized about 1920 or 1921 and was
the Russian trading or Soviet trading corporation set up in this coun-

try by Ludwig Martens prior to his departure from the country. Mr.
Recht was questioned as to what he knew about Prodexco and what
his connection was with that organization. He testified that he could

not recall such an organization and that he had no connection whatever
with such an organization.

Will you tell the committee, Doctor, whether you ever had any con-

versations with Mr. Recht regarding the Prodexco Corporation?
Mr. Dubrowsky. On numerous occasions I had to interview and see

John Ozohl, who was one of the directors of the Prodexco. They
were purchasing commodities during the famine relief for us.

Mr. Whitley. That is for

Mr. Dubrowsky. For the Red Cross. Time and again I have seen

Mr. Recht there, and I always understood that Mr. Recht was the

attorney for Prodexco. That was a purely Soviet organization left by
Martens before his departure from the United States. Prodexco, 2

years later, was merged with Arcos. a branch of the British Arcos

trading organization in London.
Mr. Whitley. That merger took place in 1923. did it not, Doctor?
Mr. Dubrowsky. Took place in 1923 and is what is known now as

Amtorg. In other words, the predecessor to Amtorg was Prodexco
and Arcos, in New York, and it is pretty well known to Mr. Recht.

Mr. Whitley. I see. Did Mr. Recht at the time of the merger, at

the time Prodexco was merged with Arcos, in 1923, register any pro-
test with you with reference to that merger?

Mr. Dubrowsky. He was registering protest with me because of the

fact that when Amtorg was formed a new attorney was invited to

handle the affairs of Amtorg.
Mr. Whitley. In other words, when you say "Amtorg," you mean

'"Arcos," and you are using the two synonymously?
Mr. Dubrowsky. Arcos and Prodexco were joined in a merger and

Amtorg was formed
Mr. Whitley. Out of that merger?
Mr. Dubrowsky. Out of that merger.
Mr. Whitley. And at the time of that merger he protested to you

because he was not appointed attorney?
Mr. Dubrowsky. He protested because he was not appointed attor-

ney. In other words, many of the activities of Prodexco should be

very well known to Mr. Recht.
Mr. Whitley. Now. did you ever have occasion to see Mr. Recht in

the office of Prodexco in New York?
Mr. Dubrowsky. On numerous occasions.

Mr. Whitley. You have seen him in their offices ?

Mr. Dubrowsky. Quite often.

Mr. Whitley. Have you conferred with him there on any occasion?

Mr. Dubrowsky. On many occasions.

Mr. Whitley. What was the location of Prodexco offices in New
York ?

Mr. Dubrowsky. The location of Prodexco offices in New York was
110 West Fortieth Street. They occupied the premises which were
vacated by Mr. Martens, the first Soviet Ambassador.
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Mr. Whitley. Now, Doctor, during Mr. Recht's testimony he stated

that he had been connected with an organization in Russia known as

the Credit Bureau.
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. He stated that he was also connected with the organi-

zation in Russia known as the Innnrcollegia, which, as I understood
his testimony, was merely a new name for the organization formerly
known as the Credit Bureau. Is that correct ?

Mr. Dubrowsky. That is correct—formerly known as the Credit
Bureau.

Mr. Whitley. It was a new name for the same organization group ?

Mr. Dubrowsky. For the same organization group.
Mr. Whitley. Mr. Recht testified he had represented that organi-

zation. Tie stated that it was a private organization which was some-
what similar to the American Bar Association; that is, he was re-

tained by that group to handle claims in this country for individuals
in Russia

;
that is, to handle the collection in this country.

I would like to have your comments with reference to his suggestion
or testimonv that the Credit Bureau and the Inurcolleo-ia were a

• • •

™

private organization similar to the American Bar Association.
Mr. Dubrowsky. I should like to go a little more into detail.

Mr. Whitley. All right, sir.

Mr. Dubrowsky. And give you an exact picture of the situation.

Up to about 1928 this Credit Bureau had still a different name;
it was called "Consultation Bureau.*" It was organized, to the best of

my recollection, in 1922—organized by a man, Alexander Rosenheim
with the explicit purpose of collecting all claims of Russian citizens

against United States insurance companies.
Now when, in 1932. Mr. Recht who represented that organization—

and that organization, by the way, has been formed by the Foreign
Office, the Commissariat of Foreign Affairs, who were interested in

getting voluta into the United States
Mr. Whitley. By "voluta" you mean foreign money?
Mr. Dubrowsky. Foreign money.
Mr. Whitley. And the original organization, the Consultation

Bureau, was set up by Mr. Rosenhein?
Mr. Dubrowsky. Was set up by Mr. Rosenhein.
Mr. Whitley. Under the direction

Mr. Dubrowsky. Under the direction of the Foreign Office.

Mr. Whitley. I see.

Mr. Dubrowsky. Mr. Recht was appointed representative in the
United States of that organization. He proceeded to collect, or to try
to collect, funds due Russian citizens and Russians who happened to
have lived after 1918 in Estonia, Latvia, and Lithuania, which was
formerly Russian; but the majority of those claims were naturally
Russian; I should imagine, roughly speaking, 95 percent. All the
balance of the small independent states were infinitesimal in comparison
with the bulk of the claims that he was to handle.
In 1932, soon after the arrival of Mr. Charles Recht from Mos-

cow
Mr. Whitley. You mean he returned to this country from Moscow?
Mr. Durrowsky. He returned to this country, I believe, the 2d, 3d.

or 4th of January.
Mr. Whitley. Of January?
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Mr. Dubrowsky. That is right, 1932. In other words, he was in

Russia the latter part of 1931. He came to my office and presented an

ultimatum that the decision taken in Moscow was that my office, the

Red Cross, turn over to him all claims as to civilian estates. Now.

mind you, when I began to liquidate civilian estates I had the definite

assurance of the Soviet Government that every penny collected will

not be confiscated. I will exhibit the law specifically passed on that

subject matter. I have given these assurances to the orphans courts,

probate courts, public administrators, industrialist commissions in the

different States of the Union, and, on the basis of those assurances, I

was given the opportunity to liquidate these estates.

When I was presented
——

Mr. Whitley. That was in your capacity as the head of the Russian

Red Cross in the United States?

Mr. Dubrowsky. That is right. When I was presented with this

ultimatum I quite naturally was upset, because I felt that something is

going amiss. I knew that the credit bureau, headed by Alexander

Rosenhein, a former important member of the Ogpu, will primarily

perform the duty of collecting funds for the Soviet Government and
the heirs be damned.
Mr. Whitley. In other words. Doctor—pardon the interruption,

but I want to clarify that—when Mr. Recht returned to this country
from a visit to Moscow in 1932, he came to you and told you that the

Soviet Government—that he had instructions

Mr. Dubrowsky. I was coming to that, if you will pardon me. I

was assured by Mr. Recht that the decision taken in Moscow, which
was taken by the Communist Party and the Political Bureau, cannot

be and will not be changed, no matter what I do.

Mr. Whitley. You protested the decision?

Mr. Dubrow\sky. I protested the decision. I offered to go to Mos-
cow to present the case, of importance to save my face before the

officials in the different departments in the United States, where assur-

ances have been given that the interests of the heirs will be rigidly

protected; that there will be no confiscation of any kind. I was ad-

vised by Moscow that my arrival to Moscow is unnecessary, but on
the way to the United States is Alexander Rosenhein

Mr. Whitley. Head of the

Mr. Dubrowsky. The president of the Credit Bureau. Upon his

arrival, we had numerous conferences in New York, and in Wash-

ington with Mr. Skvirsky, who at that time was the agent of the

foreign office of Moscow. The result of those conferences was
Mr. Whitley. He was also attached to the Embassy, was he not?

Mr. Dubrowsky. He was later attached as counselor of the Soviet

Embassy, after the recognition. The result of those conferences was
that since that was the decision of the Political Bureau and the Com-
munist Party, nothing at all can be done; I must abide by the

decision.

Mr. Whitley. In other words, the instructions which Mr. Recht

brought you were that henceforth you would have to turn over all

estate collections or liquidations
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. To Mr. Recht ?

Mr. Dubrowsky. That is right.
04931—39—vol. 8 -18
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Mr. Whitley. Those instructions came from the Communist Party,
the Political Bureau of the Communist Party of Soviet Russia?

Mr. Dubrowsky. I beg your pardon. The Communist Party is a

lethal entity and so is the Political Bureau. It is the Political Bureau
of the Communist Party, that is true, but it is also the Political

Bureau of the Soviet Government.
Mr. Whitley. Of the Soviet Government ?

Mr. Dubrowsky. There is no distinction, no line of demarcation.
It is pretty hard and quite impossible to say where the Communist

Party ceases to exist and the Soviet Government begins to function.

It is identical.

Mr. Whitley. They are just one and the same?
Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. In other words, an order of the Political Bureau of

the Communist Party in Russia is an order of the Government, in

effect I

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. It amounts to the same thing.
Mr. Dubrowski. Now, by way of illustration, rather forceable

illustration. I would say the Soviet Government always maintains
that Mr. Stalin has nothing whatsoever to do with the Soviet Gov-
ernment : he is a private citizen, if you please.

Mr. Whitley. His only official position is Secretary of the Com-
munist Party of the Soviet Russia?
Mr. Dubrowsky. That is right; he is only a private citizen; he

has nothing to do with the Government, except he appoints the

Cabinet and can execute, at will, anyone he pleases.
Mr. Whitley. Now, Doctor, that appeal from the decision, from

the order, which was brought to you by Mr. Recht
Mr. Dubrowsky. Was of no avail.

Mr. Whitley. Was of no avail?

Mr. Dubrowsky. I had to turn it over.

Mr. Whitley. And, from that time on, you had to turn over all

estate matters to Mr. Recht ?

Mr. Dubrowsky. To turn over all estate matters to Mr. Recht.
Mr. Whitley. And you objected to that because you knew, if you

did that, the heirs in Russia
Mr. Dubrowsky. Would get next to nothing.
Mr. Whitley. Would get next to nothing?
Mr. Dubrowsky. And I was quite right.
Mr. Whitley. Now, when you turned it over to Mr. Recht, that

meant that henceforth you would clear through the Credit Bureau?
Mr. Dubrowsky. That is correct.

Mr. Whitley. Which is the organization Mr. Recht indicated, in

his testimony, was a private organization?
Mr. Dubrowsky. That is perfectly absurd. There are no private

organizations in the Soviet Union.
Mr. Whitley. And the orders you got to turn over these claims

to Mr. Recht came to you from the Soviet Government in Febru-

ary
Mr. Dubrowsky. Verified by Mr. Rosenhein and Mr. Skvirsky.
Mr. Whitley. Mr. Rosenhein being president of the
Mr. Dubrowsky. President of the Credit Bureau and Skvirsky

being the unofficial representative of the Foreign (Office of the Soviet
Government.
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Mr. Whitley. Now, the fact the Credit Bureau is now known as

the Innurcollegia does not change its status in any way?
Mr. Dubrowsky. Does not change its si at us at all. It kept on

changing its name; next month it may be something else, if it suits

their purposes; but it is the same continuation: it is an unbroken

chain.

Mr. Whitley. And could there exist, under the Soviet Government.
a private organization engaged in the activities that the Credit Bu-

reau or the Innurcollegia are engaged in?

Mr. Dubrowsky. Absolutely impossible; unheard of.

Mr. Whitley. Now, Doctor, in what manner did you obtain the

information which you have and concerning which you have testified

here with reference to the workings of the Credit Bureau? In other

words, have you had contacts with that organization over a period
of years?

Mr. Dufrowsky. There were some cases, numerous cases, possibly
hundreds of them, which were physically impossible to turn over to

Mr. Recht, because they were in the process of liquidation. It

would have been inadvisable to notify a public administrator, let

us say, in Michigan, or Illinois, or Pennsylvania, that the Soviet

Government "has decided to change the front/
1

I was allowed to

continue to liquidate what I had in the process of liquidation; but.

upon the insistence and instruction from the Credit Bureau, Mr.

Skvirsky, the foreign office man, directed the Central Committee of

the Red Cross in Moscow, I had to deal in the liquidation of these

estates with the Credit Bureau, and that was
Mr. Whitley. That was after 1932?

Mr. Dubrowsky. That was after 1932: and I continued to do that

for a few years.
Mr. Whitley. So that you have had actual dealings
Mr. Dubrowsky. Constant, actual contact with them for a number

of years.
Mr. Whitley. And it is as a result of those contacts and business

relations that you are testifying here?

Mr. Dubrowsky. That is right ;
to my personal, definite knowledge.

Mr. Whitley. Now, during his testimony, Mr. Recht was asked

the question whether he was personally convinced that any funds
transmitted by him to the Credit Bureau reached the individual

claimants in Russia, and he indicated very definitely that there was
no doubt in his mind but what funds collected by him in this country
for claimants in Russia, or collected through the Credit Bureau, or

the Innurcollegia, did reach the claimants in Russia.

I would like to have your comment on that.

Mr. Dubrowsky. I suppose you refer to the thousands of claims

on the insurance policies?
Mr. Whitley. Yes: that is right.
Mr. Dubrowsky. Now, I understood all the time that there were

approximately 12 to 15 policies that had to be adjusted.
Mr. Whitley. Twelve to fifteen?

Mr. Dubrowsky. Thousand.
Mr. Whitley. Twelve to fifteen thousand policies?
Mr. Dubrowtsky. In other words, there were twelve to fifteen thou-

sand claims, individual claimants, residing throughout the length and
breadth of the Soviet Union. Now, gentlemen, please understand
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The Chairman. You mean twelve to fifteen thousand in the United
States?

Mr. Dubrowsky. In the United States.

The Chairman. And the beneficiaries resided——
Mr. Dubrowsky. Throughout the length and breadth of the Soviet

Union. Now, it is humanly and physically impossible for Mr. Recht,
or a dozen Mr. Rechts to be in contact with those individuals.

Furthermore, the law definitely prohibits any individual residing in

Russia to communicate and to correspond with anyone outside the

borders of Russia relating to the collection of funds. The possession
of funds is a criminal offense; at one time it was treated as a capital
offense. Many a man, many a woman have been executed because

foreign valuta or money has been found in their possession.
Now. the statement of Mr. Recht that he has been contacting these

cases on behalf of the individuals in 12,000 claims has no basis of
fact whatsoever. He has been doing that on behalf and for the
Credit Bureau.
Mr. Whitley. Or for the Soviet Government?
Mr. Dubrowsky. That is right. Furthermore, I may state that

his transmission of the funds that he has received from the New
York Life Insurance Co. through either the Chase National Bank
or the Manufacturers' Trust Co. will bear me out, that the funds
collected were sent to the Credit Bureau. He has never had one-
well, I would not say "one""' : he may have one single receipt, or a

dozen single receipts, but he certainly didn't have thousands of re-

ceipts. He never had to

Mr. Whitley. You mean receipts from the individuals?
Mr. Dubrowsky. It was outside ; these liquidations had nothing

to do with the courts. It was an arrangement between Mr. Recht
and the New York Life Insurance Co.
Mr. Whitley. That was not the only one; he represented claims

against other insurance companies?
Mr. Dubrowsky. But the bulk of the claims, of those 12,000 in-

dividual claims we speak of at the present moment
The Chairman. Wait a minute. You say this was an arrangement

between the New York Life and
Mr. Dubrowsky. Mr. Recht, representing the Credit Bureau,

would have looked up, in the course of years, every indivdual Russian
citizen who had a claim against an American insurance company.
The Chairman. Why with the New York Life? That is very

interesting, because there is certain evidence the Chair has that this

may throw light on—why the New York Life?
Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman, these policies were not issued in

dollars; they were paid in rubles in the equivalent of dollars, until

the Russian revolution of 1917. when everything was confiscated,

everything was taken away. The function of the American in-

surance companies in Russia naturally ceased with the advent of
the Soviet Government, but individual policy holders still had, and
in the eyes of the Soviet Government, a valid document against which
dollars could be collected. And that was the reason for the incep-
tion of the Consultation Bureau which later became the Credit
Bureau.
The Chairman. I can understand that, but what part did the

New York Life have?
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Mr. Dubrowsky. Now, when the Credit Bureau collected these

12,000 claims and obtained an individual power of attorney from
each and every one in the name of Recht, he appeared and himself

represented thousands of claims against the New York Life Insur-

ance Co.
The Chairman. Oh, you mean the New York Life is one of the

-biggest companies that had these claims?

Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. But there were other insurance companies?
Mr. Dubrowsky. Well, very small in comparison with this large

bulk of claims.

The Chairman. Most of them were with the New York Life?
Mr. Dubrowsky. Most of them were with the New York Life.

Now, they have settled the claims at 12 cents for each and every
dollar paid. Only the actual payments were taken into consideration.

If, let us say, you have expected of them $1,000 or $2,000, and if they

paid in rubles, gold rubles, it is equivalent of $200 or $500—10 to 12

cents on the dollar was paid back, out of which Mr. Recht trans-

mitted to the Credit Bureau 10 cents and 2 cents of each 12 cents he

retained for himself as his fees, and my understanding was that in

1931, 1932, and 1933, the 3 years that the bulk of the liquidation took

place, Mr. Recht made over $200,000 in fees.

Mr. Whitley. What percentage?
Mr. Dubrowsky. That was about 20 percent.
Mr. Whitley. Did he have a definite, fixed percentage of the

amount collected?

Mr. Dubrowsky. Yes; the percentage was—he collected, I under-

stand, about $2,000,000. Now, his fee was about $200,000, not in

that year, but within that period from 1931.

Mr. Whitley. That would be about 10 percent, would it not?
Mr. Dubrowsky. That is it, yes; $200,000.
Mr. Whitley. From your knowledge of the insurance collections

of the Credit Bureau, or the Iniurcollegia, its successor that you
named, what percentage of the claims collected in the United States

by Mr. Recht, and collected through the Credit Bureau, would you
say the individual beneficiaries in Russia received?

Mr. Dubrowsky. I want to make that quite clear and definite,
that when you present any claim to the Credit Bureau, in not a

single case is he allowed to send it to the individual. I must make
that quite clear. Now, what does the individual get eventually from
the Credit Bureau? If he gets 5 percent he is darned lucky.
Mr. Whitley. There is no set amount ?

Mr. Dubrowsky. They get it in valueless rubles with which they
can hardly purchase anything.
Mr. Whitley. In other words, referring back to Mr. Recht "s testi-

mony, and his statement that he was convinced that the individual
beneficiaries in Russia received every penny of the amount of the
claims collected by him, he is either misinformed or that is a mis-
statement

;
is that correct (

Mr. Dubrowsky. Knowing Mr. Recht for almost 19 years, I do
not believe he is misinformed.

Mr. Whitley. He has been working for the Credit Bureau?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir; he has been attorney for the Credit

.Bureau.
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Mr. Whitley. He has been attorney for the Credit Bureau?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir: and he knows better than that. He

knows as well as I do that in Russia they get paper rubles, of a pur-
chasing value in the United States, as compared with that in Russia,
of approximately 5 percent.
Mr. Whitley. That bears out the statement made the other day

that the individual, if he were a member of the Soviet Union, work-

ing through the Credit Bureau or Inurcollegia, with Mr. Recht as
its representative in this country, receives what amounts to Govern-
ment confiscation of the funds collected on account of claims in this

country, because the Government gets the benefit of them?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir ; absolutely ;

it is the confiscation of funds

legally belonging to people after the death of American citizens, or
funds standing to the credit of citizens. They are primarily Ameri-
can funds.

Mr. Whitley. Do you know of your own knowledge whether Mr.
Recht ever received any funds or payments of fees directly from the
Soviet Government, or its official representatives?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir ; I know as a fact, officially, that he was

getting $500 per month from Mr. Skvirsky.
Mr. Whitley. Will you identify him?
Mr. Dubrowsky. Mr. Skvirsky was recognized as the agent of the

Foreign Commissariat of the Soviet Government, as well as director
of the Soviet Information Bureau in Washington. His publication
was the Soviet Union Review.
Mr. Whitley. What was his first name?
Mr. Dubrowsky. Boris. He published that at his place of resi-

dence as well as business, at 1637 Massachusetts NW.
Mr. Whitley. What official position after recognition did he get?
Mr. Dubrowsky. Following political recognition, he was appointed

counselor of the Embassy.
Mr. Whitley. Does he still hold that position?
Mr. Dubrowsky. No, sir

;
he was recalled about 1936, and I under-

stand that he was liquidated.
Mr. Voorhis. How much was Mr. Recht getting?
Mr. Dubrowsky. He was getting $500 per month. He was getting

that for a number of years. I do not know how many years.
Mr. Whitley. How do you know he was receiving that amount?
Mr. Dubrowsky. Time and again, my official duties required my

presence quite often, possibly twice a month or possibly once a week,
at the American Red Cross or at the United States Veterans' Adminis-
tration. I used to come in on cases to Mr. Skvirsky, and time and
again he asked me or told me to tell Mr. Recht that a check for $500
would be sent shortly, because he was in the office with me, and once
in a while he would give me the check to mail to him.
Mr. Whitley. The checks were drawn by Skvirsky?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir

;
drawn on his personal account in Wash-

ington. I do not know what bank it was. It was given to Mr. Recht,
and drawn on a bank account for Mr. Recht. The bank account of
Mr. Recht would easily disclose that fact.

Mr. Voorhis. At this point, I want to ask one question about this

insurance business: How did it happen that the New York Life
Insurance Co. agreed to pay all of this money over to Mr. Recht?
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Mr. Dubrowsky. He was the attorney in fact for the policyholders.
Mr. Voorhis. Did the policyholders sign any instrument making

him such?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir; each and every policyholder gave him a

power of attorney.
Mr. Whitley. That was obtained through the Credit Bureau?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir; by the Credit Bureau. I was trying to

emphasize that he did not know the individual policyholders from
Adam. It is easy through the instrumentality of the central organi-
zation in Moscow, which is a government organization specifically
created to obtain foreign funds, to do that. They obtained powers
of attorney and sent them to him. Then he was later appointed as

the official representative.
Mr. Whitley. Going back to the matter of the monthly payments

made to Mr. Recht by Skvirsky, during what years do you specifi-

cally recall that you have seen or definitely known that such pay-
ments were being made?
Mr. Dubrowsky. The latest that I can give would be either 1930

or 1931. I can say definitely as late as that.

Mr. Whitley. Approximately, what was the earliest date?
Mr. Dubrowsky. That I cannot say. I know it ran for years.
Mr. Whitley. You had various occasions to see those checks?
Mr. Dubrowsky. Yes; and to deliver them myself. I was also

instrumental in tellinjx him that the checks would be forthcoming;.
Mr. Whitley. That amount, of course, of retainer fee paid Mr.

Recht by the Soviet Government was in addition to the commissions
he received?

Mr. Dubrowsky. That was a definite retainer. As for what specific

services, I am not in a position to say.
Mr. Whitley. In his testimony last week, Mr. Recht was asked

this question :

Have you ever been designated as an official agent of the Soviet Government
in the United States?

Mr. Recht replied
—

Yes, sir ; for 1 year, from 1920 to 1921, to wind up the affairs of Mr. Martens.

Then this question was asked :

Have you ever been at any other time so designated?

To this question Mr. Recht replied "No."
In other words, Mr. Recht said he was agent for the Soviet Govern-

ment for the period of 1920 to 1921, and that at no other time had
he been an official representative of the Soviet Government. I think
the testimony you have already given has proven the relationship of
the Credit Bureau or the Innurcollegia, and the identity of those

organizations, plus the specific payments of retainers that you know
he has received from Soviet sources, which is in direct contradiction
to his statement.
Mr. Dubrowsky. I would like to summarize by saying that to my

own personal knowledge, for the last 10 years, he was an active agent
of a Soviet institution in the United States.
Mr. Whitley. I would like for you to identify this letter, dated

June 23, 1932. Is that letter addressed to you?
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Mr. Dubrowsky. Yes, sir; that is a letter addressed to me by the

public administrator at Buffalo, N. Y.

Mr. Whitley. This letter is dated June 23, 1932, signed "Charles

A. Hart," public administrator, Erie County, N. Y., addressed to Dr.

Dubrowsky, Russian Red Cross Societies, 1776 Broadway, New York.

The second paragraph reads as follows:

I think you would be interested in Mr. Reeht's statement that his appoint-

ment as attorney for the Credit Bureau of Moscow was semiofficial in character.

Would you say that was a conservative statement, at least, that it

was semiofficial?

Mr. Dubrowsky. I should imagine so. I should say so.

Mr. Whitley. I will show you a photostatic copy of a commission,
and ask you to identify it.

Mr. Dubrowsky. Yes, sir; I identified these credentials or com-

mission issued to Charles Recht by the so-called Credit Bureau as

agent in the United States of this Credit Bureau, signed Rosenshein.

That is his signature.
Mr. Whitley. What is the date of this?

Mr. Dubrowsky. This is dated September 16, 1932.

Mr. Whitley. You do not know whether Mr. Recht previously had
such a commission, or whether this was a renewal of a previous com-
mission ?

Mr. Dubrowsky. I believe it was a renewal of the previous commis-

sion, because a change of names took place.
Mr. Whitley. Mr. Recht was questioned with reference to Mr.

Alexander Rosenshein during his testimony last week. Mr. Rosen-

shein was president of the Credit Bureau for a number of years. Will

you give us a little of the personal background of Mr. Rosenshein,
and how he happened to be identified with an organization that Mr.

Recht said was a private organization?
Mr. Dubrowsky. Mr. Rosenshein up to about 1923 was an active

member, and in high position, of at that time the Russian Vecheka,
which was dealing with Fhe counterrevolution. In 1922 he took up
law. Young individual Vziks were given a chance to participate in

the reconstruction of Russia. Mr. Rosenshein then chose to study
law, and that took about a year or two, I think, and he had a meeting
with Mr. Recht. In 1922 'or 1923—1 do not exactly recall which—
the idea of collecting funds from American insurance companies was
born. Mr. Rosenshein was then given the task by the foreign office

of organizing the consultation bureau which began to collect claims

against insurance companies in the United States.

Mr. Whitley. The consultation bureau was the first name?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir. Then he became president. Then Mr.

Rosenshein. an active member, of course, of the Communist Party,
arrived in New York in 1932 in the capacity of president of the

Amtorg.
Mr. Whitley. Had he previously been connected with the Volga

Canal project?
Mr. Dubrowsky. I understand that after his recall from the United

States he was actively engaged again in Ogpu activities, and lately,
I understand, he was in charge of the construction of the Volga
Canal.
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Mr. Whitley. Was that a private enterprise?
Mr. Dubrowskt. No, sir; there are no private enterprises of any

sort in Russia. Everything is governmental. Everything belongs
to the state except water and air. Mr. Rosenshein was appointed
to take charge of the construction of the Volga Canal. It is common
knowledge that all canals in Russia which were being built in the

last 10 years were being built by inmates, or criminals, political or

otherwise. They are mostly political criminals. It stands to reason

that a man in charge of an undertaking which is being built by the

Ogpu is not in charge of a private individual, but by trusted agents
of the Ogpu.
Mr. Whitley. He also had Soviet Government connections?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir; especially with the Ogpu.
Mr. Whitley. As president of the credit bureau and of the

Am torg ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. Did Mr. Recht know Mr. Rosenshein as well as you
did \

Mr. Dubrowsky. I think he knew him much better.

Mr. Whitley. Was there any secret about the fact that Mi\
Rosenshein had been connected with the Vecheka?

Mr. Dubrowsky. No, sir; that was a matter of pride with him.
Mr. Whitley. I have particular reference to Mr. Recht's testi-

mony that he never had any reason to believe or know that Mr.
Rosenshein had been connected with the Ogpu.
Mr. Dubrowsky. I understand him to say that when he met him

in Moscow a few years ago he was in charge of the construction of
the Volga Canal. Knowing very well what that meant, any state-

ment to the contrary was intended to be misleading.
Mr. Whitley. Mr. Recht was questioned with reference to an in-

dividual named Zhukovitsky.
Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. He testified that that individual was sent to the

United States by the credit bureau, or the Innureollegia, and that he
was a soviet lawyer to help Mr. Recht in his office for about a year and
a half. Would you tell us what you know about Zhukovitsky?
Mr. Dubrowsky. After Mi'. Rosenshein was sent here as president

of the Amtorg he brought his assistant in Moscow, Mr. Zhukovitsky,
who was the commissar in Mr. Recht's office.

Mr. Whitley. What do you mean by commissar?
Mr. Dubrowsky. That is for supervision, or a check on his office.

Mr. Voorhis. A supervisor?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir

;
on his political behavior and his handling

of cases. It is all-embracing, when you have a political commissar in

your office.

Mr. Whitley. He is the one who runs it?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. Rosenshein brought him to this country when he
came ?

Mr. Dubrowsky. Yes. sir.

Mr. Whitley. And then he was later placed in Mr. Recht's office?

Mr. Dubrowsky. The first office that he had, soon after his arrival,,

possibly a day or two after his arrival in the United States, was when
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he was stationed in Mr. Recht's office. Later he was appointed by
Rosenshein as one of the legal advisers, in the legal department of

the Amtorg. and until lately. I understand, he was vice president of

the Amtorg, retaining his connection with the credit bureau all those

years.
Mr. Whitley. What functions would you say that Zhukovitsky was

performing in Mr. Recht's office*?

Mr. Dubrowsky. Directing the credit bureau on all questions. In-

stead of having them sent to Moscow to be settled, they were settled

on the spot in New York.
Mr. Whitley. You testified, I believe, or gave some testimony on

Saturday with reference to a conversation which you had with Mr.
Ditvinoff or, rather, certain statements he made in your presence
while he was in the United States in 1933 ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. While conferring with United States authorities with
reference to Russian recognition?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. Which was granted Soviet Russia at that time?
Mi-. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, I would like to make reference at this

point to an article just by way of a predicate for Dr. Dubrowsky 's

subsequent testimony. The article appears under a Moscow date line,

August 27, 1935. The caption of the article is as follows:

Soviet turns down American protest.

This was 5 years ago. The headline reads further :

A Blunt Answer : Text of Soviet reply to U. S.

Further reading :

Following is the text of Soviet Russia's reply to the American note protesting
Interference of the Communist International in the internal affairs of the United
States.

This protest was based upon speeches made by a number of officials

of the Communist Party at the Seventh World Congress of the

Communist International in Moscow.
Mr. Dubrowsky. Yes, sir; 2 years after recognition.
Mr. Whitley. Or.e portion of this reply to the American protest

reads as follows:

In this connection I consider it necessary to emphasize with all energy that the
•Government of the Union of Soviet Socialist Republics has always regarded and
regards with the greatest respect all obligations assumed by it, including, of

course, the mutual pledge about noninterference in internal affairs contained in

the exchange of notes of November 16, 1933, and discussed in detail in the conver-
sations which took place between the President of the United States, Mr. Roose-
velt, and the Peoples' Commissar of Foreign Affairs, Mr. Litvinoff.

Do you know of any activities carried on in this country by official

agents of the Soviet Government which were in violation of the pact
signed in 1933, at the time of recognition, or at the time the United
States granted the Soviet Government recognition?

Mr. Dubrowsky. Recognition was granted about the middle of 1933,
and the ink was hardly dry on the agreement when one of the active

members of the foreign department of the Ogpu was sent here and
was assigned to my office as my assistant. The name of that individual

was Jacob Sterngluss. He was sent from the office he occupied in
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Afghanistan. He was chief of the foreign Ogpu that was assigned
to Afghanistan. He had nothing whatsoever to do with any Red Cross

activity. He appeared on the scene in New York the latter part of

December.
The Chairman. 1933?

Mr. Dubrowsky. Yes; shortly after recognition. Together with his

arrival I had also a letter from Mr. Yonoff, a member of the Central

Committee and a member of the Zecheka, which was the Russian

Senate, the letter saying that they are sending this man as my as-

sistant, as a man most likely to be acceptable to me. Well, he proved
to be most unacceptable. Shortly after his arrival he hardly partici-

pated in the functions he was supposed to perform as a Red Cross

assistant, but devoted most of his time to Ogpu activities in the United

States. What they were I did not know until about 6 months later.

When I went to Moscow in 1934, or the summer of 11)31, I went there

with the specific demand that I could not allow any activities of the

foreign office of the Ogpu or any agents of the Ogpu to conduct activi-

ties from the office of the Red Cross, for which I was responsible.

They had to admit that he was an agent of the Ogpu.
Mr. Whitley. They admitted that to you ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. And that they placed him in your office ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir. I said, "I will not rest until he is recalled

while I am still in Moscow.'' They have sent, for that matter, the

right-hand man of President Stalin, Zhdanoff. They have also had

Yenukidze, an old chum of Stalin's, and a Georgian, as Stalin is. He
had the post of executive secretary of the Zecheka, which is the Russian

Senate, and a most powerful political figure, who was formerly per-

forming the duties of president of the Russian Red Cross. I do not

know whether I mentioned it in my previous testimony, but he was
one of the people that Stalin decided to shoot shortly afterward.

Mr. Whitley. Within a a few months after the pact and conditions

were determined upon which it was entered into, the Ogpu, or secret

political police or intelligence of the Soviet Government, placed a

representative in your office, using your office, no doubt, as a cover

under which he carried on his activities as a spy. That is what it

amounted to?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. And when you protested to the highest officials in

Moscow they admitted that he was such an agent?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir; but I would not have known he was the

agent of the Ogpu. Later I learned of some of his activities.

Mr. Whitley. While you were the man charged with the perform-
ance of the duties of that office ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

Mr. Whitley. While you were in charge, did one of your secretaries

resign or leave the employ of the office ?

Mr. Dubrowsky. No, sir; they threatened to resign in a letter to

the consular agent of the Soviet Union, a copy of which was given me
on my return.

Mr. Whitley. The letter, of which you were given a copy, was
addressed to the consular agent in New York?
Mr. Dubrowsky. Yes, sir.
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Mr. Whitley. Further representations were made in that letter.

She said :

A short time ago he told everyone that he expected a notification from the

Embassy appointing him representative of the Soviet Red Cross.

Who was this employee referring to there? The letter says, "Now,,
as you know, Dr. Rabinovitch is the representative.*' Was that with

reference to Dr. Rabinovitch '.

Mr. Dukrowsky. That is right.
Mr. Whitley. The letter goes on to say :

Dr. Sterngluss tried to impress us that he, and only he—not Dr. Rabinovitch—
is the factual boss.

Mr. Ddbrowsky. That is right.
Mr. Whitley. Sterngluss is the G. P. U. agent you were just refer

ring to, and this confirms your statement that the real boss in the offict

was Sterngluss, who is the representative of the Soviet Government \

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. This letter of resignation continues:

And now I must tell you about the most important matter : A few months;

ago Dr. Sterngluss referred me to his "special" work.

That means his G. P. U. work that he was performing out of your
office, as a cover or front?

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. The letter continues:

But soon after, not giving me a chance to do anything properly, he took me
into his confidence ; one American girl who despises everything—
and so forth.

Upon your return to this country from Moscow, where you had
been with reference to that situation which had developed in your
office, did you discuss this situation further with this employee?
Mr. Dubrowsky. I did, and have incorporated it in the form of a

memorandum which I have submitted to Mr. Skvirsky, at that time

already counsellor of the Soviet Embassy in Washington.
Mr. Whitley. And that memorandum which you prepared at that

time contains your statement about that matter, written following
this letter?

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. I believe, for the sake of conciseness, it would be

well for me to read the doctor's original memorandum on the subject
of what this employee told him upon his return. The memorandum
says:

The "special" work of Dr. Sterngluss, as explained orally to me and to Dr.
Rabinovitch by—
the name of the employee is blank.

Mr. Dubrowsky. I will submit it, if you wish to have it.

Mr. Whitley. He will submit it privately to the committee, but he
does not want to mention it publicly.
The memorandum continues :

consisted of organizing the theft of United States mail from the mail boxes of

private individuals. For that purpose an organization was created and was
being perfected by Dr. Sterngluss—
the G. P. U. agent—
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in which special agents of his would be stationed at certain addresses where

there was mail he wished to intercept. The duty of these agents was. upon the

departure of the letter-carrier, to immediately extract the mail from the indi-

vidual's mail box. The assignment given t<» my secretary-

that was the employee
—

as told to me, was the extraction of the mail from the private box of—

two individuals, again, whose names the doctor will submit privately

to the committee, and which he does not care to mention publicly
—

«at"—such and such an address in Brooklyn.

Besides the organization of the theft of Uuited States mail, Dr. Sterngluss

was organizing contacts with minor employees of the Western Union. Commer-
cial Cable, and the Radio Corporation of America, with the view of inter-

cepting telegrams, cables, and radios, to and from certain individuals in whom
he was interested in behalf of the Soviet Government.

Incidentally, this letter of resignation was dated October 25, 1934.

The Chairman. This memorandum was prepared by the doctor

right after this occurred?
Mr. Whitley. Upon his return to this country this employee gave

him a copy of the letter of resignation which had been submitted

to the Consul General of Soviet Russia in New York, and then fur-

nished him supplemental verbal information which the doctor in-

corporated in the memorandum. I am merely reading the memo-
randum prepared by him at that time, for the sake of brevity.

Mr. Dubrowsky. And which I submitted to Mr. Skvirsky, the

counselor of the embassy.
Mr. Whitley. This was submitted by Dr. Dubrowsky after it had

been prepared, submitted to the counselor.

The Chairman. What did the counselor do about it : what did

he say about it?

Mr. Dubrowsky. The counselor said that, "Understandings be

damned; I cannot do anything; the G. P. U. is supreme.
"

They
are powerless to do anything.
Mr. Voorhis. In other words, Mr. Sterngluss was the boss of the

counselor ?

Mr. Dubrowsky. The G. P. U. agent is all-powerful, it does not

matter whether it is the consul general, the president of Amtorg,
or the ambassador.
The Chairman. In other words, those agents in the United States

were to intercept mail, telegrams, and cablegrams in order to secure

information for the Soviet Government?
Mr. Dubrowsky. That end of it I came in contact with inci-

dentally; anything else I do not know.
Mr. Whitley. This Dr. Sterngluss admitted to Dr. Dubrowsky

that he was a Soviet agent.
The Chairman. That was in what year when thev were operating,

1934?
Mr. Dubrowsky. That is right, soon after recognition.
The Chairman. Do you have any information that they are oper-

ating in the same way now?
Mr. Dubrowsky. Mr. Congressman, it is the nature of the beast;

you cannot help it
;
no one can help it. It is part and parcel of the

outfit.
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The Chairman. You know of nothing that has been done, direct*
to change that since that time?

Mr. Dubrowsky. It was not changed. When they remove one they
put another in his place. I do not know who came back to take his.

place.
Mr. Whitley. He just was removed because you objected to him

working out of your office?

Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. Could you form any estimate as to how many

G. P. IT. agents there are in the United States?
Mr. Dubrowsky. I could hardly tell the number of G. P. U. agents,

there are, but every Soviet institution must necessarily have G. P. U.
agents. They occupy, for the sake of formality, some official position,,
or a position with some minor commission.
The Chairman. You mean in connection with the Soviet Embassy?
Mr. Dubrowsky. Everywhere ; they are scattered everywhere. Out-

side of these agents who supervise these agents, they have no offi-

cial connection with any official institution.

The Chairman. Do they have those agents in the principal cities

in the country?
Mr. Dubrowsky. I should imagine they do.

The Chairman. I did not ask you what you imagine.
Mr. Dubrowsky. From my personal knowledge, the organization

is so constituted that they should have. I do not know anyone in

Philadelphia, but. I have no doubt that there are agents in Philadel-

phia, or in Chicago, or in San Francisco.

The Chairman. As to these G. P. U. agents working in the United
States, do they get a great deal of their information from the

Communist Party itself?

Mr. Dubrowsky. Quite necessarily. The Communist Party neces-

sarily owes its allegiance to the Communist International in Moscow.
Their own nationality is of secondary importance, Mr. Chairman.
The Chairman. What I want to know is this: If these G. P. U.

agents operate in the United States they have a large organization of
the Communist Party to give them information; is not that a fact?

Mr. Dubrowsky. Absolutely ;
a part of the function.

The Chairman. So Russia, now an ally of Germany, has a more
elaborate system of espionage in this country
Mr. Dubrowsky. Absolutely.
The Chairman. Than any country has; is not that a fact?

Mr. Dubrowsky. Quite right.
The Chairman. Because, in addition to their regular agents, they

have 100,000 members, with 5,000 branches, according to Browder,
constantly getting this information.
Mr. Dubrowsky. Each and every one of them is submitting volun-

tarily information which is transmitted to whatever place is necessary.
It does not matter whether he is an employee of an airplane factory
or some sort of industry, whatever he considers important, that might
be of value to Russia, it will be transmitted to Russia, whatever he
can lay his hands on.

Mr. Voorhis. I want to understand that. Do you mean that in

your opinion every member of the Communist Party is doing that?
Mr. Dubrowsky. If he is a loyal member of the Communist Party,

Congressman, he is doing it.
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Mr. Voorhis. Here is a matter that I have been somewhat curious

about. Are all members of the Communist Party told about all these

things? Do they all know those things? I assume they do not know
them when they first come in, do they?
Mr. Dubrowsky. I am quite positive they do not know when they

first come in. They cultivate them in the course of time. They in-

culcate, of necessity, allegiance to the Communist Party, in all of the

dogma adopted, so that whatever you say to a known Communist does
not mean anything, it is only bourgeois prejudice. Your allegiance
is to the Communist Party, which is part and parcel of the Communist
International, and do not make any mistake, that same, identical

thing is true of the Nazi organization. Both of them only do lip

service, insofar as democracy is concerned, because primarily they hate

democracy as much as they hate capitalism, and the opportunity given,

they will destroy it.

The Chairman. In other words, according to Earl Browder, there

are 5,000 branches of the Communist Party, which is a new word
for fractions or cells, 5,000 of them scattered throughout the United
States. Then, according to Fritz Kuhn, we have 100 bund posts also.

Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. Which does not take into consideration the

sympathizers
Mr. Durrowsky. Or fellow travelers.

The Chairman. In both organizations.
Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. So the G. P. U. agents and the Gestapo agents

and operators in the United States have at their command the
most
Mr. Dubrowsky. Elaborate
The Chairman. Elaborate source.

Mr. Dubrowsky. Espionage system.
The Chairman. Espionage system in the world.
Mr. Dubrowsky. You are quite right.
The Chairman. That they could not buy for any money?
Mr. Dubrowsky. Not for millions.

The Chairman. If the United States undertook to set up an

espionage system in any foreign government through paid agents
it would mean that it would be impossible to hire as many trained

agents to gather such information.
Mr. Dubrowsky. It would be insignificant, as compared with what

they have, without having to spend a single cent. Every Communist
Party member pays into the Soviet organization, he is taxed for dues
and taxed under every pretext, when 15 or 20 or 25 cents is extracted
from him, and enormous sums are being collected.

The Chairman. And the information has been collected by the
Communist Party and the bund over a period of years, so it stands
to reason that information is now in the hands of Hitler.
Mr. Dubrowsky. Yes

;
in the hands of Hitler and the Gestapo, the

military intelligence and the industrial intelligence as well as the

military intelligence of Russia. There is no doubt about it at all.

Mr. Starnes. Some testimony was given to the committee in
executive session last year to the effect that Communist Party cells,
or members of their branches, had been placed in our centers of
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communication, like radio, telephone, and telegraph offices, and also

in the Post Office Department.
Mr. Dubbowsky. You have heard the statement of the activities

of my assistant, and that confirms the statement of what yon
heard.

Mr. Starnes. That was given to ns in executive session.

Mr. Dubbowsky. It is given in open session now.
Mr. Stabnes. Do you know whether or not they do have some sub-

ordinate officials or employees in the Postal Department who are giv-

ing them information ?

Mr. Dubbowsky. That I do not know, Congressman. Unquestion-
ably they have, but I do not know. They could not operate otherwise.

Mr. Whitley. You do not know that of your own knowledge?
Mr. Dubrowsky. I do not know it of my own knowledge, but un-

questionably they have.
The Chairman. Do you know of any members that they have in the

telegraph or radio unions, or anything of that sort ?

Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman
The Chairman. Were you advised in Communist circles that in the

communications industry there were certain individuals who were
members of the Communist Party holding key positions?

Mr. Dubbowsky. Mr. Chairman, the Communist Party would not
have advised me of anything for the last 12 or 13 years, since I have

quit the party. But as an official of the Soviet Government, I have
heard all sorts of things. I came into possession of certain facts.

For instance, as to the activities of my assistant, a definite G. P. U.
man. He did not come to me as a G. P. U. representative, because

they knew I would have objected to that from the very beginning, but
sub rosa he came as a G. P. U. man, informally, and he was designated
as my assistant in the Red Cross.
The functions of this individual are definite. It was an organiza-

tion to tamper with the United States mail, and organizations of the
cable companies, the Western Union and the Radio Corporation. He
has been doing that with these organizations, sub rosa. But the fact

of the matter is he has been doing it.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, in that connection, bear in mind that
after Dr. Dubrowsky became an official of the Soviet Government in

this country he ceased his activities in the Communist Party.
The Chairman. I recall that.

Mr. Whitley. Necessarily, they did not want an official of the
Government identified with the party in this country.

Doctor, do you know of any Communist Party members who later

became G. P. U. agents?
Mr. Dubrowsky. That is a question that is rather difficult to an-

swer. No individual designated, or an active member of the Com-
munist Party, would admit to any one that he is an agent. Un-
questionably, the Communist Party is permeated with agents of the
G. P. U. You hear rumors, which possibly are well founded, but
no one individual member will admit that he is a member of the
G. P. U. Should he admit it, he is out.

Mr. Whitley. That is party discipline.
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. So you do not know that of your own personal

knowledge l
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Mr. Dubrowsky. No.
Mr. Whitley. Continuing with the memorandum prepared by the

Doctor, it says :

I therefore went to Moscow to appeal to the Central Committee of the Red
Cross of the Union of Soviet Socialist Republics whom I was trying to convince
that the official position of the associate representative of the Red Cross of
the Union of Soviet Socialist Republics recently recognized by the United States
Government is not compatible with an assignment from the G. P. U. with or
without the knowledge of the Central Committee of the Red Cross.

That is in confirmation of the Doctor's verbal testimony.
Continuing the memorandum :

After I succeeded, while in Moscow, in inducing the Central Committee to
recall Dr. Sterngluss, upon my return to the United States, my belief that he
was tampering with the United States mail under the guise of a Red Cross
representative was definitely confirmed in an affidavit made out by my secretary
and addressed to the consul general of the Union of Soviet Socialist Republics
on October 25, 1934, 1 month after my return to the United States.

The memorandum continues:

I deemed it my duty to transmit to Mr. Skvirsky all the documentary proof
of the nefarious activities of Dr. Sterngluss which had come into my possession,
with the request that an investigation be started by the Russian Embassy.
This I did on January 4, 1935. I also suggested to Mr. Skvirsky that the
Russian Embassy should look into the banking account of Dr. Sterngluss, since
the expense connected with the organization of all his illegal activities was
rather large and his salary from the Red Cross was only $270 per month.

You say he was drawing a salary as an official representative of
the Red Cross in this country?
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. But he was not performing any duties as such an

official ?

Mr. Dubrowsky. Pro forma he was.
Mr. Whitley. The memorandum continues :

Needless to say, neither the Russian Embassy nor the consul general have
done anything in the matter. These plenipotentiaries of the Soviet Government
are powerless to interfere in these "special" activities of an agent of the G. P. U.

Doctor. I notice that in trying to do something about or to correct
this situation, on your trip to Russia you went to the Central Com-
mittee. Was that a committee of the Russian Red Cross?
Mr. Dubrowsky. The Russian Red Cross.
Mr. Whitley. You contacted these various officers you named a

few minutes ago?
Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. Doctor, carrying this matter a little further, here

is the Communist Party, with 100,000 members, and they control
a number of front organizations in this country, do they not?

Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. This committee has had considerable evidence that

the Communist Party organized the American League for Peace and
Democracy, not only in this country but in all other democratic
countries, and at one time well-known Communists were on the board
of directors, like Earl Browder and Clarence Hathaway.
Mr. Dubrowsky. That is right,
The Chairman. There is a league claiming a membership of

7,000,000 people, and of course the overwhelming majority of them
are not Communists at all.
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Mr. Dubroavsky. They were duped.
The Chairman. But if a man in a key position in that organization

is a Communist, he owes allegiance to Russia.

Mr. Dubrowsky. And the key position is always occupied by a

member of the party.
The Chairman. Then he is in a position not only to influence the

7,000,000 people, but also to gather information from various

sources.

Mr. Dubrowsky. Absolutely so.

The Chairman. And whatever information he gets he can turn over

to the Russian Government.
Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. And the same thing is true with reference to the

bund. They work with certain organizations, and they hold meetings
of the different groups, which give assistance to the Communist Party
and the bund.
Mr. Dubroavsky. That is right.
The Chairman. Whether wittingly or unwittingly?
Mr. Dubroavsky. Mostly unwittingly.
The Chairman. And furnish information that secret agents of

Russia or Germany could not get under any circumstances?

Mr. Dubroavsky. Could not possibly get, because they have member-

ship in every key industry in the United States, and if they have not

got actual members in the key industries they have sympathizers or

felloAv travelers.

Mr. Voorhis. In other Avords, one of the greatest mistakes made by
the sincere progressiA^es on the one hand and the sincere conservatives

on the other hand is to think that by forming a united front with
either Communists or members of the bund type of organizations,
that they can protect democracy or American institutions. That is

ahvays the claim that is made. But evidently that has exactly the

opposite result.

Mr. Dubrowsky. Exactly opposite.
Mr. Voorhis. Which comes from that kind of an organization and

that kind of a method ?

Mr. Dubroavsky. Given the first opportunity, they will destroy

democracy, as I said before.

The Chairman. The other day we heard from Mr. Seger that one

of the great mistakes made by the German Republic Avas their leniency
in dealing with these subversiA^e groups.
Under what construction of the Bill of Rights can anyone contend

that Ave ought to permit agents and spies of foreign governments to

operate through charters in the United States?

Mr. Dubroavsky. That is one of the vital mistakes, in my opinion,
that democracies make, especially the United States.

Some means within the constitutional rights of individuals must be

found Avhereby the influence or activities of these groups must be

neutralized or destroyed. If not, they will play absolute havoc with

democracy when the proper moment arrives.

The Chairman. From your connections with the Soviet Govern-

ment, you are in a position to giA-e an expert opinion on this.

Assuming that the United States should eventually be dragged into

war, which Ave all hope, of course, will not occur, but assuming that we
went to Avar, what situation would Ave be in, with members of the
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bund and these other groups occupying key positions throughout the

country •

Mr. Dubrowsky. You would have 100,000 active agents of the

enemy.
The Chairman. That is on the Communists' side. On the bund side

they claim 100,000.
Mr. Dubrowsky. It would be the same thing. I do not know what

their membership is, but you would have the same number.
Mr. Voorhis. Would it not be a little more accurate to say that you

would either have that many agents, or else some wholesale desertions

in those organizations? That happened in France, did it not?

Mi-. Dubrowsky. Quite likely. Those that are still doubtful, those

in which a sense of duty to their own land would bring a sense of duty
to the Communist Party, they would never desert.

But mind you, Congresman, you have with the growth of the Com-
munist Party the situation when they inculcate the dogmas of the

party into the youth of the country, and you inculcate a potential

enemy within the walls of democracy.
Mr. Voorhis. I would like to ask whether you have any opinion that

you could give us as to the probable truth of what happened in

France. In France, as I understand it, there was a considerable

Communist Party, and we get reports in the press all the time about

how thousands of members have torn up their cards. Have you any
facts about that '.

Mr. Dubrowsky. No; I have nothing.
Mr. Voorhis. You believe that is probably true?

Mr. Dubrowsky. I believe probably that is the truth.

The Chairman. Of course, on that score, it is true that after the

announcement of the Soviet-Nazi pact, and after the Madison Square
Garden meeting, it was said that the Communists took in 2,500 new
members, or claimed that they did, so that that does not indicate that

they quit in wholesale numbers in the United States.

Mr. Dubrowsky. Mr. Congressman, taking in 2,500 members in one

evening at Madison Square Garden—I believe that was just a bluff

that the Communists usually throw, that is to keep up the morale of

the party membership, if you please. But from my knowledge and
contacts, I come in contact with a good many fellow travelers, and they
begin to get shaky about the wisdom of Stalin. They begin to ques-
tion and to want to know what is the essential difference between com-
munism as personified by Josef Stalin and nazi-ism as personified by
Adolph Hitler. My own belief is that the well-meaning liberal and
fellow traveler, so far as membership is concerned, will deteriorate as

time goes on.

Mr. Voorhis. Where do you get your impression?
Mr. Dubrowsky. I get my definite impression as to that, but you

still have a substantial number of fanatics who have been inculcated
to an extent that it does not make any difference what Stalin does,

anything he does is justified and right, and must be supported.
Mr. Voorhis. In other words, after a time it gets to the point

where people do not believe in anything or support anything because
of their own views

; they are not really free people any longer.
Mr. Dubrowsky. They are not

; they are fanatics.

Mr. Voorhis. And in a certain sense hardly capable of exercising
the privileges of free citizenship.
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Mr. Voorhis. Do any of these people begin to wonder whether
Josef Stalin is really devoted to the cause of the working class ?

Mr. Dubrowsky. Well, a good many do, and, as they do, they

gradually get out. I believe that the greatest service to real democ-

racy in the United States, and the dissolution and degeneration of

the Communist movement, is the move by Stalin of his unity with

Hitler.

Mr. Whitley. Doctor, following your transmission of memoranda,
affidavits, and data concerning the activities of Dr. Sterngluss while

he was using your Red Cross office as a cover-up or a front, did you
have any conversation with Mr. Skvirsky?
Mr. Dubrowsky. Yes

;
I not only have written that letter where he

was supposed to come to New York
;
he did not come, and I went to

Washington.
Mr. Whitley. And talked with him about it?

Mr. Dubrowsky. And talked with him about it.

Mr. Whitley. What did he say specifically?
Mr. Dubrowsky. The man I know darned well was in a dilemma.

He was just as much perturbed and afraid of an Ogpu man as anyone
else is in the Soviet Union.
Mr. Whitley. He had no control over it?

Mr. Dubrowsky. He said, "The dickens with the agreement is what
can I do?"
Mr. Whitley. He was referring to the pact?
Mr. Dubrowsky. The pact between the Soviet Government

and
Mr. Whitley. And he said there was nothing he could do about it?

Mr. Dubrowsky. He was powerless.
Mr. Whitley. These men cannot do anything?
Mr. Dubrowsky. They are beyond the pale of law.

Mr. Whitley. Even the Embassy in this country?
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. Doctor, what do you know about an organization

known as Inreklama, and its activities in securing income for Soviet

purposes ?

Mr, Dubrowsky. That is one of the rackets, one of the small

rackets, that is being conducted in the United States.

Mr. Whitley. Will you tell us how that works?
Mr. Dubrowsky. Yes. It is simple. Amtorg, or any purchasing

agency for that matter which is connected with Amtorg, whenever

they make a purchase or any deal with any industrial concern in the

United States, they follow it up shortly by an agent of the Inreklama,
which means foreign advertising agency. They suggest to him that
it would be wise and advisable and rather an excelled: gesture on their

part to place an ad in one of the Russian publications, let us say a

newspaper, let us say a magazine. The Inreklama and the indus-

trialist know perfectly well that he will not obtain any orders because
he places an ad, but he knows that Inreklama is stationed in the offices

of Amtorg and unless he coughs up a few thousand dollars for an ad
he may lose a good client. And he usually coughs it up. And since

they are dealing with hundreds of industrial concerns in the United
States, it brings in hundreds of thousands of dollars to the coffers of

Stalin.
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Mr. Whitley. It is just a little racket on the side.

Mr. Dubrowsky. It is just a little racket on the side.

Mr. Voorhis. Let me see if I understand that correctly. In other

words, here you have the Amtorg, which is a trading corporation.
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Voorhis. Doing husiness with American firms.

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Voorhis. Making purchases in the regular way?
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Voorhis. Maybe they buy a large shipment of commodities from

some American corporation. The Inreklama outfit goes to the same

corporation shortly afterwards, sort of clears its throat and says,
"You have had a nice business and we think it would be only proper
for you to take out this ad in some Russian publication." Now, what

happens to the money that they pay for that ad, where does it go ?

Mr. Dubrowsky. Inreklama is controlled by the so-called Gosizdat,
or State Publishing House. It goes into the cash box or treasury
of the Gosizdat, the state publishing house. The State publishing
company is then in a position to print whatever propaganda matter

they please. It does not cost them anything. It was paid for by
the American capitalist or the British capitalist or the French capi-
talist. And then there is reintroduced into the United States in

the form of booklets, Moscow news, all sorts of publications, and if

the population in the United States, in some sections of it, does not
read English properly, and the language that they understand better

is Polish or Czech or Bohemian or German or Italian, if they please,

they will place the publication in their own language.
Mr. Voorhis. It does not necessarily follow that these payments

for these advertisements ever leave the United States at all.

Mr. Dubrowsky. Not necessarily. But I say, that is one of the

forms. Fifty cents of the dollar may go back to the publication
which, by the way, is not given out gratis, if you please. It is

being sold and money is made again from this propaganda which

goes back to the coffers of the state publishing house.

Mr. Whitley. Doctor, inasmuch as there is no free enterprise of

any kind in Soviet Russia, or representing Soviet Russia officially,
it would be rather ridiculous on the face of it, since there is no com-

petition, to suggest that an American industrialist has to advertise
in a Russian publication in order to get business there.

Mr. Dubrowsky. It is perfectly absurd. This is a racket and every
industrialist knows it. He has to cough up, and he is afraid that
he would not get an order if he does not cough up.
Mr. Whitley. He gets his business from Amtorg. That is the

official agency of the Soviet.

Mr. Durbowsky. That is right. It is a corporation. It is in-

corporated in the State of New York. It is perfectly legitimate.
Mr. Whitley. But advertising is only necessary where there is

competition.
Mr. Dubrowsky. There is no competition, as you know. There is

an absolute monopoly of everything.
Mr. Whitley. Doctor, who is the head of the Inreklama in the

United States?
Mr. Dubrowsky. To the best of my recollection, it is Joseph

Finger.
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Mr. Whitley. Do you know whether he is a member of the Com-
munist Party?
Mr. Dubrowsky. Oh, yes; definitely.
Mr. Whitley. He is?

Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. And Inreklama could probably best be described

as a subsidiary of Amtorg?
Mr. Dubrowsky. Yes. All of these corporations are subsidiaries

of Amtorg. They are not independent.
Mr. Whitley. These American business people who are approached

to buy advertising know what the idea of the advertising is; that

insofar as getting Russian business is concerned, there is no need of

it, but it is just a shake-down and they have to contribute.

Mr. Dubrowsky. If you wish, Mr. Chairman, I have a catalog that

I have issued. I believe it contains about 5,000 pages, out of which
there are about 3,000 whole-page ads from industrial concerns with
whom Amtorg has done business, one time or another.

There is a small addition to this racket that they exact. They take

an ad, and then they ask that the industrial concern pay for the

translation, if you please. And they pay.
The Chairman. In other words, the American capitalists are con-

tributing funds for Communist propaganda.
Mr. Dubrowsky. Yes. And all of the bookings and amtnigas

throughout the length and breadth of the United States are paid for

right here.

Mr. Whitley. What do you know about an organization known
as Bookniga and its activity in securing income for Soviet purposes?
Mr. Dubrowsky. I have mentioned before that Bookniga and

Amtniga are American corporations. Kniga means book. Amtniga
is the Russian abbreviation. It means American book. It is part and

parcel of Amtorg, a subsidiary of Amtorg, controlled by the board
of directors of Amtorg.

All of this literature is being published, printed in Russia, by
either the State Publishing Corporation or the Proletarian State

Publishing Corporation. It depends upon the subject matter who
publishes what. This literature is brought in by the ton, by the car-

load, to the United States, and is being spread either through Com-
munist organizations or through front organizations, like Peace
and Democracy ; Against Fascism

;
Pro Communism

;
United Front—

whatever the name might be.

They also maintain rather extensive and elaborate stores themselves.

I have recently seen one of the most gorgeous book shops, not far

from Michigan Boulevard, near the Blackstone Hotel.

Mr. Whitley. In Chicago?
Mr. Dubrowsky. Filled with propaganda material of all sorts.

This is being repeated in Xew York, Chicago, Los Angeles, San Fran-

cisco, Philadelphia, Boston—the length and breadth of the United
States.

The Chairman. In other words. Doctor, they raise money in the

United States through front organizations, or for some laudable pur-

pose, sometimes for Chinese relief, sometimes for Spanish relief, and

they divert it out of the treasuries of front organizations or labor

organizations: they get it in the manner which you have designated
from the American people. And after they have extracted millions
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of dollars, they then take that money and flood the country with

propaganda and with activities for the purpose of destroying our
Government.
Mr. Duisrowsky. Exactly, Congressman. And that, unfortunately,

is allowed, because this is one of the deficiencies of democracies. And
it is a one-sided proposition. Under the terms of the agreement, would
the Soviet Government allow the Congress of the United States or a

printing organization which is supported by the State, or maintained

by Congress, let us say, issuing publications which would describe in

any way the virtues of democracy, to come into Russia? Under no

circumstances, gentlemen. It would not be allowed. Will the Times
be allowed to have free circulation in Russia? Nothing of the sort.

Would any publication having to deal with democracy be allowed free

circulation in Russia? No. On the other hand we, under the terms
of the agreement, have given them the legal excuse to propagandize
throughout the length and breadth of the country, and pay for it.

The Chairman. Doctor, from your many trips to Russia and your
connections with the Soviet Government, would you say that the

Communist Party and the Soviet Government have raised more money
in the United States than in any other country of the wTorld outside

of Russia ?

Mr. Dubrowsky. Unquestionably so; unquestionably so, Mr.
Chairman.
The Chairman. In other words, while there are more members of

the Communist Party in France and in Germany—in Germany prior
to Hitlerism—than there are in the United States, nevertheless the

Communist Party and its front organizations, and many activities

in this country, raise the greatest part of the money that is raised

outside of Russia, here in the United States?

Mr. Dubrowsky. Because it is a dollar, and a dollar is a valuable

unit of exchange.
The Chairman. So that from the financial standpoint the Com-

munist Party of the United States and the movement in this country
is much stronger than the movement anywhere in the world outside

of Russia ?

Mr. Dubrowsky. Financially?
The Chairman. Financially.
Mr. Dubrowsky. Unquestionably so.

Mr. Whitley. Doctor, your knowledge of the operations and the

purposes of such organizations as Inreklama and Bookniga and Am-
tniga was obtained as a result of your own official connections with
the Soviet Government for many years?

Mr. Dubrowsky. Yes; and contact with it for about 16, 17 years.
Mr. Whitley. And your contact with these organizations over a

period of 16, 17 years.
Mr. Dubrowsky. Practically since the inception of these organiza-

tions.

Mr. Whitley. And your conversations with their officials in this

country and in Russia ?

Mr. Dubrowsky. That is right. The name that I mentioned before,
Yonoff. who was a member of the central executive committee of
the Red Cross he was the president of the State Publishing Society.
The directorate is so interlocking, Mr. Chairman, you cannot say that

this man is doing this or that. It is all interlocked all the time.
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Mr. Whitley. Are you acquainted with the activities and connec-
tions of the International Publishers, headed by Mr. Alexander

Trachtenberg ?

Mr. Dubrowsky. Yes, I know Mr. Trachtenberg, and I know Mr.
Heller. He is one of the angels.
Mr. Whitley. Mr. Trachtenberg in his testimony before this com-

mittee stated that International Publishers had no connections of any
kind with the Communist Party of the United States or with any
organizations outside of the United States. Are you familiar with his

connections?
Mr. Dubrowsky. From my personal knowledge and personal contact

with Mr. Alexander Trachtenberg for a period of about 20 years,
almost a lifetime, I know Trachtenberg to be one of the most influential

members of the Communist Party in the United States, and as such
he occupies the position that he does in the International Publishing
Co. Stalin is a private individual. He has nothing to do with the

Soviet Government. So Mr. Trachtenberg has nothing to do with the

party, or the International Publishing Co. has nothing to do with the

party. It is one of the absurdities that they are trying to put over.

Mr. Whitley. Doctor, you might as well say that Stalin has nothing
to do with the Soviet Government as to say that Mr. Trachtenberg is

not a representative here of that Government.
Mr. Dubrowsky. It is almost an analogy ; yes.
Mr. Whitley. Will you tell the committee what you know about an

organization known as the Soviet American Securities Corporation,
30 Broad Street, New York City?
Mr. Dubrowsky. Well, that is one o'f the many rackets. That is

another one.

Mr. Whitley. How does that work ?

Mr. Dubrowsky. Oh, that is simple.
Mr. Whitley. Is that another medium through which funds are

raised in America to propagandize the country?
Mr. Dubrowsky. It was conceived bv a certain Miles Sherover. He

sold the idea to the State Bank of the U. S. S. R. back, I believe. 4 or 5

years ago. He told them that a simple way to raise money for the

treasury of the Soviet Union would be to sell bonds, Soviet bonds.
And there are plenty of gullibles in the United States who would buy
them. The means and method of selling were rather unique. If you
recollect, in 1933 there was almost an epidemic of failures of banks in
the United States. They appealed to every Russian residing in the
United States, or Americans of former Russian nationality, as well as
the liberal and the fellow traveler, that the safest method of keeping
his dollars was to buy Soviet bonds, because the money would be kept
in the State Bank of the U. S. S. R., which does not fail. Only capi-
talist banks fail. And, gentlemen, you would be surprised that hun-
dreds of thousands of dollars of these Soviet bonds have been sold in
the United States.

The Chairman. It runs into the millions, does it not, Doctor ?

Mr. Dubrowsky. Well, I do not believe it runs into many millions.
It possibly reached about a million or so, because I believe that the
State Department went after the individual because it sort of con-
tradicted the so-called Johnson law, that you cannot sell the bonds of
a government which did not live up to its previous obligations.
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Mr. Vooriiis. Doctor, I can remember seeing advertisements by the

Chase National Bank about these bonds.

Mr. Dubrowsky. The Chase National Bank was the fiscal agent.
Mr. Vooriiis. Seven percent Soviet gold bonds.

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Voorhis. Is that the same proposition ?

Mr. Dubrowsky. That is the same proposition. That is the same
racket. I should like to show you some of their literature. I get
lost in the maze of it.

The Chairman. Doctor, while you are looking for that, we pretty
well helped to finance the Soviet experiment ourselves, did we not?

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. Doctor, I have here an ad; is this the one you are

looking for?

Mr. Dubrowsky. Here it is, right here [exhibiting document].
Mr. Whitley. Were those bonds sold to Communist Party members

in this country ?

Mr. Dubrowsky. They did not want to offend non-Communist mem-
bers. They would sell them to non-Communists as well. Whoever
paid the dollar.

The Chairman. Anybody who put up the cash.

Mr. Dubrowsky. Anybody who put up the cash
; yes.

Mr. Whitley. Did the Communist Party cooperate in selling those?

Mr. Dubrowsky. Naturally. Everything that goes through the

Soviet Union must be supported by them.
Mr. Whitley. They cooperated in the campaign of selling those

bonds ?

Mr. Dubrowsky. Everything that goes for the benefit of the Com-
munist Party, the Soviet Government, must be supported. It goes
without question.
Mr. Whitley. Mr. Chairman, it is now 12 o'clock and I am about

to pass to the next subject. May I suggest a recess?

The Chairman. The committee will recess until 1 : 15 p. m.

(Whereupon, a recess was taken until 1 : 15 p. m.)

afternoon session

The committee met pursuant to taking a recess, at 1 : 25 p. m.
The Chairman. The committee will come to order.

TESTIMONY OF D. H. DUBROWSKY—Resumed

Mr. Whitley. Doctor, do you know anything about the transmission
of food, clothing, and packages by United States residents and citizens

to individuals in Soviet Russia, and the manner in which the Soviet
Government has control over those transmissions?
Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. As I understand it, Doctor, the packages are sent by

relatives and friends in this country to persons in Russia who are in

need of clothing, food, supplies of some kind and are sent purely by
those who are sympathetic with or relatives of people, you might say,
^Yho are unfortunate enough to be in need of clothing and food. Is
that correct ?

Mr. Dubrowsky. That is correct.
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Mr. Whitley. Will you explain the system to the committee, please?
Mr. Dubrowsky. This happens to be one of the most extensive

rackets that is exploited by the Soviet Government. They exploit the

misery of their own citizens.

The history of the packages is rather involved, long. It was started

by Mr. Hoover when he was the head of the American Relief Ad-
ministration.

Mr. Whitley. Former President Hoover ?

Mr. Dubrowsky. Back in 1921.

The Chairman. Will you speak a little louder?

Mr. Dubrowsky. Former President Hoover.
Mr. Whitley. Yes.

The Chairman. Mr. Hoover started that in 1921?

Mr. Dubrowsky. In 1921 during the famine.

The Chairman. Very well.

Mr. Dubrowsky. But at that time his organization in the United

States, let us say, w7ould accept $10 for a package of food. The $10
worth of food would be delivered and always was delivered to the

beneficiary in Russia.

When the American Relief Administration withdrew from activi-

ties, soon after the acuteness of the famine was over, the Soviet Gov-
ernment decided that it may be utilized as a source of income to the

state; they have then organized various forms and they in the course

of years assumed different names and they adapted themselves to

different situations entirely.
In 1928 when the so-called Torgsin stores were organized and

they were essentially organized for the purpose of enabling the for-

eign specialists to help, that is, in the first 5-year plan, of rehabili-

tizing and industrializing the purchases of commodities with either

dollars, pounds sterling, francs, or marks, depending upon who the

specialist was.
Mr. Whitley. The reason for the establishment of the special

stores was because
Mr. Dubrowsky (interposing). Because they could not obtain ne-

cessities.

Mr. Whitley. Without these stores.

Mr. Dubrowsky. Without these stores. And, the clothing at that

time, if exchanged into rubles, that is, let us say, for a dollar they
could have gotten approximately 2 rubles at the official exchange^
but 2 rubles in Russia was equal to a purchasing value of approxi-
mately 2 cents, making its utilization impossible for the foreign

specialists whose services were badly needed to make a living. His
total salary, if it were, say, $200 or $300 a year would furnish him
enough for a duration of only 2 or 3 days if exchanged into rubles for

purchases at the rate of ruble exchange, and that was the reason why
the Torgsin was established.

Now, that was a source of income; they began to get income from
the foreigners who were invited there to help them to industrialize

the country under the 5-year plan. That was the beginning of the

5-year plan in 1928.

They then extended the operation of these stores to selling com-
modities from these stores to their own citizens for precious metals,

gold in the form of rings, watches, earrings, precious stones, and
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in that way within about 3 or 4 years they were able to extract from
the Russian population all that even theretofore was not confiscated

yet.
But then it was extended to the outside world. There are hundreds

of thousands of residents in the United States, and it just as well

be England or France or Germany, where Russians reside. They
have relatives in Russia who keep them begging for food, clothes,

medicaments, the necessities of life. They have to do that or starve

if they are not helped.
To send dollars exchanged for rubles was useless; it was an ex-

pensive proposition and would not help the relatives.

They conceived the idea they will sell, let us say, to Mr. Ivanoff,

living in New York, whose old father and mother live in some village
in Russia, $5 worth of shoes if he paid in $5 in New York to the

agency of the Torgsin.
These agencies of the Torgsin were usually part and parcel of the

Soviet Trading Organization of the Soviet Government. In this

particular case, insofar as we are concerned, it was a part and parcel
of the Amtorg.

In other words, they have utilized every possible opportunity of
the misery of the Soviet citizens to make money out of that misery.
The Chairman. Let me see if we understand you. For instance,

here is a Russian living in the United States who has a father or
mother living in Russia.

Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. And he knows they are in a condition of starvation

and he wants to help them.
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. So he goes to this agency or to this specialists store

to make a purchase.
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. Or he might want to give them $5, $10, or $20

worth of goods.
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. To furnish those in Russia certain necessities.

Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. For his father or mother, so that they get here, in

the United States, good money.
Mr. Dubrowsky. That is right, and many of the products of the

whole land were confiscated from the same peasantry in the form of

butter, milk, food.

The Chairman. In other words, the relatives Avere given what was
taken away from them.
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. And that is what they call the worker's paradise.
Mr. Dubrowsky. That was before socialism was an accomplished

fact. Today I understand Stalin says that socialism has already been

accomplished. The next stage is communism.

_

In reference to that I remember I came across a rather witty indi-
vidual the last time I was in Moscow. We met on the street and saw
a man cross from the station dressed in a sack. He said: "Do you
see that individual?"

"Yes."
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Well, he says, "They have already accomplished the 5-year plan in

1 year. In the next 5-year plan, when it is accomplished, he will be

completely naked."
Mr. Voorhis. Who told you that?

Mr. Dubrowsky. One of the Soviet citizens. He was very bitter

about it.

Mr. Voorhis. I see.

Mr. Whitley. Doctor, will you please explain
Mr. Dubrowsky (interposing). May I just continue?

Mr. Whitley. I want to be sure you make it clear how, by selling
to relatives in New York
Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. Through a New York representative of the Torgsin
the Soviet Government would profit.

Mr. Dubrowsky. When this became quite extensive there was a lot

of packages, of purchases of food and clothing orders by Russians

living in the United States, Canada, and for that matter, throughout
the whole civilized world, everywhere.
The United States produced or paid, approximately, during this

3 years, about $40,000,000 to the Soviet Government to give food to its

own citizens which they could not purchase with rubles.

Mind you, the majority of these people who were sending the pack-

ages, these transmissions, usually $5, $7, or $10, were people who were

employed in factories, in mines, and sweat shops, and they were giving
up a part of their food to the Russian Government to keep relatives

from starving to death.

Now, in 1935, for political reasons, it was decided to shut the Torg-
sins stores to all foreign specialists, who departed, and they closed

the stores.

Mr. Whitley. Let me interrupt you right there.

Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. Just what 3- or 4-year period was that; over what

period ?

Mr. Dubrowsky. That was approximately, let us say, 1929 to about
1934 or 1935.

Mr. Whitley. Approximately $40,000,000 was spent by Americans
to send food and clothing to relatives and friends in Russia?
Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. And the money was spent through the local repre-

sentatives of the Torgsins.
Mr. Dubrowsky. It was deposited with them, given to them in cash.

Mr. Whitley. Now how much food and clothing, approximately,
did the relatives and friends in Russia receive for that $40,000,000
cash?
Mr. Dubrowsky. At that time, because of the fact that food was

collected from the peasantry, was collected from operatives, the Gov-
ernment hardly paid anything for it, of course, but inasmuch as

the purchasing value, relative purchasing value, so far as the United
States was concerned, was approximately 50 percent to 60 percent of
the value, they only made about 40 percent on some commodities
that would be purchased by relatives; it would be possibly 40 per-
cent, and they got possibly 60 percent.
The Chairman. They really got 100 percent because they paid

nothing for it.
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Mr. Dubrowsky. Now, after 1935 the real serious racket started.

It was troublesome to have stores in the large cities, and employees;

and to provide shoes, underwear, some of the luxuries, like lemons,

they decided that as soon as they closed the stores—lemons are a

luxury in Russia, A good many people have not seen lemons; they

have seen pictures of them, nothing else.

They gave a concession, in one instance, let us say, New York, and

they did the same thing in Chicago and in all the large centers of

the United States to one individual to whom they gave the right to

issue license, so-called importers' license. Russia wanted to make

money on it and they would say to that individual :

"Now, a pair of shoes is selling for say $4 or $5" and they wanted

a 150 percent duty. For a pair of shoe's—or a suit of clothes there

would be a 110 percent duty.
Some individuals became racketeers on top of the Soviet racket,

and, if you please, I have an illustration here of one of the organiza-
tions that was selling shoes and clothing packages and it would be

interesting for you to know that on shoes they charged 150 percent :

a ladies dress, 200 percent duty; ladies stockings, 150 percent duty;
silk shirts, underwear or artificial silk, if you please, on anything
that felt like silk, there was a 400 percent duty.
Mr. Whitley. Doctor, what was the name of that organization?
Mr. Dubrowsky. That was one of many. There are possibly

—
I have a list of about 25.

Mr. Whitley. What is the name of that particular one ?

Mr. Dubrowsky. That particular one was called the Producers Mer-

chandising, Inc.

The Chairman. They had a license to export to Russia?

Mr. Dubrowsky. They were licensed through the individual that

was given a monopoly, if you please. The racket extended to about

three or four planes,* the highest one was the Soviet, and they dis-

tributed to people that licensed.

Mr. Whitley. Each one of these operated under a license.
_

In
other words, they kept control of the shipments of packages into

Russia, and in order not to lose any revenue from that they required
that the individual shipping the package had to have a license; is

that correct ?

Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. And without a license he could not operate.
Mr. Dubrowsky. Without a license,

Mr. Whitley. In other words, they controlled every representative
in the big, central cities throughout the United States.

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. By selling licenses to the individuals who were ship-

ping the packages.
Mr. Dubrowsky. That is right,
Mr. Whitley. And they charged the persons you have indicated

for that license.

Mr. Dubrowsky. That is right; it was a duty. The license was

separate from the duty; it was an extra charge. For instance, the

license was about $4.

Mr. Whitley. At the time they bought the license they had to

pay a duty which was levied on the import.
Mr. Dubrowsky. That is right.
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Mr. Whitley. Or the export.
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. Now, as soon as the individual in this country wanted

to ship a pair of shoes to a relative in Russia, say the shoes cost $8
Mr. Dubrowsky (interposing-). That is right.
Mr. Whitley. The duty, the import duty, on the shoes would be

110 percent?
Mr. Dubrowsky. 150 percent; it would be $12.

Mr. Whitley. $12?
Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. In addition to what they would have to pay for the

license ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. Which you said was $4.

Mr. Dubrowsky. $4 for the license.

Mr. Whitley. Yes.

Mr. Dubrowsky. And the postage 93 cents. That would be col-

lected. They did not forget anything, and in addition they had to pay
the postage too, to the United States.

Mr. Whitley. Now the individual in this country who wanted to

ship clothes to relatives in Russia, could they go out and buy those

articles any place ?

Mr. Dubrowsky. No; they could not. He had to buy either from a

recognized department store which was the concession
; they could buy

only from the concessionier.

Mr. Whitley. The man who obtained the concession ?

Mr. Dubrowsky. The man who obtained the concession.

Mr. Whitley. To operate the store.

Mr. Dubrowsky. To operate the store. And the store, by the way,
is in the same building with the Amtorg.
Mr. Whitley. That was in New York ?

Mr. Dubrowsky. That was in New York
;
but they also had stores in

Chicago, Philadelphia, Pittsburgh, and other large centers.

Mr. Whitley. Did he also, the person who held the license, charge
a profit on the merchandise he sold in the store?

Mr. Dubrowsky. Not much
;
about 100, just about 100 percent. In

other words, a pair of Douglas shoes that ordinarily cost about $4 or $5
he charged $10 for and a duty would be paid on the $10 of 150 percent.
Mr. Whitley. On the $10?

• Mr. Dubrowsky. Yes.
Mr. Whitley. Suppose the person wanted to buy the shoes some

place else ?

Mr. Dubrowsky. He could not do it.

Mr. Whitley. He could not?
Mr. Dubrowsky. He could buy them but he could not ship them.
It was a wonderfully well-conceived plan, form of racket, which gave

millions of dollars to the Soviet Government.
Mr. Whitley. Is it still operating?
Mr. Dubrowsky. It is still operating and they are getting now, I

understand, on the average of about $8,000,000 a year out of this.

The Chairman. You mean who ?

Mr. Dubrowsky. The Soviet Government.
The Chairman. The Soviet Government?
Mr. Dubrowsky. Yes.
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The Chairman. From that source?

Mr. Dubrowsky. That source alone.

The Chairman. And yet we talk about being smart.

Mr. Whitley. You say you understand that to be the case?

Mr. Dubrowsky. Yes. Well, I will be more positive.
Mr. Whitley. They are profiting to that extent on the suffering of

their own citizens?

Mr. Dubrowsky. Yes; socialism is in effect.

Mr. Whitley. I see.

Mr. Dubrowsky. In full effect, and I wonder what communism will

be when it comes into being.
Mr. Whitley. Any further information with respect to that

system ?

Mr. Dubrowsky. Other than to elaborate on the wonderfully well

conceived plan to profit on the misery of their own population, sup-

posedly a paradise for the under dog, out of which they are extract-

ing millions of dollars every year for their own operations.
Mr. Whitley. Now, doctor, your testimony with reference to that

system and that particular organization or the manner in which the

packages have been purchased and purchases have been made from

them, your testimony along that line is the result of your own actual

knowledge ?

Mr. Dubrowsky. My own personal knowledge, contacts with

people.
Mr. Whitley. The people who run these organizations?
Mr. Dubrowsky. People who run these organizations; people who

send these packages, and people who have to send these packages.
Mr. Whitley. Yes.
Mr. Dubrowsky. Otherwise the relatives would be starved.

Mr. Whitley. You know from your own personal knowledge about
what transpires?
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. And you cannot much blame the relatives ?

Mr. Dubrowsky. They are desperate.
The Chairman. They have to do so.

Mr. Dubrowsky. They are desperate, in order that their relatives

may not starve.

The Chairman. It is to relieve them.
Mr. Dubrowsky. But it is blackmail and they have got to submit

to these exactions from the Soviet Government.
And mind you it is perfectly legitimate, mind you it is perfectly

legitimate ;
that is the duty ; you do not have to ship them if you

don't want to.

The Chairman. In other words, Hitler and Stalin are running it

on a gigantic scale.

Mr. Dubrowsky. A gigantic racket, on a national scale and an
international scale.

Mr. Whitley. Doctor, will you tell the committee about the Soviet
colonization plan called the Biro Bidjan?
Mr. Dubrowsky. That was short lived.

Mr. Whitley. That was what?
Mr. Dubrowsky. That was a short-lived racket.

Mr. Whitley. But during the life of that racket did the Soviet
Government collect large sums of money?
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Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. From American citizens?

Mr. Dubrowsky. Yes; sometimes many liberal-minded people, well-

meaning people, who were told the Soviet Government was going to

form a twentieth-century democracy, and some people went from

Estonia, some from the United States, because I do know some people
who have departed from the United States to that paradise.
Mr. Whitley. Will you give us about what year that was?
Mr. Dubrowsky. That was approximately 1932 or 1933.

Mr. Voorhis. What was that name?
Mr. Whitley. Biro Bidjan. That was the name of the colonization

plan.
Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. The colonization project.
Mr. Dubrowsky. They were willing to take any number of families

with one incident, or division, that the Russian Government is pro-
vided the $2,000 cash for each and every individual family sup-
posedly for transportation.

I was present at one meeting at which the Soviet Ambassador.

Troyanovsky, tried to explain why the masses, the majority, should

support this undertaking, and in his enthusiasm he promised that

even religious freedom is granted to the settlers of Biro Bidjan.
And having collected meanwhile, I believe, a few million dollars, a

few hundred settlers went to the Biro Bidjan, living in most primi-
tive conditions, no sanitation whatever, and they began to leave tin-

settlement either on foot or whatever means of communication they
could get.

Now, the administration of this settlement, which was, of course,

communistic, was blamed for the failure. Some were shot; more at

concentration camps, and all those who were living at this under-

taking left, with the exception of a few dozen families, who had no
means of escape.

Mr. Voorhis. Was this in Siberia?
Mr. Dubrowsky. Yes; near Manchukuo, and I always maintained

that the work they have done there was political in case of an affair

with Japan, to be able to raise hell.

The Chairman. You say some of the Americans were seeking
paradise?

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. In other words, the Soviet Government set up and

devised this colonization project, which was supposed to furnish a

happy refuge to the persecuted?
Mr. Dubrowsky. The persecuted ; yes.
Mr. Whitley. Racial minorities?
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. And they required this initial payment of $2,000,

in addition to soliciting funds to finance this?
Mr. Dubrowsky. In addition to soliciting funds, generally speak-

ing. I believe I have some of the blanks.
Mr. Whitley. And after they had gotten in all of the revenue they

could
Mr. Dubrowsky. It disappeared.
Mr. Whitley. It disappeared, because the facilities were not ade-

quate ?



UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES 5241

Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. Is that a copy of one of the solicitation cards?

[Exhibiting.]
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. This is a solicitation card for contributions. The

card is put out by the American Committee for the Settlement of

Jews in the U. S. S. R. and calls for contributions to this relief project,

and the contribution is also to include a membership fee.

Do you have any idea, Doctor, of your own knowledge, of the total

amount of moneys collected for this purpose in the United States

alone?
Mr. Dubrowsky. I believe about $1,000,000 was collected for this.

Mr. Whitley. You believe. You mean by that

Mr. Dubrowsky. Some members of the committee told me that this

i-; approximately the sum that was collected.

Mr. Whitley. A million dollars in the United States?

Mr. Dubrowsky. About a million dollars in the United States-

Mr. Whitley. For this project which folded up?
Mr. Dubrowsky. Which never materialized.

Mr. Whitley. As a matter of fact, never started ?

Mr. Dubrowsky. Well, it did start.

Mr. Whitley. But I mean on a sound operating basis.

Mr. Dubrowsky. On a sound operating basis it never started. It

was a failure from the very beginning.
Mr. Whitley. These are various advertisements, advertising mate-

rial, and for the purpose of working up funds for that project here,
Mr. Chairman.

Doctor, how were those funds handled by the committees? For

instance, the American committee would collect those funds and send

them to the Soviet Government, or some agency of the Soviet Govern-

ment, supposedly to be expended for this colonization plan ?

Mr. Dubrowsky. Well, they had an office in Moscow and could send

them directly to the Biro-Bidjan by way of Moscow, but they never

reached Biro-Bidjan because they had no bank, and it would be kept
for that credit, supposedly. The Moscow Bank got it: you can rest

assured of that.

Mr. Whitley. Now, Doctor, Saturday, when the hearing was ad-

journed over the week end, you were testifying on the manner in which
the Soviet Government, through the Russian Red Cross of the United

States, of which you were the head, was collecting from the Veterans'
Administration funds, insurance, and disability benefits, for bene-

ficiaries in Soviet Russia, and you described, I believe, prior to adjourn-
ment, the difficulties you had as head of the Soviet Red Cross in this

country trying to make certain that those funds which, of course, were

being paid by the American taxpayers
—the difficulty you had in trying

to make certain that those funds did go to the beneficiaries of the

veterans in Russia; and I believe you stated at that time you resigned
as head of the Russian Red Cross in the United States, in 1935, it was
because they had made arrangements whereby you could exercise no

degree of supervision as to where the funds collected from the Vet-
erans' Administration in this country went, and you were convinced
that they were not going to the beneficiaries in Russia, so you sub-

mitted your resignation and wrote letters to the Red Cross of the
94931—39—vol. 8 20
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United States and to the Veterans' Administration explaining why
you were resigning. Is that correct, sir ?

Mr. Dubrowsky. Quite correct.

Mr. Whitley. Now, do you have any further testimony or any
further material which might be of interest with reference to that

particular type of proceeding?
Mr. Dubrowsky. Yes. In justice to the American Red Cross and

the United States Veterans' Administration, I must state that the

whole matter of settling veterans' estates of Russian nationality was
undertaken in good faith, with the explicit and definite understanding
that not one cent of these funds will, in any form, shape, or manner,
be confiscated by the Soviet authorities. To that extent I have ob
tained definite ruling and legislation from the Soviet Government. It

was signed by the President, Kalinin, and became the law of the land,
and to that effect the Department or Commissariat of Finance has

signed a letter dated on the 8th of October 1927. We have not started

liquidation of any of the benefits due until these assurances were

given to me, for me, in turn, to give them to the United States Veterans'

Bureau and the American Red Cross. That was the definite and

explicit understanding I had with Judge John Barton Payne, since

deceased. All of us were very happy to help to liquidate pending
benefits due the American veterans who have made the supreme sacri-

fice. It was only just that that be done.

We began to liquidate these matters which have accumulated since

1918—we began to liquidate in 1928. That was the period that elapsed
of about 10 years. Consequently the lump sum due each and every
beneficiary residing "happily" in the land of communism was rather

a substantial sum. By way of illustration, the insurance money, one

phase of the benefits, which usually amounted to $57.50 per month
for the duration of 20 years—that was the condition of issuance, issued

by the United States Government
Mr. Whitley. There was same variance there ?

Mr. Dubrowsky. Some were issued in $5,000, some in $10,000, but I

should say about 75 to 80 percent had a $10,000 issuance payment.
What I want to emphasize is the fact that the initial check, upon the

settlement of each and every veteran's case, the initial check, which
was a Jump sum, amounted to about six to seven thousand dollars.

That was the accumulation of the first 10-year period.
Mr. Whitley. How many of these claims were there, approximately,

that had accumulated at that time?

Mr. Dubrowsky. Oh, we had thousands of claims: we had thou-

sands of claims. In addition to the insurance benefits, there were
benefits as paid to dependent parents, to dependent widows, to de-

pendent minors—bonuses ; all the benefits which the American native

veteran was legally entitled to, the foreign element was just as

entitled.

Now the curious thing that I came across in some cases—not all—
one could not possibly interview the individual beneficiary at a dis-

tance of 5,000 miles; but every once in a while a repercussion would
reach Washington, in the form of a letter; sometimes it would be
sent to the White House, sometimes would be sent to the State De-

partment, sometimes would be sent to the Veterans' Bureau, or the

American Red Cross, or to my own office in New York, in which the

complaint would be made that an attempt has been made, a successful
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attempt, by the local authorities, usually the Ogpu, to confiscate the

funds; because the moment they received it, they were transferred

from real, honest-to-goodness proletariats into kuluks, or the wealthy

bourgeoisie.
Mr. Voorhis. In other words, that was rather an automatic result

upon receipt of the funds?
Mr. Dubrow'sky. That is right. In other words, we began to create

a class which was being forcibly exterminated by all means in their

possession, and there was a real dilemma—what are we to do? We
are creating a class which the Soviet Government wants to ex-

terminate and has been successfully exterminating for 10 years. But
the desire for the dollar was stronger than the principles involved,
and so they have overlooked the fact that we were creating a middle

class of kuluks and bourgeoisie. That was all right inasfar as Moscow
is concerned, but it Avas not all right insofar as the prelifei, the

Provinces
The Chairman. The local governments?
Mr. Dubrowsky. The local governments; yes. And so I came into

possession, and I will submit to you gentlemen the correspondence in

that case, but I don't want to make public the name of the indi-

vidual, because I don't want to subject him to additional persecution;
he has had enough. I believe he was quite sorry that he began to

receive compensation from the United States. It was the case of one

former trader, a man who was taboo and a criminal in the eyes of

the Soviet Government.

Now, he possessed a house before the revolution. Since he was
not a proletarian it was, of course, confiscated, and he lived with
his family in a small log cabin on the outskirts of the city. His own
rather pretentious house for that section of the country was con-

fiscated. When he received the 6 or 7 thousand dollars from the

original check, the local government made the proposition to him

they will sell him his own house—of course, of his own free will.

He fell for it. He paid the check for his own house. The change of

government, local government in Russia, occurs quite often, and the

change of names. The next administration, which came shortly

after, says "We don't recognize that purchase. You were evicted

once and confiscated once, and that stands. Never mind you paid
$7,000; out you go again," and they took it away.
Mr. Whitley. You just cite that to illustrate the manner in

which
Mr. Dubrowsky. I cite that to give you an idea of what was being

done.
Mr. Whitley. Do you know this individual—I mean do you know

these circumstances of your own knowledge?
Mr. Dubrowsky. Of my own knowledge, because I have the knowl-

edge of it, and the Red Cross Bureau lias knowledge of it, and the
State Department and the American Red Cross. It was a celebrated
case. There were rather a few cases, so that when this testimony
is in print they would not know to which one I particularly refer.

There were a number of similar cases.

Now, I remember I flew to Washington to see Skvirsky. I just
raised hell when my attention was called by the Red Cross Bureau
and by the American Red Cross—"Well, this is the way we are going
to fulfill an obligation." And at that time I did not tell the Ameri-
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can Keel Cross nor the Veterans' Administration of what steps I took.
I gave them virtually an ultimatum that unless this man gets his
house within 48 hours, gets possession of the house, I will see to it

that every case pending will be dormant until doomsday; there will
be no more funds. I was notified by cable—this was all cable corre-

spondence—that upon telephonic communication with the local au-
thorities they find from Moscow that it is the fault of the local gov-
ernment that did it; that commission has left Moscow and the local
chairman of the Soviet will pay for the interpretation, his own indi-
vidual interpretation of the law. Whether they have executed him
or whether they have not executed him, I don't know.
Mr. Whitley. Do you have the cablegram, doctor?
Mr. Dubrowsky. I most likely have it; yes.
Mr. Whitley. Do }

7ou have it with you?
Mr. Dubrowsky. No; I don't believe so: I have so many docu-

ments. But I will submit this case as an illustrative case with the
entire correspondence that I mentioned, with the understanding, of

course, that the names will be withheld—the names of the bene-
ficiaries.

The Chairman. Well, there would not be any purpose served in

making public the names.
.Mr. Dubrowsky. Certainly; because everyone understands they

will take the consequences of it. They returned the house to him;
they restored possession. In the meanwhile he was getting an addi-
tional $57.50 per month : he was getting it through the Torgsin. He
was getting $20 a month as dependency compensation and I believe
at that time I also adjusted his adjusted-service certificate, or it

might have come a little later; but, at any rate, he had a regular
income of about $77.50 and, judging from people that have seen
him—there was a man who kept on reporting to me every once in a

while, who was a fellow traveler, and who happened to like that
man—they lived, naturally, like lords; they had plenty of food,

plenty of everything for $77.50 per month.
I understand in 1934 the house was confiscated again; he was dis-

possessed. A new administration, if you please, came into that town.
Now. let us assume that this man is getting $77.50 per month now, as

they do regularly; the Treasury of the United States regularly sends
the compensation check of either $20, $15, or $30. That depends. If

a father and mother are alive, it is $30 a month ; if one, either father or

mother, it is $20 a month; if a wife is alive, she gets $30; if children
are still minors, they get up to the age of about 21, with the privilege
of a

-

oing to school.

Now let us assume that this is a typical case, or any other case—
and there are hundreds and hundreds of cases today that are getting
these benefits from the Treasury of the United States monthly, what
do they get with the closing of this Torgsin? When they get the

check, they have to go to the State bank and exchange it for rubles at

the official rate of exchange, and that today—when I was there, it was
1 ruble and 10 kopecks ; now officially it is 5 rubles per dollar. Now,
gentlemen, 5 rubles per dollar today will purchase just exactly 10

kopecks' worth of food. Ninety percent is retained by the State bank
;

10 percent the beneficiary gets.
Mr. Whitley. In other words, Doctor, at the present time, out of

these thousands of claims that are being paid by the American tax-

payers, the beneficiaries in Russia
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Mr. Dubrowsky. Ten percent goes to the beneficiary and 90 percent
to our friend, Stalin.

Mr. Whitley. Ninety percent goes to the Soviet Government?
Mr. Dubrowsky. Yes; quite correct.

Mr. Whitley. Doctor, is there any limitation on the use which the

Soviet Government could make of the 90 percent which they retain?

In other words, could they use that to carry on their propaganda in

the United States?

Mr. Dubrowsky. They use it for anything they damn please ;
it is

theirs; they have possession of it. And, in their case, it is not nine-

tenths of the law
;
it is just ten-tenths of the law.

Mr. Whitley. In other words, indirectly at least, the American tax-

payers, through that system, are helping to pay for Communist propa-
ganda being spread in this country?
Mr. Dubrowsky. Yes; they do, unfortunately. I said it is a most

unfortunate thing, because it is not in accord with its promises, its

solemn undertaking that they have signed, they have agreed to; but
it is the system that a promise is never a promise given to a bourgeois
individual, or a bourgeois state. That is an axiom that one must re-

member always ;
no exceptions are being made.

Mr. Whitley. It is part of the Communist philosophy ?

Mr. Dubrowsky. When given to a bourgeois state.

The Chairman. Doctor, one of the greatest hopes of the world is

that neither Stalin can trust Hitler nor Hitler trust Stalin and, in all

probability, they will fall out before long; don't you think so?

Mr. Dubrowsky. I would not at all question if each one gets a stab
;

but they would not for the time being.
The Chairman. Knowing Stalin as you have and being able to size

up his character
Mr. Dubrowsky. Well, it is inescapable, Mr. Chairman, and the

moment he has a chance to stab in the back, you can rest assured he will.

Mr. Whitley. Mr. Chairman, that covers everything specifically I

have to question Dr. Dubrowsky about today. He has or will have a

little additional material
Mr. Dubrowsky. Can I give this legislation, the translation of it?

One is the legislation as to the veterans and inheritance. [Sub-

mitting.]
The Chairman. There is no way of estimating, Doctor, how many

millions of dollars the American people are spending in order to

finance Soviet Russia and Communist propaganda in the United

States, is there.

Mr. Dubrowsky. I can roughly make an estimate. I mean putting
the records together will give them approximately $2,000,000 a month.
The Chairman. $2,000,000 a month ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. And part of that $2,000,000 is a clear profit to the

Soviet Government ?

Mr. Dubrowsky. Any form of robbery is pure profit; it does not
cost anything.
The Chairman. I say part of that goes to the Soviet Government

and part of it for propaganda purposes in the United States?
Mr. Dubrowsky. For whatever they please ; yes.
The Chairman. What I mean is they don't spend the whole $2,000,-

000 for propaganda in the United States and espionage work?
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Mr. Dubroavsky. I doubt that.

The Chairman. They get a clear profit over and above that ?

Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. To maintain their spy system for them ?

Mr. Dubrowsky. To help to maintain.
The Chairman. And they get a profit over and above it ?

Mr. Dubrowsky. We are supporting the most sinister gold mine that
has ever existed.

Mr. Voorhis. Doctor, can you break down that $2,000,000?
Mr. Dubrowsky. I say approximately, now, let us say

—I will break
it down for you. My estimate of packages at the present moment is

approximately seven to eight million dollars a year. That is packages.
Amkino should give approximately four to five million dollars.

The Chairman. Forty-five million ?

Mr. Dubrowsky. Four to five million.
The Chairman. Oh, yes; four to five million. What about motion

pictures ?

Mr. Dubroavsky. That is Amkino
;
that is what I mentioned.

The Chairman. Now, the veterans?
Mr. Dubrowsky. Oh, yes; the veterans should still give possibly

about, at the present moment—this is 1939; that is just exactly 20

years since they began paying
Mr. Voorhis. I believe this is the last year of the insurance ?

Mr. Dubrowsky. They will be deprived of a certain increment; for-

tunately ;
the legislation expires, and the United States Treasury is not

going to send any more money.
Mr. Voorhis. But still the insurance is replaced in certain other

ways, with increase in benefits for widows and orphans.
Mr. Dubroavsky. Well, in some other form—either benefits for de-

pendency and sickness, and what not; but not to the same extent,

though.
Mr. Voorhis. That is true.

Mr. Dubroavsky. The increase will be rather infinitesimal to Avhat
Avas being paid. Now, let us see—Mr. Whitley, will you help me out ?

There were 14 different alloAvances.

Mr. Whitley. Yes. What Avas your estimate of the veterans'
claims ?

Mr. Dubroavsky. Of the veterans' claims, there is present today, this

year, I should say, possibly three or four hundred thousand dollars a

year.
Mr. Whitley. And that, of course—your estimate—is based on your

close association aa itli and actual management of those claims for a

period of many years?
Mr. Dubroavsky. For a period of many years.
Mr. Whitley. Four or five hundred thousand dollars, did you say ?

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. Three to four ?

Mr. Dubrowsky. That is including some of the A^eterans' estates.

Some of these insurance moneys, Mr. Congressman, are still being
administered iioav, being liquidated uoav, and they get it in a lump sum.
It may be ten thousand

;
it may be eight thousand

;
it may be tAvelve

thousand ; and it may be fifteen thousand, if the veteran had some
property which had to be administered and liquidated.
Mr. Whitley. Now, Doctor, you testified concerning Inreklama?



UN-AMERICAN PROPAGANDA ACTIVITIES 5247

Mr. Dubrowsky. Yes.

Mr. Whitley. That is an advertising racket which is operated in

conjunction with Amtorg. What would you estimate their present
income from that source ?

Mr. Dubrowsky. That racket entirely depends upon how much busi-

ness Amtorg does.

Some months they do ten or fifteen million dollars; some months

they do one million. That entirely depends on what transactions they
had with the industrial organizations in the United States. I know
that last year's transactions amounted to about $40,000,000 in export
and about $25,000,000 in import, or $65,000,000; and out of $65,000,000

you can approximately figure anywhere between 2 and 5 percent is

getting in

Mr. Whitley. On this advertising scheme ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir
;
in the form of advertising and some other

solicitations.

But that is not permanent. That depends. If they do more busi-

ness, the more they keep back
;
the less business, the less they keep back.

Mr. Whitley. What did you say it was last year ?

Mr. Dubrowsky. That was $65,000,000.
Mr. Whitley. And 2 percent would be over a million dollars?

Mr. Dubrowsky. It is. It was.

Mr. Whitley. Now, you testified concerning Bookniga.
Mr. Dubrowsky. Bookniga, I understand, does approximately

$150,000 to $200,000 a month throughout the United States.

Mr. Whitley. And what percentage of that would be profit ?

Mr. Dubrowsky. 100 percent,
Mr. Whitley. That is all

;
a hundred percent profit ?

Mr. Dubrowsky. That is all.

Mr. Whitley. It is all profit?
Mr. Dubrowsky. It is all profit ; yes.
Mr. Whitley. You testified concerning the Soviet-American Securi-

ties Corporation, which I understand is not in existence at the present
time.

Mr. Dubrowsky. Not in existence at the present time
;
no. But they

have collected a great deal of money.
Mr. Whitley. And, of course, Biro Bid

j
an

Mr. Dubrowsky. Also is not in existence. It didn't live long.
Mr. Whitley. Now, Mr. Recht, as the exclusive representative of

what was first the Consultation Bureau and which was later known
as the Credit Bureau, and what is now known as the Iniurcollegia
Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. Is collecting insurance and other claims in the United

States?
Mr. Dubrowsky. Insurance in the States, so that the different States

of the Union be not offended
;
he is collecting industrial compensation.

Mr. Whitley. Also for Russian beneficiaries, supposedly ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir
;
not supposedly. It is all collected

Mr. Whitley. I mean he is supposedly collecting for Russian bene-
ficiaries ?

Mr. Dubrowsky. That is right. That is the legal phraseology of
it—collecting it for the widows and orphans. They never see it.

Mr. Whitley. You have no idea what the total amount is?
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Mr. Dubrowsky. The total amount of the inheritance and industrial
insurance should be approximately half a million dollars a year-
about $500,000.

J

Mr. Whitley. And of that, after he takes his percentage—I believe
you testified that was 10 percent ?

Mr. Dubrowsky. That is right.
Mr. Whitley. The other 90 percent goes to the Soviet Government ?

Mr. Dubrowsky. Not 90. They pay the beneficiaries about 5 or 6
percent.
Mr. Whitley. I believe that covers the various organizations vou

have mentioned, Doctor.
The Chairman. Well, no; he counted
Mr. Dubrowsky (interposing) . No

;
I made a mistake. My estimate

was evidently based upon—I forgot to take into consideration that this
is 1939, and the benefit stops some time this vear. It was a heavy
income.
The Chairman. What would the estimate be, then, a month?
Mr. Dubrowsky. Approximately, I should say, over a million dollars

a month.
The Chairman. Well, assume that it is $15,000,000 a year.
Mr. Dubrowsky. That would be approximately right.
The Chairman. That would not take into consideration what the

Communist Party raises?
Mr. Dubrowsky. That would not include what the Communist

Party raises. That is an entirely separate entity.
The Chairman. The evidence has shown that the Communist Party

raises directly about $2,000,000 a year?
Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. That would bring it to $17,000,000?
Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. That still does not take into consideration what

the "front" organizations raise, and which finally goes to the Soviet
"Government?

Mr. Dubrowsky. In one for or another—all to support the Soviet
Government.

Mr. Voorhis. Doctor, in many cases it is more important, is it not,
to have this money spent here, for certain reasons ?

Mr. Dubrowsky. I say, in some form or another.
Mr. Voorhis. Doctor, have you any estimate of how much money

you handled altogether when you were handling those veterans'

claims ?

Mr. Dubrowsky. I should say that in the years between 1928 and
1935—that was 7 years

—I was handling on the average of about a

million dollars a year; slightly more.
Mr. Voorhis. You handled $7,000,000 altogether?
Mr. Dubrowsky. Seven or eight million dollars.

Mr. Voorhis. And do you have any very definite idea how much of
it finallv got to the beneficiaries who were supposed to set it?

Mr. Dubrowsky. Mr. Congressman, as I said, when Torgsin was in

operation, when the individual peasants would utilize the privilege
that was given to them as the individual beneficiaries, then they
would get approximately, I should say, depending upon the price of

the commodity of the day and the period of the year, around 60 per-
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Cent in commodities ; but I am rather suspicious that those that lived
in the far-distant villages and small towns, that they had no choice in
the matter. A good many of them, a good proportion, I would say
the majority of them, were either completely illiterate or semi-

illiterate, and whether they sold it for a few pounds of salt, a few

pounds of sugar
—which was very scarce, almost as precious as a

precious metal is, or a diamond—when it was exchanged under those

circumstances, they got a pittance. But it is quite hard for me to

say; I mean that would be a guess, and I would not want to do
that.

Mr. Whitley. I believe, Doctor, that you testified Saturday that

although for many years you had been making one or more trips to
Soviet Russia every year
Mr. Dubrowsky. That is quite true.

Mr. Whitley. When you started these collections, for a period of
6 years, you did not go ?

Mr. Durrowsky. I was not allowed to go. during all this time
since I started liquidation of the veterans' estates. There would be
one excuse and another one, and I would not be allowed to go.
Mr. Whitley. If you had gone, probably you would have made it

your business to check up through some of these individuals ?

Mr. Dubrowsky. The papers that I asked to go were for this

specific purpose, because I kept promising the Veterans' Administra-
tion and the American Red Cross, "next year," and it was always
postponed. "No; this year you cannot go; next year you will go."
And that lasted for 6 years.
Mr. Whitley. Doctor, by way of repeating, in order to make it

absolutely clear for the record, your estimates as to the present in-
come from these various sources to the Soviet Government are based
on your individual, personal knowledge of the operations of these
various enterprises over a period of many years ?

Mr. Dubrowsky. That is right. Now, I am quite certain that I am
making a very conservative estimate as to the record to date, be-
cause I have definite figures that I should like to call your attention
to. In 5 years from the beginning of the operation of Torgsin, it

brought them 240,000 000 rubles, which is about $30,000,000. That
was not all from the United States. The United States participated
to the extent of about one-third.

The Chairman. About one-third?
Mr. Dubrowsky. Of the 240. Now, the need is still just as acute,

although they have absolute socialism. They have attained. it.

Mr. Whitley. Where are those figures from, Doctor?
Mr. Dubrowsky. These figures I have taken from the Department

of Finance—the Commissar of Finance. That was verified, and I
have it, and I will endeavor to locate it. It was published here 2
or 3 years ago by the Soviet-American Chamber of Commerce.
Th" Chairman. Doctor, what I was trying to get awhile ago was

this : Taking all the sources of revenue that we have been considering,
in your judgment would you say that the Soviet Government and the
Communist Party of the United States jointly raise as much as

$25,000,000 a year in the United States? Would that be a conservative

figure?
Mr. Dubrowsky. Mr. Chairman, I can make an estimate of what the

Soviet Government, from its record, raise approximately themselves.
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Now. in as far as the Communist Party is concerned, although having
been in contact with individual Communists here and there, I had no
direct access, because I was not a party
The Chairman (interposing). You have testified that it raises ap-

proximately $2,000,000 a month ?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir.

The Chairman. And that the front organizations of which we have
a record raise approximately $10,000,000?
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. So that an approximate figure for a year would be

around $25,000,000 that the Communists are raising in this country?
Mr. Dubrowsky. That is right.
The Chairman. But whatever that total figure is, the money goes,

does it not, first, to maintain their spy and sabotage system in the

United States
;
that is one of the purposes ; another purpose is to spread

propaganda throughout the country in favor of communism and the

policies of the Soviet Union ? Would not that be another purpose ?

Mr. Dubrowsky. Primarily ;
foremost.

The Chairman. And the spy and sabotage system would be
Mr. Dubrowsky (interposing). Goes necessarily hand in hand

with it.

The Chairman. Then, after financing their own spy system and

propaganda system in the United States with American money
Mr. Dubrowsky. With American money.
The Chairman. And the taxpayers' money to some extent?

Mr. Dubrowsky. That is it.

The Chairman. Then, over and above that, there is a profit that
can be used to do the same thing in other countries ?

Mr. Dubrowsky. In England, if they like England very much
;
and

that happens to be a capitalist country.
The Chairman. The point I am asking about is, we are not only

financing this in the United States, but we are financing it for other

countries?
Mr. Dubrowsky. Yes.
The Chairman. Because Browder admitted that they make regular

shipments of money to other countries ?

Mr. Dubrowsky. They do.

The Chairman. So we are helping the Soviet Union and we are

helping the Communist Party in other countries as well as the Com-
munist Party in the United States ?

Mr. Dubrowsky. Certainly.
The Chairman. All at the expense of gullible American people?
Mr. Dubrowsky. The deduction is quite correct.

The Chairman. Now, if we can just get the figures on what the
Hitler bunch is doing we will get some idea of how many millions are

being fleeced from them.
Mr. Whitley. Doctor, to make it perfectly clear for the record,

these figures that you have furnished are your best estimate for the

present, and although you have not had any official connection with the

Soviet Government since 193,5

Mr. Dubrowsky (interposing). That is right.
Mr. Whitley. Your intimate knowledge of the income from these

sources during your years of official association

Mr. Dubrowsky (interposing). Of 16 years of active participation.
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Mr. Whitley. That qualifies you to make an estimate, because you
know that they are increasing every year instead of decreasing?
Mr. Dubrowsky. That is it.

Mr. Whitley. So that is your basis for your estimate as to the pres-
ent income?

Mr. Dubrowsky. That is quite correct.

The Chairman. Well, everybody is contributing to this Communist
fund in the United States. According to your testimony, American
businessmen and industries are contributing a certain amount.
Mr. Dubrowsky. Of course they do. The businessmen contribute

a considerable amount, Mr. Chairman.
The Chairman. Then, of course, from the testimony we have heard,

labor unions that permit their funds to be diverted contribute a

certain amount?
Mr. Dubrowsky. Certainly they do.

The Chairman. And liberals Avho have joined front unions have
contributed a certain amount?

Mr. Dubrowsky. Certainly.
The Chairman. And conservatives have contributed a certain

amount?
Mr. Dubrowsky. Certainly.
The Chairman. So it looks as if everybody is contributing to this

business.

Mr. Dubrowsky. It is a communal affair. Everybody does it.

Mr. Voorhis. Doctor, could you give us some idea about these

complaints that were sent by veterans who were supposed to get their

money ;
about how many such complaints would be received in a month

while vou were handling them?
Mr. Dubrowsky. I have been receiving many complaints, and so

has the Veterans' Bureau; but insofar as we were concerned, sitting
here at a distance, every time a complaint would come in I would
make it my personal business to attend to it. I would raise the dickens

with Amtorg. I knew that Amtorg is not a private organization.
I would raise the dickens with Skivirsky, and later on with the Em-
bassy. I would personally cable to Litvinoff; I would cable to the

Bank of the Union of Soviet Socialist Republics ; I would cable to the

Red Cross. I have not left an avenue open until I felt that rectification

has been made. But the only proof that I had is the notification that

everything has been adjusted.
Mr. Voorhis. And that would come through official sources?

Mr. Dubrowsky. And that would come through official sources.

But that is all I could vouch for.

Mr. Voorhis. At any rate, these complaints came in in such large

numbers, and you had so little assurance that real rectification was

made, that that was the reason why you
Mr. Dubrowsky (interposing). My experience was at the begin-

ning, when they began to come in. I cited the case of that indi-

vidual who was made to repurchase a house which was confiscated.

Now, mind you, for a period of years he was allowed to possess that

house. It was by accident that I came to the knowledge that about
1935 it was taken away again. But for a period of years he had it.

Mr. Whitley. Doctor, did these individual beneficiaries in Soviet
Russia have any difficulty in getting complaints out if they wanted
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to make them? Did they have to smuggle them out, or did they
just write over here?
Mr. Dubrowsky. Well, ordinarily, of course, at the present

moment, and for the last few years, it is much more difficult to com-
municate with anyone outside than it was during the period begin-

ning with 1928 and up to about 1932 or 1933. That was a com-

parative period of enlightened administration. And they began
to stiffen up after 1932, until now I could not, of course, communi-
cate with anyone, because the mere fact that a letter or post card
would be received that was suspected to be from me would be

equivalent to condemning that individual to death. But I have tried

through different sources which are quite persona grata, and I could
not get any response whatsoever. In other words, the individual

citizens are just frightened out of their wits.

Mr. Whitley. In other words, Doctor, even during the period in

which you stated to me that communications were easier, for every
complaint that would get through there were probably hundreds of
individuals in the same position who either did not know where to

make a complaint or could not make one? Would that be an accu-

rate statement?
Mr. Dubrowsky. Mr. Whitley, that, of course, would be possibly a

justifiable assumption, but still it would be an assumption on my
part. I want to stick to actual facts, personally known to me.
Mr. Whitley. Yes. In other words, you have no reason
Mr. Dubrowsky (interposing). I don't trust them. I don't believe

them.
Mr. Whitley. You have no reason to know that a great many who

did not receive any benefits were unable to make complaints?
Mr. Dubrowsky. The likelihood is—I have had cases where peo-

ple were locked out, for some reason or other, and would be exiled,

say, to Siberia. I had a few of those cases. I found a novel means
of getting them back to civilization and to life. I would demand a

power of attorney from them, executed in Moscow—I have specific
cases that I am referring to, and I will submit the cases, if you so

desire, without mentioning their names, because if they are alive,
back they go—under the pretext that the estate that I am adminis-

tering demands that I have a power of attorney, which is executed
in Moscow before a foreign consul. That was before the American
consulate obtained recognition. To my amazement, the desire to get
dollars was overwhelming, and the principle be damned. They
would return a convict, supposedly for life, back to Moscow, and
the power of attorney would be executed, and he would be kept there
until I would send the money. But the money, you understand,
was kept coining very slowly. I would keep it a year—I would not
think of putting it into the estate—1, 2, or 3 years. I remember a

specific case which John Barton Payne asked me to take. That was
the case of Princess Gagarin, who was a lady of 76. Part of her

family escaped to the United States. I knew her son. They wanted
to see the old mother before she died. She was 76. They made
every possible attempt—and another racket that I forgot to mention
was Intourist
Mr. Whitley. Yes.
Mr. Dubrowsky. I told them, "Gentlemen, either you produce Prin-

cess Gagarin in New York"—because Judge Payne asked me to bring
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her here—"or I shall not go back to Washington in any of your
cases." Princess Gagarin was here in 6 weeks. For 2 years they
were trying to get her out.

Now, if they were principled, they should not have let the old lady

out, because, they knew that she would be tempted to plot upon the

life of Stalin at the age of 76. But they let her out because they felt

that I was going to fulfill my promise, I would not go to Wash-

ington, and there would be no cases settled. She was allowed to go.

I mean, I give that by way of illustration, that you are not dealing
with principled individuals. It turned into political gangsterism,

pure and simple and unadulterated.

The Chairman. The money they were getting, though, the hard

dollars they were getting from the United States, meant a great deal

to them?
Mr. Dubrowskv. It meant a hell of a lot to them.

The Chairman. Indeed, it meant more to them than it would to

anyone else, at that time, especially?
Mr. Dubrowskt. I should say so.

The Chairman. They needed it?

Mr. Dubrowskt. They needed it desperately ;
that is right.

The Chairman. Now, we were talking about the total amount
raised for Communist activities and propaganda and spying; these

front organizations, for instance, numerous organizations that have
been formed to raise money, presumably for the purpose of helping
distressed people. For instance, they organized to help the Chinese

people, did they not?
Mr. Dubrowskt. Yes, sir.

The Chairman. And the Spanish people?
Mr. Dubrowskt. Yes, sir.

The Chairman. And whenever anything in the way of emergency
or tragedy occurred throughout the world, they would form some
sort of fly-by-night organization and go out and collect huge sums
of money. Well, of course, in order to find out the total amount
that they have gotten every year, you would have to find out how
much of this money they have raised for the multitude of purposes?
Mr. Duorowskt. Quite right.
The Chairman. And how much they actually pocketed and used

for Communistic purposes?
Mr. Dubrowskt. Quite right.
The Chairman. We are ging to have some very concrete evidence

on that, but we will not have the total amount, because they did not

make records in many instances. But it would be a conservative

figure to say that from twenty-five to thirty million dollars a year
had been raised in the United States for these various purposes that
I have outlined, would it not?
Mr. Dubrowskt. I would not be at all surprised.

Now, by way of illustration, gentlemen, of the interlinking di-

rectorates, here is a lady, Jessica Smith, who was to my own
knowledge employed in the Soviet information bureau. Then she
was employed in the information department of the Embassy, after

recognition. Then they moved the Soviet Review, which was pub-
lished by Skvirsky, to a temporary address of the national president
in Washington, D. C., of which she became editor—an official pub-
lication of the Soviet Government

;
and then, sometime later, she be-
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comes editor of Soviet Russia Today, an American publication. Do
you follow the link from the Embassy to the Friends of the Soviet
Union ? That is where it is.

As I said and pointed out and tried to emphasize, the line of de-

marcation is blurred completely. You don't know.
The Chairman. What is the Intourist racket that you were speak-

ing of ? How is that operated ?

Mr. Dubrowsky. That is a purely governmental institution that

performs a definite function in misleading foreign tourists. Pri-

marily it is a racket to get dollars; and the moment a foreigner
comes into Russia he cannot move, he cannot see anything, unless an

interpreter of the Intourist follows and explains it. Every member
of the interpreter organization is in the service of the Soviet Union.

Every member is a party member. And the curious part of it is

that it does not matter which interpreter you go with to a certain

place; it is a dissertation that they have all learned by heart—differ-

ent individuals in different sections, but it is the same dissertation

on the same subject, almost verbatim.
Mr. Whitley. By way of propaganda for the tourists ?

Mr. Dubrowsky. Surely. That is why you have so many fellow

travelers coming back with glorious accounts of how wonderful food

they ate and what wonderful quarters they had to stay in.

The Chairman. But where the Communist Party is underground
or illegal, and in countries in which it is now illegal, they are not
able to raise anything like the sums of money that they are where

they operate under charter, are they?
Mr. Dubrowsky. Then the Comintern gives them a helping hand.
The Chairman. Where do they get help from the Comintern?
Mr. Dubrowsky. Every underground movement is the Comintern's

duty and excuse for existence, and the justification for its existence

is the fact that it is either supporting those movements by means
of funds or moral help. Every possible assistance that can be gotten
is given to them.
The Chairman. I think you stated this before, but I want to get

the positive statement in the record. From your experience, your
official position with the Soviet Government for a long time, and

your membership in the Communist Party before you became inac-

tive, would you say that every member of the Communist Party
and the Communist Party, are agents and agencies of the Soviet

Union ?

Mr. Dubrowsky. Absolutely. The prime allegiance
—I repeat that,

and I must repeat that most forcibly
—the prime allegiance of every

Communist member is to the Communist Party, and consequently
to the Communist International—the homeland of communism; that

is Russia.

The Chairman. And they must obey instructions of the Com-
intern ?

Mr. Dubrowsky. Absolutely; blindly, without any deviation. The
moment there is a slight deviation from the general accepted order,
out he goes.
The Chairman. And the Comintern is controlled by the Soviet

Government ?

Mr. Dubrowsky. By the Soviet Government; yes.
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The Chairman. So that, in effect, the Communist Party in the

United States and its members are under the

Mr. Dubrowskt ( interposing). Is controlled indirectly by the

Soviet Government. That is true with no exception. The same con-

trol is exercised throughout the whole civilized world—China.

Britain, France, and so forth.

The Chairman. In case of war, if instructions went forth from
the Soviet Government, or from Stalin, to the Communist Party
in the United States, instructing them to engage in espionage work
or sabotage, it would be their duty to obey them?
Mr. Dubrowskt. Either he resigns, or he has to do that. That

must be absolutely clearly understood. There are no two ways about

it. It is that way. and it cannot be otherwise. As long as he is a

member of the Communist Party he must obey.
The Chairman. I wanted your positive answer to that, because

we have legislation in the United States requiring the agents of for-

eign principals to register. Of course, neither the German-American
Bund nor the Communist Party has registered. Likewise, under the

Espionage Act there are certain provisions that would enable us to

deal with the Communist Party and with the German-American
Bund.
Mr. Dubrowskt. And the sooner the better.

The Chairman. As a matter of fact, under the cumulative evidence

that we have here from the testimony of the Communist Party leaders

themselves they are nothing but agents of foreign powers and, as

such, could be dealt with without in any way violating the Bill of

Rights. After all, the American democracy does not have to tolerate

in its midst the agents of foreign powers.
Mr. Dubrowskt. It has now become a question of self-preservation,

and the nation or the individual who will not take care of that essen-

tial requirement of self-preservation will perish. It is absolutely

understood, and they will destroy you unless you destroy them.
The Chairman. To show how completely they are in control, I

received this morning a circular, signed by Foster and Browder, advo-

cating, of course, that America stay out of the war. Prior to the

Soviet-Nazi pact they thought we ought to go to the aid of France
and England and the Soviet Union. Now they have signed and are

distributing throughout the United States this circular in which they
call it an imperialistic war, but, of course, justify Soviet Russia in

invading Poland.
Mr. Dubrowsky. Yes, sir; invading Poland.
The Chairman. Does not that prove that they require the complete

subserviency of the Communist Party of the United States and of their

affiliated organizations, because here is the American League for
Peace and Democracy that takes the party line?

Mr. Dubrowsky. It is a part of the Communist Party.
The Chairman. Does not the very fact that they have reversed

themselves completely, immediately, and without any delay, demon-
strate conclusively that they are nothing in the world but tools and
subservient agents of foreign powers?
Mr. Voorhis. There was a delay of 2 days.
The Chairman. Yes. Of course, we are all in favor of neutrality.

but they have completel}
7 reversed themselves.
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Mr. Dubrowsky. May I give an illustration of that : I watched the

Daily Worker Sunday, Monday, Tuesday, and Wednesday and there
was no attack on me. It was as strange a thing as could possibly
happen. Browder could not decide what to do.

Mr. Voorhis. There was no mention of it?

Mr. Dubrowsky. No, sir. I was not attacked, but there will be an
attack as soon as their instructions come from Moscow. There is only
one deduction to draw—that instructions have been asked for, and they
will come.
The Chairman. Since the Communist Party of the United States is

engaged in a racket, is not only the agent of a foreign power, but has

misappropriated funds, is without any moral standard or code of

honor, I cannot understand why the Government of the United States
cannot deal with people under those circumstances.
Mr. Dubrowsky. I fail to understand it.

The Chairman. The matter has become a more direct issue in the
United States as to whether or not the Communist Party and men like

Browder, who travel on false passports, and men like Pelley, who mis-

appropriate funds, can conduct a first-class racket in the United States
with impunity.
Mr. Dubrowsky. I heard one fellow traveler explain why Browder

was not prosecuted. It was because, he said, the United States Gov-
ernment knows how powerful the Communist Party is, and they
would rather not start prosecuting their leader.

The Chairman. I do not mean to say that they have misappropri-
ated public funds. What I intended to say was that they have mis-

appropriated funds in violation of the bankruptcy law. I do not
know why we cannot deal with those people. There is no question of

democracy involved. There is no reason why we should have to harbor
in our domain such people.
Mr. Dubrowsky. Democracy will have to wake up.
Mr. Voorhis. It is our task to find a formula that can accomplish

that without destroying certain civil liberties.

Mr. Dubrowsky. I appreciate that point, but we have come to the

point of a national emergency, and we have the question of the preser-
vation of the Nation. That is of the utmost importance.
Mr. Voorhis. I agree that the job must be done, but I say that it

is a job that is difficult for the reason that you must try to do it in such
a way that will not interfere with legitimate liberties on the part of
the people. I believe that the line should be drawn as between the

proper rights of an American citizen to hold the views they want to
hold on the one hand and, on the other hand, people who are not

acting freely, of their own free will, but under the duress or control of
a foreign government.
Mr. Dubrowsky. I always wondered when I read about the demon-

strations conducted by people on W. P. A. projects, or the demonstra-
tions staged when they wanted additional funds. Now, the moving
spirit or the leading spirit in all of this is the Communist Party, di-

rectly or indirectly, beyond the shadow of a doubt. I wondered why
those fools did not realize that they ought to be thankful for the mere
fact that they were provided with help in a democracy which allows
them the expression of their point of view. That is one of the con-
ditions that we want to impose in the United States, but that would
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not be allowed in the Soviet Union. Is there any possibility of strik-

ing there against the Government or protesting against the Gov-
ernment ?

Mr. Whitley. Would that apply to the Workers Alliance?

Mr. Dubrowsky. Yes, sir; I mean the Workers Alliance. They
would either shoot them against the nearest wall available, or would
send them to concentration camps. I do not anticipate that the

United States would shoot them against a wall or send them to con-

centration camps. Those people are misled—definitely misled. An-
other thing that forcibly keeps coming to my attention is the fact

that we have unquestionably thousands and thousands of Communist

Party members who have been for years on relief rolls. It would
be a humane and legal attitude to take, gentlemen, to say to the mem-
bers of the Communist Party "We will provide you with free trans-

portation if you will go back to Russia.'" or, if you are a Nazi, instead

of putting them against the wall, to provide free transportation. It

would be less expensive. You could furnish the transportation for

$250 or $300, and that is less than 1 years relief money that they get.

From my own personal experience I know that whenever a Com-
munist went to Russia on his own—not as a delegate to be enter-

tained, wined, and dined, but on his own—when he comes back, he is

glad to be back. He wants to come back to America, and when he

lands back here, he is a good citizen.

The Chairman. We will adjourn until 10 o'clock tomorrow morn-

ing.

(Thereupon, the committee adjourned, until tomorrow, Thursday,

September 28, 1939, at 10 a. m.)
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